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موانع تولید

 طبــق فرمــان مقــام معظــم رهبري ، شــعار ســال 1400
»  تولید، پشتیبانی ها، مانع زدايی ها «  نامگذاری فرمودند که بايد 
به حمايت از تولید ، توجه ويژه داشته باشیم ، در شرايط ويژه اقتصادی 
کشور تمام متولیان موضوع دست در دست هم داده ، از اين گردنه 
حساس عبور کنیم. آيا همه بانکها، سازما نها، وزارتخا نه ها و مراکز 
اقتصادي که در سال گذشته عملکرد خود را در ارتباط با فرمان مقام 
معظم رهبري ارائه دادند؟ و فقط بحث حمايت بوده! و ايشــان در 
بعضي زمینه ها شــديدا گلايه مند بودند، اما توجه خاص جهت به 
ثمر نشستن فرامین ايشان در اين مسیر فعالیت داشتند، در سال 
جــاري کمــر همت و حمايت واقعي  از کالاي ايراني با کیفیت واقعا 
اجرائي عمل کنیم. اما در اين مسیر وجدان کار و افزايش بهره وري 
نیازمند ايجاد تحول اساسي در محیط و شرايط کار است. نیروي کار 
در شرايطي در جامعه توسعه مي يابد که زمینه هاي آن نیز در جامعه 
پديدار شود و کالاي با کیفیت تولید گردد، به بیاني ديگر کاهش بهره 
وري پیش از آنکه امري فردي تلقي شود، بايد دانست که ريشه در 
محاسبات اقتصادي و دقت و دلسوزي مديران و وجود زمینه هاي 
ملمــوس عدالــت اجتماعي در جامعــه دارد زيرا هر اندازه پايه ها و 
مناســبات اقتصادي و اجتماعي جامعه بر بســتري از عدالت و نوع 
دوستي باشد و واقعیت کیفیت در تولید به همان میزان نیز، زمینه 
ها و شــرايط بهره وري و وجدان کار در مجموعه روابط اقتصادي و 
اجتماعــي افزايــش مي يابد. فلذا مي بینیم که تولید با کیفیت بايد 
ضمــن دقــت  بهــره وري و وجدان کار، که امري مقطعي و زود گذر 
نیست، زيرا بهره وري خود را در يک روند  و حرکت پیوسته نشان 
مي دهد. براي تداوم بهره وري اســتحکام بنیان هاي فرهنگي در 
جهت تولید کالاي با کیفیت ايراني  اهمیتي چشم گیر دارد، زيرا در 
صورت وجود فرهنگ مناســب تولید با کیفیت و بهره وري، بســتر 
مناسبي براي افزايش کارايي بیشتر خواهد يافت. اما بهره وري در 
نیروي کار و حمايت از کالاي ايراني با درصد بالاي مقبولیت و کیفیت 
در جامعه نیازمند توجه جدي به کارکنان بخش اقتصادي و صنعتي 
است، به بیان ديگر اگر از نیروي کار مي خواهیم سخت کار کند با 
کار و کوشش خود توسعه و بهره وري را افزايش دهد در اصل تولید 
کالاي باکیفیت است. آيا اينگونه شده است ؟! از اين سو نیز مي بايد 
به نیازها ، خواسته ها و انديشه او نیز توجه شود. تا بتوان در اين کارزار 
بلبشوي صنعتي جهان جايگاه خوبي بدست آوريم. اما درواقع حل 
مشکل بهره وري در فعالیت نیروي کار به خواسته ها و انديشه فعالیت 
نیروي کار بستگي دارد. سوال اين است آيا تاکنون شرايط افزايش 
بهره وري و کیفیت کالا را در محیط کار پديد آورده ايم؟ آيا به نیازها 
و خواسته هاي نیروي کار اهمیت داده ايم؟ و آيا مديران تا کنون با 
جديت تمام سعي کرده اند که مشکلات اقتصادي و اجتماعي کارکنان 
را در جهت بهبود کیفیت کالاي ايراني از میان بردارند. به گونه اي 
که کارکنان با حســي از صمیمیت و دوســتي به هنگام کار کاملا 
فداکاري نمايند؟ نه اينکه کالاي بنجل بي کیفیت تولیدکنند. بدين 
ترتیب ملاحظه مي شود که اگر مسائل گفته شده در بستر محیط 
هاي کار و بخش هاي آموزشي و تحقیقاتي کشور پديد نیايد سخن 
گفتن در خصوص بحث اقتصاد مقاومتي ، جهش تولید ، اشتغال، 
اقدام و عمل و حمايت از کالاي ايراني ، چگونه بايد به اين ســخن 
رهبری در ارتباط با شعار سال  تولید، پشتیبانی ها، مانع زدايی ها ، 
جامه عمل پوشاند که البته با عبور از موانع و تولید کالای با کیفیت 
، رمز بهره وري و وجدان کار غالبا منشأ ثر واقع نمي شود. چرا نبايد 
يــک بنــگاه اقتصادي چه کوچک يا بزرگ برنامه مدون حداقل 20 
ساله داشته باشد و هرساله گزارش عملکرد خود را به مراکز بزرگ 
تصمیم گیري ارائه دهد تا بهتر بتوان تصمیم گیري کرد. امید داريم 
بعدا بیشتر به بحث کیفیت، خودباوري و وجدان کار  و ديگر مسائل 
مرتبط با  مقوله مزبور ، چگونگی بر طرف کردن موانع در راســتای  
حمايت از تولید و سازمانهاي ذيربط امثال گمرک مالیات ، بیمه ، 

شهرداري ، شهرک هاي صنعتي و ... خواهیم پرداخت.   

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

سرمقاله

رهبر معظم انقلاب اسلامی:

 امروز 
 موازنه قوا 

به نفع دنیای 
 اسلام تغییر
 یافته است

مديرعامل شرکت فولاد مبارکه در ديدار با اعضای 
هیئت  مديره باشــگاه فولاد مبارکه ســپاهان بر الگو 
شــدن ســپاهان به عنوان يک باشگاه حرفه ای برای 
ساير باشگاه ها و رشته های ورزشی کشور تاکید کرد.

 مديرعامل شرکت فولاد مبارکه در ديدار با اعضای 
هیئت  مديرۀ باشــگاه فولاد مبارکۀ ســپاهان که با 
حضور تعدادی از معاونین و مديران صورت گرفت با 
تاکید براينکه باشگاه بايد الگويی برای حرفه ای شدن 
ســاير باشــگاها  و رشــته های ورزشی  کشور باشد ، 
افــزود: بايــد با برنامه ريزيهــای مختلف و برگزاری 
همايشــهای علمی به ســمت باشگاه داری حرفه ای 
برويم و باشــگاه اين رســالت را در کنار کارهای ديگر 
برعهــده دارد که در جامعۀ ورزشــی اين موضوع را 
نهادينه کرده و بايد الگويی برای حرفه ای شدن برای 

ديگرباشگاهها و رشته های ورزشی باشد.
مهنــدس حمیدرضــا عظیمیان افــزود: توجه و 
حمايت از رشته هايی که مخاطب بیشتری دارد بايد 
در اولويت برنامه های اين باشگاه قرار بگیرد و برنامه 

ريزيهای لازم در اين زمینه انجام شود.
وی با بیان اينکه شرکت فولاد مبارکه در راستای 
مسئولیت اجتماعی خود از  باشگاه سپاهان حمايت 
خواهــد کــرد ، تصريح کرد : توجه به اســتعدادهای 
درخشان و ورزش بانوان و برنامه ريزی برای ورزش 
جوانان و استفاده از ظرفیت آنان با رويکرد امیدبخشی 

به جامعه مورد تاکید است.
مديرعامل فولاد مبارکه ورزشــگاه نقش جهان را 
آورده مهــم و بــزرگ بــرای اصفهان و ايران عنوان و 
تاکید کرد: با توجه به اهمیت ورزشــگاه بايد نواقص 
آن جهت میزبانی شايسته مسابقات آسیايی و جهانی 

بزودی بر طرف گردد.
عظیمیان با اشاره به فعالیت ۹0 تیم ورزشی اين 
باشگاه در گروههای سنی مختلف و در صدر جدول 
بودن تیم فوتبال سپاهان در بازيهای لیگ برتر کشور، 
گفت: باشــگاه ســپاهان بر اساس رسالت و انتظاری 
کــه از آن داريــم بايد حمايت از رشــته های پايه و 

استعدادهای درخشان را مد نظر نظر قرار دهد.
وی ضمن قدردانی از فعالیتهای ورزشــی رشــته 
های مختلف اين باشگاه بويژه رشته فوتبال و تلاش 
هئیــت مديــره و حمايت هواداران گفــت: يکی از 
بخش هايی که می تواند نشاط و شادابی را به جامعه 
تزريق کند ورزش اســت و باشــگاه فــولاد مبارکۀ 
سپاهان با عملکرد خود به اين مهم دست يافته است.

با افزایش تولید، آمار ابتلا به كرونا در فولاد 
مباركه بسیار پایین است

مديرعامل شــرکت فولاد مبارکه در جمع اعضای 
شورای تأمین شهرستان مبارکه با اشاره به اقدامات 
پیشــگیرانه اين شــرکت در راستای مقابله با شیوع 
ويروس کرونا خاطرنشــان کــرد: بر خلاف افزايش 
تولیــد، آمار ابتلا به ويروس کرونا در شــرکت فولاد 

مبارکه بسیار پايین است.
به گزارش خبرنگار فولاد، حمیدرضا عظیمیان در 
ايــن ديدار کــه همزمان با روز کاروکارگر و با حضور 
نماينده مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شورای 
اسلامی در شــرکت فولادمبارکه برگزار شد، گفت: 
سال ۹۹ برای فولاد مبارکه سال رکوردها شد چراکه 
حــدود 74 رکورد در همــه بخش ها صورت گرفت؛ 
رکــورد تولیــد فولاد خام در فولاد مبارکه هیچ گاه از 
6 میلیون و 450 هزار تن ســال ۹6 عبور نکرده بود 
اما ساعت 11 صبح 30 اسفند سال گذشته با همت 
و همراهی کارکنات شرکت، موفق به عبور از رکورد 

تولید 7 میلیون تن فولاد خام شديم.
به گفته وی، در زمســتان سال گذشته با توجه به 
افزايش مصرف برق و گاز در کشور، با قطعی 25 روزه 
برق و گاز در اين شــرکت، تولید روزانه 23 هزار تن 
را از دســت داديــم که اگر ايــن 25 روز هم در حال 
تولیــد فــولاد بوديم و ان اتفاق نیفتاده بود، از رکورد 
7.5 میلیون تن تولید فولاد خام هم عبور کرده بوديم 
کــه ايــن رقم بیش از ظرفیت اســمی تولید 7.2 تن 

فولاد خام در شرکت فولاد مبارکه است.
وی خاطرنشان کرد: فولاد مبارکه برای اولین بار 
توانســت در فروردين ماه ســال جاری به تولید 700 
هــزار تــن تختال برســد، اين در حالی اســت که 
رکوردهای قبل بین 630 تا 640 هزار تن تولید بوده 

است.
حمیدرضــا عظیمیان میــزان فروش محصولات 
فولاد مبارکه در ســال گذشــته را قابل قبول ارزيابی 
کرد و ادامه داد: در ســال گذشته برای نخستین بار، 

7 میلیون و 670 هزار تن بار ورق های فولادی تحويل 
مشــتريان داديم که اين امر موجب به وجود آمدن 
آرامش در بازار شد و خیال تولیدکنندگان را از بابت 

موجودی مواد مورد نیاز تولید راحت کرد.
عظیمیــان با بیان اين کــه کار هیچ گاه در فولاد 
مبارکــه تعطیل نمی شــود، تأکید کرد: سیســتم 
بارگیری و تحويل بار فولاد مبارکه در تمامی نواحی 
اين شــرکت برقرار اســت و خوشــبختانه به مسائل 
معیشــتی، رفاهی و ايمنی کارگــران توجه ويژه ای 
گرديــده اســت. وی با اشــاره به نظــارت و کنترل 
دســتورالعمل های بهداشــتی علی رغم تردد روزانه 
حدود 20 هزار نفر نیروی انســانی در فولاد مبارکه 
اذعان داشت: با کنترل های صورت گرفته در راستای 
پیشــگیری از شیوع ويروس کرونا، با اينکه تولید در 
بیشــتر نواحی شــرکت با افزايش همراه هست، آمار 

ابتلا در اين شرکت بسیار پايین است.
وی متذکر شد: هزينه هايی در دوران دفاع مقدس 
برای ســاخت و تأســیس شرکت فولاد مبارکه خرچ 
شــده حالا بايد در راســتای انجام مســئولیت های 
اجتماعی مثل کمک به زلزله زدگان، ســیل زدگان و 
در حال حاضر کمک به نابودی ويروس کرونا به مردم 
بازگردد. مديرعامل شرکت فولاد مبارکه با اشاره به 
مشــکلات کمبود آب اصفهــان و کاهش میزان آب 
موجود در ســد زاينده رود، اضافه کرد: فولاد مبارکه 
در راســتای کمک به اجرای مصوبه تأمین خسارت 
کم آبی کشــاورزان و حمايت از کشاورزان اصفهانی، 
100 میلیارد تومان به ســتاد مربوط در اســتانداری 
اصفهان کمک کرد تا بخشی از مشکلات اين عزيزان 

برطرف گردد.
لازم به ذکر اســت جلسه شورای تامین مبارکه با 
مديرعامل شرکت فولاد مبارکه با حضور اصغر هدايت 
سرپرســت فرمانداری شهرســتان مبارکه، پروين 
صالحی مبارکه نماينده مردم شهرســتان مبارکه در 
مجلس شورای اسلامی و ديگر مسئولان شهرستان 

مبارکه برگزار گرديد.

 همه وظیفه داریم پاسخگوی
 مطالبات كارگران باشیم

همزمان با روز کاروکارگر ،  پروين صالحی نماينده 
مردم شهرســتان مبارکه در مجلس شورای اسلامی 
در جمع اعضای شــورای تأمین شهرســتان مبارکه 
گفت: همه ما وظیفه داريم تا در جهت پاســخگويی 
به مطالبات کارگران تا جايی که از دستمان برمی آيد 

گام برداريم.
به گزارش خبرنگار فولاد، صالحی در اين نشست 
که با حضور مديرعامل فولادمبارکه برگزار شــد ، با 
بیان اين که فولاد مبارکه در صنعت حرف های زيادی 
برای گفتن دارد، خاطرنشــان کرد: مجلس شــورای 
اسلامی دارای يک بعُد نظارتی است که در همه امور 
می توانــد اين بعُد نظارتــی را اعمال کند اما به زعم 
بنــده حقیــر اين جنبه نظارتــی می تواند از راه های 

مختلف ديگری اعمال گردد.
  در خصــوص معضــل کم آبــی ادامــه داد: طبق 
گزارشات واصله از میزان آب در سد زاينده رود، اين 
میزان نسبت به سال گذشته از نصف هم کمتر است 
و مديريــت توزيــع آب بايد به گونه ای باشــد که هم 
کشاورزان راضی باشند و هم چرخ صنعت بچرخد.

وی با تشکر از مسئولان فولاد مبارکه تأکید کرد: 
علی رغــم بالا بــودن تعداد کارگران اين شــرکت، 
دستورالعمل های مقابله با شیوع ويروس کرونا بهتر 
از هــر جــای ديگری در شهرســتان مبارکه رعايت 
گرديده اســت به طــوری کــه فاصله گذاری ها در 
ســرويس های حمل و نقــل به خوبی صورت گرفته 
است؛ مسأله سلامتی نسبت به مسائل اقتصاد و تولید 
اولويت بیشــتری دارد. تمايل همه اعضای شــورای 
تامیــن و مــن بــر اين بود که از نزديــک و در ديدار 
حضوری در سطح شرکت فولادمبارکه روز کاروکارگر 
را به کارگران ساعی اين بنگاه صنعتی تبريک بگويیم 
اما به دلیل شــرايط خــاص و رعايت پروتوکل های 

بهداشتی توفیق ديدار عزيزان سلب شد.
صالحی با اشــاره به مطالبات کارگری در شرکت 
فــولاد مبارکه بیان داشــت: فرزنــدان جانبازان و 
ايثارگرانی که شاغل در شرکت های پیمانکاری فولاد 
مبارکه هســتند، متقاضی تبديل وضعیت هستند؛ 
ايــن موضوع 2 بار در صحن علنی مجلس شــورای 
اســلامی مطرح گرديده که بــرای دومین بار مورد 
تصويب قرار گرفت و اين مسأله در بودجه سال 1400 

هم ديده شد.  ماهنامه ای برای هر شهروند

و
منتشــر شد

از سوت زن ها، گزارشگران فساد و اصحاب رسانه مثل ضابطان قضایی حمایت می كنیم: 

سوت زنی  علیه فساد

باشگاه سپاهان باید الگویی برای حرفه ای شدن سایر باشگاها و رشته های ورزشی باشد
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وزیر آموزش وپرورش با ارســال پیامی از عنایات رهبر معظم انقلاب به نظام تعلیم و تربیت قدردانی کرد و از عزم آموزش وپرورش برای تحقق اهداف ســند تحول 
بنیادین خبر داد.  به گزارش روابط عمومی وزارت آموزش وپرورش، در پیام محســن حاجی میرزایی آمده اســت: حضرت آیت الله العظمی خامنه ای )زید عزه(، رهبر 
معظم انقلاب اســلامی ایران، خداوند بزرگ را شاکرم که بار دیگر مجالی فراهم شــد تا جامعه فهیم فرهنگیان در شریف ترین اوقات سال، یعنی تلاقی با سعادت روز 
پرفروز معلم با شــب روشن قدر، توفیق بهره مندی از رهنمودهای رهبر و مقتدای خویش را بیابند. به  یقین حمایت ها و هدایت های اصولی حضرتعالی از نظام تعلیم و 
تربیت، به ویژه افسران سپاه پیشرفت کشور، یعنی معلمانی که جاهدانه در شرایط سخت کرونایی، گاه تا مرز شهادت پیشرفته اند، مایه مباهات و دلگرمی و پشتوانه ای 
محکم برای پویایی و پایایی فزون تر بزرگ ترین دستگاه فرهنگ ساز کشور خواهد بود.  ازاین رو؛ به پاس نگاه مهربان و نگرش ژرف حضرتعالی به امر خطیر آموزش وپرورش، 
غایت قدردانی و نهایت سپاســگزاری خویش را اعلام می دارم و به نمایندگی از همکاران خدوم خود در نهاد عظیم تعلیم و تربیت، این اطمینان را می دهم که با همدلی 

و همزبانی فزون تر، در راســتای تحقق منویات آن رهبر فرزانه و اهداف سند تحول بنیادین و مطالبات ملت بزرگ ایران، گام های استوارتری برداریم. 

قدردانیوزیر
آموزشوپرورشاز
عنایاترهبریبه
نظامتعلیموتربیت

سخنرانی تلويزيونی به مناسبت روز جهانی قدس
آخرين جمعه ی ماه مبارک رمضان 1442

بسم اللّ الرّحمن الرّحیم
دنا  الحمد لّل ربّ  العالمین و الصّلاۀ  و السّــلام علی ســیّ
محمّد خاتم النّبیّین و اشــرف الخلق اجمعین و علی آله 
الطّیّبیــن الطّاهريــن  و صحبــه المنتجبین و من تبعهم 

باحسان الی يوم الدّين.
ماجرای فلســطین، همچنــان مهم ترين و زنده ترين 
مســئله ی مشترک امّت اسلامی است. سیاستهای نظام 
سرمايه داری ظالم و سفّاک، دست يک ملتّ را از خانه ی 
خــود، از میهــن و خاک آباء و اجدادی خود کوتاه کرده و 
در آن، رژيمی تروريست و مردمی بیگانه را نشانده است.
سُســت تر و بی پايه تر از منطق پوشــالی تأسیس رژيم 
صهیونیســتی چیســت؟ اروپايی ها بنا بر ادّعای خود، به 
يهوديان در سالهای جنگ جهانی دوّم ظلم کرده اند، پس 
بايد با آواره کردن ملّتی در غرب آسیا و کشتارهای فجیع 

در آن کشور انتقام يهوديان را گرفت ...!
اين منطقی است که دولتهای غربی با حمايت بی دريغ 
و ديوانه وار خود از رژيم صهیونیستی به آن تکیه کرده و 
بدين گونه، همه ی ادّعاهای دروغین خود در باب حقوق 
بشــر و دموکراســی را تخطئه کرده انــد. و اين ماجرای 
خنده آور و گريه آور بیش از هفتاد ســال اســت که ادامه 

دارد و هر از چندی برگ ديگری بر آن افزوده میشود.
صهیونیســت ها فلســطین غصب شده را از روز اوّل به 
يک پايگاه تروريســم تبديل کرده اند. اســرائیل نه يک 
کشــور، که يک پادگان تروريستی علیه ملتّ فلسطین و 
ديگر ملّتهای مســلمان است. مبارزه با اين رژيم سفّاک، 
مبارزه با ظلم و مبارزه با تروريسم است؛ و اين وظیفه ای 

همگانی است.
يــک نکتــه ی قابل توجّه اين اســت که اگر چه دولت 
غاصب در ســال 1۹4۸ تأســیس شــد ولــی مقدّمات 
دست اندازی به اين نقطه ی حسّاس از منطقه ی اسلامی، 
سالها پیش از آن آغاز شده بود. اين سالها مقارن است با 
دخالت فعّال غرب در کشــورهای اســلامی برای حاکم 
کردن سکولاريســم، و ناسیونالیســم افراطی و کور، و به 
قدرت رساندن دولتهای مستبد، و شیفته يا دست نشانده ی 
غــرب. مطالعــه ی حوادث آن ســالها در ايران و ترکیه و 
کشورهای عربی غرب آسیا تا شمال آفريقا، اين حقیقت 
تلخ را آشــکار میکند که ضعف و تفرقه در امّت اســلامی، 
زمینه ســاز فاجعه ی غصب فلســطین شد و اين ضربه از 
ســوی جهان اســتکبار بر امّت اســلامی وارد آمد. اين 
عبرت آمــوز اســت کــه در آن مقطــع، هــر دو اردوگاه 
ســرمايه داری و کمونیســم با قارون های صهیونیست به 
هم افزايــی رســیدند؛ انگلیس اصــل توطئه را طرّاحی و 
پیگیری کرد، ســرمايه داران صهیونیست اجرای آن را با 
پول و سلاح بر عهده گرفتند، و شوروی اوّلین دولتی بود 
که تأسیس دولت نامشروع را به رسمیّت شناخت و انبوه 

يهوديان را به آنجا اعزام کرد.
رژيم غاصب، محصول آن وضعیّت در جهان اســلام از 
ســويی، و اين توطئه و تهاجم و تجاوز اروپايی از ســوی 
ديگر بود. امروز ديگر وضع جهان، مانند آن روز نیســت؛ 
ما بايد اين حقیقت را همواره در نظر داشته باشیم. امروز 
موازنه ی قوا به نفع دنیای اسلام تغییر يافته است. حوادث 
گوناگون سیاسی و اجتماعی در اروپا و آمريکا، ضعفها و 
اختلالات عمیق ساختاری و مديريتّی و اخلاقی غربی ها 
را در برابر جهانیان عريان کرد. قضايای انتخابات در آمريکا 
و آزمون بشدّت رسوای مديران پرُمدّعا و متکبّر آن، و نیز 
مواجهــه ی يک ســاله ی ناموفّق با کرونــای همه گیر در 
آمريکا و اروپا و حواشــی شــرم آور آن، و آشــفتگی های 
سیاسی و اجتماعی اخیر در مهم ترين کشورهای اروپايی، 

همه نشانه ی سیر نزولی و افولی اردوگاه غرب است.
در سوی ديگر، رشد نیروهای مقاومت در حسّاس ترين 
مناطق اسلامی، رشد توانايی های دفاعی و هجومی آنان، 
رشــد خودآگاهی و انگیزه و امید در ملّتهای مســلمان، 
رشــد گرايش به شعارهای اسلامی و قرآنی، رشد علمی، 
رشــد اســتقلال طلبی و خوداتکّائی در ملّتها، نشانه های 

مبارکی است که آينده ی بهتر را نويد میدهد.
در ايــن آينده ی مبارک، بايد هم افزايی کشــورهای 
مســلمان، يک هدف عمده و اساسی باشد، و اين چندان 
دور از دســترس به  نظر نمیرســد. محور اين هم افزايی، 
قضیّه ی فلســطین به  معنی همه ی کشــور، و سرنوشت 
قدس شريف است. اين همان حقیقتی است که دل نورانی 
امام خمینی عظیم )رحمۀ  اللّ  علیه( را به اعلام روز جهانی 

قدس در آخرين جمعه ی ماه رمضان هدايت کرد.
هم افزايی مســلمین بر محور قدس شــريف، کابوس 
دشــمن صهیونیســت و حامیان آمريکايی و اروپايی آن 

اســت. طرح ناکام »معامله ی قرن« و ســپس تلاش برای 
عادی ســازی روابــط چند دولت ضعیــف عربی با رژيم 
غاصب، تلاشهای مذبوحانه برای فرار از آن کابوس است.
مــن قاطعانــه میگويم: اين تلاشــها به جايی نخواهد 
رسید؛ حرکت نزولی و رو به زوالِ رژيم دشمن صهیونیستی 

آغاز شده و وقفه نخواهد داشت. 
دو عامــل مهم، تعیین کننده ی آينده اســت: اوّل ـ و 
مهم تر ـ تداوم مقاومت در داخل سرزمین های فلسطین 
و تقويــت خطّ جهاد و شــهادت، و دوّم، حمايت جهانی 
دولتها و ملّتهای مســلمان در سراسر جهان از مجاهدان 

فلسطینی.
ـ دولتمردان، روشنفکران، عالمان دينی، احزاب  همه ـ
ـ بايد جايگاه خود  و گروه ها، جوانان غیور و ديگر قشرها ـ
در اين حرکت سراســری را بیابیم و نقش ايفا کنیم. اين 
اســت آن چیزی که کید دشــمن را باطل میکند و برای 
اين وعده ی الهی: امَ یُ ريدونَ کَیدًا فَالَّذينَ کَـــفَروا هُمُ 
ال مَکیــدون )1(، مصداقی آخرالزّمانی به وجود می آورد؛ 
ْـّکِنَّ اکَـثَرَ  النّاسِ لا يعَـلمَونَ )2(. وَ الُل غالبٌِـ عَلیًّ امَرِه؛ وَل

والسلام علیکم و رحمه الل برکاته
مايلم اندکی با جوانان عرب به زبان خود آنان ســخن 

بگويم:
بسم الل الرّحمن الرّحیم

السلام علی أحرار العرب جمیعاً وخاصۀ الشباب منهم، 
والســلام علی الشــعب الفلســطینی المقــاوم، وعلی 
المقدسیین المرابطین فی المسجد الأقصی. السلام علی 
شــهداء المقاومۀ وعلی رعیــل المجاهدين الذين ضحّوا 
بحیاتهم علی هذا الطريق، وأخصّ بالذکر الشهید الشیخ 
أحمد ياسین، والشهید السید عباس الموسوی، والشهید 
فتحی الشقاقی، والشهید عماد مغنیۀ، والشهید عبد العزيز 
الرنتیسی، والشهید أبا مهدی المهندس، ثم القامۀ الرفیعۀ 
لشهداء المقاومۀ الشهید قاسم سلیمانی... فکلّ واحد من 
هؤلاء بعد حیاتهم المعطاءۀ المبارکۀ قد ترک بشــهادته 

آثاراً مهمۀ فی بیئۀ المقاومۀ.
إنّ مجاهدات الفلســطینیین والدماء الطاهرۀ لشهداء 
المقاومۀ اســتطاعت أن تحافظَ علی هذه الرايۀ المبارکۀ 
مرفوعۀ، وأن تضُاعف مئات المرات القدرۀ الذاتیۀ للجهاد 

الفلسطینی.
إنّ الشــابّ الفلســطینی کان يدافع عن نفســه يوماً 
بالحجــارۀ، والیوم فإنه يــردّ علی العدوّ بإطلاق الصواريخ 

الدّقیقۀ.

فلسطین والقدس ورد ذکرهما فی القرآن الکريم باسم 
سَــۀ« )3(.  منذ عشــراتِ الســنین وهذه  »الَارَضُ المُقَدَّ
الأرض الطاهرۀ تقَبَعُ تحت وطأۀ أکثر أبناء البشــر رِجساً 
وخُبثاً. هؤلاء الشیاطین الذين يسفکون دماء الشرفاء ثم 
يعترفــون بذلــک ويقُرّون بکل وقاحــۀ. إنهم عنصريون 
مارســوا القتلَ والنهب والســجنَ والتعذيب ضدّ أصحاب 
الأرض منذ أکثر من ســبعین عاماً، لکنهم ولل الحمد لم 

يستطیعوا أن يکسروا إرادتهم.
إنّ فلســطین حیّۀٌ، وهی تواصل جهادَها، وستستطیع 
بعــون الل فــی النهايۀ أن تهزمَ العــدوَّ الخبیث. القدسُ 
الشريف وفلسطین کلّ فلسطین هی للشعب الفلسطینی، 
 وســتعود إلیهــم إن شــاء الل، »وَ مــا ذلـِـکَ عَلـَـی الّل

 بعَِزيز« )4(.
إنّ الحکومات والشعوب المسلمۀ بأجمعها تتحمّل إزاءَ 
القضیۀ الفلســطینیۀ واجباً وعلیها مسؤولیۀ، لکن محورَ 
هذه المجاهَدۀ هم الفلسطینیّون أنفسهم، وهم أربعۀ عشر 
ملیوناً داخل الأرض المحتلۀ وخارجَها. والعزيمۀُ الموحّدۀ 

لهذه الملايین من شأنها أن تحقّق إنجازاً عظیماً.
إنّ الوحدۀَ الیوم هی أعظمُ سلاحِ الفلسطینیین.

أعــداءُ وحدۀِ الفلســطینیین هم الکیــان الصهیونی 
وأمريــکا وبعض القوی السیاســیۀ الأخــری، ولکن هذه 
الوحدۀَ إن لم تتصدّع من داخل المجتمع الفلســطینی 
فإن الأعداء الخارجیین سوف لن يکونوا قادرين علی فعل 

شیء.
إنّ محورَ هذه الوحدۀ يجب أن يکون الجهادُ الداخلی 
وعدمُ الثقۀ بالأعداء. والسیاســات الفلسطینیّۀ ينبغی أن 
لا تعتمد علی العدو الأســاس للفلســطینیین أی أمريکا 

والإنجلیز والصهاينۀ الخبثاء.
الفلسطینیون، سواء فی غزۀ أم فی القدس أم فی الضفۀ 
الغربیۀ وســواء کانوا فی أراضی ألف وتســعمائۀ وثمانیۀ 
وأربعین أو فی المخیّمات، يشــکلون بأجمعهم جســداً 
واحداً، وينبغی أن يتّجهوا إلی استراتیجیۀ التلاحم، بحیث 
يدافعُ کلُّ قطاعٍ عن القطاعات الأخری، وأن يســتفیدوا 
حیــنَ الضغــطِ علی تلک القطاعات من کلّ ما لديهم من 

مُعدّات.
إنّ الأمــل فی النصر الیــوم هو أکثر مما مضی. موازينُ 
القوی تغیّرت بقوّۀٍ لصالح الفلســطینیین. العدوّ الصهیونی 
يهبط إلی الضُعف عاماً بعد عام، وجیشُــه الذی کان يقول 
عنه إنهّ “الجیش الذی لا يقُهر” هو الیومَ بعد تجربۀِ الثلاثۀ 
والثلاثین يوماً فی لبنان، وتجربۀ الإثنین وعشــرين يوماً 
وتجربــۀ الأيــام الثمانیۀ فی غزّۀ، قد تبدّل إلی “جیشٍ لن 
يــذوقَ طعــم الانتصار”. هذا الکیــان المتبجّح فی وضعه 
السیاسی قد اضطُرّ خلال عامین إلی إجراء أربعۀِ انتخابات، 
وفــی وضعهِ الأمنی بعد هزائمــه المتلاحقۀِ ورغبۀِ الیهودِ 
المتزايدۀِ فی الهجرۀ العکسیّۀ يشهد فضیحۀً تلو فَضیحۀ.

إن الجهــود المتواصلــۀ التی بذلها بمســاعدۀ أمريکا 
للتطبیــع مع بعض البلدان العربیّۀ هی ذاتها مؤشّــر علی 
ضعــفِ هذا الکیان. وطبعاً ســوف لا تجديه نفعاً. فإنهّ أقام 
قبل عشــرات الســنین علاقات مع مصر، ولکن منذ ذلک 
عاً.  الوقت حتّی الآن والعدوّ الصهیونی أکثر ضعفاً وأکثر تصدُّ
ترُی مع کلّ هذا، هل إنّ العلاقاتِ مع عددٍ من الحکوماتِ 
الضعیفۀِ والحقیرۀ قادرۀٌ علی أن تنفعه؟! بل تلک الحکومات 
بدورها سوف لن تنتفعَ من هذه العلاقات، فالعدوّ الصّهیونی 

سوف يعیثُ فساداً فی أرضهم وأموالهم وأمنهم.
إنّ هذه الحقائق يجب أن لا تجعل الآخرين يغفلون عن 
مسؤولیتهم الجسیمۀ إزاء هذا التحرّک. فالعُلماء المسلمون 
والمسیحیّون يجب أن يعُلنوا أنّ التطبیع حرامٌ شرعاً، وأن 
ينَهض المثقفون والأحرار بشــرح نتائج هذه الخیانۀ التی 

تشُکّل طعنۀً فی ظهر فلسطین إلی الجمیع.
وفــی المقابل فــإن العدّ التنازلی للکیــان الصهیونی، 
وتصاعــد قدرات جبهۀِ المقاومۀ، وتزايدَ إمکاناتها الدفاعیّۀ 
والعســکريۀّ، وبلوغَ الاکتفاء الذاتی فی تصنیع الأســلحۀ 
المؤثرّۀ، وتصاعدَ الثقۀ بالنفس لدی المجاهدين، وانتشــار 
الوعی الذاتی لدی الشباب واتساعَ دائرۀِ المقاومۀ فی جمیع 
أرجــاء الأرض الفلســطینیّۀ وخارجَهــا، والهبّۀ الأخیرۀ 
للشباب الفلسطینی دفاعاً عن المسجد الأقصی، وانعکاس 
أصداء جهاد الشــعب الفلسطینی ومظلومیّته فی آنٍ واحد 
لدی الرأی العام فی کثیر من بقاع العالم.. کلّها تبُشّــر بغدٍ 

مُشرق. 
إنّ منطق النضال الفلسطینی والذی سجّلته الجمهوريۀّ 
الإسلامیّۀ الإيرانیۀ فی وثائق الأمم المتحدۀِ )5( هو منطقٌ 
راقٍ وتقدّمــی. المناضلون الفلســطینیون يســتطیعون 
بموجبه إجراء اســتفتاء بین السُکّان الأصلیین لفلسطین. 
وهذا الاســتفتاء يعُیّن النظامَ السیاسی للبلد، وسیُشارک 
فیه السکان الأصلیّون، من کلِ القومیّات والأديان، ومنهم 
المشردون الفلسطینیون. والنظام الجديد يعیدُ المُشردين 

إلی الدخل ويبَُتُّ فی مصیر الأجانب المستوطنین.
إنّ هذا المشروع يقوم علی قاعدۀ الديمقراطیّۀ الرائجۀ 
المعتَرَف بها فی العالم، ولا يســتطیع أحد أن يشُــکّک فی 

رقیّه ونجَاعَته.
المُجاهدون الفلســطینیون يجــب أن يواصلوا باقتدارٍ 
نضالهَم المشــروعَ والأخلاقی ضــدّ الکیان الغاصب حتّی 

يرضَخَ هذا الکیان لقبول هذا الاستحقاق.
تحرّکوا باســم الل إلی الأمام واعلموا أنهّ »وَلیََنصُرَنَّ اللُّ 

مَن ينَصُرُه« )6(. 
والسّلام علیکم ورحمۀاللّ وبرکاته

 ترجمه بخش عربی:
بسم اللالرّحمن الرّحیم

سلام بر همه ی آزادگان عرب، بويژه جوانان، و سلام به 
مردم مقاوم فلسطین و قدس و مُرابطون در مسجدالاقصیٰ.

ســلام بر شهدای مقاومت و خِیل عظیم مجاهدانی که 
در اين راه جان خود را تقديم کرده اند؛ بويژه شــهید شــیخ 
احمد ياســین و شــهید ســیّدعباس موســوی، و شهید 
فتحی شــقاقی و شــهید عماد مغنیه و شــهید عبدالعزيز 
رنتیســی و شهید ابومهدی المهندس و سرانجام چهره ی 
برجســته ی شــهیدان مقاومت، شهید قاسم سلیمانی که 
هر يک پس از حیات پرُبار و پرُبرکت، با شــهادت خود نیز 

تاثیرات مهمّی در محیط مقاومت بر جا گذاشتند.
مجاهدت فلســطینیان و خون پاک شهیدان مقاومت، 
توانســته اســت اين پرچم مبارک را برافراشته نگه  دارد و 
قدرت درونی جهاد فلســطینی را صدها برابر کند؛ جوان 
فلســطینی يک روز با پرتاب ســنگ از خود دفاع میکرد و 

امروز با پرتاب موشکِ نقطه زن به دشمن پاسخ میدهد.
فلسطین و قدس در قرآن مجید، »سرزمین مقدّس« )3( 
نامیده شــده اســت؛ دَه ها سال است که اين سرزمین پاک 
در اشــغال ناپاک ترين و خبیث ترين آحاد بشــر اســت؛ 
شیاطینی که انسانهای شريف را به خاک و خون میکشند 
و آنگاه با وقاحت به آن اعتراف میکنند. نژادپرســتانی که 
در بیش از هفتاد سال، صاحبان سرزمین را با قتل و غارت 
و حبــس و شــکنجه معذّب ســاخته اند، ولــی بحمدالل 

نتوانسته اند اراده ی آنها را مقهور کنند.

فلسطین زنده است و به جهاد ادامه میدهد و به کمک 
خدا ســرانجام خواهد توانست بر دشمن خبیث فائق آيد. 
قدس شــريف و همه ی فلسطین متعلّق به مردم آن است 
و به آنان بر خواهد گشت، ان شاءالل؛ »و اين ]کار[ بر خدا 

دشوار نیست« )4(.
در قضیّه ی فلسطین همه ی دولتها و ملّتهای مسلمان، 
دارای وظیفه و مســئولیّتند، ولــی محور مجاهدت خود 
فلسطینیانند که امروز در درون سرزمین و بیرون آن حدود 
چهارده میلیون نفرند. وحدت و عزم واحد اين جمع خواهد 
توانست کاری بزرگ صورت دهد. امروز وحدت، بزرگ ترين 

سلاح فلسطینی ها است.
دشمنان وحدت فلسطینی، رژيم صهیونیستی و آمريکا 
و برخی قدرتهای سیاســی ديگرند، امّا اگر از درون خود 
جامعه ی فلسطینی وحدت شکنی نشود، دشمنان بیرونی 
نخواهند توانست کاری بکنند. محور اين وحدت بايد جهاد 
داخلی و عدم اعتماد به دشــمنان باشــد. دشــمن اصلی 
فلســطینیان، يعنی آمريکا و انگلیس و صهیونیست های 

خبیث را نبايد تکیه گاه سیاستهای فلسطینی قرار داد.
ـــ چه در غزه، چــه در قدس و کرانه ی  فلســطینی ها ـ
باختــری، چــه در ســرزمین های 1۹4۸ و حتّــی چه در 
ـــ همه يک واحد را تشــکیل میدهند و بايد  اردوگاه هــا ـ
راهبرد به هم پیوستگی را در پیش بگیرند؛ هر بخش بايد 
از بخشــهای ديگر دفاع کند و به هنگام فشــار بر آنها از 

ابزارهای در اختیار خود استفاده کند.
امید به پیروزی، امروز از همیشه بیشتر است؛ موازنه ی 
قوا به نفع فلســطینی ها بشــدّت تغییر کرده است؛ دشمن 
صهیونیســت ســال به سال ضعیف تر شده است؛ ارتشش 
که خود را »ارتشــی که هرگز شکســت نمیخورد« معرّفی 
میکــرد، امروز پس از تجربه ی ]جنگ[ 33 روزه در لبنان 
و تجربه ی ]جنگهای[ 22 روزه و ۸ روزه در غزّه، به ارتشی 
که »رنگ پیروزی را نخواهد ديد« تبديل شــده اســت. 
وضعیّت سیاســی آن، که ناگزير از چهار انتخابات در دو 
سال است، و وضعیت امنیّت آن، که به طور پی درپی دچار 
شکســت میشــود، و میل روزافزون يهوديان به مهاجرت 
معکوس، مايه ی فضاحت آن رژيم پرُمدّعا شده است. تلاش 
پیگیر با کمک آمريکا برای عادی سازی با چند کشور عربی، 
خود نشــانه ی ديگری از ضعف آن رژيم اســت؛ و البتّه اين 
هم کمکی به او نخواهد کرد. دَه ها سال پیش از اين با مصر 
رابطــه برقرار کرد؛ از آن روز تاکنون رژيم صهیونیســتی 
بســیار آســیب پذيرتر و ضعیف تر شده است؛ با اين وصف، 
آيا رابطه با چند کشــور ضعیف و حقیر خواهد توانســت به 
او کمــک کند؟ البتّه آن کشــورها هــم از اين رابطه بهره 
نخواهند برد؛ دشمن صهیونی در مال يا خاک آنها تصرّف 
خواهد کرد و فســاد و ناامنی را در ]میان[ آنها گســترش 

خواهد داد.
البتّــه اين حقايق نبايد وظیفه ی ســنگین ديگران در 
قبال اين حرکت را از ياد ببرد؛ علمای مسلمان و مسیحی 
بايد عادی سازی را حرام شرعی اعلام کنند و روشنفکران 
و آزادگان، نتايــج ايــن خیانت را که خنجری از پشــت به 

فلسطین است برای همه تشريح نمايند.
در نقطه ی مقابلِ روند نزولی رژيم، افزايش توانايی های 
جبهه ی مقاومت، بشارتِ آينده ی درخشان است: افزايش 
قدرت دفاعی و نظامی، خودکفايی در ســاخت سلاحهای 
مؤثـّـر، اعتماد به نفس مجاهــدان، خودآگاهی روزافزون 
جوانان، گســترش دايره ی مقاومت به سراســر کشــور 
فلســطین و به بیرون از آن، خیزش اخیر جوانان در دفاع 
از مسجدالاقصی، و انعکاس توأمانِ مجاهدت و مظلومیّت 
ملّت فلسطین در افکار عمومیِ بسیاری از مناطق جهان.

منطق مبارزه ی فلســطینی هم که از ســوی جمهوری 
اسلامی در اسناد سازمان ملل به ثبت رسیده )5(، منطقی 
مترقّی و جذّاب اســت؛ مبارزان فلســطینی میتوانند يک 
همه پرســی از همه ی ســاکنان اصلی فلسطین را مطرح 
کنند. اين همه پرسی، نظام سیاسی کشور را معیّن میکند 
و ساکنان اصلی از هر قوم و دين، از جمله آوارگان فلسطینی 
در آن شــرکت خواهند کرد؛ آن نظام سیاســی، آوارگان را 
به داخل برمیگرداند و سرنوشت بیگانگان سُکنیٰ گزيده را 
تعیین میکند. اين مطالبه بر مبنای دموکراســی رايجی 
است که در دنیا پذيرفته شده و هیچ کس در مترقّی بودن 
آن نمیتواند خدشــه کند. مجاهدان فلسطینی، مبارزه ی 
مشروع و اخلاقی خود با رژيم غاصب را بايد به قدری ادامه 

دهند که ناچار به قبول اين مطالبه شود.
به نام خدا به جلو حرکت کنید و بدانید که »قطعاً خدا 
به کسی که ]دين[ او را ياری میکند، ياری میدهد« )6(.

والسّلام علیکم ورحمۀ اللّ وبرکاته
1( ســوره ی طــور، آيه ی 42؛ »يــا میخواهند نیرنگی 
بزننــد؟ و]لــی[ آنان که کافر شــده اند، خود دچار نیرنگ 

شده اند.«
2( ســوره ی يوســف، بخشی از آيه ی 21؛ »... و خدا بر 

کار خويش چیره است ولی بیشتر مردم نمیدانند.«
3( سوره ی مائده، بخشی از آيه ی 21

4( از جمله سوره ی ابراهیم، آيه ی 20 و سوره ی فاطر، 
آيه ی 17

5( طرح برگزاری همه پرسی ملّی در سرزمین فلسطین
6( سوره ی حج، بخشی از آيه ی 40

رهبر معظم انقلاب اسلامی در سخنرانی زنده و تلویزیونی،  روز جهانی قدس:

 اسرائیل کشور نیست
  پادگان تروریست هاست 

مبارزه با آن وظیفه همگانی است

این منطقی است که دولتهای غربی با 
حمایت بی دریغ و دیوانه وار خود از رژیم 

صهیونیستی به آن تکیه کرده و 
بدین گونه، همه ی ادّعاهای دروغین خود 
در باب حقوق بشر و دموکراسی را تخطئه 

کرده اند. و این ماجرای خنده آور و 
گریه آور بیش از هفتاد سال است که 

ادامه دارد و هر از چندی برگ دیگری بر 
آن افزوده میشود

فلسطین و قدس در قرآن مجید، 
»سرزمین مقدّس« نامیده شده است؛ 

دَه ها سال است که این سرزمین پاک در 
اشغال ناپاک ترین و خبیث ترین آحاد بشر 
است؛ شیاطینی که انسانهای شریف را به 
خاک و خون میکشند و آنگاه با وقاحت به 
آن اعتراف میکنند. نژادپرستانی که در 

بیش از هفتاد سال، صاحبان سرزمین را با 
قتل و غارت و حبس و شکنجه معذّب 

ساخته اند، ولی بحمداالله نتوانسته اند 
اراده ی آنها را مقهور کنند
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نیروی قدس شاخص مجاهدان 
فرهنگ مقاومت است

سردار قاآنی، نیروی قدس سپاه را در صف مقدم ايمان و 
اعتقــاد توصیــف و تصريــح کرد: امروز در هــر نقطه از عالم 
مجاهدان و علاقه مندان به فرهنگ مقاومت و ســردار شهید 
حاج قاسم سلیمانی به ما به عنوان الگو و شاخص می نگرند 
و صداقــت، معنويــت، اخلاق و روحیه بــرادری را از ما تأثیر 

می پذيرند.
به گزارش سپاه نیوز، سردار سرتیپ پاسدار اسماعیل قاآنی، 
فرمانده نیروی قدس ســپاه در مراســم بزرگداشــت هفته 
عقیدتی- سیاسی در نیروی قدس سپاه، باگرامیداشت ياد و 
خاطره استاد شهید مرتضی مطهری، مسیر اعتقادی فرزندان 
انقلاب اســلامی و پاســداران را در تداوم راه شهید مطهری 
برشمرد و گفت: الگو و شاخص های رفتاری همه ما و رزمندگان 
بــدون مــرز با ايمان، عقیده و خصوصیات اخلاقی و معرفتی 
اين شهید والامقام شکل گرفته و با شهادت ايشان عزم ما در 
مســیر عقیده، ايمان و عمل به آن راســخ تر شده است. امروز 
نیروی قدس و پاسداران انقلاب اسلامی در صف مقدم ايمان 
و اعتقاد قرار دارند و در هر نقطه از عالم مجاهدان و علاقه مندان 
به نظام اسلامی و فرهنگ مقاومت و سردار شهید حاج قاسم 
ســلیمانی به ما به عنوان الگو و شــاخص می نگرند و صداقت، 

معنويت، اخلاق و روحیه برادری را از ما تأثیر می پذيرند.
در طول تاريخ انقلاب اســلامی و جبهه دفاع از اســلام و 
مقاومت، در سخت ترين شرايط و بحران   ها به فضل الهی و با 
تکیه بر ريشه های معرفتی، بنیان های عقیدتی و ايمان راسخ 
رزمندگان پیروز میدان بوده ايم و برخورداری از اين مولفه های 
برتر ساز در کنار آموزش های مدرن نظامی در نبرد با دشمن 
متجلی شد و موجب شکست دشمنان و پیروزی حق بر باطل 
شد. مکتب ما مکتبی است که بن بستی ندارد به دلیل آنکه 
بر پايه ايمان و اعتقاد است. هر جا بر مدار دين عمل کرديم، 
خداوند در شــرايط ســخت و بحرانی به ياری و مدد ما آمد و 

راه را برای ما باز کرد.
حجت الاسلام علی محمدی سیرت، مسئول نمايندگی، 
ولی فقیه در نیروی قدس سپاه هم طی سخنانی در اين مراسم 
با بیان ويژگی های شخصیتی شهید مطهری، از علما به عنوان 
مرزبانان افکار جامعه نام برد و گفت: اين دانشمندان مکتب 
اســلام هســتند که با مجاهدت در میدان ايمان و عقیده از 
يورش ابلیس و پیروانش و تسلط بر اسلام صیانت و پاسداری 
می کنند، عزت و اقتدار نظام اســلامی ما در اين اســت که 
رزمندگان بدون مرز و پاســداران ايمان و عقیده و امنیت در 
میدان هســتند و در میدان جهاد به شــهادت می رســند. 
شــخصیت های بزرگی همچون شــهید مطهری و شــهید 
سلیمانی هم همواره در میدان بودند و در راه خدمت به مردم 
و برای اعتلای امت اســلامی مجاهدت کردند تا به شــهادت 
رسیدند. محمدی با اشاره به انتشار مجرمانه فايل صوتی اخیر 
اظهار کرد : اينکه کســانی شهید و عالم سربلند و سرافرازی، 
چون ســردار دل ها حاج قاســم سلیمانی را مورد بی انصافی 
قــرار داده و در پشــت پرده طوری حــرف بزنند و در موضع 
رســمی شــکل ديگر، عملی منافقانه و ناپسند است. اشتباه 
بزرگ آنان اين بود که خود را مقابل قهرمان امت اســلام و 
 قهرمان بین المللی محور مقاومت شــهید ســلیمانی عزيز

 قرار دادند.  

 جمعیت ایران از مرز ۸۴/۵ میلیون
 نفر گذشت

جمعیــت ايــران در روز 15 ارديبهشــت از مرز ۸4 
میلیون و 500 هزار نفر گذشــت. به گزارش خبرنگار 
اقتصادی اطلاعات، سايت ساعت شمار جمعیتی مرکز 
آمار ايران در ساعت 12 روز چهارشنبه 15 ارديبهشت 
تعداد کل جمعیت کشــور را ۸4 میلیون و 500 هزار و 

53۸ نفر ثبت کرد.
آخرين سرشــماری جمعیت کشور که توسط مرکز 
آمار ايران در سال 13۹5 انجام شده کل جمعیت کشور 
را 7۹ میلیون و ۹26 هزار و 270 نفر ثبت کرده است.

اين میزان نسبت به سرشماری جمعیت کشور در سال 
13۸5 کــه معــادل 70 میلیون و 4۹5 هزار و 7۸2 نفر 

بود، حدود 5ر۹ میلیون نفر افزايش نشان می دهد.

سردار ســعید محمد برای دوران ریاســت جمهوری خود وعده غنی سازی ۹۳ درصد داد. فرمانده ســابق قرارگاه خاتم الانبیا و 
کاندیدای انتخابات ریاســت جمهوری ۱۴۰۰ در جدیدترین اظهارات خود گفت: نیازمندی های هســته ای ما خیلی بیشــتر از این 
حرف هاست؛ چرا نباید ما از ظرفیت های غنی سازی برای راکتورهای تحقیقاتی مان استفاده کنیم؛ چرا نباید اورانیوم غنی شده برای 
زیردریایی ها و کشــتی های اقیانوس پیما استفاده کنیم؛ چرا باید این کشــتی ها برای تامین سوخت خود به سراغ کشورهای دیگر 
بروند و مدت ها در بنادر آنها منتظر بمانند و خســارت ببینند؟ محمد ادامه داد: ما نیاز به اورانیوم ۹۳ درصد داریم. وقتی آمریکا 
و دنیا با تعهدات خود به این شــکل برخورد می کنند ما نیز باید به سمت غنی سازی ۹۳ درصد برای مصارف صلح آمیز برویم. 
او افزود: اگر به این صورت عمل کنیم و به لحاظ هســته ای و از داخل خود را قوی کنیم نه آنکه در رآکتورهای هســته ای 
بتن بریزیم، آن زمان است که می بینید طرف مقابل چطور سینه خیز به سمت ما می آید تا با ما توافق کند./ خبرآنلاین 

وعدهجنجالی
غنیسازی
۹۳درصد

سعیدمحمد

نخستین نمایشگاه مجازی کتاب تهران 
میعادگاه بزرگ اصحاب نشر و قلم و 

 برگی زرین در دفتر وزین 
و پرافتخار فرهنگ این کشور

جلوی سفرها در تعطیلات عیدفطر 
گرفته شود

قدردانی وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی از حمايت مديرعامل 
بانک صادرات ايران در نخســتین نمايشــگاه مجازی کتاب 
تهران، وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی با اهدای لوح  سپاس به 
حجت الــه صیدی، مديرعامــل بانک صادرات ايران به دلیل 
همراهی و همکاری ارزشمند اين بانک در برگزاری شايسته 
نخستین نمايشگاه مجازی کتاب تهران از وی قدردانی کرد.
بــه گزارش روابط عمومی بانک صــادرات ايران، در نامه 
قدردانی سیدعباس صالحی خطاب به حجت اله صیدی آمده 
اســت: »فرهنگ و هنر اين مرز و بوم تجلی انديشــه و تلاش 
فرهیختگانی است که طبع عالی و همت متعالی خود را در 

اين عرصه به کار بسته اند.
نخستین نمايشگاه مجازی کتاب تهران میعادگاه بزرگ 
اصحاب نشــر و قلم و برگی زرين در دفتر وزين و پرافتخار 

فرهنگ اين کشور بود.
به پاس تقدير از همراهی و همکاری ارزشمند جناب عالی 
در برگزاری شايسته نخستین نمايشگاه مجازی کتاب تهران 
اين لوح به رسم يادبود تقديم حضور می شود. امید است در 
خدمت به فرهنگ غنی ايرانی اســلامی کشــورمان مؤيد و 
منصور باشید.« بانک صادرات ايران با شعار »بانک صادرات 
ايران، حامی يار مهربان« به عنوان بانک عامل و پشــتیبان 
نمايشــگاه بین المللی کتاب تهران با تجهیز شبکه گسترده 
خدمــات بانکداری الکترونیک و تخصیص بن کارت و هديه 
بانک در بهمن ماه ســال گذشــته از اولین نمايشگاه مجازی 
کتاب تهران حمايت کرد. اين بانک همچنین طی سال  های 
گذشته به منظور تحقق مسئولیت  اجتماعی خود از نمايشگاه 
بین المللی کتاب تهران حمايت کرده و بانک عامل اين رويداد 
بزرگ فرهنگی بوده است. علاوه بر  اين  در پی تجربه موفق 
سال گذشته در حمايت از برپايی نمايشگاه قرآن کريم، بانک 
صادرات ايران به عنوان بانک عامل و حامی اين نمايشگاه با 
فراهم کردن زيرساخت های بانکداری الکترونیک از نخستین 
نمايشــگاه مجازی قرآن کريم که 11 تا 22 ارديبهشــت ماه 

امسال در حال برگزاری است، حمايت کرده است.

رئیس  کمیســیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اســلامی در نامه ای به رئیس جمهوری تاکید کرد که با 
توجه به در پیش بودن تعطیلات عید فطر تدابیری برای 
جلوگیری از سفرها اتخاذ شود. به گزارش ايسنا، در نامه 
حسینعلی شهرياری نماينده زاهدان به رئیس جمهوری 
آمــده اســت: با توجــه به تجارب قبلــی انتظار می رود 
تعطیلات عید ســعید فطر موجب ســفرهای گسترده و 
پرشمار برون شهری هم میهنانمان شود؛ در اين شرايط 
بیــم آن مــی رود بیماری کرونا بــار ديگر در اثر غفلت يا 
تغافل بخش های مربوطه از شــهری به شــهری منتقل 
گشته و تعداد نامعلوم ديگری از عزيزانمان را مبتلا و روال 
جاری بیمارستان ها و مراکز درمانی کشور را که در حال 
حاضر نیز با تمام ظرفیت در حال انجام خدمت هستند، 
با شــرايط حادتری مواجه نمايد. در اين شــرايط از ستاد 
ملی کرونا و جنابعالی به عنوان رئیس  ستاد انتظار دارد 
با دستور اکیدی که صادر خواهید نمود، مانع از شعله وری 
بیماری شويد متاسفانه تجربه پیشین و اتکای صرف به 

توصیه های کمرنگ نتايج فاجعه باری داشته است.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

خبر

وزیر بهداشت:خبر

پیوند ما و بسیج ناگسستنی است
می توانیــم از اين ظرفیــت مجاهدانه و 
دلسوزانه برای واکسیناسیون استفاده کنیم

وزير بهداشــت گفت: بسیج، يک سرمايه 
ملی اســت و نابخردانه است اگر مديری در 
جمهوری اســلامی ايران از اين ســرمايه، 

استفاده مطلوب را نبرد.
به گزارش وبدا، سعید نمکی در اجلاس 
مشترک رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی 
و فرماندهان ســپاه استان ها که در سازمان 
بسیج مستضعفین برگزار شد، اظهار داشت: 
قبل از عید قرار ما اين بود که در قالب تشديد 
بیماريابی در طرح شهید سلیمانی، خانه به 
خانه به دنبال موارد ابتلای جديد به ويروس 
جهش يافته انگلیسی بگرديم و بتوانیم اين 
موارد را شناســايی و شــعله های کوچک را 
خاموش و از گســترش اين آتش به گستره 

و دامن کشور، جلوگیری کنیم.
نمکی افزود: لازمه تشــديد بیماريابی در 
طرح شــهید ســلیمانی قبل از عید، سکون 
جمعیت بود. ســیال و مواج بودن جمعیت، 
اين امکان را از ما می گرفت به همین دلیل، 
بــا ســفرها، اعــلام مخالفت کرديــم و بنا 
نداشــتیم که جمعیت سیال و مواج داشته 
باشیم اما به  هر تقدير مورد توجه قرار نگرفت 

و شاهد مسافرت ها بوديم.
وی افزود: برای ما کاملا مشخص بود که 
بعــد از ايــن موج، گرفتار مــوج جديدی با 
گســتره ويــروس جهش يافته در کشــور 
خواهیم شــد و به همین دلیل، خودمان را 
آماده پذيرايی از بیماران کرديم و قرار را بر 
اين گذاشتیم تا در مرحله سکون و بازگشت 
جمعیت، در کنار بســیج، دوباره کارمان را 
شــروع کنیم گرچه تفاسیر گوناگون شد و 
غرض ورزانی که همواره در پی گسســت و 
ايجــاد فاصله بین نیروهــای درون نظام و 
انقلاب هســتند، مقاله نوشــتند و تفسیر 
کردند اما ما کار خودمان را انجام می دهیم.

وزير بهداشت تاکید کرد: همین الان که 
ما جلســه داريم و بــا هم صحبت می کنیم 
عده ای برای اينکه در مقابل برخی شیوه های 
منفعت طلبانــه، واردات ناجــور و لگدمال 
تولید داخل در زير ســم ستوران وارداتچی، 
ايستاده ايم هجمه هايی علیه ما راه انداخته اند 
اما پیوند ما و بسیج، ناگسستنی است. وزارت 
بهداشــت و بســیج، جزء لاينفک همديگر 

هستند.
 شاهد سرازیری قله های رو به 

سقوط بیماری هستیم
نمکی ادامه داد: همواره گفته ام که بسیج، 
يک سرمايه ملی است و نابخردانه است اگر 
مديری در جمهوری اســلامی ايران از اين 
ســرمايه، استفاده مطلوب را نبرد. امروز در 
يک مرحله ای هســتیم کــه علیرغم همه 
فشــارهای ويــروس جهش يافته، شــاهد 

ســرازيری قله های رو به ســقوط بیماری 
هســتیم. ويروس جهش يافته انگلیسی در 
عرض دو هفته توانســت اروپا را فلج کند و 
کشــور پرقــدرت ســرمايه داری در اروپا و 
آمريکای شمالی نداشتیم که بعد از دو هفته 
از هجمه ويروس، بیمارانشــان پشت درب 

بیمارستان ها سرگردان نشوند.
وی يادآور شد: ما و همکاران مان به مردم 
قول داديم که نخواهیم گذاشت با لطف خدا 
مثــل مراحــل قبــل، بیماری در پشــت 
بیمارســتان ها ســرگردان تخت شود و يا 
دارويی در شهرستان ها و در دورترين نقاط 
برای درمان بیماری نرســد. خوشــبختانه 
اولین گامی که برداشتیم اين بود که اعمال 
غیراورژانســی را در بیمارســتان ها بــه 
تعويق انداختیــم که با کمبود تخت رو به رو 
نشــويم. بلافاصله در ايــن دوره کوتاه 66 
دســتگاه اکسیژن ســاز به بیمارســتان ها 
رســانديم و درمان ســرپايی را به شــکل 
گسترده آغاز کرديم و کلینیک های سرپايی 
را با داروهای ضد ويروس گســترش داديم 
تا ســربار مراجعه بیماران به بیمارستان ها 

کاهش پیدا کند.
وزير بهداشــت با اشــاره بــه راه اندازی 
کمیته های ترخیص در دانشــگاه های علوم 
پزشــکی و بیمارستان های کشور، گفت: در 
اين کمیته ها، بیمارانی که نسبتا حال بهتری 
داشتند، ترخیص می شوند. نیروهای مسلح 
بــه ويــژه در ســپاه و ارتش بــرای برپايی 
بیمارســتان های صحرايی در کنار وزارت 
بهداشــت قرار گرفتند که خوشــبختانه تا 
کنــون نیــازی به آنها نشــده اما دلگرمی و 
پشتوانه ای بود و با لطف و مرحمت الهی در 
اين شرايط، پیک چهارم را با سرافرازی مثل 

سه پیک قبلی، پشت سر می گذاريم.
 مرگ و میر بیماران نسبت به بستری 

و سرپایی، نصف پیک قبلی بود
نمکــی اظهار داشــت: گرچــه ويروس 
جهش يافته قدرت ســرايت و کشــندگی 
بالاتــری داشــت و مهاجم تر بود اما در اين 
پیــک، دو و نیم برابر میزان بســتری پیک 
ســوم، بیمار بستری داشتیم اما مرگ و میر 
بیمــاران گرچه يک مــورد از آنها هم زياد 
اســت، خوشــبختانه نســبت به بستری و 

ســرپايی، نصف پیــک قبلی بــود و اينها 
دستاوردهای بزرگی در جمهوری اسلامی 

است.
وی خاطرنشــان کرد: آنچــه که امروز 
می خواهیم انجام دهیم، فاز جديدی از طرح 
شــهید حاج قاســم سلیمانی است و شامل 
اضافه شــدن چند حرکت جديد اســت که 
مذاکراتی با رئیس بســیج جامعه پزشــکی 
داشته ايم و به مجموعه اقدامات قبلی اضافه 
کرديم. اول اينکه بايد بتوانیم در بعُد نظارت 
از مجموعه ذی قیمت بسیج، کمک بیشتری 
بگیريــم. دوم اينکــه بتوانیــم در قرنطینه 
بیماران و مبتلايان مثبت، از ظرفیت بسیج 
کمــک بگیريم و افرادی کــه دچار ابتلا به 
ويروس هســتند، سرگردان و جابجا نشوند 

تا ديگران را آلوده کنند.
وزير بهداشــت تاکید کرد: با حرکتی که 
در واکسیناسیون شروع کرده ايم و با واردات 
انبوه واکسن در اين ماه و ماه آينده و واکسن 
تولید داخلی که به شکل گسترده استمرار 
پیــدا خواهد کرد، تمامی گروه های هدف را 
بر اساس سند ملی واکسیناسیون کوويد1۹، 
واکسینه می کنیم. ظرفیت ما در بسیج برای 
بیماريابی خانه به خانه، قرنطینه و مراقبت 
در منزل و يا نقاهتگاه ها و واکسیناســیون 
بسیار بالا است. نمکی افزود: واکسیناسیون 
در محل هايــی که تجمع کمتری داشــته 
باشیم انجام می شود اما برای واکسیناسیون 
سالمندان و بیماران صعب العلاج و بیمارانی 
کــه قــادر به حرکت برای تزريق واکســن 
نیســتند، می توانیم از ظرفیت مجاهدانه و 
دلســوزانه بسیج اســتفاده کنیم و يکی از 
آرزوهای بنده اين اســت که تجربه ای که با 
ســازمان بســیج در 30 ســال پیــش در 
ريشــه کنی فلج اطفال داشــتیم، با تجربه 
کنترل و مهار کوويد1۹ با بسیج به سرانجام 
برســد. وزير بهداشــت بیان داشت: روز 10 
دی ماه ســال گذشــته نامه ای را در 10 بند 
به رؤسای دانشگاه های علوم پزشکی سراسر 
کشــور نوشتم و قید کردم که مبادا کاهش 
موارد بیماری و مرگ و میر، عامل فريبنده ای 
شود که از برادران مجاهد در بسیج، فاصله 
بگیريد. اين نیروی ســتودنی که پیوند ما و 
بســیج ايجــاد کرده را بايد بــرای روزهای 

پربحرانی که خدايی ناکرده ممکن است در 
پیش داشــته باشــیم را حفظ کنیم و از اين 
ظرفیــت برای هــر پديــده نوظهوری که 
می توانــد کلیت نظام را تهديد کند، بايد به 

خوبی استفاده کنیم.
  اعلام آمادگی بسیج برای كمک به وزارت 
بهداشت  در واكسیناسیون عمومی

رئیس سازمان بسیج مستضعفین هم در 
اين نشســت ضمن تاکید بر آمادگی بسیج 
در واکسیناسیون عمومی کوويد 1۹، گفت: 
در آستانه دسترسی به مقادير بالای واکسن 
در کشور هستیم و بايد تلاش کنیم ابتلا به 
شــدت کاهش يابد تا وقتی واکسیناسیون 

عمومی آغاز شد، کشور در آرامش باشد.
بــه گزارش فــارس، ســردار غلامرضا 
ســلیمانی افــزود: مــا از روز نخســت از 
پشــتیبانی های وزير بهداشــت برخوردار 
بوديم و تمام توافقاتی که تاکنون بین وزارت 
بهداشت و بسیج انجام شده، طرفین به آن 
عمــل کرده و متعهد بوده اند. در اين میان، 
مبارزه اصلی بر دوش وزارت بهداشت است 
و ما کمک کننده هســتیم و هر مسئولیتی 
که در توافق نامه تعیین شده بود را به خوبی 
انجام داديم و بايد از پشتیبانی های به موقع 
نیــز تشــکر کنیــم، از طرفــی، رؤســای 
دانشــگاه های علوم پزشــکی و فرماندهان 
سپاه استانی هم نهايت تلاش خود را به کار 
گرفتند تا اجرای شــهید ســلیمانی با هیچ 
مانعی رو به رو نشود. سلیمانی ادامه داد: در 
ايــن راســتا مردم نیز به خوبی مشــارکت 
کردند، براســاس گزارشــاتی که برای وزير 
بهداشــت و همچنین سازمان بسیج ارسال 
شــده، بیش از 7 میلیون ســفیر سلامت از 
میان مردم عزيز در مرحله قبل از طرح شهید 
قاســم ســلیمانی همــکاری کردند و اين 

همکاری مردمی مايه خرسنديست. 
وی بیان داشــت: با توجه به نرخ ابتلا در 
کشــور، لزوم مشارکت گسترده بسیج برای 
مديريــت بیماری که هــدف اصلی وزارت 
بهداشــت نیز هست، احســاس می شود و 
امیدواريــم بــا همکاری هــای همه جانبه 
مديريت بیماری با ســرعت بیشتری محقق 
و شرايط عادی تر و مناسب تری برای مردم 

مهیا شود.
همه شــبکه بسیج و سپاه رسالت دارند 
هرگونــه همکاری مورد نیاز را انجام دهند. 
در سه هفته گذشته جلساتی با فرمانده کل 
سپاه داشــتیم که به گسترش طرح شهید 
ســلیمانی و همکاری با وزارت بهداشــت 
درمــان و آموزش پزشــکی تاکید کردند. 
رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین تاکید 
کــرد: ما آمادگی داريم در واکسیناســیون 
بهداشــت  وزارت  بــه  هــم   عمومــی 

کمک کنیم.

برخورد با قاچاقچیان کتاب بر عهده قوه قضائیه است 

محسن جوادی معاون امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی گفت: مصاديق قاچاق کتاب را اين معاونت شناسايی 
و تعريف می کند اما برخورد با متخلفان برعهده قوه قضائیه 
است.پیش نويس آيین نامه پیشگیری از قاچاق کتاب تدوين 
شده و به زودی نهايی می شود.  وی پیشگیری از سرقت فکر 
و انديشــه پديدآور به عنوان نوعی از کتاب ســازی را از اهداف 
اين آيین نامه برشمرد و افزود: برای مبارزه با قاچاق کتاب دو 

اقدام لازم اســت؛ نخست تعیین مسائل حقوقی که نیازمند 
مصوبات و پیگیری در مجاری قانونی اســت. با روشــن شدن 
مصاديق قاچاق کتاب، قوه قضائیه می تواند به اين پديده نگاه 
جرم انگاری داشــته باشد؛ زيرا برخی قاچاق کتاب را مشکل 
نمی دانند و معتقدند »اينکه کتاب يک ناشر را ناشر ديگری 
هم منتشر کرده اشکالی ايجاد نمی  کند! مهم مطالعه و فروش 

کتاب است.«  
بخشی از مشکل قاچاق کتاب به مرحله صدور مجوز چاپ 
مرتبط اســت؛ زيرا سیســتمی برای بررســی کتاب  از نظر 
مشابهت های احتمالی با آثار ديگر وجود ندارد و کتاب ها فقط 
از نظر نبود مشکل محتوايی ارزيابی می شوند. در جريان صدور 
مجوز، اگر ۹0 درصد يک کتاب، نتیجه گردآوری از اثر يا آثار 
ديگر باشد، برای دريافت مجوز مشکلی ندارد.  برای رفع اين 
نقــص در حــال توافق نهايی با يک مؤسســه تولید نرم فزار 
»مشــابهت ياب« ـ مشابه نرم افزار مشابهت ياب  ايران داک ـ 
هستیم تا کنار آيین نامه، اداره کتاب به عنوان نهاد متولی صدور 

مجوز کتاب، امکان بررســی کتاب ها از نظر مشابهت  يابی را 
داشته باشد.  همچنین کمیته مبارزه با قاچاق کتاب در وزارت 
ارشاد تشکیل شده اما به دلیل واقعی نبودن تناسب جرم و 
مجــازات و ضرورت جرم انگاری قاچاق کتاب، چندان عمل 
نکرده اســت. برخی از احکام اولیه برای متخلفان عجیب و 
غريب بود؛ به عنوان مثال جريمه 50 میلیونی برای متخلف 
تعیین شده بود در حالی که کاغذ باطله کتاب های قاچاق 5 
میلیارد تومان ارزش داشت. اين نگاه مشکلی را حل نمی کند. 
تــلاش می کنیم جرم انگاری قاچاق کتــاب برای متولیان 
روشــن تر  شــود و برای پیشگیری از چاپ مصاديق قاچاق از 
نرم افزار مشــابهت ياب استفاده می کنیم.  وی درباره برگزاری 
نمايشگاه کتاب گفت: ترجیح معاونت امور فرهنگی، برگزاری 
دومین نمايشــگاه مجازی کتاب تهران اســت و امیدوارم در 
تابستان اين امکان فراهم شود و در جريان تصمیم گیری به 
صنف و کتابفروشان توجه داريم تا کتابفروشان در خطر حذف 

قرار نگیرند و حتی تقويت نیز شوند.  / ايبنا

رئیس سازمان امور عشايری ايران با اشاره به کاهش 55 درصدی بارندگی در کشور نسبت به سال گذشته، از وقوع خشکسالی خبر داد و گفت: به منظور مقابله با 
خشکسالی و جلوگیری از ايجاد تبعات منفی اقتصادی و اجتماعی ناشی از اين پديده در زندگی عشاير، از ظرفیت بسیج و سپاه در اين زمینه استفاده خواهیم کرد. 
شــاهپور علائی  مقدم ادامه داد: جلســاتی را با سازمان بسیج عشايری کشور داشته ايم تا در بحث صیانت از اشتغال و تحقق شعار سال که بحث تولید؛ پشتیبانی ها، 
مانع زدايی ها را در بر می گیرد، اقدام کنیم. سازمان بسیج در بحث گردشگری و حمايت از اشتغال زنان عشايری، تاکنون کمک های ستودنی داشته است. وی ادامه داد: 
هفته گذشته پیش نويس تفاهمنامه ای را با قرارگاه محرومیت زدايی سپاه به امضا رسانديم که طی آن مبلغ 350 میلیارد تومان به منظور بهبود وضعیت در بخش آب، 
راه و مسائل فرهنگی و اجتماعی اختصاص داده می شود. با اختصاص اين مبلغ، ما می توانیم در بحث ارتقای شاخص های برخورداری اقدام کنیم. اقدامات در بخش 
عشايری به تنهايی و با بودجه و اعتبارات سازمان عشايری موفقیت آمیز نخواهد بود، لذا از ظرفیت خوب بسیج کشور و بسیج عشاير در اين زمینه استفاده خواهد شد.

آماده سازی زيرساخت ها و انجام برنامه ريزی های لازم برای افزايش فوری ظرفیت صادرات نفت خام متناسب با برنامه های اعلامی شرکت ملی نفت ايران در دستور 
کار پايانه های نفتی قرار دارد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی شرکت ملی نفت ايران، عباس اسدروز مديرعامل شرکت پايانه های نفتی ايران، افزايش ظرفیت 
ذخیره سازی نفت خام و میعانات گازی، تداوم صادرات نفت خام و میعانات گازی در شرايط پیچیده عملیاتی، مديريت، ذخیره سازی و صادرات میعانات و فرآورده های مورد 
نظر از پايانه خارک و عسلويه با هدف پشتیبانی از تولید پايدار گاز کشور، ادامه بومی سازی و حمايت از ساخت داخل قطعات و تجهیزات و استفاده از توانمندی های داخلی، 
اجرای پروژه های متنوع تعمیراتی و پشتیبانی به منظور ايجاد شرايط پايدار عملیاتی، انجام خدمات متعدد پهلودهی نفتکش ها، مديريت و کنترل کرونا در مناطق عملیاتی 
و... را از اقدام های شرکت پايانه های نفتی ايران در يک سال گذشته برشمرد. وی همچنین گفت: با توجه به سیاست های کلان نظام و صنعت نفت در تکمیل طرح ملی 

خط لوله انتقال نفت گوره به جاسک، عملیات اندازه گیری و صادرات نفت خام از پايانه نفتی جاسک از ديگر اولويت های اصلی اين شرکت در سال 1400 خواهد بود.
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حمایت از کارگر حمایت از تولید ملی است
مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو در 
ديدار صمیمانه ای با جمعی از کارگران اين 
گروه، با بیان اين که حمايت از کارگر، حمايت 
از تولید داخل است، تصريح کرد:  حمايت از 
تولید را از مســیر حمايت از کارگران دنبال 
خواهیــم کــرد؛ بدون همــت و تلاش آنان 

موفقیتی حاصل نخواهد شد.
مقیمی: حمايت از کارگر حمايت از تولید 
ملی است/ کیفیت محصول حاصل رضايت 

کارکنان خطوط تولید است
ايکوپرس- فرشاد مقیمی، در گفت و گوی 
7 ســاعته با جمعی از کارگران 37 شــرکت 
تابعه ايران خودرو 4 نماينده کارگران سايت 
مرکــزی، ضمن تحســین اقدامــات اين 
شرکت ها در اجرای پروژه های داخلی سازی، 
گفت: توفیقات خوبی کسب کرده ايم و بايد 
همین مســیر را در ســال حمايت از تولید، 
پشــتیبانی ها و مانع زدايی ها ادامه دهیم تا 
شــیرينی آن به کام تمامی ذی نفعان ايران 

خودرو بنشیند.
وی، منابع انســانی را سرمايه اصلی ايران 
خودرو خواند و گفت: قدردان تمامی رشادت 
ها و ايثار کارگران خطوط تولید در شــرايط 

سخت تحريم و کرونا هستیم.
مديرعامل گــروه صنعتی ايران خودرو، 
ســطح کیفیت را نتیجــه اقدامات کارگران 
خطــوط تولید و کارشناســان آن عنوان و 
تصريــح کــرد: کیفیت محصــول،  حاصل 
رضايت کارکنان خطوط تولید است، هر چه 
میزان رضايت کارکنان بیشــتر باشد، شاهد 
افزايــش رضايــت مشــتريان بــه عنوان 
ولی نعمتان اصلــی ايران خودرو از کیفیت 

محصولات نیز خواهیم بود.
وی، ضمن تاکید بر تعمیق داخلی سازی 
تولید، گفت: بسیاری از شرکت های مجموعه 
در پروژه های توســعه ای و طراحی و تولید 
محصولات جديد، موفق به تعمیق ســاخت 

داخل شده اند که جای قدردانی دارد.
وی ضمن تحســین تعلــق بالای خاطر 
کارگران ايران خودرو به اين شــرکت، اين 
ويژگی را يکی از سرمايه های مهم در حوزه 
منابع انسانی برشمرد و گفت: نهضت ساخت 
داخل در ايران خودرو شعار نبوده و کارکنان 
با تعلق خاطر و عرق بالای ســازمانی خود 

توانستند اهداف اين حوزه را محقق کنند.
مقیمــی در عین حال بر کنترل کیفیت 
تولیدات تاکید کرد و گفت: نبايد به واسطه 
داخلی ســازی، کیفیــت محصولات دچار 
چالش شود و توجه به اين موضوع ضرورت 
بالايــی دارد. مديرعامل گروه صنعتی ايران 
خودرو از کاهش بهای تمام شــده تولید به 
عنــوان يکــی از انتظارات از شــرکت های 
زيرمجموعــه نام برد و گفــت: بايد در کنار 
افزايــش کیفیت، قیمــت محصولات را به 

سطحی کاملا رقابتی برسانید.
وی در ادامــه افزايش بهره وری در حوزه 
منابع انسانی را از جمله اهداف گروه صنعتی 
ايران خودرو دانست و گفت: ايران خودرو و 
شــرکت های گروه بايد با مديريت صحیح 

منابع،  مسیر بهره وری را هموار کنند.
مقیمــی بــر برنامــه ريــزی صادراتی 
محصولات شرکت اصلی و شرکت های تابعه 
تاکید کرد و گفت: بســیاری از شرکت های 

تابعه که مشــغول تولید و تامین قطعات و 
مجموعه های ايران خودرو هســتند،  دارای 
ظرفیت های صادراتی هستند که بايد برای 
گام برداشــتن در اين مســیر نیز بايد برنامه 

ريزی لازم انجام شود. 
صادرات گــروه صنعتی ايــران خودرو 
محدود به خودرو نیست؛ قطعات و مجموعه 
های تولیدی، دانش فنی و خدمات مهندسی 
نیز در اين حوزه قرار دارد.  وی در عین حال 
بر گســترش بازارهای داخلی شرکت های 
تابعــه نیــز تاکیــد کرد و گفت: مشــتری 
محصولات صرفــا نبايد محدود به خطوط 
تولیــد ايران خــودرو باشــد و بايد به فکر 

گسترش بازار داخلی نیز باشید.
مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو در 
ادامه با اشاره به فرمايشات مقام معظم رهبری 
درخصوص ارج نهادن به تلاش های جامعه 
کارگــری، گفــت: مشــکلات و انتظارات 
کارگــران گروه صنعتی ايــران خودرو را به 
صــورت دقیــق و تا حصــول نتیجه نهايی 
پیگیری می کنیم. وی با اشاره به دستاوردهای 
شــرکت های تابعه ايران خودرو مانند ايران 
خودرو ديزل و مجموعه سازان وابسته به آن 
در سال گذشته، تاکید کرد:  مسیر توسعه را 
با شتاب بیشتری ادامه خواهیم داد و بازگشت 
به عقب نخواهیم داشــت. محصول بسیاری 

از شــرکت های تابعه ايران خودرو در بازار 
داخلی بی رقیب است و بايد با رشد مداوم و 
توسعه بیشتر سهم خود را از اين بازار افزايش 
دهند. مديرعامل گروه صنعتی ايران خودرو، 
حضور شرکت های دانش بنیان و آينده محور 
ماننــد تام، ايپکو و جتکو در ايران خودرو را 
دارای اهمیت بالايی دانســت و ضمن تاکید 
بر شتاب بخشی به پروژه های توسعه ای اين 
شرکت ها، گفت: از ايجاد شرايط حضور اين 
شــرکت ها در مجامع بین المللی و عرضه 
محصولات دانش بنیان شــان حمايت می 
کنیم. شرکت هايی مانند تولید نیرومحرکه 
نیز در زمینه برقی ســازی محصولات برای 
حضور در بازارهــای صادراتی برنامه ريزی 
کنند. مقیمی عملکرد سرمايه های انسانی 
در گروه ايران خودرو در شــرايط نامناسب 
اقتصادی، تحريم و از ســوی ديگر کرونا را 
بســیار مطلــوب توصیف کــرد. وی افزود: 
کارگران بســیاری از شــرکت های تابعه در 
زمره کارگران نمونه ســطح کشور شناخته 
شــده اند. مقیمی، ضمن تاکید بر تعامل دو 
ســويه میان سازمان و سرمايه های انسانی، 
بر برآورده کردن انتظارات هر دو تاکید کرد 
و گفــت: بايــد بتوانیم با ايجاد توازن، تحقق 

اهداف را تسهیل کنیم.
گفتنی است،  در اين ديدار صمیمانه که 
به دلیل شــرايط کرونايی به صورت ويديو 
کنفرانس برگزار شــد و بیش از 7 ساعت به 
طول انجامیــد، 41 نماينده کارگران گروه 
صنعتــی ايــران خودرو ضمــن قدردانی از 
حمايت هــای مديرعامل گروه، انتظارات و 
خواسته های خود را مطرح کردند. مقیمی 
به همــراه معاون منابع انســانی به تمامی 
سوالات و درخواست های نمايندگان پاسخ 
داد. ديدار مديرعامل با کارگران به مناسبت 
روز کارگر، برای نخستین بار در گروه صنعتی 

ايران خودرو صورت گرفته است.

شورایرقابت
میتواندبهحذفرانت
بینکارخانهوبازار
کمککند

 ورود کمیسیون صنایع به موضوع
 تعطیلی کارخانه ها

عزت ا... اکبری تالارپشتی ريیس کمیسیون صنايع و معادن 
مجلس شورای اسلامی از بررسی موضوع به تعطیلی کشاندن 
کارخانه ها به منظور استفاده از زمین آنها، در کمیسیون متبوعش 
خبر داد، وی با اشاره به فرمايشات مقام معظم رهبری مبنی بر 
اينکه افرادی به علت منافع شخصی و استفاده از زمین، کارخانه ها 
را به تعطیلی می کشــانند، گفت: از آنجا که شــیوه واگذاری 
کارخانه ها نادرست است، در بسیاری موارد شاهد آن هستیم 
که خريدار پس از خصوصی سازی، زمین کارخانه را فروخته و 
موجب بیکاری کارگران می شود،در جريان خصوصی سازی بايد 
از اعتبارات به دســت آمده برای احیا و توســعه ظرفیت تولید 
استفاده کرد، برخی کارخانه ها در مناطقی قرار دارند که ارزش 
زمین آن بسیار است؛ در نتیجه خريدار به جای افزايش راندمان 
تولید، زمینه به تعطیلی کشاندن کارخانه و استفاده از زمین و 
ماشین آلات آن را فراهم می کند،با تعطیلی کارخانه ها نه تنها 
عده بسیاری بیکار می شوند بلکه به تولید و اقتصاد ملی نیز ضربه 
وارد می شــود، از آنجا که اعضای کمیســیون صنايع و معادن 
مجلس بر وضعیت کارخانه ها نظارت دارند، مشــکلاتی مانند 
سوءاستفاده برخی افراد از اين واحدهای تولید به منظور فروش 
زمین های مرغوب اين کارخانه ها احصا و در حال بررسی است. 
به گزارش اعتبار به نقل از خانه ملت وی با اشــاره به جلســه 
مشترک کمیسیون صنايع و معادن مجلس با ريیس قوه قضايیه 
يادآور شــد: در اين نشست تعطیلی کارخانه ها با هدف فروش 
زمین و ماشین آلات آن مطرح شد و در حال حاضر قوه قضايیه 
به دقت از تعطیلی کارخانه ها جلوگیری می کند.کمیســیون 
صنايع و معادن موضوع به تعطیلی کشاندن کارخانه ها به منظور 
استفاده از زمین آنها را به دقت بررسی کرده و در جلسات آينده 
نیز اين موضوع را با حضور دستگاه های اجرايی پیگیری می کند.

همراهی ۹00 فعال اقتصادی در تدوین 
بسته مانع زدایی از تولید

وزيــر صنعــت، معدن و تجــارت از ارائه بســته 
پیشنهادی وزارت صمت برای تحقق اهداف سال در 
سه محور و بخش مهم خبر داد. علیرضا رزم حسینی 
در جلســه هم انديشی و ارائه بسته پیشنهادی وزارت 
صمت برای پشــتیبانی  و مانع زدايی از بخش تولید، 
با بیان اين مطلب، افزود: اين بســته  پیشــنهادی با 
نظرات بخش خصوصی، فعالان اقتصادی و نمايندگان 
مجلــس تا پايان ماه  رمضان اعلام خواهد شــد، اين 
وزارتخانه از همان ابتدای ســال برنامه های راهبردی 
خود را برای تحقق شــعار ســال تدوين و در ســتاد 
اقتصادی دولت مطرح کرد.  وی با اشــاره به استفاده 
از نظرات بخش خصوصی در تدوين بسته پیشنهادی 
وزارت صنعــت، معــدن و تجــارت ادامه داد: در اين 
راستا از بیش از ۹00 فعال اقتصادی به صورت مجازی 
برای تدوين بســته، نظرسنجی به عمل آمد. او با بیان 
اينکه اين بســته در ســه محور تدوين می شــود که 
محورهای آن مختص تحريم نیســت و در شــرايط 
غیرتحريمــی نیز تــداوم دارد، گفــت: اولین محور 
مربــوط بــه خود وزارتخانه اســت و کارهايی که اين 
وزارتخانه می تواند در جهت پشــتیبانی و مانع زدايی 
از تولیــد انجــام دهد. وزير صمت، محور دوم بســته 
پیشــنهادی را مربــوط بــه دولــت، وزارتخانه هــا، 
دســتگاه های مرتبط اجرايی دانست. وی محور سوم 
را مربــوط بــه قوانین مزاحم و مــازاد و مخل تولید 
دانســت که آماده شده اســت و در اين راستا، گفت: 
بخشــی از ايــن قوانیــن در قالب بســته ای در روز 
رای گیری به مجلس ارائه شــد، بخشــی ديگر از قبل 
احصــا و تدويــن شــده بود که اين بســته را پس از 
نظرســنجی بــا بخش خصوصی به کمیســیون های 

مجلس می دهیم.
 هدف گذاری رشد ۲۵ درصدی

 برای تولید خودرو
براساس گزارش ارائه شده از سوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت )صمت( گويا قرار است اين وزارتخانه 
وعــده يک میلیون و 200 هزار دســتگاه خودرو در 
ســال 13۹۹ را بــرای امســال محقــق کند. در اهم 
برنامه هــای وزارت صمــت برای تولیــد اين تعداد 
خــودروی ســواری و وانــت و همچنین افزايش 7۹ 
درصدی تولید اتوبوس، مینی بوس و ون هدف گذاری 
شــده است. برنامه های وزارت صمت در سال جاری 
در هفت محور توســعه، تولید و تعمیق ساخت داخل 
بــا 13 برنامــه، مديريت واردات و توســعه صادرات 
غیرنفتــی با شــش برنامه،  توســعه معادن و صنايع 
معدنــی با تاکید بر نقشــه راه معــدن با چهار برنامه،  
توســعه فنــاوری و محصولات دانــش بنیان با چهار 
برنامه، مديريت بازار و ســاماندهی لجستیک تجاری 
با پنج برنامه،  بهبود فضای کسب و کار و مانع زدايی 
از فرآيند تولید به ســه برنامه و تامین منابع مالی و 
توســعه ســرمايه گذاری با پنج برنامه تقســیم شده 
اســت. طی برنامه ريزی های صورت گرفته برای سال 
»تولیــد، پشــتیبانی ها، مانع زدايی ها« هدف گذاری 
شده است که امسال میزان تولید انواع سواری  وانت 
از ۹۸4 هزار و 200 دســتگاه تولید شــده طی ســال 
13۹۹ فراتر رود و به يک میلیون و 200 هزار دستگاه 
برســد.  چنانچه اين وعده طی ســال جاری محقق 
شود، 25 درصد رشد تولید در اين حوزه رقم خواهد 
خــورد. ايــن در حالــی اســت کــه وزارت صمت از 
خودروسازان توقع داشت در سال 13۹۹ به ظرفیت 
تولید يک میلیون و 200 هزار دســتگاه برســند اما 
همان طور که آمار نشــان می دهد، در سالی که شعار 
جهــش تولید را پیش می کشــید، تعداد خودروهای 
ســواری به يک میلیون دستگاه هم نرسید؛ بنابراين 
وزارت صمت چندان توقع خود را از خودروســازان 
بــالا نبــرده و همچنان به همــان وعده 2/ 1 میلیون 

دســتگاهی سال گذشته راضی است.
همچنیــن بــرای ســال 1400 وزارتخانه مذکور 
برنامه ريزی کرده است که جهش 7۹ درصدی را در 
تولیــد انــواع اتوبوس، مینی بــوس و ون رقم بزند و 
میزان تولید آنها را از هزار و ۸73 دســتگاه در ســال 
گذشــته به ۸ هزار ۹6۸ دســتگاه برساند.  آمارهای 
موجــود از عملکــرد سنگین ســازان در تولید انواع 
خودروهای تجاری طی ســال 13۹۹ و مقايسه آن با 
ســال 13۹۸، نشــان می دهــد که تولیــد اتوبوس، 
مینی بوس و ون ها نســبت به آمار تولید آنها در ســال 

13۹۸، افت ۸/ 7 درصدی داشــته است. / ايسنا
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هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

شورای رقابت با جایگاه قانونی که دارد می تواند به حذف رانت بین کارخانه و بازار کمک کند و با اعمال درست قیمت، رانت بین کارخانه و بازار را بشکند. علیرضا رزم حسینی وزیر صمت در حاشیه 
دومین جلسه ستاد تسهیل در سال ۱۴۰۰ ضمن اعلام این مطلب، درخصوص افزایش قیمت خودرو گفت: شورای رقابت با جایگاه قانونی که دارد می تواند کالا های انحصاری را قیمت گذاری کند، سال 
گذشته با افزایش ۴۰۰ درصدی نرخ ارز و افزایش قیمت اقلام مورد نیاز تولید خودرو، شورای رقابت حداقل افزایش قیمت را برای خودرو ها در نظر گرفت، تولید خودرو با وجود شرایط کرونا و تحریم 
ادامه دارد و امیدوار هستیم قیمت ها واقعی شود و وضعیت بازار بهبود پیدا کند، رقابتی کردن بازار خودرو تا حدودی به واردات و فعالیت شرکت های خصوصی نیاز دارد، یکی از ستاد های خوبی که 
برای پشتیبانی از تولید تشکیل شده، ستاد تسهیل و رفع موانع تولید است و سال گذشته بیش از هزار مصوبه در کل کشور داشتیم که تا کنون ۷۱ درصد آن اجرایی شده است، امسال هم بر اساس 
شعار سال جلسات هفتگی این ستاد را دنبال می کنیم، وزارت صنعت به عنوان متولی تولید کشور با همراهی سایر وزارتخانه ها اجرای مصوبات ستاد تسهیل و حل مشکلات واحد های تولیدی را پیگیری 
می کند. وی با اشاره به رشد ۸ درصدی صنعت گفت: نکته خیلی مهمی که مقام معظم رهبری به آن اشاره کردند، واگذاری هایی بود که منجر به تولید نشده است. هفته گذشته اطلاعیه ای به همه 

استان ها ابلاغ شد تا تمام واحد های واگذار و تعطیل شده، شناسایی شوند و تا جایی که می توانیم رسیدگی کنیم تا به چرخه تولید بازگردند./ صدا وسیما

رئیس ســازمان ملی اســتاندارد بــا بیان اينکه 
مديريت جديد ســايپا مبتکر و نوآور است افزود: در 
سال جاری شاهد عرضه خودروهای جديد و باکیفیت 
بــه بــازار توســط ســايپا خواهیم بــود و اين گروه 
خودروســازی به سمت تامین رضايت مردم حرکت 
می کنــد و می تواند صادرات خودرو به کشــورهای 

منطقه را گسترش دهد. 
به گزارش سايپانیوز، غلامرضا شريعتی در حاشیه 
بازديــد از مرکــز تحقیقات و خطــوط تولید گروه 
خودروسازی سايپا، اظهار داشت: سال های گذشته، 
مجموعه سايپا انواع محدودی خودرو تولید می کرد 
که بخشــی از آن به صورت ســی.کی.دی بود، اما در 
دو سال اخیر اين مجموعه با خوداتکايی به پیشرفت 
های خوبی رســیده و توانســته با طراحی و تولید 
خودروهای جديد به سمت تامین نیاز مشتريان و به 
روز رســانی صنعت خودرو حرکت کند. وی با بیان 
اينکه گروه خودروســازی ســايپا در مسیر نوآوری و 
توسعه است، تاکیدکرد: آنچه که در مرکز تحقیقات 
ســايپا ديده شــد، بیانگر کار بزرگي است که توسط 
مهندســان داخلی در حال انجام اســت، لذا با ادامه 
رويکرد فعلی، صنعت خودرو می تواند به پیشــرفت 
هايی که از سال های دور انتظار آن می رفت، برسد.

 مدیریت حاكم بر سایپا مبتكرانه 
و نوآورانه است

رئیس سازمان ملی استاندارد با اشاره به اينکه در 
ســال جاری شاهد ورود خودروهای جديد سايپا به 

بازار و رونمايی محصولات جديد خواهیم بود، گفت: 
تنوع گسترده در محصولات خودرويی، ارتقاء سطح 
تکنولوژی خودروها و رشد کیفی سه مقوله ای است 
که اين خودروساز هدف گذاری کرده است که طی 
سال جاری و سال آينده محقق کند،مديريت حاکم 
بر سايپا مبتکرانه و نوآورانه است و سعی شده برای 
احترام به حقوق شهروندان و نظرات مشتريان برنامه 
ريــزی های لازم صورت گیرد؛ قطعا در اين مســیر 
ايراداتي وجود دارد که اين شــرکت خودروساز بايد 
برای حل آنها گام بردارد،هیچ کس انتظار ندارد که 
در شــرايط ســخت تحريــم خودروســاز ايراني با 
خودروســازان مطرح خارجي که سال هاي متمادي 
اســت در بازارهاي بیــن المللي حضور دارد، تطابق 
داشته باشد اما حرکت به سمت توسعه و حل چالش 
ها ضرورت دارد. وی با بیان اينکه گروه خودروسازی 
سايپا با توجه به طراحی خودروهای جديد و به روز 
اين امکان را خواهد داشــت که صادرات محصولات 
خود را به کشورهای منطقه گسترش داده و با ساير 
شــرکت های خارجی در بــازار منطقه رقابت کند، 
تصريح کرد: با توجه به توسعه مناسب صنعت خودرو، 
ديگــر اين صنعت نیازمند حمايت های غیر متعارف 
 نیســت، البتــه حمايت از تولیــدات داخل وظیفه

 دولت ها است و در تمام کشورها انجام مي شود.

ادامه حركت توسعه ای سایپا
رئیس سازمان ملی استاندارد تاکید کرد: امیدوارم 
حرکت توسعه ای سايپا متوقف نشود و فرآيندی که 

وجود دارد حمايت و پشتیبانی شود.
وی با بیان اينکه شرايط امسال و سال هاي آينده 
سايپا متفاوت از دهه هاي گذشته است، تصريح کرد: 
من به توســعه اين مجموعه امیدوار هستم و قطعا با 
افزايش فعالیت مهندسان داخلی و نیاز سنجی بازار 

می توان صنعت خودروی کشور را متحول کرد.

تقدیر برای خروج پراید
شــريعتی ضمــن تقديــر از مديرعامــل گروه 
خودروســازی برای خروج پرايــد از خط تولید اين 
مجموعه، گفت: ورود خودروهای ايمن و به روز اتفاق 
خوبی بود که بعد از خروج پرايد با جديت بیشــتری 
دنبال شــد؛ از ســايپا انتظار داريم که اين حرکت رو 

به جلو را با شتاب بیشتري  ادامه دهد.
وی در ادامه به موضوع استاندارد ۸5 گانه خودرو 
اشاره کرد و افزود: با توجه به رشد صنعت خودرو از 
شــرکت های خودروســازی می خواهیــم تنها به 
اســتانداردهای اجباری بســنده نکنند و در راستای 
انتظارات مشــتريان و احتــرام به مصرف کنندگان 
خودرو، ســطح اســتانداردها را افزايــش دهند؛ به 
گونــه ای که ســازمان ملی اســتاندارد خــود را با 
اســتانداردهای به روز و بومی شــده خودروسازان 

تطبیق دهد.

شاهین؛ با استانداردهای سخت گیرانه
رئیس سازمان ملی استاندارد با اشاره به استاندارد 
مناســب خودروی شاهین که از اواخر سال گذشته 

وارد بازار شــده اســت، گفت: برای تدوين استاندارد 
اين خودروی تولید داخل، همکاری های گسترده ای 
بین سازمان ملی استاندارد و گروه خودروسازی سايپا 
صورت گرفت که نتیجه آن بســیار مطلوب بود؛  هر 
دو مجموعه تلاش کردند که با وجود شرايط سخت 
تحريم سطح استاندارد خودروی شاهین را بالا ببرند.

وی ادامه داد: هر میزان که اســتانداردها ســخت 
گیرانه تر باشد به طور قطع رضايت مشتريان بیشتر 
خواهد شد و صادرات خودروهای تولید داخل میسر 
می شــود؛ در اين میان ضرورت دارد تامین رضايت 
مردم اولويت خودروسازان باشد. رئیس سازمان ملی 
اســتاندارد گفــت: در ســال جــاری شــاهد ورود 
خودروهايــی به بازار خواهیم بود که خودروســازی 
سايپا بر اساس سلیقه مشتريان و رعايت استانداردها 
تولید می کند. وی تصريح کرد: با روند توســعه ای 
که سايپا در پیش گرفته است نگاه جامعه به صنعت 
خــودرو تغییــر خواهد کرد و ديگــر مردم به دنبال 
خودروهــای خارجی نخواهند بود. شــريعتی اظهار 
داشــت: صنعت خودرو با وجود سخت ترين شرايط 
تحريمــی و مشــکلات جدی که با آن مواجه شــد 

توانست به موفقیت دست پیدا کند.

سایپا متفاوت از دهه های گذشته، در مسیر نوآوری و توسعه

بر اســاس ارزيابی شرکت بازرسی کیفیت و استاندارد 
ايران )ISQI( از خدمات فروش صنعت خودرو کشور در 
ســال 13۹۹، خودروســازان بزرگ کشور در جايگاه های 
قابل قبولــی بــه لحاظ خدمات فروش خودرو قرار ندارند؛ 
به طوری که ايران خودرو در رتبه سوم و سايپا، سايپاديزل 

و ايران خودرو ديزل در پله چهارم قرار گرفته اند.
براساس ارزيابی خدمات فروش صنعت خودرو در سال 
13۹۹، فرآينــد ارزيابــی خدمات فروش شــرکت های 
عرضه کننده خودرو طبق روال هرســاله براساس الزامات 
آيین نامه اجرايی قانون حمايت از حقوق مصرف کنندگان 
خــودرو )مصوب هیات دولت( و دســتورالعمل و نظامات 

اين آيین نامه )مصوب وزارت صمت(   اجرايی می شود.

با توجه به اينکه اين ارزيابی توســط شــرکت بازرسی 
کیفیــت و اســتاندارد ايران )ISQI( صــورت می گیرد، 
آخريــن دوره اين ارزيابی در زمســتان ســال گذشــته 
جمع بندی شــده اســت که براســاس آن،  17 شــرکت 
عرضه کننــده خــودرو و تعــداد  1762 نمايندگی مجاز 

زيرمجموعه آنها مورد ارزيابی قرار گرفته اند.
طبــق نتايــج حاصل از ارزيابــی در حوزه خودروهای 
سواری )سبک( شرکت های مديران خودرو، بهمن موتور و 
کرمان موتــور در خدمــات فروش خودرو عملکرد بهتری 
داشته و رتبه دوم را به خود اختصاص داده اند. پس از اين 
سه شــرکت خودروساز، ايران خودرو و ديارخودرو در پله 

سوم قرار گرفته اند.

رتبه چهارم خدمات فروش خودرويی نیز شرکت های 
مجموعه ســايپا )شامل ســايپا، پارس خودرو و زامیاد(، 
ريگان خــودرو )عرضه کننده خودروهــای کوپا، کاپری، 
شاســی بلند S۳۵۰ و هواتــی A۲۵(، ســیف خودو 
 ،SWM G۰۱ عرضه کننــده محصولاتــی همچــون(
SWM G۰۱F و SUV T۳(،   بايــک ايرانیــان )کــه به 
نیرو خودرو آســیا نیز شــناخته می شــود و عرضه کننده 
خودروهايــی همچون هاوال M۴، هاوال H۶، ســابرينا 
هاچ بک ســابرينا سدان و سنوا است( و شرکت پرستو آبی 
ارگ )عرضه کننده محصولاتی همچون C۳۰ و ولا75 هر 
دو در دو مدل دستی و اتوماتیک( قرار گرفته اند. همچنین 
در ارزيابی در حوزه خودروهای ســنگین نیز شرکت های 

ســیباموتور در رده رتبه دوم و شــرکت بهمن ديزل در پله 
سوم قرار گرفته است. دو شرکت بزرگ ايران خودرو ديزل 
و ايپا ديزل نیز متاســفانه در جايگاه چهارم اين ارزيابی 
قــرار گرفته اند. همچنین شــرکت های ســروش ديزل 
 ،HD۶۵ کامیونــت ،H۳۵۰ عرضه کننــده ون بــاری(
خودروهای مســافری و شاســی بار( و ارس خودرو ديزل 
)تولیدکننــده انواع خودروهای باری و وانت(، هم جايگاه 
چهارم را کسب کرده اند. اين در حالی است که شرکت های 
مايان ديزل، عقاب افشــان، رخش خودروديزل، کاريزان 
خــودرو و ياوران خودرو شــرق هم بــه دلیل عدم وجود 
اطلاعــات در رابطه با برخی از شــاخص های ارزيابی، در 

رتبه بندی کلی قرار نگرفته اند./ ايسنا 

رتبه و جایگاه خدمات فروش خودروسازان در کشور



از هشداردهندگان و گزارشگران فساد 
مثل ضابطان قضایی حمایت می کنیم

غلامحسین اسماعیلی سخنگوی دستگاه قضا اظهارداشت: 
از سوت زن ها، گزارشگران فساد و اصحاب رسانه مثل ضابطان 

قضايی حمايت می کنیم.
درباره حمايت دســتگاه قضا از گزارشــگران فســاد به 
خبرگزاری صدا و سیماگفت: ما عقیده داريم که برای مبارزه 
با فســاد عزمی همگانی لازم اســت و گزارش های مردمی و 
سازمان های مردم نهاد بستری مناسب برای شناسايی مفاسد 
و برخورد با آنهاست، اصحاب رسانه و مطبوعات نمايندگان 
افکار عمومی جامعه و چشمان تیزبین مردم در گوشه و کنار 
اين کشور هستند و ما اعلام می کنیم اين افراد مثل ضابطان 

قضايی مورد حمايت دستگاه قضا هستند.
ضابطــان علاوه  بر اعلام فســاد حق اقــدام هم دارند، اما 
گزارشگران، اصحاب رسانه و به ويژه خبرنگاران صداو سیما؛ 
اقدامشــان صرفــا جنبه اعلامــی دارد، اما در دايره حمايتی 
دســتگاه قضا، شــبیه ضابطان خواهند بود، موضوع مبارزه با 
مفاســد به دغدغه 20 ســاله رهبر معظم انقلاب تبديل شده 
است و ما در نظام مبتنی بر ارزش های اسلامی با فساد مبارزه 
می کنیم، متأسفانه مواجه می شويم با برخی افراد سودجو و 
فرصت طلبی که از اين منابع سرشــار کشــور به نفع شخصی 
خودشــان اســتفاده می کنند و اين در حالی اســت که اين 
سرمايه ها متعلق به همه آحاد ملت است. ما اين سرمايه ها را 
متعلــق بــه مردم می دانیم و همه آحاد مردم در آن شــريک 
هســتند و اگر بناســت در حکمرانی اسلامی حق مردم داده 
شــود، بايد ســلامت در کل نهاد های کشــور برقرار شود و ما 
برای تحقق اين مســئله با هر گونه فســاد مبارزه کنیم،امروز 
قوه قضائیه اراده ای بسیار جدی دارد تا هم با مصاديق و مظاهر 
فساد و هم با مفسدين برخورد های قاطع و بازدارنده داشته 
باشــد، در فرايند دادرســی پرونده ها و آسیب شناسی وضع 
موجود، بستر های بروز مفاسد را شناسايی کرده ايم و در خیلی 
از موارد نتايج در اختیار نهاد های متولی قرار گرفته تا با اصلاح 
ساختارها، کار را به گونه ای پیش ببريم که شاهد بروز مفاسد 

و تکرار سوءاستفاده افراد سودجو نباشیم.

انتصاب سرپرست روابط عمومی 
دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد

با حکم مشــاور ريیس جمهور و دبیر شورايعالی مناطق 
آزاد و ويــژه اقتصــادی، »مرتضــی شــیخ زاده« به عنوان 
»سرپرســت اداره کل روابط عمومی و امور بین الملل« اين 
دبیرخانه منصوب شــد. به گزارش روابط عمومی دبیرخانه 
شــورايعالی مناطــق آزاد و ويژه اقتصــادی، »حمیدرضا 

مومنی« در اين حکم آورده است:
جناب آقای مرتضی شیخ زاده

نظر به تعهد، شايســتگی و ســوابق ارزشمند جنابعالی، 
بــه موجــب ايــن ابلاغ به عنــوان »سرپرســت اداره کل 
روابط عمومی و امور بین الملل دبیرخانه شورايعالی مناطق 
آزاد تجاری- صنعتی و ويژه اقتصادی« منصوب می شويد. 
امید اســت با عنايت به فرمايشــات مقــام معظم رهبری 
)مدظله العالی( مبنی بر نامگذاری سال جاری به نام سال 
»تولید، پشــتیبانی ها، مانع زدايی ها«، با اتکال به خداوند 
متعال و رعايت اخلاق و تقوای الهی با جديت و تلاش وافر، 
خدمتگــزاری به نظام مقدس جمهوری اســلامی و مردم 
ســرافراز ايران را ســرلوحه کار خود قرار داده و در ايفای 
وظايف و پیشبرد اهداف سند راهبردی مناطق آزاد تجاری- 
صنعتی و ويژه اقتصادی و اجرای سیاست های شورايعالی 
موفق باشــید. گفتنی اســت، »مرتضی شیخ زاده« پیش از 
اين مســوولیت سرپرســتی معاونت فرهنگی، اجتماعی و 

گردشگری سازمان منطقه آزاد قشم را برعهده داشت.

 صنعت، معدن
 وتجارت
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واریز۶۵۰میلیارد
تومانازمعوقات

حقوقدولتیمعادن
بهحسابدولت

خروج ۱۵0 هزار میلیارد تومان از 
بورس به مقصد بازار رمزارزها

محسن علیزاده عضو ناظر مجلس در شورای عالی 
بورس اظهار داشــت: حقیقی های بزرگ و حقوقی ها 
بیــش از 150 هــزار میلیارد تومان را در مدت زمان 
کوتاهــی از بــازار خارج و وارد بازار رمزارزها کردند. 
وی بــا بیان اينکه خــروج اين نقدينگی تخلف نبوده 
اما بی اخلاقی محســوب می شــود، ادامه داد: خروج 
ايــن میزان نقدينگی از بازار غیرقانونی نبوده اما بايد 
تعهد اخلاقی را رعايت می کردند،وقتی به شــخصیت 
حقوقی لقب حرفه ای را در بازار می دهیم بايد اخلاق 
حرفه ای را هم بروز دهند؛ متاســفانه عده ای سودی 
را که از اين بازار کســب کردند در محل نامناســب 
ديگری ســرمايه گذاری کرده اند اما قرار بر اين بوده 
اين ســرمايه برای توسعه بازار خرج شود و مجددا به 
بــورس و بازار ســرمايه برگــردد. فراموش نکنیم که 
هدف از توسعه بازار رونق بازار بود؛ به طور قطع سود 
حاصــل از رونــق تولید عايد همه مردم می شــد و به 
بازار ســرمايه هم برمی گشت اما اين اتفاق نیفتاد. به 
يکی از اين حقوقی های خیلی بزرگ که سرمايه خود 
را از بــازار خــارج کرده، گفتم بايد اين عدد را به بازار 
برگردانیــد و بــازار را در اين شــرايط حمايت کنید، 
آنها مدعی شدند که با اين سودی که از بازار به دست 
آمده، معوقات حقوق چند ســال گذشته را پرداخت 
کرديم. قرار نبوده اين پول ها صرف کم کاری مديران 
اين شــرکت ها شــود؛ شــرکت های حقوقــی تعهد 
اخلاقی دارند که اين ســود را صرف توســعه بازار يا 

توســعه تولید کنند اما متعهد به آن نبودند.
او با تاکید بر اينکه 150 هزار میلیارد تومان خارج 
شــده از بازار سرمايه کاملا قابل رديابی است، اظهار 
داشــت: حقوقی های بی اخلاق در اوج قیمت ها سهام 
فروخته انــد و ايــن نقدينگی را وارد بازارهای موازی 
از جملــه ارزهای ديجیتــال و رمزارزها کرده اند. هر 
چند که بازار ارزهای ديجیتال بازار بســیار ريســکی 
اســت اما نقدينگی بسیار زيادی وارد اين حوزه شده 
و متاســفانه تبلیغــات گســترده ای را هــم بــه راه 
انداخته اند تا ســهامداران خــرد باقیمانده در بورس 

برای ورود به بازار رمزارزها شــوند. 
در حــال حاضر طبق قانون صندوق توســعه ملی 
بايــد 15 هزار میلیارد تومان به صندوق تثبیت بازار 
ســرمايه واريــز کنــد که هر چند ايــن رقم تاکنون 
پرداخت نشــده اما اگر هم پرداخت شــود با توجه به 
مشــکلات متعدد بازار، نمی تواند گره گشا کند،عضو 
ناظــر شــورای عالی بــورس همچنیــن از معرفی 
مســتنکفین از اجرای قانون تخصیص يک درصد از 
اعتبارات صندوق توســعه ملی به ســازمان بورس به 

قوه قضايیه خبر داد. 
طبق قانون هر ســاله بايد يک درصد از اعتبارات 
صندوق توســعه ملی به بازار بورس تخصیص يابد و 
بانک مرکزی مســوول تخصیص اين منابع اســت. با 
توجه به اينکه تخصیص يک درصد از صندوق توسعه 
ملی به بورس، مصوبه مجلس اســت ما قصد داريم تا 
طبــق مــاده 234 قانون آيین نامــه داخلی مجلس 
کســانی که از اجرای اين مصوبه خودداری کنند را 

بــه قوه قضايیه معرفی کنیم.
هرگاه جمعی از نمايندگان درخواســت داشــته 
باشــند تا موضوع خاصی اعم از عدم اجرای قانون يا 
اســتنکاف از اجرای آن توسط دولت مورد رسیدگی 
قرار گیرد کارگروهی برای بررسی موضوع مورد نظر 
توســط مجلس تشکیل می شود و گزارشی از موضوع 
مورد بررســی تهیه و به کمیســیون تخصصی و پس 
از آن به صحن مجلس ارائه می شود و چنانچه گزارش 
مورد نظر به تصويب مجلس برســد برای رســیدگی 
به قوه قضايیه ارجاع می شود. بانک مرکزی پذيرفته 
که 200 میلیون دلار از محل صندوق توســعه ملی 
بــه بــورس تخصیص دهد و بايد اين کار را در اســرع 

وقــت انجام دهد./ بورس نیوز

هشدار رئیسی به بانک های تملک کننده کارخانه ها و کارگاه ها
رئیــس قوه قضايیه با صدور دســتور 
اجــرای طرح پايــش بنگاه های تولیدی 
تعطیــل و نیمه تعطیل در کشــور، تاکید 
کرد: اقدام کسانی که با گرفتن واحدهای 
تولیدی و تعطیل کردن آن و بیکار کردن 
صدهــا کارگــر، تجهیــزات و اراضی اين 
کارخانه هــا و کارگاه  هــا را فروختــه و يا 
دنبــال اين کار هســتند، خیانت و قابل 

تعقیب است.
حجت الاســلام والمســلمین ســید 
ابراهیم رئیســی در جلســه شورای عالی 
قــوه قضايیه بــا بیان اين که امروز عدالت 
در جامعــه با تضمین حقوق مردم تحقق 
می  يابــد، ممکن اســت اجرای عدالت به 
کام چپاول گران و ظالمان و متجاســران 
بــه قانون تلخ باشــد، ولی بــه کام مردم 

شیرين خواهد بود.
دســتگاه قضــا و همــکاران ما و همه 
خادمان در نظام اسلامی بايد تلاش کنند 
و  تصمیم گیری هــا  تصمیم  ســازی ها، 
احکام و اقدامات شان بر مبنای اصل مهم 
و اساســی عدالت باشد تا تلاش دشمنان 
بــرای ايجــاد ناامیــدی کــه برخــی 
ســوءمديريت  ها هــم در آن تاثیر دارد، 
خنثــی شــده و امید بــه آينده جايش را 

بگیرد.
وی قانونگرايی را مهم ترين شــاخصه 
عدالت دانســت و گفت: نزديک ترين راه 
دسترســی به عدالت اجرای قانون است و 
همــه بايــد قانونگرايــی را يک فضیلت و 
ارزش بداننــد و کســی به خــود جرات 

قانون گريزی ندهد.
اگــر کســی يک بنــگاه تولیدی را در 
راســتای اجرای سیاســت های اصل 44 

قانون اساســی و خصوصی سازی تحويل 
گرفته، بايد به حرکت چرخ های تولید در 
آن مجموعه ســرعت ببخشــد تا تولید در 
کشــور رونق يابد. او در همین راســتا به 
بانک هــای تملک کننــده کارخانه هــا و 
کارگاه هــا هشــدار داد که تولید را محور 
قرار دهند و با اســتفاده از همه امکانات و 
ظرفیت هايی که دارند اجازه ندهند تحت 
هیچ شرايطی تولید در اين واحدها مختل 
و متوقــف شــود. بررســی هايی کــه در 
ســفرهای استانی داشتیم و گزارش  های 
واصله حاکی از آن اســت که ده ها بنگاه 
اقتصــادی و تولیدی که توســط بانک  ها 
تملک شــده اند، از رونق افتاده و تعطیل 
يــا نیمه تعطیل شــده اند که بانک ها بايد 
برنامه ريــزی کننــد و ايــن واحدها را به 

چرخه تولید برگردانند.
اقدام کســانی که با گرفتن واحدهای 
تولیدی و تعطیل کردن آن و بیکار کردن 
صدهــا کارگــر، تجهیــزات و اراضی اين 
کارخانه هــا و کارگاه هــا را فروختــه و يا 
دنبــال اين کار هســتند، خیانت و قابل 
تعقیب قانونی اســت. اقدامات کسانی که 

دنبــال سوءاســتفاده از امکانات و اراضی 
واحدهای تولیدی هســتند، قابل گذشت 
نیست و دادستان ها و بازرسان با همکاری 
دولتی ها موضــوع را به طور جدی دنبال 

کنند و مانع از چنین اقداماتی شــوند.
وی با بیان اين که تولید برای ما مساله 
محــوری اســت، به همــکاران قضايی و 
نظارتی دســتگاه قضا تاکید کرد حمايت 
در  ســرمايه  گذاران  و  کارآفرينــان  از 
بخش  هايی که خصوصی ســازی شــده و 
رفع موانع و مشــکلات آن ها را در دستور 
کار قرار دهند. او با اشاره به دستور رهبر 
انقلاب دربــاره لزوم راه اندازی بنگاه ها و 
کارخانجات تعطیل شده به واسطه تملک 
افراد سودجو، دستور داد »ظرف يک ماه 
طرح پايش بنگاه های تولیدی با سه هدف 
شناســايی بنگاه هــای تعطیل قابل احیا، 
شناســايی بنگاه های نیمه فعال نیازمند 
حمايــت قضايی و شناســايی و برخورد 
کیفــری با متخلفان و عامــلان تعطیلی 
کارخانجات در سراسر کشور اجرا شود«.

 براســاس دســتور رئیس قوه قضايیه، 
مقرر شد برای اجرای اين طرح و پیگیری 

مشــکلات مربــوط بــه ايــن واحدهای 
تولیدی، کارگروه مشــترکی با مسئولیت 
دادســتانی کل کشور و عضويت سازمان 
بازرســی و دادستانی رئیس دستگاه قضا 
صــورت گیرد. در بخــش ديگری از اين 
جلســه شــورای عالی قوه قضايیه درباره 
جايــگاه و نقــش شــورای هماهنگــی 
اقتصادی ســران قوا سخن گفت و اظهار 
داشــت: بخشی از مسائلی که در شورای 
هماهنگــی اقتصادی ســران قوا مطرح 
می شود، جنبه »اطلاع و هماهنگی« دارد 
کــه در اين مــوارد اعضای شــورا نقش 
تصويب کننــده ندارند و بخش ديگری از 
موارد مسائلی است که »نیاز به هماهنگی 

يا مصوبه ســران سه قوه« دارد.
به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع 
رسانی قوه قضايیه، وی در بخش ديگری 
از ســخنانش بــه موضــوع بحران آب در 
برخی اســتان ها اشــاره کرد و به شورای 
عالــی آب، وزير نیــرو و مديران کل اين 
وزارتخانه توصیه کرد هم مســائل را برای 
مــردم به خوبی تبییــن کنند تا مردم با 
آن هــا همراهــی نماينــد و هم برای حل 

مشکلات اقدام جدی نمايند.
بهتريــن نــوع مديريت اين اســت که 
مــردم در جريان امور قرار گیرند؛ چرا که 
مردم با کمبودها می ســازند، اما تبعیض 

و بی عدالتــی را تحمل نمی کنند.
او با اشــاره به نقش تامین معیشــت 
نیروی انســانی در سلامت نظام اداری به 
مســئولان بخش هــای اداری و مالی قوه 
قضايیه متذکر شد همه توان خود را برای 
بهبود وضعیت معیشــتی و رفاهی پرسنل 

نجیــب قوه قضايیه به کارگیرند.

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

دیوان محاسبات اعلام کرد ۶۵۰ میلیارد تومان از معوقات حقوق دولتی معادن به حساب دولت واریز و مقرر شد تا پایان خردادماه سال جاری ۲ هزار میلیارد تومان دیگر نیز واریز شود و به نقل از 
دفتر روابط عمومی و امور بین الملل دیوان محاسبات کشور، موضوع ترک فعل درباره عدم وصول حقوق دولتی معادن در دستور کار دادسرای دیوان محاسبات قرار گرفته است. بر اساس تازه ترین 
گزارش در این رابطه، برابر خوداظهاری مسؤولان سازمان صنعت، معدن و تجارت در استان های مختلف، مشخص شده است بالغ بر ۱۵ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان حقوق دولتی از معادن معوق مانده 
است که پس از وصول، ۶۵ درصد از این وجوه به وزارت صنعت، معدن و تجارت اختصاص می یابد تا در مسیر اکتشافات جدید و توسعه بخش معدن به مصرف برسد و عدم وصول بموقع، موجب 
تاخیر در اجرای سیاست ها و رشد و توسعه بخش معادن خواهد شد. پیگیری های دیوان محاسبات در سال ۱۳۹۹ به واریز ۶۵۰ میلیارد تومان به حساب منجر شد و مقرر شده است تا پایان خردادماه 
سال جاری ۲ هزار میلیارد تومان دیگر نیز واریز شود و این روند پیگیری ها تا تحقق کامل حقوق دولت ادامه خواهد یافت. بر اساس این گزارش طبق ماده ۱۴ قانون معادن مصوب سال ۱۳۷۷ و همچنین 
ماده ۱۲ قانون اصلاح معادن مصوب سال ۱۳۹۰، دارندگان پروانه بهره برداری از معادن باید درصدی از بهای ماده معدنی در سر معدن را به نرخ روز تحت عنوان حقوق دولتی به دولت پرداخت 

کنند. دیوان محاسبات کشور پیش از این با انتشار گزارشی از وضعیت صنعت فولاد و هشدار نسبت به اتمام ذخایر سنگ آهن، بر لزوم سرعت بخشی در اکتشاف معادن جدید تاکید کرده بود.

هنگامی که از لنزهای تماسی استفاده می کنیم، انتظار داريم بینايی ما بهبود يابد اما شايد بتوان با اين لنزها علائم حیاتی بدن را نیز بررسی کرد. به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای،  
لنز تماسی نرم و شفاف جديدی که با موفقیت روی چندين داوطلب آزمايش شده است می تواند فشار داخل چشم )IOP( را به وسیله  تلفن همراه در زمان واقعی اندازه گیری کند. 
از همه  مهم تر اينکه اين دستگاه توانست به طور بیسیم تمامی عملکردهای موردنیاز را انجام دهد و 10 داوطلبی که آن را آزمايش کردند هیچ التهابی نشان ندادند. اين دستگاه می تواند 
فوايد مهمی برای افرادی که از گلوکوم)آب سیاه( رنج می برند، داشته باشد. در اين لنزهای تماسی از يک آنتن بیسیم، يک حسگر سنجش فشار، باتری و يک فلز انعطاف پذير برای 
ايجاد اتصال بیسیم استفاده می شود. هنگامی که اين دستگاه روی خرگوش ها آزمايش شد، نتايج به دست آمده قابل مقايسه با دستگاه های تجاری فشارسنجی چشم بود و هنگامی 
که روی 10 داوطلب آزمايش شد، کاملا ايمن بود و هیچ التهابی ايجاد نکرد. اين دستگاه می تواند علائم حیاتی مانند ضربان قلب، دمای بدن، فعالیت الکتريکی قلب و همچنین غلظت 

گلوکز، الکل و اسیدلاکتیک را در مايعات بدن مثل عرق، اشک و بزاق اندازه گیری کند. اندازه گیری مداوم اين موارد در تشخیص طیف وسیعی از بیماری ها اهمیت دارد.

امید حاجتی مديرعامل سازمان هدفمندی يارانه ها از تحقق 70 درصدی منابع هدفمندی يارانه ها در بودجه سال گذشته خبر داد و گفت: »سال 
گذشته پیش بینی می شد که کل منابع حاصل هدفمندی يارانه ها در بودجه، 250 هزار میلیارد تومان وصول شود که از اين میزان 70 درصد معادل 
174 هزار میلیارد تومان محقق شد.« وی در مورد اين که چرا بخش زيادی از منابع ناشی از صادرات فرآورده های نفتی به سازمان هدفمندسازی 
يارانه ها واريز نمی شود يا به آن سازمان نمی رسد، تصريح کرد: »شرکت ملی نفت مدعی است به میزان ارز برگشتی، صادرات انجام شده و سهم سازمان 
هدفمندی يارانه ها را پرداخت کرده اســت. بنابراين بخش مهم مربوط به تســعیر يا وقفه منابع ارزی توسط بانک مرکزی است.« وی در مورد نحوه 
ثبت نام جاماندگان از يارانه نقدی سرپرستان خانوار، خودانصرافی ها، يارانه معیشتی و حذف دهک های با درآمد بالا طبق قانون مصوب مجلس شورای 

اسلامی، گفت: »حذف دهک های با درآمد بالا که تکلیف قانونی وزارت رفاه در سال گذشته بوده را می توان از مسؤولان ذی ربط پیگیری کرد.

لنزهوشمندیکهعلائمحیاتیبدنرااندازهمیگیرد! 70درصدمنابعهدفمندییارانههاسالگذشتهمحققشد

رئیس هیات عامل ايمیدرو اعلام کرد: با اقدامات اکتشافی 
انجام شــده در اســتان يزد، 31 محدوده امیدبخش جديد 

شناسايی شده است.
 به گزارش  اعتبار به نقل از روابط عمومی ايمیدرو، وجیه 
اله جعفری معاون وزير صمت در جلسه پايش معدنی استان 
يــزد در راســتای تفاهم نامه منعقد شــده بیــن ايمیدرو و 
اســتانداری يزد در آبان ۹۸ با بیان اين مطلب اظهار داشــت: 
از جمله مفاد اين تفاهم نامه، اجرای عملیات مطالعات پهنه 
های اکتشــاف به وســعت بیش از 2۸ هزار کیلومتر مربع و 

صدور پروانه در محدوده های امیدبخش بود.
وی در اين نشست ويديو کنفرانسی که محمد زاده رحمانی، 
مديــر کل دفتــر هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری يزد، 
محمدرضا علمدار يزدی، رئیس ســازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان يزد، محمد آقاجانلو، معاون طرح های معدن 
و صنايع معدنی ايمیدرو، اردشــیر سعدمحمدی، مديرعامل 
شرکت ملی صنايع مس، داريوش ديويده، مجری طرح ايجاد 
زيربناهای لازم در معادن بزرگ و مناطق معدنی، ناصر تقی 
زاده، مديرعامل شرکت چادرملو، امیر طاهر زاده، مديرعامل 

شرکت تهیه و تولید مواد معدنی ايران و امین صفری، مدير 
مجتمــع ســرب و روی مهدی آبــاد و نیز تعدادی از مديران 
ايمیدرو حضور داشتند،  افزود: طی 6 ماه گذشته، 14 محدوده 
در استان يزد آماده صدور پروانه اکتشاف شده است. در مورد 
محدوده های ديگر، در حال مذاکره با نهادهای زيربط هستیم 
تا بتوانیم موافقت آنها را برای دريافت مجوز لازم برای اکتشاف 

جلب کنیم.
همچنین برای معادن ۱9C و ۲۰D از سازمان حفاظت 
محیط زيست درخواست تعهد داده ايم تا پس از دريافت آن 
نسبت به دريافت پروانه اکتشاف اقدام کنیم،در اين جلسه، 
در زمینه فعال سازی معادن کوچک استان يزد در قالب طرح 
احیا، فعال سازی و توسعه معادن کوچک مطرح و مقرر شد 
در قالب بســته های ســرمايه گذاری، هماهنگی لازم توسط 
اين طرح و سازمان صنعت، معدن و تجارت صورت پذيرد،در 
ســال ۹۹، استان يزد هدفگذاری برای فعال سازی را محقق 
کرده و به طور چشــم گیری از برنامه نیز پیشــی گرفت که 
برای سال جاری نیز با توجه به برنامه هدفگذاری جهت فعال 
سازی 200 معدن در کشور، استان يزد فعال سازی 5 معدن 
را در برنامه کاری به خود اختصاص داده اســت.  وی درباره 
طرح های زيربنايی انجام شده در اين استان خاطرنشان کرد: 
طرح رينگ شدن برق شهرستان خاتم از پست مرودست تا 
ابرکوه با مشارکت ايمیدرو، برق منطقه ای و بخش خصوصی 
در اســفند ۹۹ بهره برداری شــد،ايمیدرو در 2 طرح احداث 
جاده معدن قلعه خرگوشی، سورک- هفتهر، ندوشن و احداث 
جاده يزد- ندوشن- ورزنه نیز مشارکت داشته و اين طرح ها 

اکنون به ترتیب 100 درصد و ۹5 درصد پیشرفت دارند.

۲۵۳ معدن كوچک و متوسط كشور احیا و فعال شدند
در ســال گذشته 253 معدن کوچک و متوسط در کشور 
احیا و فعال شد که طبق برنامه ريزی به عمل آمده، برای سال 

1400 نیز احیا و فعال سازی 200 معدن در 31 استان کشور 
پیش بینی شده است. 

وی با بیان اينکه در ســال گذشــته 253 معدن کوچک و 
متوسط در کشور احیا و فعال شد، تصريح کرد: از اين تعداد 
170 معدن با اجرای طرح احیا و فعال سازی معادن کوچک 
و متوسط، وارد چرخه تولید شدند و ۸3 معدن نیز با اجرای 
پروژه های زيرســاختی، به فعالیت تولیدی بازگشتند. اين در 
حالی اســت که برای ســال ۹۹، احیا و فعال سازی 200 معدن 
پیش بینی شــده بود و اهداف فوق با همکاری وزارت صنعت 
معدن و تجارت، ســازمان های صمت اســتان ها، خانه معدن و 
شرکت های بخش خصوصی محقق شده است، به اين ترتیب 
کل تعداد معادن احیا و فعال شــده از ابتدای ســال ۹۸ تا پايان 
سال قبل به حدود 400 معدن رسید. او  مجموع اشتغال حاصل 
از احیــا و فعال ســازی معــادن را 312۸ نفر اعلام کرد و گفت: 
بیشــترين ســهم اشــتغال با 104۸ نفر به گروه معادن فلزی 
اختصاص داشــت و پس از آن معادن غیرفلزی با ۸54 شــغل، 
در جايگاه دوم قرار گرفت، گروه های ســنگ تزئینی و مصالح 
ســاختمانی هر کدام با 613 شــغل در جايگاه های بعدی قرار 
گرفتند. وی درباره اثر احیا و فعال ســازی اين معادن در ايجاد 
ظرفیت تولید، اظهار کرد: در سال گذشته با اجرای طرح احیا 
و فعال ســازی معادن، بیش از ۹ میلیون تن ظرفیت تولید در 
چهار گروه فوق ايجاد شد که به ترتیب بیشترين سهم متعلق 
به گروه مصالح ساختمانی و سپس گروه های فلزی، غیرفلزی 
و ســنگ تزئینی بود. او  درباره ســرمايه گذاری های انجام شده 
در ســال قبل گفت: برای احیا و فعال ســازی معادن کوچک در 
چهار گروه فوق، بیش از 2/625 میلیارد ريال ســرمايه گذاری 
شد که بیشترين سهم به ترتیب به معادن فلزی )بیش از 1304 
میلیــارد ريال(، معادن غیرفلزی )762 میلیارد ريال(، مصالح 
ساختمانی )311 میلیارد ريال( و سنگ تزئینی )245 میلیارد 

ريال( اختصاص داشت.

شناسایی 3۱ محدوده امیدبخش جدید معدنی در استان یزد
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 همزمان با شیوع مجدد کرونا در موج چهارم و درگیر 
شــدن بســیاری از بیمارستان های کشــور و نیاز مبرم 
بیمارستان ها به تجهیزات اکسیژن ساز، بنیاد مستضعفان 
هزينه تجهیز 10 بیمارستان ديگر به دستگاه اکسیژن ساز 

بیمارستانی را تقبل کرد.
براساس اين گزارش، بنیاد مستضعفان که در مرحله 

قبل همزمان با موج سوم شیوع کرونا، مبلغ 47 میلیارد 
تومان را برای تجهیز 12 بیمارســتان به دســتگاه های 
اکسیژن ساز بیمارستانی و همچنین خريد هزار دستگاه 
اکسیژن ســاز خانگی در اختیار وزارت بهداشت گذاشته 
بود، در موج چهارم شیوع کرونا در کشور نیز با درخواست 
وزير بهداشت، مبلغ 20میلیارد تومان را برای تجهیز 10 

بیمارستان ديگر به دستگاه های اکسیژن ساز 600 لیتری 
بیمارستانی، تخصیص داد. اين دستگاه های اکسیژن ساز 
ازجمله تجهیزات ضروری بیمارســتان های کشــور در 
شرايط کرونايی اين روزها هستند که بنیاد مستضعفان 
در موج سوم و چهارم شیوع اين ويروس در کشور، تجهیز 

22 بیمارستان به اين تجهیزات را عهده دار شد.

تجهیز ۲۲ بیمارستان کشور به دستگاه های اکسیژن ساز



بهدنبالتکرار
نشدنتجربهتلخ
مؤسساتاعتباری

مهم ترین چالش تولید، بانک ها هستند

رئیس کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس با بیان 
اينکه مهم ترين چالش در حوزه تولید اقدامات بانک هاســت، 
گفت: مجلس احکامی را برای بانک ها مصوب کرده اما برخی 
از آنها با عدم اجرای قوانین و طولانی کردن پروسه ارائه وام به 
تولیدگران، موجب خســتگی و دلزدگی سرمايه گذاران برای 
تولید شــده اند. حمیدرضا حاجی بابايی با اشاره به بی توجهی 
بانک هــا نســبت به اجرای قانون رفــع موانع تولید و خروج از 
بنگاه داری گفت: قانون رفع موانع تولید، به عنوان يک قانون 
متنوع و جامع با هدف گره گشايی از تولید، ايجاد شتاب، رفع 
مشــکلات حوزه بانکی و نقدينگی و کمک به سرمايه گذاران 
داخلی مصوب شد. وی با بیان اينکه مهم ترين چالش در حوزه 
تولید اقدامات بانک هاست، ادامه داد: مجلس احکامی را برای 
بانک هــا مصــوب کرده اما برخی از آنها با عدم اجرای قوانین و 
طولانی کردن پروسه ارائه وام به تولیدگران، موجب خستگی 
و دلزدگی ســرمايه گذاران برای تولید شده اند.متاسفانه تورم 
افسارگسیخته هزينه کارگاه های تولیدی را افزايش داده و از 
ســوی ديگر تولیدکنندگان برای واردات مواد اولیه خود هم 
دچار مشکل هستند و اين مسائل در کنار بنگاهداری بانک ها 
و عدم اجرای قانون باعث شده کارگاه های تولیدی نتوانند به 
دنبال افزايش تولید خود باشــند. او ضمن تاکید بر اينکه اين 
مشــکلات در حوزه تولید وجود دارد و اکنون نیاز به يک گام 
موثرتر برای حل مشکل بانک ها و تولیدکنندگان است، بیان 
کرد: البته مجلس در کنار قانونگذاری برای تسهیل روند تولید 
و جلوگیری از ورود بانک ها به بنگاهداری اقدامات جانبی هم 
انجام داده است. بانک ها سرمايه گذاری کلانی را به طور مستقیم 
يا غیرمســتقیم در بازار بورس داشــته اند و اين موضوع باعث 
هدايت بانک ها به سمت دلالی و درآمدهای بیشتر بدون تولید 
شــد، يعنی بانک ها به جای شــتاب در رفع موانع تولید، وارد 

بورس شده و درآمد بالايی کسب کردند

 بانک سپه با تمام ظرفیت در خدمت
 توسعه و پیشرفت کشور قرار دارد

 پیــام مديرعامــل بانک ســپه در آســتانه چهاردهم 
ارديبهشــت، سالروز تأسیس اين بانک ، مديرعامل بانک 
سپه با صدور پیامی ضمن آرزوی قبولی طاعات و عبادات 
بــرای هم وطنان عزيز در ماه مبارک رمضان و لیالی عزيز 
قدر، ســالروز تأســیس اين بانک را به مردم شريف ايران، 
مشتريان و کارکنان شاغل و بازنشسته بانک ديرپای سپه 
تبريک گفت.به گزارش اعتبار به نقل از پايگاه اطلاع رسانی 
بانک ســپه در پیام محمدکاظم چقازردی آمده اســت: 
ان شــاءالل تقارن ماه مبارک رمضان و لیالی پرفیض قدر 
با ســالروز تأسیس نخســتین بانک ايرانی موجب ارتقاء 
خدمت و اثرگذاری بیش ازپیش در توســعه و پیشــرفت 
اقتصــادی نظام مقدس جمهوری اســلامی شــود. وی 
همچنین اظهار داشــت: بانک ســپه در آســتانه يکی از 
مهم ترين و تأثیرگذارترين سال های فعالیت خود در عرصه 
بانکی و اقتصادی قرار دارد. مديرعامل بانک ســپه افزود: 
به نتیجه رســیدن مأموريت ملی و مهم ادغام، بانک ســپه 
را در آستانه يک صدسالگی تأسیس خود با انباشت تجربه 
و افزايــش ظرفیت های انســانی جــوان، باانگیزه و منابع 
ســپرده ای قابل توجه قرار داده و اين بانک قدرتمندتر از 
گذشته برای نقش آفرينی در عرصه اقتصادی و بازار پولی 
کشور مصمم است. وی در بخش ديگری از پیام خود آورده 
اســت: اينجانــب ضمــن گرامــی داشــت چهاردهــم 
ارديبهشــت ماه، سالروز تأسیس نخستین بانک ايرانی به 
همه هم وطنان گرامی، مشتريان عزيز و همکاران فرهیخته 
و گران قدر شــاغل و بازنشســته خود در بانک سپه که در 
آســتانه قرن جديد به بزرگ ترين بانک کشور تبديل شده 
در اين ايام مبارک و شب های پرفیض قدر آرزوی سلامتی 

و توفیقات روزافزون دارم.
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خبر اولویت ها و سیاستهای اجرایي بانک قرض الحسنه مهر ایران در سال 1400خبر
دکتر مرتضی اکبری مديرعامل بانک مهر 
ايــران ضمن تقدير از تــلاش همکاران براي 
تحقق اهداف و برنامه هاي سال 13۹۹، اولويت 
ها و سیاست هاي اجرايي بانک در سال 1400 
را ابلاغ کرد. در ادامه »اولويت ها و سیاست های 
اجرايي بانک قرض الحسنه مهر ايران در سال 
1400« را که توســط مديرعامل بانک ابلاغ 

شده است مطالعه مي کنید:
خداوند متعال را شاکرم که به مدد الهی و 
باهمــت و تــلاش ارزنــده همکارانم، بانک 
قرض الحسنه مهر ايران سال 13۹۹ را، با کسب 
موفقیتها و افتخارات بســیار بزرگ و شاخص 
در نظــام بانکــي گذرانــد و بــا تجربه هــا و 
دستاوردهاي ارزنده وارد سال 1400 شد؛ گذر 
از تعداد 10 میلیون مشتري، رشد 66 درصدي 
منابع، پرداخت بیش از 320 هزار میلیارد ريال 
تسهیلات به بیش از 2میلیون و 325 هزار نفر، 
پوشــش بالاي ۹0 درصدي هزينهها از محل 
کارمزد، کســب بیش از 7 هزار میلیارد ريال 
سود، افزايش سرمايه به 25هزار میلیارد ريال، 
برگزاري موفق مجمع براي ســومین ســال 
متوالي بدون هیچگونه بند حسابرسي، کاهش 
نســبت معوقات بــه زير 1درصــد، تقويت 
بانکداري الکترونیک در قالب افتتاح حساب و 
تسهیلات آنلاين بر بستر موبايل و... تنها بخشي 
از اين دســتاوردهاي ارزنده است که در اينجا 
از همه کساني که در کسب اين موفقیت هاي 
بــي نظیر بــراي بانک تلاش کرده اند تقدير و 
تشکر کنم.در سال 1400 نیز برآنیم تا همچون 
سال های گذشته، از طريق برنامه هاي عملیاتي 
دقیق و هدفمند که اخیراً مورد تصويب هیات 
مديره بانک رسیده، نقش بانک مهر ايران در 

مسیر توسعه کشور و به ويژه رفع دغدغه هاي 
اقتصــادي مــردم و کاهش محرومیت و فقر، 
نقشي پررنگ تر و مؤثر باشد. در همین راستا 
به عنوان يک بانک اجتماعی که مأموريت آن 
فعالیت در حوزه بانکداري خرد است، با درنظر 
گرفتن شرايط کنوني کشور به ويژه وضعیت 
برخاســته از شــیوع بیماري کرونا و تأثیرات 
اقتصادي، اجتماعي و فرهنگي آن، همچنین 
اولويتهاي اصلي کشور در حوزه اقتصادي، اين 
بانک به سهم خود از اشتغال و کارآفريني هاي 
خرد و خانگي ، تولید داخلي و برنامه هاي ارتقاي 
معیشت پشتیباني مي کند که بي شک در اين 
مسیر توسعه فن آوري ها و امکانات بانکداري 
هوشمند از يک سو و برنامه هاي اقدام مشترک 
با نهادها و ســازمان هاي متولي بســیار مهم 

خواهد بود.
از همین رو به منظور دســتیابی به اهداف 
مذکور و همچنین در چارچوب کلي مصوبات 
هیات مديره، اولويتها و سیاست هاي اجرايي 
بانک قرض الحسنه مهر ايران در سال 1400 
ابــلاغ مي شــود. امیدوارم در ســايه الطاف 

همیشــگی خداوند ســبحان و با همت والا و 
تلاش بیش از پیش همکارانم، بتوانیم در مسیر 
توســعه کشور و به ويژه رفع محرومیت و فقر 

بیش از پیش ايفاي نقش نمايیم.
بانک قرض الحســنه مهر ايران، به منظور 
اســتمرار گام های موثر خود برای رسیدن به 
بانک تمام هوشــمند و پیشــرو از يک ســو و 
نقش آفريني بیش از پیش در تحقق برنامه هاي 
توســعه اقتصادي و اجتماعي از سوي ديگر، 
اقدام به تدوين اولويتها و سیاستهاي اجرايي 
سال 1400 در چارچوب کلي مصوبات هیات 
مديره نموده است. در تدوين اين چارچوب، با 
توجه ويژه به شرايط برخاسته از شیوع بیماري 
کرونــا که ابعاد مختلــف زندگي اقتصادي، 
اجتماعــي و فرهنگــي مــردم را تحت تأثیر 
قرارداده، رويکردها و اسناد بالادستي زيرمبنا 

قرار گرفته است:
* اولويت نامگذاری ســال به عنوان سال 
“تولید،پشتیباني ها و مانع زدايي ها” از سوي 
مقــام معظم رهبري )مدظله العالي(، تحلیل 
شــرايط اقتصــادي، اجتماعــي، فرهنگي و 

سیاسي جامعه
* اســناد بالادستی همچون سیاستهای 
کلی برنامه ششــم توسعه، سیاستهاي کلي 
اقتصاد مقاومتي، سیاســتهاي کلي اشتغال، 
اولويت دولت دوازدهم در حوزه اقتصاد کلان، 
نقشــه راه 1400 بانک مرکــزي، مجموعه 
سیاست هاي وزارت امور اقتصادي و دارايي با 
رويکرد تولید؛ پشــتیباني ها و مانع زدايي ها، 
امید است به قدر توانايی، امکانات و منابع در 
اختیار خود بتوانیم در مســیر توسعه کشور و 
بــه ويژه رفــع محرومیت و فقر بیش از پیش 

ايفاي نقش نمايیم.
راهبردهای كاری سال ۱۴۰۰

راهبردهای سال 1400 بانک مهرايران در 
۸ حوزه تعريف شده است:

راهبــرد 1: توســعه بــازار و جذب منابع 
قرض الحســنه با اولويت پشتیبانی از تولید و 

اشتغال
راهبرد 2: اصلاح و بهبود روش ها و فرآيندها 

در مسیر مانع زدايی
راهبرد 3: توســعه بکارگیری فناوری های 

روز دنیا
راهبــرد 4: مشــارکت در تحقــق عدالت 

اجتماعی
راهبرد 5: مشــتری مداری و تکريم ارباب 

رجوع
راهبرد 6: توســعه شــناخت از خدمات و 
فعالیت های بانک در سطح ملی و بین المللي

راهبرد 7: ارتقای کارکنان به عنوان سرمايه 
های اصلی

راهبرد ۸: بهبود زيرساخت های فیزيکي و 
سخت افزاري

 محمد صفایی، عضو کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی گفت: این کمیسیون رأساً به موضوع رمز ارزها ورود می کند تا طرحی ارائه دهیم و موضوع رمز ارز ها را قانونی کنیم.وی 
با اشاره به موضوع رمزارزها از جمله »بیت کوین« و اقبال مردم نسبت به آنها گفت: سیستم اجرایی تاکنون در زمینه رمزارزها اقدام چندانی انجام نداده که لازم است هر چه سریع تر 
اقدامی انجام دهد، چرا که مردم از این ارزها اســتقبال کرده اند و ممکن است در این زمینه مشکلاتی برای سرمایه آنها به وجود بیاید. در ابتدا در زمینه مؤسسات اعتباری هم یک نوع 
شلختگی و رهاشدگی شکل گرفت و در نهایت به نارضایتی اجتماعی کشیده شد و خسارتش از جیب مردم پرداخت شد و این به این دلیل بود که سیستم اجرایی اقدامات پیشگیرانه انجام 
نداده بود تا شرایط آنچنانی پیش نیاید، بانک مرکزی و وزارت امور اقتصادی و دارایی باید نظارت های ویژه بر حوزه رمز ارز ها داشته باشند، در زمینه رمز ارزها نیز وظیفه بانک مرکزی 
به  عنوان تنظیم کننده ارز کشور است که باید در قالب لایحه ای پیشنهادات خود را در زمینه ارزهای دیجیتال بویژه »بیت کوین« به مجلس ارائه دهد که متأسفانه باز هم با تأخیر عمل 
کرده و تاکنون این اقدام را انجام نداده است. کمیسیون اقتصادی مجلس به  عنوان کمیسیون تخصصی رأساً به موضوع رمز ارزها ورود می کند تا خودمان طرحی در این زمینه ارائه دهیم 

و موضوع را قانونی کنیم و در این زمینه مرکز پژوهش های مجلس را مکلف کردیم پیش نویسی را آماده کند و به کمیسیون اقتصادی ارائه دهد تا مورد بررسی قرار گیرد. 

 محمدرضا پورابراهیمی، رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس درباره نحوه تعیین نرخ ارز 4200تومانی گفت: بهتر است واقعیت 
به مردم گفته شود. تاريخ گواهی می دهد تصمیم دولت در فروردين ۹7 منجر به تعیین ارز به نرخ 4200 تومانی شد که آن زمان مجلس 
و کمیسیون اقتصادی با آن مخالفت کرده بود. اکنون آثار زيانبار اين تصمیم را به خوبی می توان ديد. صحبت های آقای جهانگیری مبنی 
بر اين که تصمیمات برای نرخ ارز 4200 تومانی در مرداد چند سال قبل و در جلسه شورای عالی هماهنگی اقتصادی گرفته شده، به 
معنای دادن آدرس غلط به مردم است. چون شما وقتی در فروردين چند سال قبل برای تعیین نرخ ارز 4200 تومانی تصمیم گرفتید، 
اساسا جلسه ای با عنوان سران قوا وجود نداشت. رهبر معظم انقلاب در ارديبهشت و خرداد همان سال دستور تشکیل جلسه شورای عالی 
هماهنگی اقتصادی کشور را دادند و در مرداد کار انجام شده شما در دستور کار دولت قرار گرفت. پس چرا آدرس غلط به مردم می دهید؟ 
به جای اين حرف ها،مسوولیت و تبعات اين اقدام را بپذيريد. قبول کنید تعیین نرخ ارز 4200 تومانی به معنای تحمیل هزينه های 
سنگین به کشور است. کمیسیون اقتصادی از روز اول با اين موضوع مخالف بود. همان زمان جلسه ای با رئیس مجلس وقت با حضور 
وزير اقتصاد و رئیس کل بانک مرکزی در دفتر آقای جهانگیری برگزار شد و جمع بندی شما اين بود که مجلس کار خودش را انجام 
دهد و دولت هم کار خودش را بکند. ما تصمیم گرفتیم و اجرايی می کنیم؛ پس خواهش می کنم آدرس غلط به مردم ندهید./ فارس

تعییننرخارز۴۲۰۰تومانی
بهمعنایتحمیلهزینههای
سنگینبهکشور

 محمدرضا پورابراهیمی

سیدمرتضی بختیاری رئیس کمیته امداد از واريز 500 هزار تومان به حساب 146 هزار يتیم تحت حمايت 
اين نهاد در شــب ضربت خوردن امیرالمومنین علی )ع( خبر داد، : همانند سال گذشته در شب نوزدهم ماه 
مبارک رمضان مبلغ 500 هزار تومان به حساب تمام ايتام تحت حمايت کمیته امداد واريز شد و طبق مذاکرات 
انجام شده با رئیس بنیاد مستضعفان، اين بنیاد با واريز 73 میلیارد تومان به حساب کمیته امداد، اعتبار لازم 
برای واريز وجه 500 هزار تومانی به حساب ايتام تحت حمايت را تقبل کرد که بايد از اين مجموعه گرانقدر 
کمال تشــکر و امتنان را داشته باشم. وی با اشاره به اجرای پويش ايران مهربان برای جذب حامیان ايتام در 
کشور تاکید کرد: در طول اجرای اين پويش بیش از 200 هزار نفر به تعداد حامیان ايتام افزوده شده و امیدواريم 
تا پايان ماه مبارک رمضان به مرحله ای برسیم که هیچ يتیمی در کشور بدون حامی نباشد. رئیس کمیته امداد 
با بیان اينکه هفته اکرام خیران از 15 ماه رمضان آغاز شده و تا 21 ماه مبارک ادامه دارد، خاطرنشان کرد: سومین 
مرحله پويش ايران همدل با لبیک مردم به فراخوان رهبر معظم انقلاب و حضور چشــمگیر خیران، مراکز 

نیکوکاری، سپاه، بسیج، بنیاد مستضعفان، آستان قدس و همه نهادها و دستگاه ها در حال اجراست./ فارس

واریز۵۰۰هزارتومانبه
حسابهریکازایتامتحت
پوششکمیتهامداد

سیدمرتضی بختیاری

رسالت مهم صنعت بیمه در گام دوم انقلاب که زمینه ساز ايجاد تمدن نوين اسلامی است، از سوی نايب رئیس هیات مديره و 
مديرعامل بیمه دانا، تشريح شد. ابراهیم کاردگر اين رسالت را در چهار سرفصل اعلام کرد و بهره مندی از ظرفیت های مهم کشور 
را نخستین سرفصل اين رسالت برشمرد و اظهار کرد: »فرصت های مادی« و »سرمايه انسانی مستعد و کارآمد« که بنیان اصلی 
توسعه و منشأ تحولات اخیر در عرصه فناوری های مدرن بر پايه نوآوری و خلاقیت است، ظرفیت های مهم و بزرگ کشور هستند 
و لازم است اهداف و سیاست های بلندمدت و راهبردی معطوف و متمرکز بر ظرفیت سازی حداکثری با هدف توسعه »بازار بزرگ 
ملی و اقتصاد بزرگ« طراحی و تدوين شود. مديرعامل بیمه دانا، رشد اخلاق و معنويت را دومین رسالت مهم صنعت بیمه دانست 
و افزود: علم و پژوهش، سومین رسالت صنعت بیمه است که در فرآيند تکامل مدل های رشد، رومر و لوکاس مدل رشد درون زا را 
معرفی کردند که در آن عوامل موثر بر رشد، که مهم ترين آنها »تحقیق و توسعه )R&D( و آموزش« است درون زا هستند. بنابراين 
برای تضمین رشد بلندمدت پايدار، دولت ها بايد از عوامل مذکور که متضمن ايجاد و توسعه فناوری های جديد هستند به طور 
اساسی و مستمر حمايت کنند. اهمیت پژوهش و توسعه در سطوح بالای توسعه بسیار بیشتر خواهد بود. وی درون زايی و مردمی 

کردن اقتصاد کشور را آخرين رسالت بیمه عنوان و تاکید کرد: فرآيند توسعه بدون همیاری و همراهی مردم بی ثمر می ماند. 

۴رسالتمهم
صنعتبیمه

 بیمه دانا،

سود علی الحساب پرداختی بانک ها و موسسات اعتباری مجاز به سپرده گذاران که بالاتر از نرخ 
مصوب شورای پول و اعتبار باشد، هزينه قابل قبول مالیاتی نخواهد بود. به گزارش محمود علیزاده 
معاون سازمان مالیاتی در بخشنامه ای اعلام کرد: سود علی الحساب پرداختی بانک ها و موسسات 
اعتباری مجاز به ســپرده گذاران تا ســقف نرخ ســود علی الحساب مصوب شورای پول و اعتبار در 
اجرای مقررات مواد 147 و 14۸ قانون مالیات های مســتقیم به عنوان هزينه قابل قبول مالیاتی 
بوده و پرداختی ســود علی الحســاب مازاد بر نرخ های مصوب جزو هزينه های قابل قبول مالیاتی 
نمی شــود. طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی، پیش از اين، وزير اقتصاد به بانک ها اخطار داده بود 
کــه نرخ هــای بالاتر از نرخ های مصوب شــورای پول و اعتبار جــزو هزينه های قابل قبول مالیاتی 
محســوب نمی شــوند و سازمان امور مالیاتی را مطابق گزارش سازمان حسابرسی موظف به انجام 
اقدام موردنظر دانســته اســت. طبق اين گزارش، سود مصوب برای سپرده های يکساله 16 درصد 
و دو ساله 1۸ درصد است ضمن اينکه سقف سود تسهیلات 1۸ درصد تعیین شده است./ ايسنا

معافیتمالیاتیسود
سپردههایبانکیمصوب
شورایپولواعتبار

محمود علیزاده

در جلسه آنلاين شورای مديران بیمه سرمد با روسای شعب، عملکرد سال گذشته شعب اين شرکت بررسی شد. در نخستین 
جلسه شورای مديران بیمه سرمد با روسای شعب و مديران استانی در سال 1400 که به دلیل شرايط کرونا در کشور به صورت 
ويدئوکنفرانس برگزار شد، عملکرد شعب استانی بیمه سرمد در سال۹۹ بررسی و مديرکل برنامه ريزی و فناوری اطلاعات گزارشی 
از نقاط ضعف و قوت آنها را ارائه کرد.   مهدی مهدوی، قائم مقام مديرعامل در اين جلسه، برنامه راهبری و استراتژيک شرکت در 
سال 1400 را برای مديران ستادی و استانی تشريح کرد. در ادامه جلسه، چند تن از مديران شعب استانی سرمد نیز، نظرات خود 
را درباره مشکلات سال گذشته و برنامه های سال 1400 بیان کردند.  مجتبی کاتب، رئیس هیات مديره بیمه سرمد نیز از عملکرد 
مديران ستادی، استانی شرکت و تحقق هدفی بالاتر از اهداف هیات مديره در سال ۹۹ تقدير کرد و گفت: بیمه سرمد در سال 1400 
نیز با ارائه خدمات بهتر، طراحی محصولات جديد و نوين و فعال تر شدن شبکه فروش بتواند، رشد و توسعه خود را ادامه بدهد.  وی 
همچنین از تمامی پرسنل شرکت برای تحقق پرتفوی 1600میلیاردی تشکر کرد.  در پايان نیز غلامرضا تاجگردون مديرعامل 
بیمه سرمد، ضمن تشکر از برنامه ها و عملکرد شرکت در سال گذشته، به سوالات و ابهامات برخی روسای شعب سرمد پاسخ و قول 
مساعدت داد.  مديرعامل بیمه سرمد با اشاره به موفقیت های سال های اخیر سرمد و عملکرد مناسب آن گفت: تلاش می کنیم 

نقاط قوت شرکت را تقويت کنیم تا موجب موفقیت هرچه بیشتر بیمه سرمد شويم و اتفاقات بهتری را برای شرکت رقم بزنیم.

تلاشبیمهسرمد
برایتداومرشدوتوسعه

  مهدی مهدوی

مديران عامل شرکت بیمه آسماری و منطقه آزاد کیش در ديداری دوجانبه بر لزوم افزايش سطح تعاملات و همکاری ها 
تاکید کردند.  علیرضا يزدان دوست، مديرعامل شرکت بیمه آسماری در اين ديدار ضمن تبريک انتصاب جعفر آهنگران به 
عنوان مديرعامل منطقه آزاد کیش، با تاکید بر مزيت های رقابتی شرکت بیمه آسماری در مناطق آزاد به ويژه منطقه آزاد 
کیش، اعلام کرد که فصل تازه ای از فعالیت های اين شرکت آغاز شده است. وی با اشاره به افزايش سرمايه و در نتیجه افزايش 
قدرت فعالیت اين شرکت در همه حوزه های صنعت بیمه، خاطرنشان کرد: سابقه حضور شرکت بیمه آسماری در منطقه 
آزاد کیش طولانی است و اين شرکت به خوبی توانسته است اعتماد بیمه گذاران حاضر در منطقه را جلب کند. يزدان دوست 
بر لزوم استفاده از ظرفیت های مغفول مانده در مناطق آزاد نیز تاکید کرد و با بیان اينکه طرح های نوينی به اين منظور طراحی 
شده است، گفت: خوشبختانه تعامل میان شرکت بیمه آسماری و منطقه آزاد کیش بسیار مطلوب است و امیدواريم اين 
روند همچنان ادامه يابد. مديرعامل منطقه آزاد کیش نیز در اين ديدار ضمن ابراز خرسندی از موفقیت های چشمگیر شرکت 
بیمه آسماری در همه زمینه ها به ويژه حوزه فعالیت در منطقه آزاد کیش، برای توسعه همکاری های دوجانبه اعلام آمادگی 
کرد. جعفر آهنگران با اشاره به اينکه منطقه آزاد کیش، پتانسیل های زيادی در حوزه بیمه دارد، اظهار کرد: شرکت بیمه 

آسماری، شرکتی جوان و پوياست و امیدوارم فعالیت خود را با قوت هر چه بیشتر ادامه دهد.

توسعههمکاری
بیمهآسماریومنطقه
آزادکیش

علیرضا یزدان دوست

بیمارستان قلب شهید رجايی از اقدام بانک آينده، در خصوص ارائه تسهیلات با شرايط آسان و سريع به کادر درمان فعال در 
سراسر کشور، با عنوان طرح »حمايت از فرشتگان سلامت«، قدردانی کرد. در اين پیام تقدير آمده است: “اجرای طرح فرشتگان 
سلامت بانک آينده، به ويژه در شرايط حساس و بحرانیِ مقابله با ويروس کرونا موجب دلگرمی کادر درمان گرديد و بی شک، اين 
اقدام ارزشمند بانک آينده، به عنوان نهادی مسئولیت پذير در خاطره کادر درمانی کشور، ماندگار خواهد بود.” طرح حمايت از 
فرشتگان سلامت بانک آينده از اسفند 13۹۹، با هدف قدردانی از تلاش ها و زحمات مدافعان سلامت در مبارزه با همه گیری بیماری 
کرونا و در قالب اعطای تسهیلات خرد با شرايط آسان و نرخ ويژه برای کادر درمانی کشور، طراحی و عملیاتی شد. طی اين طرح، 
تسهیلاتی به مبلغ 200 )دويست( میلیون ريال به ازای هر فرد، با نرخ 15 )پانزده( درصد و بازپرداخت 36 ماهه )با اقساط ماهیانه(، 
به صورت مستقیم به حساب متقاضیان واريز خواهد شد. پرداخت اين تسهیلات بدون نیاز به هیچ گونه ضامن و تنها در قبال صدور 
معرفی نامه گروهی و نامه تعهد کسر از حقوق از سوی واحد درمانی، امکان پذير خواهد بود. چتر حمايتی بانک آينده از مستاجرها، 
بانک آينده به منظور اجرای سريع مصوبه های ستاد اقتصادی دولت، ستاد ملی مقابله با کرونا و بانک مرکزی ج.ا.ايران در سه ماه 
پايانی سال 13۹۹، به 22۸6 نفر از مستأجران در سراسر کشور، مبلغی بالغ بر حدود 640 میلیارد ريال تسهیلات پرداخت کرد. 

تقدیرمسئولینبیمارستان
قلبشهیدرجاییازطرح
فرشتگانسلامت

 بانک آینده

 علی جدی نايب رئیس کمیسیون صنايع و معادن مجلس شورای اسلامی از تصمیم گیری نهايی درباره طرح 
ساماندهی بازار خودرو و عرضه خودروهای داخلی در بورس  گفت: برای تعیین تکلیف و بررسی اين طرح و به ويژه 
تصمیم گیری درباره عرضه خودرو در بورس برگزار که در جلسه اعضای کمیسیون پیرامون ماده 4 طرح ساماندهی 
صنعت خودرو و اصلاح آن، درباره نحوه عرضه و قیمت گذاری خودرو است، گفت وگو کردند اما به جمع بندی نهايی 
نرسیدند؛ بنابراين مقرر شد در اين مورد طی جلسه بعدی تصمیم گیری شود. پس از اصلاح ماده 4  طرح ساماندهی 
صنعت خودرو و تصويب آن در کمیسیون، طرح برای بررسی در جلسه علنی تقديم هیات رئیسه مجلس می شود. 
بررســی گزارش کمیســیون صنايع و معادن درباره طرح ســاماندهی صنعت خودرو به منظور تامین نظر شورای 
نگهبان در دستورکار نمايندگان در جلسه علنی قرار داشت که در نهايت برای بررسی بیشتر به کمیسیون صنايع 
ارجاع شــده بود. بر اســاس اصلاحاتی که روی ماده 4 اين طرح از ســوی کمیســیون به منظور تامین نظر شورای 
نگهبان انجام شده بود؛ خودروسازان مکلف بودند محصولات خود را صرفا از مسیر بورس کالا عرضه کنند. پیش تر 

رئیس مجلس نیز تاکید کرده بود عرضه خودرو از مسیر قرعه کشی، رانت زا است./ تسنیم

زمانتعیینتکلیف»عرضه
خودرودربورس«

علی جدی

تولید شــمش طلا در شرکت گسترش معادن 
و صنايع معدنی طلای زرشــوران، برای نخستین 
بار از زمان فعالیت، چهار رقمی شــد و به 1041 
کیلوگرم رسید.  به گزارش روابط عمومی ايمیدرو، 
طی ســال ۹۹ که به جهش تولید مزين شــده بود 

با انجام کار کارشناســی و شــناخت نقاط ضعف 
فرآينــد تولید و تلاش مضاعف پرســنل، رکورد 
جديد تولید 366 کیلوگرم شمش طلای 24 عیار 
با خلوص ۹۹7 در چهارماهه پايانی ســال ۹۹ به 
ثبت رسید که 104 کیلوگرم نسبت به چهارماهه 

مشابه در سال ما قبل افزايش يافت. مجموع تولید 
ســال ۹۹ به مقدار 1041 کیلوگرم طلا رســید و 
شرکت طلای زرشوران ضمن دستیابی و عبور از 
برنامــه مصوب ســال ۹۹ موفق بــه افزايش 30 

درصدی تولید نسبت به سال ۹۸ شد.

“تولید طلای 
زرشوران چهار 
رقمی شد”
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سرمایه، بورس7

سردار علیرضا افشار ، رئیس انديشکده جنگ نرم دانشگاه عالی 
دفاع ملی، سردار حجازی از فرماندهان لايق، متواضع، سختکوش 
و برنامه ريز سپاه بود. از زمانی که در ابتدای جنگ در مسؤولیت ستاد مرکزی 
ســپاه مشــغول به فعالیت شد، ايشان همواره در امور ستادی و فرماندهی 
سپاه استان ها به خصوص در جنگ و قرارگاه ها و همچنین عملیات، نقش 
فعال و مؤثری داشــت و به اين ترتیب ســردار حجازی هم در عرصه دفاع و 
هم بسیج و سازماندهی و هدايت آن ايفای نقش می کرد. سردار حجازی 
از 1۸ سالگی که در بسیج بود، به مدت هشت سال جانشین نیروی مقاومت 
بسیج بود و بنده در خدمت ايشان بودم. وی در اين مدت نقش تعیین کننده ای 
در برنامه ريزی بســیج اقشــار مختلف داشت. همچنین طی 10سالی که 
فرماندهی نیروی مقاومت را به عهده داشت متخصص و صاحب نظر در امر 
بسیج بود. حتی پايان نامه ايشان نیز در ارتباط با بسیج بود و از اين طريق 
مردم شناس بوده و با اقشار مختلف ارتباط داشته و  به نقش مردم در پیشبرد 
امور مسلط بود. بعد از جنگ و حضور در نیروی قدس سپاه و جبهه مقاومت 
به عنوان فرمانده و جانشــین نیرو تجربه سازماندهی نیروهای مردمی در 
قالب بسیج را به جبهه مقاومت منتقل کرد. بنابراين آنچه ما را در مقابله با 
داعش و توطئه استکبار در منطقه موفق کرد، قدرت سازماندهی نیروهای 
مردمی در اين مناطق و تمام کشورهايی بود که تحت فشار و سلطه داعش 
قرار داشتند. ايشان با اتکا به مردم و سازماندهی درست توانست مردم را 
به صحنه آورده و فتنه داعش را دفع کند، بنابراين در اين زمینه نقش بسیار 
تعیین کننده ای داشت. سردار حجازی، فردی بسیار متواضع و صبور بود. 
در حقیقت الگوی بسیجی برای همه بود و هیچ وقت ادعايی نداشت. حتی 
سردار حجازی بعد از رفتن سردار جعفری يکی از گزينه های فرماندهی 
سپاه بود. اين در حالی بود که ايشان با اين مسائل متواضعانه برخورد می کرد. 
سردار حجازی در جانشینی نیروی قدس و سازماندهی آن و پر کردن خلأ 
ســردار ســلیمانی در کنار سردار قاآنی به ايفای نقش فعالی پرداخت و در 

اين عرصه خدمات ماندگاری از خود به جا گذاشت.  

اختصاص ۲۵00میلیارد تومان برای 
اجرای طرح رتبه بندی معلمان 

محسن زنگنه عضو کمیسیون برنامه و بودجه و محاسبات 
مجلــس گفــت: مجلس از محل بند و تبصره 2 بودجه 1400 
حــدود 2500میلیارد تومان بــرای اجرای طرح رتبه بندی 
معلمان در ســال جاری در نظر گرفته اســت، مجلس يازدهم  
در دو زمینه اقدامات اساسی را برای آموزش و پرورش  انجام 

داده است.
يکــی از مواردی که مجلس يازدهم برای فرهنگیان انجام 
داده اســت و مــی تواند جزو نقــاط قوت اين مجلس تاکنون 
باشــد اين اســت که دربرابر رويه های مختلف برای استخدام 

معلمان علی رغم فشارهای فراوان مقاومت کرده است.
در مجالــس قبلی ، برخی نماينــدگان باهدف خدمت به 
حوزه انتخابیه خود برای ورود افراد مختلف و با شرايط گوناگون 
بــه طــور مرتب قوانین را تعديــل و اصلاح می کردند که اين 
موضوع باعث شده است در مواردی کیفیت نیروهايی که وارد 
سیســتم آموزش و پرورش می شــوند در ســطوح مختلف از 
اســتاندارد های  لازم  و کافی برخوردار نباشــند، در سال قبل 
علی رغم اينکه طرح های مختلفی برای جذب نیروی انسانی 
مورد نیاز آموزش و پرورش به صحن علنی مجلس آمد اما با 
مقاومت مجلس ، همان شــیوه جذب معلم از مســیر دانشگاه 
فرهنگیان و جذب نیروهای با کیفیت از لحاظ علمی، تربیتی 
و اخلاقــی مبنــای مجلس  قرار گرفت، امیدواريم مجلس اين 
مسیر را ادامه دهد و به جای اينکه از روش های مختلف اقدام 
به جذب معلم شود همان مسیری که مقام معظم رهبری بر 
آن تاکیــد دارنــد يعنی جذب نیروی با کیفیت در سیســتم 
آموزشی ، استمرار پیدا کند. از اين رو دانشگاه فرهنگیان نیز 
بايد بتواند با افزايش ظرفیت ، نیروی انســانی مورد نیاز نظام 

آموزش و پرورش را جذب و تربیت نمايد./ قدس آنلاين

صادراتکالاهای
ایرانیبه۱۴۳

کشوردنیا

 نقش سردار حجازی در پیروزی
 مقابل داعش

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر یادداشت

 سیدروح الله لطیفی دبیر شورای اطلاع رسانی و سخنگوی گمرک جمهوری اسلامی ایران گفت: کشورمان در سال ۹۹ به ۱۴۳ کشور جهان صادرات انواع کالاهای ایرانی را داشته که بالغ بر ۳۴ 
میلیارد و ۹۹۸ میلیون دلار ارزش صادرات بوده است. ضمن آنکه کشورمان در این سال از ۱۲۳ کشور جهان واردات کالا با ارزش ۳۸ میلیارد و ۸۹۲میلیون دلار داشته است. لطیفی افزود: 
سه مقصد کالاهای تجاری کشورمان، چین بابیش از ۹میلیارد و ۷۷میلیون و ۱۲۳هزار و ۲۳۴ دلار، عراق با هفت میلیارد و ۴۴۸ میلیون و ۴۳۱ هزار و ۶۷۳ دلار و امارات با ۴ میلیارد و ۶۶۱میلیون 
و ۶۲۱هزار و ۶۸۲ دلار بودند. پس از این سه کشور، ترکیه با ۲ میلیارد و ۵۳۶ میلیون و ۶۱۶ هزارو ۶۸۸ دلار و افغانستان با ۲ میلیارد و ۳۰۸ میلیون و۴۰۱هزار و ۲۵۹ دلار اصلی ترین مقاصد کالاهای 
ایرانی در سال ۹۹ بودند. همچنین کمترین صادرات کشورمان در اطلس جهانی تجارت به لوکزامبورگ با ۴۴۸ دلار بوده است. به گزارش گمرک  وی درخصوص کشورهای طرف معامله 
برای تامین کالاها و واردات به کشورمان گفت: در سال ۹۹ مبدا اصلی واردات کشورمان شامل چین با ۹ میلیارد و ۸۴۳ میلیون و پنج هزارو ۹۵۱ دلار و پس از آن امارات متحده عربی با ۹ میلیارد 
و ۷۵۷ میلیون و ۷۸۷ هزار و ۵۹۱ دلار و ترکیه با چهار میلیارد و ۴۰۰ میلیون و ۹۱ هزار و ۸۲ دلار بودند. نزدیک به ۵۰ درصد صادرات کشور در سال ۹۹، محصولات پتروشیمی و پایه نفتی، ۲۰درصد 

محصولات معدنی و صنایع معدنی،۱۸ درصد محصولات کشاورزی و صنایع غذایی، حدود ۱۰ درصدی کالاهای صنعتی و میعانات گازی و صنایع دستی با هم سهمی بیش از یک درصد بودند.

رئیس کمیسیون انرژی مجلس در گفت وگويی تفصیلی جزئیات عملیات خرابکاری در نطنز را تشريح کرد. فريدون 
عباسی در اين گفت و گو که ويدئوی آن در خبرگزاری فارس منتشر شده است، گفت که در طول 15 سال گذشته، پنج انفجار 
بزرگ در تاسیسات هسته ای نطنز رخ داده و علاوه بر آن حوادث کوچک متعددی هم در اين تاسیسات به وقوع پیوسته است. 
به گفته عباسی، در يک مورد از اين انفجارها که ساعت نیم بامداد روز 26 تیرماه سال ۹0 رخ داده است، افرادی با جاسازی مواد 
منفجره »به اندازه عدس« در فشارسنج های سانتريفیوژها باعث وقوع انفجاری در زنجیره اين سانتريفیوژ ها شدند. او به میزان 
خسارت اين ماجرا اشاره نکرد. به گزارش فرارو، مورد ديگر که او شرح داده، انفجاری است که بامداد روز 22 فروردين امسال در 
تاسیسات نطنز رخ داد. عباسی تاکید کرد که برخی جاسوسان اطلاعات خود را از گزارش های آژانس دريافت کرده اند. همچنین 
سومین مورد اين انفجارها به روايت فريدون عباسی، مربوط به قبل از سال ۹0 بود که پايه دکل برق بیرون از تاسیسات منفجر 
شد ولی به گفته عباسی »دکل نیفتاد« و برق قطع نشد. به گفته وی، طراحان انفجار اخیر در تاسیسات نطنز برخلاف دفعه قبل 
که دکل را منفجر کردند تا دسترسی تاسیسات به برق بیرون را قطع کنند، اين بار »قسمت انتهايی شبکه توزيع برق« را هدف 

قرار دادند و علاوه بر آن در »باتری خانه« که ذخیره برق داشته نیز »انفجار« صورت گرفته تا شبکه توزيع برق را مختل کنند.

             

روایتفریدونعباسی
ازپنجخرابکاری
درنطنز

فریدون عباسی

تصویب 7 پیشنهاد سازمان بورس در جلسه سران قوا
رئیس ســازمان بورس گفت: تخصیص 
منابــع از صندوق توســعه ملی به صندوق 
تثبیت بازار سرمايه در دست اجراست و 200 
میلیون دلار معادل 5 هزار میلیارد تومان به 
بازار تزريق می شود. محمدعلی دهقان دهنوی 
در برنامه »تیتر امشــب« گفت: بر اســاس 
مصوبات جديد، شرکت های سرمايه گذاری 
بايد در دوره های رکود از سرمايه گذاران خود 
حمايــت کنند. هر خريــد و فروش در بازار 
مشمول مالیات است که مجموع آن در سال، 
قابل توجه است. پیشنهاد شده ۸0 درصد از 
اين مبلغ به حســاب تثبیت بازار واريز شود. 
وی با بیان اينکه هدف تقويت بازار در جريان 
مستمر است و اين شروع اولیه است، گفت: 
در مصوبه ای مقرر شــد يک درصد از منابع 
صندوق توسعه ملی به صندوق تثبیت بازار 
اختصاص داده شــود، لذا مقرر شــد بانک 
مرکزی معادل ريالی 200 میلیون دلار برای 
واريز به صندوق تثبیت بازار کارسازی کند. 
و بــا اين مصوبــات، منابع جديــدی برای 
تقاضاهــای جديد در بازار اتخاذ می شــود، 
امیدوار هستیم مجموع منابع بیشتری را در 
روزهای آينده با استمرار بهتری ارائه دهیم. 
بــه گزارش اعتبار به نقــل از روابط عمومی 
سازمان بورس و اوراق بهادار، وی گفت: هدف 
رونق بازار سرمايه است حتی اقامت 5 ساله 
برای کسانی که در بازار سرمايه سرمايه گذاری 
می کنند، مصوب شده است. هدف اين است 
که سرمايه گذاری خارجی را در کشور تقويت 
کنیــم. اين کار در راســتای تقويت اعتماد 
ســرمايه گذاران و مسؤولیت پذيری در بازار 

ســرمايه است. مقرر شده ۸0 درصد مالیات 
حاصل از نقل و انتقال سهام در سال 1400 
بــه عنوان آورده دولت در حســاب صندوق 
تثبیت بازار وارد شــود. قرار شد اين مبلغ به 
جــای واريــز به خزانه، همــان آورده دولت 
محســوب شود. شــرکت هايی که نسبت به 
خريد سهام خود يا زيرمجموعه های خودشان 
در جهــت حمايت از بــازار اقدام می کنند، 
مبلغی به عنوان امهال مالیاتی به مدت يک 
ســال برای آنها منظور می شود.مردم انتظار 
ندارند سهامی که از دولت خريده اند زيان ده 
باشد. کسانی که صندوق قابل معامله پالايش 
يکم يا ETF را از دولت خريداری کردند به 
دلیل نوســانات بازار متحمل زيان شدند. از 
دولت تقاضا کرديم واحدهای جديد يا سهام 
قابل واگذاری به آنها داده شود، لذا مقرر شد 

زيان اين دسته از افراد جبران شود. 
تصویب ۷ پیشنهاد سازمان بورس در 

جلسه سران قوا
 رئیس ســازمان بورس گفت: همه هفت 

پیشنهاد سازمان بورس جهت حمايت از بازار 
سرمايه با اصلاحات جزيی به تصويب سران 
قوا رسید و اين مصوبات بعد از تايید رهبری، 

برای اجرا ابلاغ خواهند شد.
وی با اشاره به نظر مساعد رؤسای سه قوه 
در خصوص بسته پیشنهادی سازمان بورس 
که پیشتر در هیأت دولت مصوب شده بود، 
از تأيید نهايی اين مصوبات با اصلاحات جزئی 
خبــر داد و گفــت: بر اســاس مصوبات روز 
دوشنبه، مقرر شد ۸0 درصد از مالیات نقل 
و انتقال ســهام در ســال 1400 به صندوق 
تثبیت بازار سرمايه واريز شود، در اين جلسه 
با انتشار 20 هزار میلیارد تومان اوراق بدهی 
توسط صندوق تثبیت بازار سرمايه و صندوق 
سرمايه گذاری مشترک توسعه بازار سرمايه 
بــا تضمین دولت جمهوری اســلامی ايران 
موافقت شد، پیرو مصوبه اين جلسه بانک ها 
و مؤسسات اعتباری برای برنامه های حمايت 
از بازار ســرمايه در چارچوب مصوبه شورای 
عالی هماهنگی اقتصادی از شمول ماده 16 

و 17 قانــون رفع موانع تولید خارج خواهند 
بود، در اين جلسه به منظور تشويق حمايت 
از بازار ســرمايه مقرر شــد شرکت هايی که 
ازسهام خود يا شرکت های زير مجموعشان 
حمايت کنند مالیات بر درآمد آنها در ســال 
جاری امهال و به ســال بعد موکول شــود. 
همچنین شرکت هايی که سود تقسیم نشده 
ســال 1400 آنها به حساب سرمايه منتقل 
می شود، مشمول مالیات با نرخ صفر خواهند 
بود و براســاس مصوبات جلســه ســران قوا 
صندوق توسعه ملی مجاز به سرمايه گذاری 
در بازارهای پولی و مالی داخلی از جمله بازار 
سرمايه شد، در اين جلسه مقرر شد تا زيان 
محقق شده آن دسته از خريداران واحدهای 
سرمايه گذاری صندوق قابل معامله پالايش 
يکم که واحدهای مذکور را از دولت خريداری 
کرده و تاکنون به فروش نرسانده اند، از طريق 
اعطای ســهام جبران شود، اين مصوبات در 
صــورت تأيید مقام معظم رهبری برای اجرا 

ابلاغ خواهند شد.
وی با اشاره به پیشنهادات خوب ارائه شده 
از ســوی ســران قوای مقننه و قضائیه اظهار 
داشــت: از جمله اين موارد پیشنهاد مجلس 
شورای اســلامی در خصوص حذف قیمت 
گذاری دســتوری از محصولات شرکتهای 
بورسی بود که مقرر شد تمامی اين پیشنهادات 
در کمیســیون مقدماتــی شــورای عالی 
هماهنگی اقتصادی بررســی و ســپس در 
جلســات بعدی سران قوا مطرح شوند بدين 
ترتیب حمايت سران سه قوه به مصوبات اين 

جلسه بسنده نشده و ادامه خواهد داشت.

حجت الاسلام مصطفی رستمی رئیس نهاد نمايندگی مقام معظم رهبری در دانشگاه ها ضمن تبريک روز معلم و گرامیداشت 
سالروز شهادت شهیدمطهری گفت: شهیدی که روز شهادتش حسن انتخاب نام گذاری برای روز معلم بود، شهیدی که مثل يک 
شمع روشن کننده محیط، جامعه و اطرافیان به سمت نور بود که اين انتخاب ارزش، جايگاه و اهمیت مقام معلم را يادآوری می کند.   
شهید مطهری محصول و دست پرورده استادانی همچون علامه طباطبايی و امام راحل بود و ضمن اينکه استادان و معلمان خوبی 
داشت، خود استاد و معلم يک نسل از انسان های فرهیخته، پرتلاش و هدايتگر و مجموعه ای از نسل جوانی بود که بعدا طلايه دار 
حرکت های علمی، اخلاقی و فرهنگی در جامعه ما در مراکز دانشگاهی و حوزوی شدند.  يک واقعیت اين است که بزرگان، اساتید 
و سنت حسنه آموزشی ما، معلمی را فقط معنای انتقال داده و اطلاعات علمی از آموزگار به فراگیر نمی داند بلکه معلمی علاوه بر 
آموزش دادن ارتقای شخصیت، رشد نفوس و تربیت انسان ها را هم شامل می شده است. بنابراين ما شاهد يک جريان تربیتی و 
تعلیمی در فضای استادی و معلمی در سنت خودمان هستیم. آن چیزی که امروزه استادان و معلمان جامعه ما به عنوان يک 
مسئولیت جدی در اين راستا با خودشان همراه می بینند اين است که نسل جوان که شاگردان مکتب تعلیم و تربیت مراکز 

آموزشی ما هستند متوجه و واقف هم سرنوشت جامعه خودشان و هم نسبت به مشکلات محرومان باشند./ ايرنا

معلماننسلیآگاه
بهمشکلاتمحرومان
راتربیتکنند

حجت الاسلام مصطفی رستمی

بررسی عملکرد صنعت بیمه در سال 13۹۹ نشان می دهد حق بیمه تولیدی شرکتهای بیمه کشور 
در ســال گذشــته حدود ۸1 هزار و 737 میلیارد تومان بوده که اين مقدار نســبت به ســال ۹۸ رشــد 
۸/37 درصدی داشــته اســت. بیمه شــخص ثالث با سهم 5/33 درصدی، بیشترين حق بیمه را برای 
شرکتها تولید کرده است. درمان با 2/1۹ درصد در رتبه دوم و زندگی )عمر( نیز با سهم 5/15 درصدی 
در رتبه سوم قرار دارند. طبق بررسی ها، شرکتهای بیمه ای طی سال گذشته 43 هزار و 676 میلیارد 
تومان نیز خسارت پرداخته اند که اين میزان، رشد 5/30 درصدی نسبت به سال ۹۸ را نشان می دهد. 
همچنین خسارت پرداختی بیمه ها در سال گذشته معادل 4/53 درصد کل حق بیمه دريافتی است 
و اين میزان نسبت به سال ۹۸ کاهش 3 درصدی داشته است. قابل ذکر است در سال گذشته به رغم 
افزايــش نــرخ تورم، اما بیمه ها خســارت کمتری را پرداخت کرده انــد که نمونه های آن، کاهش 12 
درصدی نســبت خســارت در بیمه بدنه اتومبیل، کاهش 3 درصدی آن در بخش بیمه شــخص ثالث و 

کاهش 14 درصدی آن در بخش بیمه باربری است. /  نود اقتصادی 

فروش
۸۲هزارمیلیاردتومانی
صنعتبیمهدرسال۹۹

 صنعت بیمه در ایران

برای پیاده سازی سیستم مديريت ريسک، شرکت بیمه تعاون به عنوان سازمان الگو، تجربیات خود را در اختیار گروه خودروسازی سايپا قرار 
داد. اين شرکت توانسته است سال گذشته استاندارد ISO۳۱۰۰۰:۲۰۱۸ در مديريت ريسک را اخذ کند و به همین دلیل پیرو درخواست گروه 
خودروسازی سايپا، شرکت بیمه تعاون به عنوان سازمان الگو تجربیات خود را در زمینه پیاده سازی سیستم مديريت ريسک با ارزيابان ارشد و ارزيابان 
تعالی فعال در مجموعه شرکت های گروه خودروسازی سايپا به اشتراک گذاشت. به گفته مريم سلماسی، مدير ريسک شرکت بیمه تعاون، براساس 
اين درخواست دانش موجود در زمینه مفاهیم مديريت ريسک، انواع مدل های جامع مديريت ريسک )ERM( و تفاوت های آنها، روش ها و ابزارهای 
مختلف شناسايی و تحلیل ريسک ها، روش های مختلف پاسخ به ريسک و همچنین ساختار سازمانی مديريت ريسک و انواع گزارش های خروجی 
مديريت ريسک در بیمه تعاون با شرکت سايپا تسهیم شد، بهینه کاوی، الگوبرداری، مقايسه يا Benckmark )بنچ مارک( در سازمان ها، اقداماتی 
است که در آن يک سازمان فرآيندها، رويکردها يا حتی نتايج خود را به تناسب با فرآيندها، رويکردها و نتايج سازمان های مشابه يا پیشرو در آن موضوع 
مقايسه می کند و هدف آن به دست آوردن اطلاعاتی است که به سازمان کمک می کند ايده های جديدی کسب يا نواحی قابل بهبود خود را شناسايی 
کند، در اين فرآيند بهینه کاوی دو طرف وجود دارد، سازمان متقاضی و سازمان الگو و معمولا به اين صورت است که اطلاعات سازمان الگو به صورت 

عمومی در دسترس نیست و بنابراين سازمان متقاضی بايد بتواند رضايت سازمان الگو را در به اشتراک گذاری تجربیات خود جلب کند. 

تجربههایمدیریتریسک
بیمهتعاوندراختیارسایپا

مریم سلماسی

  به گزارش روابط عمومی بانک سینا؛ اين بانک در اقدامی انساندوستانه در تعامل با ستاد مردمی رسیدگی به امور ديه و کمک به زندانیان 
نیازمند از طريق اختصاص 30 میلیارد ريال هزينه مربوط به هدايای نوروزی سال 1400، زمینه آزادی 157 نفر از زندانیان غیرعمد و نیازمند 
را فراهم کرد تا در سال جديد شادی، مهمان خانواده های اين افراد باشد. پیرو اين اقدام، علی شمس مديرعامل ستاد مردمی رسیدگی به امور 
ديه و کمک به زندانیان نیازمند در نامه ای به مديرعامل بانک سینا، ضمن تشکر از اقدام خداپسندانه بانک در آزادسازی زندانیان نیازمند، ابراز 
امیدواری کرد با تداوم اين عمل نیک و ترويج هرچه بیشتر سنّت حسنه کمک به آزادی زندانیان نیازمند جرايم غیرعمد به همراه آموزش و 
فرهنگ سازی، شاهد روزی باشیم که هیچ زندانی غیر عمدی در زندانهای ايران اسلامی حضور نداشته باشد. گفتنی است پیش از اين بانک 
سینا در راستای ايفای مسئولیت های اجتماعی، اقدامات متعددی را به منظور کمک به اقشار آسیب پذير از طريق ارائه کمک های مختلف 
به انجام رسانده که از جمله مهمترين آنها می توان به اختصاص 20 هزار میلیارد ريال تسهیلات يارانه دار به طرح های اشتغالزای روستايی، 
اهدای 51 دستگاه آمبولانس به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و مراکز بهداشت مناطق روستايی، کمک 50 میلیارد ريالی به 
مددجويان کمیته امداد حضرت امام)ره( در 7 استان درگیر ويروس کرونا، ساخت 2 باب مدرسه در منطقه محروم قلعه گنج و اهدای ۹50 

دستگاه تبلت به دانش آموزان بی بضاعت تحت پوشش کمیته امداد حضرت امام)ره( و سازمان بهزيستی اشاره کرد.

کمک۳۰میلیاردریالی
بهآزادیزندانیان
جرائمغیرعمد

بانک سینا

 27۸ بالاترين سود مشارکت بیمه های زندگی در بیمه رازی پرداخت شد. علی بهرامی نسب، سرپرست مديريت امور 
مالی بیمه رازی ضمن بیان اين مطلب گفت: با توجه به استراتژی های جديد شرکت در سال 1400 مبنی بر مشتری 
مداری و وفاداری مشــتريان، دو گروه ذی نفعان اصلی يعنی نمايندگان و کارگزاران و بیمه گذاران و زيان ديدگان 
اولويت های شرکت هستند. وی با اشاره به اينکه شرکت درصدد جلب رضايت اين دو گروه برای تحقق استراتژی مذکور 
است اذعان کرد: برای مشتريان پرداخت به موقع خسارت ها با تحقق شعار »پرداخت 24 ساعته پیش بینی و محقق 
خواهد شد و برنامه ريزی ها و تامین منابع لازم در اين راستا در دست بررسی و اقدام است و برای گروه نمايندگان ، ايجاد 
مشوق هايی مانند پرداخت کارمزد در دو مقطع زمانی اواسط و اواخرماه در بازه زمانی ماهانه انجام می شود. همچنین 
در طول سال قبل و سال جاری ، جشنواره هايی تدوين و اجرايی شده که در آنها جوايزی برای نمايندگان برتر در نظر 
گرفته شده است. بهرامی نسب با تاکید بر پرداخت سود مشارکت در منافع برای نخستین بار به گروه بزرگی از نمايندگان 
و استمرار اين استراتژی ، آن را گويای هم راستا بودن منافع شرکت با منافع نمايندگان دانست. وی در پايان با اشاره 
به پرداخت بالاترين سود 3۹درصد مشارکت به بیمه گذاران بیمه های ز ندگی، اضافه کرد: درصدد هستیم تا بیمه رازی 

را به عنوان يک راز ماندگار و بیمه های عمر و پس انداز را به عنوان يک سرمايه همیشگی معرفی کنیم.

علی بهرامی نسب
پرداختبالاترینسود
مشارکتبیمههایزندگی
دربیمهرازی

13 هزار واحد مسکونی روستايی در سال ۹۹ با تسهیلات حمايتی اين بانک به ارزش چهار هزار میلیارد ريال نوسازی شد. 
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، اين بانک همزمان با ارائه تسهیلات ويژه حمايتی در بخش های مختلف در اقصی 
نقاط کشور در سال ۹۹ نزديک به چهار هزار میلیارد ريال برای بهسازی و نوسازی واحدهای مسکونی روستايی تسهیلات پرداخت 
کرده که 13هزار و ۹1 واحد روستايی از اين تسهیلات بهره مند شده اند. در همین سال در 2۸4 روستای کشور از طريق پرداخت 
27 میلیارد ريال تسهیلات حمايتی بانک صادرات ايران حمام روستايی احداث شده است.  بهسازی و نوسازی مسکن روستايی 
به عنوان يکی از اهداف بلندمدت برای حمايت از اقشار آسیب پذير روستايی و جلوگیری از مشکلات و تلفات جانی و مالی ناشی 
از حوادث غیرمترقبه در مناطق روستايی کشور از سال های گذشته مورد توجه بانک صادرات ايران بوده و همچنان پیگیری 
می شــود. اين بانک در ســال ۹۸ نیز با پرداخت بیش از سه هزار و 71۹ میلیارد ريال، بهسازی و نوسازی 16 هزار و 1۸۸ واحد 
مسکونی روستايی در کشور را بر عهده گرفت. پیشتر در آيین تجلیل از عملکرد شبکه بانکی کشور در طرح ويژه بهسازی و بازسازی 
مناطق سانحه ديده که با حضور اسحاق جهانگیری، معاون اول رئیس جمهور در بانک مرکزی برگزار شد، از حجت اله صیدی، 
مديرعامل بانک صادرات ايران به دلیل عملکرد شايسته اين بانک در حمايت از نوسازی و بهسازی مسکن روستايی قدردانی شد.

نوسازی۱۳هزارمسکن
روستاییباتسهیلاتبانک

بانک صادرات ایران

سعید سلیمانی مديرعامل بنیاد احسان وابسته به ستاد اجرايی فرمان حضرت امام)ره( گفت: بنیاد احسان ستاد اجرايی فرمان حضرت 
امام به يکی از حامیان اصلی گروه های جهادی و تشکل های مردمی تبديل شده است. تاکنون 5۹6 پروژه محرومیت زدايی در سراسر کشور 
را با حمايت از گروه های جهادی و تشکل های اجتماعی اجرا کرده ايم. بنیاد احسان در 4 زمینه آبرسانی، ارتقای فرهنگی، خدمات پزشکی 
و ساخت يا بازسازی منازل مسکونی در مناطق محروم، مساله پیشرفت را دنبال کرده است. در سامانه دنیای احسان، بیش از 16 هزار گروه 
و نهاد مردمی ثبت نام کرده اند که بنیاد احسان بنا به ظرفیت های آنها با 7 هزار مورد به طور مستمر در حال همکاری است. حمايت های بنیاد 
از اين گروه ها در قالب توزيع اقلام و بسته های معیشتی غذايی و پروتئینی، بسته های بهداشتی و تجهیزات خدمات درمانی، جهیزيه و 
بسته های نوشت افزار مشق احسان و همچنین حمايت های مالی برای اجرای پروژه های محرومیت زدايی و پیشرفت است. وی با اشاره به 
ارزش ريالی حمايت های بنیاد احسان از اين گروه ها ادامه داد: تاکنون برای اجرای پروژه های محرومیت زدايی با بررسی طرح های ارائه شده 
از طرف گروه های مردمی و تصويب و اجرای آنها، ۸۹ میلیارد ريال اختصاص داده شده و در سال جاری نیز حمايت از پروژه های محرومیت زدايی 
توسط حرکت های جهادی ادامه خواهد يافت. بنیاد احسان ستاد اجرايی فرمان حضرت امام تاکنون 131 پروژه آبرسانی، 156 پروژه ارتقای 

فرهنگی، 153 پروژه پزشکی و خدمات درمانی و 156 پروژه ساخت يا بازسازی منازل در مناطق محروم کشور را اجرايی کرده است.

حمایتاز۷۰۰۰گروه
جهادیومردمیبرای
محرومیتزداییدرکشور

 بنیاد احسان

طبق مصوبه هیات دولت، تنها رمزارزهای استخراجی 
در داخل کشور طبق ضوابط می تواند مورد استفاده قرار 
گیرد و از اين رو معامله  ديگر رمزارزها مجاز نیست. روابط 
عمومی بانک مرکزی با هشدار مجدد به معامله گران 
رمزارزها اعلام کرد: تنها رمزارز استخراجی داخل کشور، 

طبق ضوابط می تواند در پرداخت های ارزی اســتفاده 
شود و براين اساس صرافی های مجاز و بانک ها می توانند 
در چارچوب ضوابط ياد شده نسبت به انجام پرداخت های 
ارزی بابت واردات از طريق رمز ارزهای اســتخراج شده 
در داخل کشــور اقدام کنند. اما معامله و خريد فروش 

رمزارز های ديگر مجاز نیست. بانک مرکزی در اين زمینه 
بــه تمــام هموطنان اکیدا توصیه کرد از خريد و فروش 
رمزارز ها خودداری کنند. بر اساس اعلام بانک مرکزی، 
تمام مخاطرات و ريسک های انجام تبادل هر نوع رمزارز 

صرفا بر عهده متعاملین است.

هشدار به 
معامله گران 
رمزارزها



سرمایه گذاری در صنایع اشباع شده انجام نشود

سیدمحمدرضا مرتضوی دبیرکل خانه صنعت، معدن 
و تجارت ايران در جلســه بررســی پیش نويس بســته 
پیشنهادی وزارت صمت در زمینه پشتیبانی و مانع زدايی 
از تولید گفت: بانکداری در کشور برای حمايت از بخش 
تولید بايد علمی و اعتبارمحور باشد و در اين راستا خطوط 
اعتباری برای ارائه تســهیلات بايد فعال شــود.وی در 
نشست هم انديشی بررسی و ارائه بسته پیشنهادی وزارت 
صمت برای پشــتیبانی و مانع زدايی از تولید با بیان اين 
مطلب افزود: بايد رايزنی شود تا بانک های کشورمان نیز 
مانند همه کشورهای دنیا پیمان های بزرگ را به عنوان 
ضمانت تسهیلات بپذيرند و ساز و کار آن را فراهم کنند.

ريیس کانون انجمن های صنفی صنايع غذايی در ادامه 
بر تامین ســرمايه در گردش برای کشت های قراردادی 
محصولات کشــاورزی)به عنوان مواد اولیه کارخانجات 
صنايع غذايی( در قالب مثلث بانک، کشــاورز و صنعت 
تاکید کرد. او همچنین تعامل بیشتر دستگاه های مرتبط 
با امر تولید از جمله بیمه و مالیات را خواســتار شــد.وی 
همچنین خواست تا سرمايه گذاری در صنايع اشباع شده 
انجام نشود و دريافت هرگونه وجه از واحدهای تولیدی 
توسط دستگاه های خدمات رسان از جمله بیمه و مالیات، 
قبل از راه اندازی واحد ممنوع شــود.گفتنی است جلسه 
هم انديشــی و ارائه بسته پیشــنهادی وزارت صمت در 
زمینه پشتیبانی ها و مانع زدايی ها از تولید با حضور وزير 
صمــت و معاونــان وزارتخانه، نمايندگان تشــکل ها و 
انجمن هــای تخصصی بخش خصوصــی و نمايندگان 
مجلس شــورای اســلامی برگزار شــد. در اين جلسه در 
خصوص محورهای مختلف اين بسته پیشنهادی، بحث 

و تبادل نظر شد./شاتا

سهم دلار از ذخایر ارزی جهان کاهش می یابد
صندوق بین المللی پول در گزارشی از احتمال کاهش 

بیشتر سهم دلار از ذخاير ارزی جهان خبر داد.
به گزارش ايسنا، دلار در مقابل ارزهای معتبر جهانی 
کار سختی را پیش رو خواهد داشت و به عقیده برخی از 
تحلیلگران، کاهش سهم دلار از ذخاير ارزی جهان بیانگر 
کاهش نقش دلار در اقتصاد جهانی اســت. ســهم دلار از 
ذخايــر ارزی بانک های مرکــزی جهان از 71 درصد در 
سال 1۹۹۹ به 5۹ درصد در سال 2020 رسیده در حالی 
که سهم يورو تقريبا در محدوده 20 درصدی باقی مانده 
است.طبق اعلام صندوق بین المللی پول، دلار استرالیا، 
دلار کانادا و يوان چین بیشــترين رشــد را طی يک سال 
اخیر تجربه کرده اند. در پايان ســه ماهه چهارم ســال 
2020 ســهم دلار از ذخايــر ارزی جهانی به 5۹ درصد 
رســیده اســت تا به اين ترتیب بیشترين کاهش فصلی 
سهم دلار در 25 سال اخیر به ثبت برسد. اين رقم 1/4 

درصد کمتر از رقم ثبت شده دوره مشابه قبل است.
به نقل از ايســنا؛ طبق اعلام صندوق بین المللی پول، 
شماری از کارشناسان انتظار دارند تا بانک های مرکزی 
در سراســر جهان به رويکرد متنوع ســازی ذخاير ارزی 
خود ادامه دهند که اين مساله به زيان دلار خواهد بود.
از ســوی ديگر روند افزايش سهم يوان چین از ذخاير 
ارزی جهان کماکان ادامه دارد و اين ارز حدود 2/3 درصد 
کل ذخاير را تشــکیل می دهد که 0/1 درصد بیشــتر از 
رقم ثبت شــده در فصل قبل اســت. در طرف مقابل اما 

سهم ين به 5/3
درصد کاهش يافته است. سهم يورو از اين ذخاير نیز 
به 21/2 درصد رسیده که  0/7 درصد بیشتر از رقم ثبت 

شده قبلی است. 
پیــش تــر نیز يکی از بانک های بــزرگ آمريکايی در 
گزارشــی جداگانه از کاهش تمايل بانک های مرکزی به 
نگهــداری دلار و افزايــش تقاضای خريد طلا خبر داده 
بــود. بــه گفته بنک آف آمريکا، بانک های مرکزی جهان 
در سال گذشته بیش از 650 تن طلا به ذخاير ارزی خود 
افزوده اند. اين بانک ســهم دلار از ذخاير ارزی بانک های 
مرکزی جهان را 61/۸ درصد ارزيابی کرده که 0/5 درصد 

بیشتر از برآورد صندوق بین المللی پول بوده است.
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پول واکسن وارداتی از طریق عراق 
پرداخت می شود

وزير نیرو از توافق تهران و بغداد بر سر چارچوب پرداخت 
 طلب ايران خبر داد و گفت: پرداخت پول واکســن وارداتی 
کرونا از طريق بانک تجارت عراق بزودی انجام می شود. رضا 
اردکانیان با اشاره به اينکه بخش عمده بدهی های عراق به 
شــرکت ملی گاز ايران است، افزود: چارچوب خوبی با وزير 
نفت ايران توافق شده و وزارت نیرو هم صحبت های مناسبی 
در اين زمینه داشــته اســت. وی با بیان اينکه يک ماه پیش 
دســتور تامین ارز واکســن از نقاط مختلف دنیا به وزير نیرو 
داده شده است، گفت: در اين زمینه هم صحبت هايی انجام 
شــده اســت، البته برای تامین اين ارز در تماس مستقیم با 
بانک تجارت عراق هســتیم که بايد ترتیباتی داده شــود که 
بخشــی از اين ترتیبات در تهران، بخشــی در بغداد و مابقی 
نیز در مسکو اتفاق خواهد افتاد؛ قرارداد برای اين کار تنظیم 
شده و انتظار ما اين است نخستین پرداخت ها بزودی انجام 
شــود. وزير نیرو گفت: قرارداد هايی برای تامین 2 میلیون 
دوز واکســن و مرحله بعدی نیز 60 میلیون دوز بســته شده 
که البته ما بايد مســائل مالی را در اين زمینه به موقع حل 
کنیم تا هیچ وقفه و اختلالی برای برنامه ريزی های انجام شده 
و تامین واکسن های مورد تايید وزارت بهداشت پیش نیايد. 
اردکانیان افزود: علاوه بر مسکو، مسیر های ديگری هم وجود 
دارد کــه مــا آنها را دنبال می کنیم، البته ســختی کار برای 
واردات واکســن برداشــتن نخستین قدم است که در حال 
حاضر مسیر باز شده و ما در گام های آخر هستیم. اردکانیان 
بــا بیــان اينکه عراقی ها متعهد به پرداخت بدهی های خود 
به بخش گاز و برق ايران هستند، گفت: ما يک و نیم میلیارد 
دلار هزينه برای واردات واکسن با تايید وزارت بهداشت در 
نظر گرفته ايم که لازم است اين مبلغ از طريق بانک مرکزی 
تامین شود؛ در اين راستا روسای کمیسیون اقتصادی ايران 
و عراق در هر جايی که منابع مالی وجود دارد آن را پیگیری 
خواهنــد کرد. وی با اشــاره به اينکه ظرفیت نصب شــده 
نیروگاهی ما در کشور به پشتوانه تلاش های ما در 40 سال 
گذشته از 7 هزار مگاوات در ابتدای پیروزی انقلاب اسلامی 
به ۸5 هزار مگاوات رســیده اســت، ادامه داد: طبق قرارداد 
موجــود بیــن وزارت نیروی ايــران و وزارت برق عراق ما تا 
حداکثــر 1300 مــگاوات برق به عراق صادر خواهیم کرد و 
وزارت برق عراق نیز بايد بر اساس فرمولی که تعیین شده، 

بهای انرژی را به يورو پرداخت کند. / تسنیم

شفاف سازی غرضی درمورد اموالش

 محمد غرضی، کانديدای انتخابات 1400، درباره اموالش 
گفت: يک خانه در تهران دارم. 12 ســال در پادگان زندگی 
می کردم و به من گفتند که 12 سال برو بیرون. يک خانه هزار 
متری در دروس خريدم و به نام 4 فرزندم کردم،   نفری 200 

متر به فرزندانم می رسد./خبرآنلاين 
در دهه 40 هجری، هم زمانی که در منطقه برق اصفهان 
بودم؛ در حاشــیه شهر زمین 1500متری،  خريداری کرده و 
به ازای آن ۹0 هزار تومان پرداخت کردم. غرضی گفت:  دهه 
70، 24 واحــد آپارتمــان ســاختم و 7 واحد را فروختم. 17 
آپارتمان دارم. در حال حاضر بازنشسته هستم. تا سال ۹۹، ۸ 

میلیون تومان اما الان 12 میلیون تومان حقوق می گیرم.
پیش بینی غرضی از انتخابات

همچنین به گزارش »ايرنا« غرضی پیش بینی کرد که با 
توجه شــرايط انتخاباتی کشــور و نزديکی آرای داوطلبان 
ســیزدهمین دوره ريا ســت جمهوری، انتخابات به دور دوم 

کشیده شود.

به گزارش پايگاه اطلاع رسانی NIOC، شرکت ملی نفت ايران در 
واکنش به گزارشی که در خبرگزاری فارس منتشر شد، ضمن رد مطالب 
عنوان شده، توضیحاتی به شرح زير برای تنوير افکار عمومی ارائه داد: 
»حمايت از سازندگان داخلی و استفاده از حداکثر توان تولید داخل در 
دو حوزه الف- سیاست های حمايتی از طرف عرضه  ب- سیاست های 
تجمیــع نیــاز و تحريک بازار از طرف تقاضا به عنوان مولفه های اصلی 
حمايت از سازندگان داخلی و محصولات آنها در سطح وزارت نفت به 
عنوان يک رسالت ملی و در چهارچوب سیاست های ابلاغ شده از سوی 
مقام معظم رهبری تعريف و با حمايت وزير محترم نفت مورد پیگیری 

قرار گرفت.
الف ( سیاست های حمایتی بخش عرضه :

 وزارت نفت با انتشار فراخوان عمومی و دعوت از کلیه شرکت های 
توانمند داخلی برای تامین نیازمندی های صنعت نفت، نسبت به ايجاد 
فهرست منابع بلند دستگاه مرکزی اقدام و کلیه شرکت های اصلی و 
فرعــی تابعــه وزارت نفت و پیمانکاران پروژه ها را ملزم به اســتفاده از 
فهرست )AVL( نمود که به عنوان يک گام اساسی در مشارکت پايدار 

با بخش غیردولتی محسوب می شود.
با استقرار سامانه تامین الکترونیکی کالای صنعت نفت ) EP ( و 
الزام به استفاده از سامانه مذکور و سامانه تدارکات الکترونیک دولت 
)ســتاد( جهت درج نیازمندی های کالا و مواد و تجهیزات مورد نیاز، 
برای کلیه شــرکت های تامین کننده نیازمندی های صنعت نفت به 
صورت کاملا شــفاف و سیســتمی امکان حضور در مناقصات کلیه 
واحدهای صنعت نفت فراهم گرديد. با تهیه و ابلاغ دســتورالعمل و 
بخشنامه های حمايتی از سازندگان داخلی و پیگیری و نظارت بر اجرای 
قانون حداکثر اســتفاده از توان تولیدی و خدماتی کشــور و حمايت از 
کالای ايرانی، در چند مرحله نسبت به احصای فهرست کالاها و تجهیزات 

ساخت داخل  و ممنوعیت خريد و واردات آن اقدام گرديد.
وزارت نفت در حمايت از شرکت های دانش بنیان نسبت به اختصاص 
فضا و امکانات لازم برای احداث  پارک علم و فناوری نفت اقدام نموده 
و جهت کمک به تامین منابع مالی نسبت به ايجاد صندوق پژوهش و 
فناوری نفت و همچنین انعقاد تفاهم نامه تامین مالی بین صندوق های 
نوآوری و شــکوفايی رياســت جمهوری و نفت با بانک ها اقدام شد که 
کلیه موارد فوق الذکر عملیاتی شــده و کمک های شــايان توجهی به 

ساخت داخلی نموده است.
ب( در بخش دوم با موضوع سیاســت های تحریک بازار و 
طرف تقاضا، می توان به ۳ فعالیت عمده وزارت نفت اشاره كرد.
1 - تعريف و اجرای قراردادهای عملیاتی با سازندگان داخلی جهت 
تامین و ســاخت تجهیزات راهبردی و با ســطح فناوری بالا در سطح 
وزارت نفت که به صورت تجمیعی و متمرکز بخشــی از آنها در قالب 
طــرح ده گــروه خانواده کالايی متبلور گرديــد. در اين بخش، کالا و 
تجهیزاتی انتخاب شده که فاقد نمونه مشابه داخلی بوده، میزان مصرف 

و ارزبری بالايی داشته و نقش راهبردی در تولید صنعت نفت داشته 
اســت. لازمــه انجام ايــن نوع پروژه ها در دنیا ايجاد زيرســاخت های 
ســخت افزاری، نرم افزاری و اکتســاب دانش فنی مربوطه می باشد که 
تحقق هر يک از مراحل فوق مستلزم صرف زمان، هزينه و در نهايت 
شــکیبايی مجموعه کارفرمايی و پیمانکاران می باشــد. عقد 50 فقره 
قــرارداد عملیاتــی از مجموعه 10 گروه خانواده کالايی و تحويل 100 
درصد کالا و تحقق اهداف فناورانه بخش عمده اين قراردادها در شرايط 
تشديد تحريم های ظالمانه، بیانگر عزم راسخ و حمايت جدی و پیگیری 
يکپارچه وزارت نفت جهت تحقق اهداف تعريف شده می باشد لذا تعبیر 
خبرگزاری مبنی بر اينکه  “ اين طرح در سال ۹3 در دستور کار قرار 
گرفت ولی در مقام اجراء با اما و اگر هايی همراه شد “ با واقعیات انطباق 

ندارد.
از ثمرات اجرای اين قراردادها، می توان به طراحی و ساخت مته های 
حفــاری صخــره ای و پمپ هــای SRP که جــزء پرمصرف ترين و 
فناورانه ترين کالاهای بخش بالادستی صنعت نفت می باشد و تکنولوژی 
آن در انحصار تعداد انگشت شماری از کشورهای صنعتی جهان است. 
همچنین ساخت داخل تجهیزات سرچاهی و درون چاهی در سايزهای 
مختلف با فشار کاری 5000 و 10000 به صورت  100 درصد داخلی 
که از اقلام بسیار راهبردی و پر ريسک و گران قیمت صنعت نفت می باشد 
و از آرزوهای بزرگ صنعت نفت بوده که برگ زرين ديگری بر افتخارات 
اين صنعت افزوده اســت و در تداوم اين روند، تجهیزات درون چاهی 
داخلی با فشــارکاری 15000 نیز ســاخته شــده که در مراحل نهايی 

آزمايش و تحويل است.
علاوه بر اهداف عینی طرح ده گروه کالايی که منجر به عقد قرارداد 
عملیاتی گرديد، ايجاد، اجراء و در نهايت فرهنگ سازی تولید فناورانه 
در سطح سازندگان توانمند داخلی برای اولین بار بر اساس مدل فناورانه 
توسعه يافته توسط دانشگاه های معتبر داخل کشور از ديگر دستاوردهای 
هدف گذاری شــده می باشــد که در اين دوره محقق گرديده است. به 
علاوه، با توجه به اهداف تعريف شده مبنی بر تامین کیفیت و قیمت 
رقابتی، پروژه های ســاخت داخل به گونه ای برنامه ريزی شــده اند که 
علاوه بر تولید با کیفیت، منجر به ايجاد انحصار نشــده و بیش از يک 
سازنده در هر يک از پروژه های تعريف شده به تکنولوژی ساخت داخل 
دست يافته است. در نتیجه علاوه بر تامین پايدار اقلام مذکور توسط 
منابع متعدد داخلی، با توجه به مکانیسم تضمین کیفیت محصولات، 
زمینه توسعه کیفیت و صادرات محصول به ساير کشورها و رقابت با 
سازندگان مطرح دنیا نیز فراهم شده است و در واقع يک بازار تضمینی 

برای خريد محصولات ساخت داخل فراهم شده است.       
2 - تحريک تقاضا در بازار داخلی از طريق تعريف پروژه های ملی 
و عظیم در سراسر مملکت از ديگر اقدامات وزارت نفت در حمايت از 
سازندگان و پیمانکاران می باشد. علاوه برطرح ملی انتقال نفت گوره 
ـ جاسک که در متن گزارش خبرگزاری با عبارت “هر چند که به صورت 
جزئی و در چند طرح نظیر طرح خط لوله گوره ـ جاسک حمايت های 
وزارت نفت از تولیدکنندگان داخلی نیز تاثیرگذار بوده است “، به صورت 
جزئی به آن اشاره گرديده است، در حالیکه اين طرح عظیم در نوع خود 
يک دســتاورد ملی محسوب می شود. افزون بر اين، طرح های توسعه 
میادين نفتی و نگهداشت و افزايش تولید متعددی در نقاط مختلف 
کشــور با اســتفاده از توانمندی شرکتهای ايرانی اجرا شده يا در حال 
اجراســت که ســهم قابل توجهی در ايجاد تقاضا برای استفاده از کالا، 

تجهیزات و مواد ساخت داخل را به خود اختصاصداده است.

3 -  سیاســت خريد تضمینی تجهیزات ســاخت داخل مورد نیاز 
صنعت نفت به عنوان سیاست های مکمل دو بخش فوق الذکر در وزارت 
نفت به درستی و بر اساس مطلب مندرج در گزارش آذرماه سال 13۹۸ 
مقام عالی وزارت نفت مبنی بر “ ايده من اين است که برای يک سری 
از کالا و تجهیزات نفتی سیاست خريد تضمینی را اجرا کنیم و .... “ در 
دستور کار وزارت نفت قرار گرفته و پس از ايجاد زيرساخت های قانونی 
لازم و از جمله موارد مربوط به ســاختارهای تامین مالی که منجر به 
تاسیس صندوق پژوهش و فناوری نفت و امضاء تفاهم نامه با صندوق 
پژوهش معاونت علمی رياســت جمهوری گرديد که از ســال 13۹۹ 
عملیاتی و اجرايی شــده اســت. در متن گزارش خبرگزاری فارس به 
تاخیر در اجرای خريد تضمینی اشاره شده است و به عنوان مثال آن 
را با خريد تضمینی گندم توسط وزارت جهاد کشاورزی مقايسه نموده 
اســت کــه با توجه بــه ماهیت تخصصی و پیچیدگــی تکنولوژی و 
زيرساخت های لازم برای تولید و قیمت بالای تجهیزات صنعت نفت 
به هیچ وجه با کالاهای مصرفی با تکنولوژی ساده و تعدد منابع عرضه 
و قابلیت انبارش با مشخصات عمومی و قیمت ناچیز قابل مقايسه نبوده 
و بديهی است که برای بومی سازی تجهیزات صنعت نفت ابتدا بايد زير 
ساخت های لازم فراهم شود و برنامه تولید بار اول اجرا شود و پس از 
دستیابی به تکنولوژی و بومی سازی آنها جهت تعمیق و توسعه ساخت 

داخل، برنامه ريزی شود.
بنابراين بر خلاف موارد مندرج در گزارش خبرگزاری فارس، اجرای 
برنامه های خريد تضمینی برای تجهیزات مورد نیاز صنعت نفت مطابق 
برنامه تعیین شده در ادامه برنامه های ساخت بار اول و به صورت برنامه 

تکمیلی به اجرا در آمده و به معنی تاخیر در اجرا نمی باشد.  
توجه به تاريخ ابلاغ و اجرای طرح ده گروه خانواده کالايی از سال 
13۹3 و طرح های ملی از ســال 13۹6 مويد اين مطلب می باشــد که 
قبل از اعلام خروج آمريکا از برجام و اعلام عدم امکان حضور شرکت های 
خارجی در ايران، طرح های فوق هدف گذاری و مورد اجراء قرار گرفته 
است. لذا طرح عنوان “رمزگشايی از دلايل جهش تولید در تجهیزات 
نفت/تحريم جلوی واردات را گرفت ولی آبی از وزارت نفت گرم نشد” 
در گزارش آن خبرگزاری و همچنین ادعای مطرح شده توسط مصاحبه 
شوندگان با مضمون  “... تا سال ۹۸ و خروج آمريکا از برجام هیچ اقدام 
قابل توجهی برای استفاده از توانمندی داخلی در صنعت نفت انجام 
نداده است” مصداق گزارش خلاف واقع بوده و با شواهد و فرآيند قانونی 

اعمال ممنوعیت واردات اقلام دارای ساخت داخل انطابق ندارد. 
چرا که ابتدا برنامه ريزی برای ساخت داخل صورت می گیرد و پس 
از طی فرآيند ســاخت و تحويل کالا و تايید نهادهای قانونی مبنی بر 
تحقق تولید داخلی، نسبت به ممنوعیت واردات کالای مشابه خارجی 
از طريــق وزارت صمــت اقدام می گردد. بنابراين نقش ممتاز، قاطع  و 
افتخارآفريــن مجموعه وزارت نفت در جهش تولید داخلی تجهیزات 
صنعت نفت و حمايت از تولیدکنندگان داخلی و کالای ايرانی بر همگان 
واضح و اثبات شده است و علیرغم گزارش آن خبرگزاری در کم ارزش 
جلوه دادن تلاش های انجام شده و کمرنگ نمودن موفقیت های ملی 
به دست آمده توسط مجموعه خدوم وزارت نفت و صنعتگران توانمند 
داخلی، وزارت نفت همچنان با تمام توان و با عزم و اراده راسخ در اجرای 
سیاست های اصولی حمايت از تولیدکنندگان توانمند داخلی و کالای 
ساخت داخل، نسبت به پیگیری مجدانه برای تکمیل هر چه سريعتر 
پروژه های اجرايی تعريف شــده و همچنین برنامه های جديد توسعه 

ساخت داخل اهتمام جدی دارد.

رئیس جمهوری گفت:کشور ما در طول 
۸ سال، حرکت و پیشرفت خوبی در زمینه 
علم و دانش داشته و رسیدن از رتبه 21 به 
رتبــه 15 جهانــی به اين معنی اســت که 
دانشگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی ايران 

فعال و پويا هستند.
به  گزارش پايگاه اطلاع رســانی رياست 
حمهوری حسن روحانی روز پنجشنبه در 
شــصت و ششــمین آيین بهره برداری از 
طرح هــای ملی کــه به دو وزارتخانه علوم، 
فنــاوری تحقیقات و آمــوزش و پرورش 
اختصاص داشــت، تأکیــد کرد:در بخش 
آمــوزش عالی و آموزش و پرورش شــاهد 
افتتاح های بسیار خوب بوديم، گزارش هايی 
که مسئولان در بخش های مختلف کشور 
و اســتان ها ارائه فرمودند بسیار امیدبخش 
بود و معنايش اين اســت که دانشگاه های 
ما، دانشــجويان، فضاهــای تحقیقاتی و 
پارک های علم و فناوری ما، همه فعال بودند. 
روحانی اظهار داشت: اساس هدف دولت از 
روز آغاز اين بود که دانشــگاه ها را به مراکز 

تولیدی بويژه مراکز صنعتی متصل کند و 
همچنین دانشگاه ها به طور مداوم با مراکز 
تحقیقاتی و همچنین پرديس ها در ارتباط 
مستقیم باشند، امروز شاهد آن هستیم که 
اطراف دانشــگاه ها مراکز علمی، فناوری و 
نوآوری شکل گرفته است و اين تحول بسیار 
بزرگ ما اســت. همه آمار و ارقام نشــان 
می دهــد در زمینــه نــوآوری، در زمینه 
شــرکت های دانش بنیان، در زمینه علم و 

دانش شاهد يک تحول بسیار بزرگ هستیم 
،منتها چون بعضی چیزها در اين ايام هشت 
ســال معمولاً به خاطر فضاهای سیاســی 
بزرگ تر معرفی شده، اينها کمتر مورد توجه 
قرار گرفته يعنی کمتر گفته می شــود که 
در اين دولت مســئولان برای علم و دانش 
و تحقیقــات و فناوری توجه ويژه ای قائل 
بودند. رئیس جمهوری اظهار داشت: اينکه 
در چند استان می بینیم در طول يک سال 

هزار کلاس درس افتتاح شــده، اين نشان 
می دهــد که روزانه چه تعداد کلاس درس 
در سراســر کشــور افتتاح می شود، مراکز 
آموزشی، خدماتی و همچنین گزارشی که 
در جلســه در زمینه بخش های مربوط به 
آزمايشــگاه هايی که به دانشــگاه های ما 
مربوط می شود داده شد که بسیار اهمیت 
دارد بــرای اينکه دانشــجويان ما بتوانند 
رتبه های علمی را با دقت و با لمس کردن 
اثــر علم در عمــل و در تولید و در فناوری 
کاملًا ببینند و برايشــان محسوس باشد.  
روحانــی گفــت: اينکه در ايــن دولت در 
روزهای سخت در سال های ۹۸ و ۹۹ توجه 
ويژه ای برای بازســازی، نوســازی و ايجاد 
فضاهای آزمايشــگاهی جديد شده است، 
معنای آن، اين اســت که تحولی که امروز 
در علم و دانش شــاهد هستیم بسیار حائز 
اهمیت است. همچنین رئیس جمهوری از 
همه خیرانی که در زمینه کمک به احداث 
اماکن علمی و آموزشــی فعال هســتند، 

قدردانی کرد.
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خبر خبر

با هدف تکمیل زنجیره ارزش مجموعه ای از طرح های پیشران با تمرکز بر توسعه صنایع تکمیلی تعریف شده است که بیشتر محصولات تولیدی این طرح ها جدید خواهد بود.  محمد متقی سرپرست دفتر 
توسعه صنایع پایین دستی شرکت ملی صنایع پتروشیمی با تأکید بر نقش مهم صنایع پایین دستی پتروشیمی در تأمین نیاز های بعضی از واحد های بزرگ صنعتی کشور اظهار کرد: تکمیل زنجیره ارزش و ایجاد 
ارزش افزوده بیشتر از پیامد های مهمی است که از طریق تأمین خوراک ظرفیت های خالی نصب شده و توسعه محصولات جدید در بخش صنایع تکمیلی حاصل خواهد شد.رشد و توسعه صنایع تکمیلی سبب 
ایجاد رونق در اقتصاد، اشتغال، توسعه صنعتی و توسعه منطقه ای در کشور خواهد شد و شرکت ملی صنایع پتروشیمی پس از تحقق طرح های جهش دوم و سوم با هدف تداوم توسعه هوشمند صنعت و تکمیل 
زنجیره ارزش، کاهش مقدار واردات و تنوع بخشی سبد محصولات و حمایت صنایع پایین دستی طرح های پیشران را در دستور کار خود دارد. وی با بیان اینکه صنعت پتروشیمی ایران در سال »تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها« با همکاری وزارت صمت و نیز بخش خصوصی می تواند مسیر توسعه متوازن کشور را هموار کند، گفت: تأمین نیاز داخلی از سوی مجتمع های پتروشیمی به عنوان اولویت اصلی همواره مورد توجه 
است و کمیته تخصصی پتروشیمی ستاد تأمین بازار با پایش مستمر خود، نظارت مطلوبی بر روند تولید و عرضه محصولات مختلف پتروشیمی برای رفع نیاز صنایع پایین دستی دارد. همکاری میان همه ارکان 

صنعت سبب شکوفایی و نیز تحقق برنامه ریزی های انجام شده در مسیر توسعه صنعت پتروشیمی خواهد شد و بدون تردید نقش هلدینگ ها و بخش خصوصی در این روند اثربخش است./ صداوسیما

بانک پارســیان مبلغ دو میلیارد وســیصد میلیون ريال از محل هزينه تبلیغات پايان ســال خود را برای کمک به جامعه معلولین 
ايران اختصاص داد. بر اســاس اين گزارش، اين اقدام نیک و خیرخواهانه بانک پارســیان به منظور تکمیل ســاختمان نیمه تمام 

جامعه معلولین ايران و اتمام عملیات ســاختمانی آن صورت گرفته اســت. 
گفتنی اســت؛ بانک پارســیان به عنوان بانک پیشــگام در فعالیت های انســان دوســتانه و نیکوکارانه و در راستای ايفای بخشی 
از مســئولیت اجتماعی خود علاوه بر اقدامات مالی، همواره نگاه جدا از يک بنگاه اقتصادی به جامعه و مردم عزيز کشــور داشــته 
که همکاری با موسســات و انجمن های خیريه و همچنین پرداخت تســهیلات ازدواج، خود اشــتغالی و کارآفرينی و ... بخشــی 

از فعالیت های عام المنفعه اين بانک اســت. 

    حق بیمه های تولیدی شرکت بیمه کوثر در يک ماه ابتدای سال 1400 ، ۹0 درصد نسبت به مدت مشابه سال قبل افزايش يافته و نسبت 
خســارت نیز در همین مدت 20 واحد کاهش يافته اســت. طی اين مدت، از کل حق بیمه های تولیدی و خســارت پرداختی ســهم رشــته های 
غیرزندگی به ترتیب ۹2درصد و ۸2درصد، همچنین ]...[  حق بیمه های تولیدی شــرکت بیمه کوثر در يک ماه ابتدای ســال 1400 ، ۹0 درصد 
نسبت به مدت مشابه سال قبل افزايش يافته و نسبت خسارت نیز در همین مدت 20 واحد کاهش يافته است.طی اين مدت، از کل حق بیمه های 
تولیدی و خسارت پرداختی سهم رشته های غیرزندگی به ترتیب ۹2درصد و ۸2درصد، همچنین سهم بیمه های زندگی هشت درصد و 1۸درصد 
است. لاله کريمی خاطرنشان کرد: در اين دوره رشته های هواپیما، مهندسی و درمان شرکت بیشترين درصد رشد فروش نسبت  به مدت مشابه 

سال گذشته را در میان ساير رشته ها داشتند.

کمکبانکپارسیانبهتکمیلساختماننیمهتمامجامعهمعلولینکشور افزایش۹0درصدیحقبیمههایتولیدیبیمهکوثر
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اقتصادکلان9
جزئیاتطرحاعطای

اقامت۵ساله
بهسرمایهگذاران

خارجی

هفته نامه اقتصادی ایران
 مشاور رییس سازمان بورس در امور بین الملل جزئیات طرح اعطای اقامت پنج ساله به سرمایه گذاران خارجی را که اقدام به خرید سهام، اوراق یا واحدهای صندوق سرمایه گذاری 
در بازار سرمایه کشور می کنند، تشریح کرد. بهادار بیژنی گفت: این مصوبه اگرچه از پیشینه قانونی برخوردار و پیش از این از تصویب هیات وزیران گذشته بود، اما اشاره صریحی 
به فعالیت در بازار ســرمایه و خرید سهام نکرده بود که نخستین بار رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در نشست خبری با سخنگوی دولت در بسته پیشنهادی دهگانه تحت 
عنوان ۷+۳ به صراحت بر آن تاکید و موضوع آن را رســانه ای کرد. بیژنی توضیح داد: بر این اســاس، افرادی که حداقل مبلغ ۲۵۰ هزار دلار یا معادل آن به ارزهای دیگر در بازار 
سرمایه کشور سرمایه گذاری کنند، به همراه همسر، فرزندان پسر کمتر از ۱۸ سال و دختر مجرد و پدر و مادر )حداکثر به تعداد پنج نفر(، مجوز اقامت دریافت خواهند کرد. در 
صورتی که تعداد افراد بیش از پنج نفر باشد، متقاضی باید به ازای هر نفر، مبلغ ۵۰ هزار دلار یا معادل آن به ارزهای دیگر مورد قبول بانک مرکزی سرمایه گذاری یا سپرده گذاری 
کند. بیژنی اظهار داشــت: افراد متقاضی با توجه به ضوابطی که در شیوه نامه اعطای مجوز اقامت پنج  ساله به سپرده گذاران و سرمایه گذاران خارجی آمده می توانند از طریق 
سازمان سرمایه گذاری و کمک های اقتصادی و فنی ایران اقدام و مجوز اقامت دریافت کنند. وی افزود: از آنجا که بین المللی شدن بازار سرمایه یکی از مهم ترین مواردی است 

که در دستور کار سازمان بورس است و این سازمان برای سرمایه گذاری خارجی اهمیت زیادی قائل است ، طبیعتا این مصوبه قابل تمدید نیز خواهد بود./ سنا

حفظ تمامیت ارضی از مهمترین 
ماموریت های ما در ارتش است

امیر دريادار حبیب الل ســیاری معاون هماهنگ کننده 
ارتش گفت: حفظ تمامیت ارضی از مهمترين ماموريت های 
ما در ارتش اســت و آموزش موثرترين مولفه در ارتقاء توان 
رزمی اســت. وی در مراســم گرامیداشت روز معلم که امروز 
در دانشگاه فرماندهی و ستاد ارتش برگزار شد، با بیان اينکه 
اقتدار و بالندگی هر ســازمانی به نحوه آموزش آن ســازمان 
وابسته است،گفت: از اين رو هر چه آموزش عمیق تر و کیفی 
تر باشد، رشد و پیشرفت بیشتر و دست يابی به موفقیت ها 
آســانتر می شــود. آمــوزش صحیح منجر بــه ارتقاء توان 
بازدارندگی می شود آموزش موثرترين مولفه در ارتقاء توان 
رزم اســت، حفظ تمامیت ارضی از مهمترين ماموريت های 
ما در ارتش اســت و قطعاً آموزش می تواند نقش موثر و بی 
بديلی در اين رابطه داشــته باشــد، بنابراين همه فرماندهان 
بايد نگاهشان به آموزش به عنوان اولويت اول باشد که اين 

موجب موفقیت ما در عرصه اجرای ماموريت است.
او  با اشاره به شیوع ويروس کرونا و اثربخشی آن در حوزه 
آموزش، اظهار داشت: از اسفندماه سال ۹۸ که کرونا شیوع 
پیدا کرد ما صحنه را به خوبی مديريت کرديم و اجازه نداديم 
کلمه بحران وارد ادبیات ارتش شود، چون بحران برابر است 
با خروج از ريل نظم،به همین جهت توانستیم با اتکا، خلاقیت 
و نوآوری ها و بهره گیری از فرصت ها در شــرايط کرونايی 
نیز آموزش های خود را انجام دهیم. وی با بیان اينکه امنیت 
تعطیل بردار نیست، افزود: ما برای برقراری امنیت به نیروی 
انسانی آموزش ديده نیاز داريم از اين رو بايد آموزش هايمان 
را به نحو مطلوب انجام می داديم. بدين ترتیب برخی شیوه 
های آموزشی را تغییر داديم، از فضای مجازی استفاده کرديم، 
ظرفیت کلاس ها را پايین آورديم، محل برگزاری کلاس ها 
را تغییر داديم و پروتکل های بهداشتی را کاملا اجرا کرديم.
اگــر در رابطــه با آموزش با گام های موثر و موفقیت آمیز 
پیش نمی رفتیم، امروز در حوزه ايجاد امنیت با مشکل مواجه 
بوديم. به حمدالل امروز مراکز آموزشــی ما امن ترين مراکز 
هستند به طوری که در آخرين دوره سربازگیری بیش از ۹۸ 
درصد مشمولان با توجه به گستردگی موج چهارم کرونا در 
مراکز آموزشی ارتش حضور پیدا کردند که اين بیانگر اعتماد 

مردم به ارتش و نیروهای مسلح است./ مهر

توصیه آیت ا... جنتی به نامزدها
 دبیر شورای نگهبان ديروز در جلسه هیات مرکزی 
نظارت بر انتخابات سیزدهمین دوره ريا ست جمهوری 
گفــت: نامزدهای محتــرم بايد در فرآينــد تبلیغات 
انتخابات، حرف های درســت و کارشناســی بزنند و در 
عمل نیز به آن پايبند باشند و بدانند مردم از آنها مطالبه 
خواهند کرد؛ پس از همین امروز درست سخن بگويند 
و وعده های بدون پشتوانه ندهند. آيت ا... احمد جنتی 
تاکید کرد: با توجه به نقش بسیا ر تعیین کننده شورای 
نگهبــان در امر انتخابات و بررســی صلاحیت ها ما به 
وظیفه قانونی، شــرعی و اخلاقــی خود در اين زمینه 

عمل خواهیم کرد./ ايسنا

عمره گزاران تحت پوشش بیمه 
کرونا قرار می گیرند

 بعد از تدابیر ســخت گیرانه دولت عربســتان، بويژه 
در زمینه تســت کرونا، وزارت حج و عمره اين کشــور 
امروز چهارشنبه اعلام کرد که عمره گزاران کشورهای 
ديگر را تحت پوشش بیمه کرونا قرار می دهد. به گزارش 
چابک آنلاين به نقل از ايرنا، وزارت حج و عمره عربستان 
از اضافه شــدن پوشــش بیمه ای ويروس کرونا به بیمه 
نامــه عمره گزارانی که از خارج از عربســتان وارد اين 
کشــور می شــوند، خبر داد. اين وزارتخانه افزود که 
پوشــش بیمه درمانی در صورت ابتلای عمره گذار تا 
650 هزار ريال ســعودی و )پوشــش بیمه ای( هر روز 
قرنطینه تا 450 ريال ســعودی و به مدت حداکثر 14 
روز اســت. براساس اعلام اين وزارتخانه، پوشش بیمه 
ای انتقال پیکر عمره گزار به کشورش در صورت وفات 

نیز تا 6500 ريال سعودی است.

خبر

نايب رئیس مجلس شورای اسلامی از دولت خواست حمايت 
از بازار سهام را معطل برجام نکند.  علی نیکزاد در صفحه شخصی 
خود در توئیتر خطاب به دولت نوشت: دولت محترم! 46 میلیون 
نفر از مردم بعد از دعوت شما به  بورس، تا 40 درصد از سرمايه شان 
را از دست داده اند. اگر قرار است حمايتی از بازار سرمايه شود 
آن را مثل مسائل ديگرتان، معطل  برجام نکنید. از سوی ديگر، 
يک کارشناس بورس هم گفت: اگر دولت، مجلس و بانک مرکزی 
می خواستند به بازار سهام کمک کنند فقط 100 هزار میلیارد 
تومان از منابع آزاد کشور را به آن اختصاص می دادند. عباسعلی 
حقانی نسب در گفت و گو با باشگاه خبرنگاران جوان، در رابطه 
با تخفیف 50 درصدی مالیات شرکت ها به شرط خريد سهم های 
زيرمجموعه خود يا ديگر سهم های شرکت ها، اظهار کرد: اگر 
چه بعضی از تصمیماتی که در قالب   3+7 گرفته شد خوب و به 
نفع بازار ســرمايه بود، اما موضوعات اساســی چندانی را دربر 
نداشت،اکنون نزديک دو هزار میلیارد تومان منابع آزاد و قابل 
مديريت داريم که اگر فقط 100 هزار میلیارد تومان آن به بازار 
سرمايه برسد می تواند تاثیر بسیار زيادی بر شاخص های بازار 
بگذارد. اما متاسفانه در مصوبات اخیر شاهديم که در اين رابطه 
صحبتی به میان نیامده است. به طور حتم می توان گفت اگر 
مصوبه مالیات 50 درصدی شــرکت ها به شــرط خريد سهام 
زيرمجموعه خود يا ساير سهم ها تصويب شود بر بازار سرمايه 
تاثیر می گذارد اما نه آنقدر زياد که بورس مثبت شود، چرا که 
اکنون بازار ما در شــرايطی قرار دارد که اکثر ســهم ها به کف 
رسیده اند، به گونه ای که بر میزان حجم نقدينگی در بازار سرمايه 
نیز اثر گذاشــته اســت، خاطرنشان می شود شاخص بورس در 
نخستین روز هفته جاری با ريزش سنگینی مواجه بود. به گزارش 
خبرگزاری تســنیم، شــاخص بــورس در پايــان معاملات 
1400/2/11  بــا افــت 13هــزار و  547 واحدی به ارتفاع يک  
میلیون و 1۹4هزار و 303 واحد رسید. شاخص های اصلی بازار 
ســرمايه هم روزی منفی را پشــت  سر گذاشتند؛ به طوری که 
شــاخص قیمت )وزنی- ارزشــی( 3524واحد، کل )هم وزن( 
160۸واحد، قیمت )هم وزن( 1046واحد، آزاد شناور 14 هزار 
و 372 واحد و شــاخص های    بازار اول و دوم به ترتیب 10 هزار 
و 407 و 25 هزار و 6۹4 واحد افت کردند. بر اساس اين گزارش، 
در بازارهــای فرابــورس ايران هم با معامله يک میلیارد و 267 
میلیون ورقه به ارزش 4242 میلیارد تومان در 114هزار نوبت، 
شــاخص فرابــورس )آيفکس( ۸7 واحــد افت کرد و در ارتفاع 

17هزار و 572 واحد قرار گرفت.

فولاد خراسان ۱۴00 را قدرتمند آغاز کرد
فروردين  سال 1400 برای مجتمع فولاد خراسان در حالی به 
پايان رسید که کارکنان اين شرکت در اتفاقی کم نظیر، در هر سه 
ناحیه »گندله سازی«، »احیای مستقیم« و »فولادسازی« رکورد 
تولید ماهانه خود را شکستند. کارکنان ناحیه گندله سازی شرکت 
در فروردين ماهی که به تازگی پشت سر نهاديم، رکورد تولید گندله 
که با 1۹0هزار و 136 تن در خردادماه پارسال ثبت شده بود، 1441 
تن ارتقا يافته و نصاب جديد 1۹1 هزار و 577 تنی را ثبت کرد. در 
حلقــه بعدی زنجیره تولید فولاد خراســان، يعنی ناحیه احیای 
مستقیم نیز شاهد ثبت رکورد تولید 135هزار و 603 تن بوده ايم. 
ايــن میــزان تولید، رکورد قبلی را که از شــهريور ســال 13۹۹ 
دست نخورده باقی مانده بود، 4056 تن ارتقا داد. در واحد فولادسازی 
نیز شاهد ثبت دو رکورد بوديم که تحت تأثیر افزايش تولید ماهانه 
فولادسازی شماره 2 به دست آمد. در کارخانه فولادسازی شماره 
2، رکورد تولید 51هزار و 71 تنی خردادماه سال قبل، 1510 تن 
ارتقا يافت تا هم رکورد ماهانه تولید اين ناحیه 52هزار و 5۸۹ تن 
ثبت شود و هم پس از 17 ماه شاهد ثبت نصاب جديدی در تولید 
مجموع کارخانه های شماره 1 و 2 فولادسازی باشیم. مجموع تولید 
فولادسازی در شرکت با افزايش 1۹۹2 تنی نسبت به رکورد پیشین 
که در آبان 13۹۸ ثبت شده بود، به رقم ماهانه 105هزار و 342 تن 
رسید. شهرام بقراط، مدير روابط عمومی شرکت فولاد خوزستان 
درباره اين موفقیت عنوان کرد: پشــتیبانی مديرعامل و اعضای 
هیات مديره شرکت از همکاران خود در جبهه تولید، انگیزه بالا و 
تعهد سازمانی تمامی کارکنان، تامین به موقع مواد اولیه، انگیزه و 
هماهنگــی و همدلی میان واحدهای پشــتیبانی، بهره برداری، 
پیمانکاران از مهم ترين عوامل اين رکوردشکنی کم سابقه هستند.

 دولت حمایت از بازار سهام را
 معطل برجام نکند

خبر

محسن فخریان / كارشناس فولاد مباركه 
تولیــد همــواره از اولويت هــای يک نظام 
اقتصــادی محســوب می شــود. از طرفی 
اهمیت صنعت فولاد و نقش آن در توســعه 
اقتصادی کشــور نیز بر هیچ کس پوشــیده 
نیست. در همین راستا شرکت فولاد مبارکه 
با توجه به شــعار مهم »تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدايی هــا« گام اول را بــرای تحقق 
جهــش تولیــد بــرای حمايــت از صنايع 
پايین دســتی با تولید 700هزار تن تختال 

در فروردين 1400، محکم برداشت.
تولید و مصرف فولاد يکی از شاخص های 
اصلی توســعه يافتگی کشــورها به شــمار 
می آيد. حضور صنعت فولاد در يک منطقه 
توسعه، فرهنگ، سطح دانش، اشتغال زايی، 
آمــوزش و تجارت آن منطقه را تحت تاثیر 
قرار داده و به نوعی زندگی روزمره را به خود 

گره می زند.
محصــولات فولادی عــلاوه بر اينکه در 
صنعت ســاختمان ، صنايع، انتقال انرژی و 
ســیالات، راه ها و... در داخل کشــور  به کار 
گرفته می شــود؛ از ظرفیت مناســبی برای 
صــادرات هم برخوردار اســت. فارغ از اين 
مســاله، صنعت فولاد ارتباط تنگاتنگی نیز 
بــا ديگر صنايــع دارد و محصولات نهايی 
کارخانه های فولادی همچون فولاد مبارکه 
و ذوب آهــن، ماده اولیــه ای برای صنايعی 
ماننــد صنعت لولــه و پروفیل يا تجهیزات 
ساختمانی، خودروسازی و ساخت قطعات 
خودرو يا حتی صنايع بســته بندی به شمار 

می رود.
اين موارد در کنار نقشی که صنعت فولاد 
در اشــتغال زايی ايفا می کند، اين صنعت را 
جــزو صنايع ســنگین و اســتراتژيک قرار 
می دهد که به شدت برای هر کشوری حائز 

اهمیــت اســت. ســرمايه گذاری عظیــم 
کشورهای توسعه يافته يا در حال  توسعه ای 
چون چین، ايالات متحده آمريکا و ژاپن در 
اين حوزه دلیل محکمی بر اين مدعا است.

اگرچــه اين صنعت همــواره از اهمیت 
ويــژه ای برخوردار بــوده اما اين اهمیت در 
شــرايطی که کشــور با مشکلات اقتصادی 
ناشــی از تحريم هــا مواجه بــوده و اقتصاد 
اولويت اول نظام محســوب می شود، نمود 
بیشتری دارد. به همین دلیل سال 1400، 
از ســوی مقــام معظــم رهبــری »تولید، 
پشتیبانی ها و مانع زدايی ها« نام گذاری شد. 
حــال از آنجا کــه شــرکت فولاد مبارکه، 
بزرگ ترين شــرکت فولادی کشــور بوده و 
بیش از نیمی از سهم بازار فولاد خام و انواع 
ورق کشور را در اختیار دارد، در تلاش است 
تا با توسعه هرچه بیشتر خود، ضمن لبیک 
بــه منويات مقام معظم رهبری، ايران را در 
حــوزه فولاد خــام و انواع ورق های فولادی 
بی نیاز کرده و حتی بخشی از نیاز کشورهای 

ديگر را در قالب صادرات برطرف کند.
در همین راســتا شــرکت فولاد مبارکه 
به رغــم چالش هــای متعــددی کــه در 

حوزه هايــی نظیر انرژی و تامین تجهیزات 
موردنیاز ساخت خارج دارد، در سال گذشته 
موفــق شــد 730 هزار تن بــر حجم تولید 
فولادخام )تختال( خود اضافه کرده و رکورد 
6میلیــون و 450 هزار تنی خود در ســال 
13۹6 را بهبــود بخشــد؛ اما اين پايان کار 
نبود. مسوولان و کارکنان فولاد مبارکه پس 
از ثبت رکورد تولید 7میلیون تن فولادخام 
در يک ســال، ثبت رکورد تولید 7میلیون و 
200هــزار تن فولادخام را در ارديبهشــت 

سال جاری رقم زدند.
بر اســاس داده هــای موجــود، ناحیه 
فولادسازی و ريخته گری مداوم اين شرکت 
کــه وظیفه تولیــد فولادخام )تختال( را بر 
عهــده دارد به منظــور تولید 600 هزار تن 
تختال طراحی شده درحالی که در فروردين 
۹۹، 636 هزار تختال، در اسفند ۹۹، 662 
هزار تن تختال و در فروردين 1400 با ثبت 
دو رکــورد 141 ذوب و 144 ذوب در روز، 
700هزار تن تختال در ماه تولید کرده است 
که خود رکورد جديدی برای اين شــرکت 
محســوب می شود. براســاس ضرب المثل 
معــروف »ســالی که نکوســت از بهارش 

پیداســت« می توان گفت فولاد مبارکه گام 
اول را بــرای دســتیابی به هــدف تولید 2/ 
7میلیون تن تختال محکم برداشته است.

با گذر زمان، نیازهای صنايع به محصولات 
فولادی جديد و باکیفیت تر بیشتر می شود. 
بنابرايــن لازم اســت ســبد محصــولات 
فولاد مبارکــه نیز توســعه يافته و کالاهای 
اســتراتژيک را نیز شــامل شود. تولید اين 
کالاهای اســتراتژيک در کشــور به نوعی 
تعیین کننده پیشــرفت يا عدم پیشرفت در 
حوزه های خاص و مهمی چون نفت و انرژی 
اســت. بنابراين حرکت اين شــرکت برای 
افزايــش ســهم خود در اين راســتا تلاش 
ديگری برای تحقق شــعار ســال محسوب 

می شود.
واحــد »RH-top« ايــن شــرکت که 
ساخت محصولات استراتژيک برای صنايع 
اســتراتژيک نظیــر صنعــت نفــت و گاز، 
خودروسازی و پتروشیمی را بر عهده دارد، 
در صف اول اين جبهه مشغول فعالیت است. 
اين بخش نیز در سال ۹۹ شاهد يک جهش 
تولیــد بود که با توجه به شــرايط تحريمی 
قابل توجه اســت. سطح تولیدات اين واحد 
در ســال۹۸ نزديک به 530هزار تن بود که 
تا پايان ســال ۹۹ به بیش از ۹00هزار تن 

افزايش  يافته است.
فارغ از مســائل فوق، کاهش وابســتگی 
کشور به ورق های فولادی از ديگر برنامه های 
اين شــرکت محسوب می شــود. براساس 
اطلاعات موجود، سالانه ۹00میلیون يورو 
ارز برای واردات ورق های فولادی از کشــور 
خارج می شود که فارغ از وجود يا عدم وجود 
تحريم هــای اقتصادی، بســیار قابل توجه 
است. به همین منظور تلاش برای راه اندازی 
واحد نورد گرم 2 توســط اين شــرکت از 
اقدامــات مهم فولاد مبارکه در اين راســتا 

تولید ۷۰۰ هزار تن فولاد خام در یک ماه

گام مهم فولاد مبارکه در تقویت صنایع پایین دست

در ديدار ماجــد مهدی حنتوش، وزير 
بــرق عراق با عباس علی آبادی، مديرعامل 
گروه مپنا و تعدادی از مديران ارشد مپنا، 
زمینه های توســعه همکاری مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.
مديرعامــل گروه مپنــا در ابتدای اين 
ديدار از آمادگی مپنا برای حضور جدی تر 
در بــازار برق عــراق خبر داد و همکاری با 
عراق را يکی از راهبرد های گروه مپنا عنوان 

کرد. 
علی آبادی همچنین با اشاره به مشارکت 
مپنــا در برخی پروژه هــای نیروگاه های 
حرارتی عراق، بر آماده بودن زيرساخت ها 
و تــوان اجرايی ايــن گروه برای حضور در 

بخش هــای نفت و گاز، حمل ونقل ريلی و 
سلامت کشور عراق نیز تاکید کرد. 

در ادامــه اين ملاقات، مديرعامل بخش 
پروژه  های سرمايه گذاری گروه مپنا به ارائه 
گزارشی در زمینه سابقه فعالیت اين گروه 
در بازار برق کشور عراق، وضعیت پیشرفت 
پروژه هــا، چالش های موجود، راهکار های 
رفــع موانع همکاری و زمینه های مختلف 

گسترش همکاری با عراق پرداخت. 
وزير برق عراق نیز در اين ديدار با اشاره 
به نیاز کشــور متبوعش بــه تولید انرژی 
بیشتر، از علاقه عراق به گسترش انرژی های 
پــاک خبر داد.  ماجــد مهدی حنتوش با 
اشاره به ظرفیت های مپنا در زمینه ساخت 

بــادی و خورشــیدی و  نیروگاه هــای 
برقی ســازی، از گروه مپنا دعوت کرد برای 
سرمايه گذاری و توســعه زيرساخت های 
انرژی پاک در آن کشــور اقدام کند.  گروه 
مپنا از اواخر دهه ۸0 خورشیدی با ساخت 
نیروگاه های 324 مگاواتی الصدر و نیروگاه 
توســعه  در  حیدريــه  مگاواتــی   162

نیروگاه های برق عراق فعال بوده است. 
در حال حاضر، نیروگاه عظیم ســه هزار 
مگاواتــی »رمیلــه« بــا ارزش بیش از دو 
میلیــارد يورو در مجاورت شــهر بصره به 
دســت متخصصــان گروه مپنــا در حال 
ســاخت اســت. فاز اول اين پروژه شامل 6 
واحــد گازی به ظرفیت 10۹۸ مگاوات به 

پايان رســیده و احداث شــش واحد گازی 
ديگر و 6 واحد بخار برای تبديل اين نیروگاه 
به يک مجموعه ســیکل ترکیبی در حال 

انجام است.

گروه مپنا میزبان وزیر برق عراق

  مديرعامل بانک ملت گفت: در ســال گذشــته 7 هزار و 564 واحد مســکونی روســتايی در سراســر کشــور با تســهیلات بانک ملت 
نوســازی يا بهســازی شــدند. به گفته محمد بیگدلی، اين تســهیلات با نرخ های ســود پايین، به متقاضیان پرداخت شــده تا واحدهای 

مســکونی خود را نوسازی يا بهسازی کنند.
مديرعامل بانک ملت گفت: در ســال گذشــته 7 هزار و 564 واحد مســکونی روســتايی در سراسر کشور با تسهیلات بانک ملت نوسازی 
يا بهســازی شــدند. به گفته محمد بیگدلی، اين تســهیلات با نرخ های ســود پايین، به متقاضیان پرداخت شــده تا واحدهای مســکونی 
خود را نوســازی يا بهســازی کنند.  اين تســهیلات در راســتای سیاســت های دولت محترم برای تامین خانه های نوســاز و مستحکم و 

منطبق با اســتانداردها با معرفی بنیاد مســکن انقلاب اســلامی و با رقمی حدود 31 هزار میلیارد ريال پرداخت شــده اســت.

ســامانه نیما در فروردين ماه 1400 شــاهد عرضه ۸/4 میلیارد دلار به صورت حواله ارزی بوده است. به گزارش اعتباربه نقل از روابط 
عمومی بانک مرکزی، در فروردين ماه 1400، 4/۸ میلیارد دلار به صورت حواله ارزی توسط صادرکنندگان و به ارزهای مختلف در سامانه 
نیما عرضه شــد، که از اين میزان، حدود 1/3 میلیارد دلار معامله شــده است. خاطرنشان می شود، براساس معاملات انجام شده، میانگین 
موزون نرخ معاملات دلاری 22 هزار و ۹35 تومان بوده اســت. همچنین طی روز چهارشــنبه هفته گذشــته، 264 میلیون دلار عرضه به 
صورت حواله ارزی توســط صادرکنندگان در بازار ثانويه )نیما( صورت گرفته است، که از اين میزان، مجموع معاملات انجام شده در بازار 
ثانويه 103 میلیون دلار بوده است.گفتنی است، براساس معاملات انجام شده میانگین موزون نرخ معاملات دلاری در روز پنج شنبه 22 

هزار و 5۸5 تومان بوده است.

نوسازیبیشاز7هزارواحدمسکونیروستاییباتسهیلاتبانکملت 8/4میلیارددلاردرسامانهنیماعرضهشد

به گزارش بورس در آخرين روز کاری هفته گذشته 
دو اطلاعیه با اهمیت از سوی شرکت های بورسی منتشر 
شــد که يکی از آنها در گروه الف و ديگری در گروه ب 

طبقه بندی شده بود.
اطلاعیــه گروه الف مربوط به شــرکت فرآورده های 
غذايی و قند تربت جام )قجام( می شــد که در آن خبر 
از واگــذاری ســهام شــرکت قند بیســتون داده بود. 
همان طور که می دانیم 10 درصد از سهام شرکت قند 
بیســتون در مالکیت شرکت فرآورده های غذايی و قند 

تربت جام قرار دارد که البته اين واگذاری جزئی، چیزی 
از اين مقدار سهم کم نکرده است.

طبق اعلام اين شــرکت قیمت واگذاری هر سهم در 
اين معامله فرابورسی، 1۸31 تومان و جمع کل معامله 
2۹/ 3 میلیارد تومان بوده اســت. از آنجا که بهای تمام 
شــده خريد اين ســهم ها برای »قجــام« به میزان 2/ 
2۸میلیون تومان بوده، ســود شــرکت ياد شده از اين 

معامله 26/ 3 میلیارد تومان شده است.
 اطلاعیه دوم از سوی شرکت پلی اکريل ايران با نماد 
»شــپلی« منتشر شده است. در اين اطلاعیه با اهمیت 
گروه »ب« اعلام شده که با پیگیری هايی که به منظور 
اســترداد کارخانه های پلی اکريــل از هیات حمايت از 
صنايع وزارت صمت صورت گرفته بود، صورت جلســه 
آغــاز فرآيند تحويل گیری بین هیات حمايت از صنايع 

و هیات مديره تنظیم شده است.
کارخانه های پلی اکريل از سال 13۹5 تاکنون تحت 
پوشــش قانونی هیات حمايت از صنايع وزارت صمت 

قرار داشــته و در اين مــدت مديريت کلیه امور تولید، 
فــروش، مالی، بازرگانی و حقوقی تحت مديريت هیات 

اجرايی منصوب هیات حمايت قرار داشته است.
بر اســاس نامه ای که در پیوســت اطلاعیه شــرکت 
پلی اکريل آمده اســت، بعد از برگزاری دو نوبت مجمع 
عمومی شــرکت و انتخاب اعضای هیات مديره و ثبت 
تغییــرات شــرکت، هیات مديره منتخــب مجمع در 
راستای استیفای حقوق سهامداران درخواست استرداد 
کارخانه هــای پلی اکريل را در تاريخ اســفند 13۹۹ از 
هیات حمايت از صنايع اعلام کرده و پس از پیگیری های 
مکرر و با مساعدت و همکاری مسوولان هیات حمايت 
از صنايع، وزارت صمت، دســتگاه قضايی و مســوولان 
اســتان اصفهان، به پیوســت صورت جلسه زمان بندی 
فرآينــد تحويــل کارخانه به هیات مديــره بین هیات 
حمايت از صنايع و هیات مديره تنظیم و فرآيند تحويل 
مطابق زمان بندی آغاز شده است. در اين نامه که امضای 
مديرعامل »شــپلی« را دارد، اظهار امیدواری شده که 

 ارتقا و احیای مجدد کارخانه های پلی اکریل ایران



  آینده دنیا در گرو توسعه هوش 
مصنوعی است

محمدجواد آذری جهرمی در اختتامیه ســیزدهمین 
دوره نبرد هوش مصنوعی )دانشــگاه شريف(، آينده دنیا 
را در گرو توسعه هوش مصنوعی دانست و افزود: توسعه 
اقتصاد ديجیتال مديون توســعه فناوری های مرتبط با 
هوش مصنوعی است از اين رو کشورها در زمینه توسعه 
اين علم با يکديگر در رقابت هســتند. وی با اشــاره به 
ســرمايه گذاری های کلان کشــورها در زمینــه هوش 
مصنوعــی، اظهــار کــرد: درحــال حاظــر 43 درصد 
سرمايه گذاری کشور آمريکا و 13 درصد سرمايه گذاری های 
کشور چین در حوزه هوش مصنوعی است. اختلاف میزان 
ســرمايه گذاری اين دو کشــور به معنای فاصله آنها از 
يکديگر نیســت بلکه ناشــی از نوع رويکرد و نگاه آنها به 
توسعه هوش مصنوعی است. او با اشاره به وضعیت توسعه 
هوش مصنوعی در کشور تاکید کرد: در کشور تلاش های 
بسیاری در دانشگاه ها و پارک های علم و فناوری در اين 
زمینــه صورت گرفته ضمن آنکه ســرمايه گذاری هايی 
ازسوی دولت برای توسعه زير ساخت اين فناوری انجام 
شده است. اگر همدلی و همکاری ها جايگزين دعواها بر 
سرتوســعه هوش مصنوعی در کشــور می شــد ايران 
می توانســت تبديل به يکی از کشــورهای پیشرو در اين 
زمینه شــود.وی به بیان حرکــت برخی از صنايع مانند 
فولاد ســازی بــرای کاربردی کردن هــوش مصنوعی 
پرداخت و خاطر نشــان کرد: اين وزارتخانه برای توسعه 
اين حوزه دو پروژه توســعه ابَرَ رايانه که قدرت پردازش 
مراکــز تحقیقاتــی اين حوزه را ارتقــا دهد و همچنین 
آزادسازی داده ها را در دستور کار خود قرار داده است.

خطمشیسپاه
دربارهنامزدهای
نظامی
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دوشنبه 20 اردیبهشت ماه 1400، شماره 278

نمایشگاه مجازی بستری برای انس با قرآن است 
خبر

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی با اشاره به خط مشی سپاه درباره حضور نامزدهای نظامی در انتخابات آتی ریاست جمهوری 
گفت: نظامی ها هم مثل بقیه افراد این مملکت براساس قانون اساسی و قوانین جمهوری اسلامی ایران می توانند در انتخابات شرکت 
کنند و این موضوع صرفا انتخاب شــخصی آنهاست و هیچ ربطی به ســازمان ندارد یعنی اگر یک پاسدار و یک نظامی در انتخابات 

شرکت کند این تمایل شخصی است و هیچ گونه تشویق یا حمایتی از سوی سازمان وجود ندارد. 
ســردار حسین سلامی افزود: ما صادق و متعهد هستیم و مکلفیم که ابدا در انتخابات به نفع یا علیه هیچ کاندیدایی عمل نکنیم، 
سپاه در موضوع انتخابات متشکل است از مجموعه ای از پاسدارانی که هر کدام به کاندیدای موردنظر خودشان رای می دهند 
 و یــک جریانی در ســپاه وجــود ندارد که بخواهد نســبت بــه اینکه به چه کســی رای داده شــود یا نشــود تصمیم 

بگیرد./ ایسنا  

سید کاظم ملکوتی معاون فنی شرکت بیمه تجارت نو، با اشاره به قراردادهای بیمه ای شرکت بیمه تجارت نو با صنايع بزرگ و 
شکل گیری حس اعتماد در بین بیمه گذاران، گفت: نیازهای بیمه ای شرکت مجتمع فولاد خراسان در چند رشته بیمه ای و به صورت يک 
بسته از ابتدای ارديبهشت امسال تحت پوشش شرکت بیمه تجارت نو قرار گرفت و تنها در بخش بیمه های درمان و عمر و حادثه بیش 
از 12 هزار نفر بیمه شده برای اين بیمه گذار وجود خواهد داشت  ، بیمه های آتش سوزی، تمام دارايی ها، اموال و پوشش های بیمه ای اتومبیل 
شرکت مجتمع فولاد خراسان شامل ثالث و بدنه، تحت پوشش قرار گرفت و به تدريج پوشش های بیمه اتومبیل کارکنان اين شرکت هم 
تحت پوشش اين شرکت بیمه ای قرار خواهد گرفت. در بخش بیمه های مسوولیت، مسوولیت کارفرما در مقابل تمامی کارکنان که در اثر 
حوادث ناشی از کار آسیب می بینند يا مسوولیت در مقابل اشخاص ثالث و همچنین در بخش بیمه های باربری و بیمه نامه های باربری 
صادراتی، وارداتی و داخلی شرکت مجتمع فولاد خراسان هم تحت پوشش شرکت بیمه تجارت نو قرارگرفته است. شکل گیری حس 
اعتماد به شرکت بیمه تجارت نو در بین صاحبان صنايع بزرگ همچون شرکت مجتمع فولاد خراسان برای اين شرکت بیمه ای اهمیت 
بسزايی دارد. شرکت بیمه تجارت نو از آغاز فعالیت خود توانسته بخش های مختلفی از بنگاه های اقتصادی همچون، پالايشگاه ها، 

پتروشیمی ها، فولاد، صنايع چوب و کاغذ، مراکز دانشگاهی، شهرداری ها و استانداری ها را در فعالیت بیمه گری خود داشته باشد. 

شرکتمجتمع
فولادخراسان
تحتپوششبیمهتجارتنو

شرکت بیمه تجارت نو

مشتريان بانک تجارت می توانند اطلاعات چک های خود را از طريق همراه بانک و سامانه بانکداری 
اينترنتی بانک تجارت در سامانه صیاد ثبت کنند.  به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، امکان دسترسی 
سريع و آسان به سامانه صیاد از طريق اپلیکیشن همراه بانک و سامانه بانکداری اينترنتی بانک تجارت 
برای تمامی مشتريان بانک تجارت فراهم  شده است؛ بنابر اين گزارش از اين  پس مشتريان بانک تجارت 
می توانند فرآيند ثبت صدور، تايید دريافت و انتقال اين چک ها را از طريق همراه بانک و اينترنت اين 
بانک انجام دهند. در حال حاضر آخرين نسخه اپلیکیشن همراه بانک تجارت برای دارندگان گوشی های 
تلفن همراه هوشمند با سیستم عامل اندرويد در پايگاه اينترنتی بانک تجارت در دسترس مشتريان قرار 
دارد. نسخه ios اين اپلیکیشن نیز به زودی در اختیار مشتريان قرار می گیرد. همچنین مشتريانی که 
تاکنون موفق به ثبت نام در همراه بانک تجارت نشده اند می توانند بدون مراجعه به شعب و تنها از طريق 
 ورود بــه لینــک my.tejaratbank.ir اقــدام به ثبت نــام و دريافت رمز ورود بــه همراه بانک 

تجارت کنند.

امکاندسترسیبه
سامانهصیادازطریق
همراهبانکتجارت

بانک تجارت

موسسه اعتباری ملل با مجوز بانک مرکزی جمهوری اسلامی ايران اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری 
عام يک ساله را به فروش می رساند. به گزارش روابط عمومی موسسه اعتباری ملل، اين موسسه از هشتم ارديبهشت ماه جاری 
اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام با نرخ سود علی الحساب 1۸درصد سالانه را در شعب سراسر کشور به 
فروش می رساند. متقاضیان می توانند با مراجعه به کلیه شعب موسسه اعتباری ملل ضمن خريد اوراق مذکور از سرمايه گذاری 
و سودی مطمئن بهره مند شوند. همچنین فروش اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه سرمايه گذاری عام در شعب بانک رفاه 
کارگران آغاز شد که فروش  اين اوراق نیز تا پايان شهريورماه سال جاری ادامه خواهد داشت. مدت سررسید اين اوراق يک ساله 
با نرخ سود 1۸درصد است که سود آن به صورت ماهانه پرداخت خواهد شد.  نرخ سود بازخريد قبل از سررسید اين اوراق 
10درصد است.  اوراق فوق در بانک توسعه تعاون ارائه می شود. فروش اين اوراق در بانک توسعه تعاون نیز حداکثر تا پايان 
شهريور سال جاری، در همه شعب بانک توسعه تعاون، صورت خواهد پذيرفت. در ضمن اوراق گواهی سپرده مدت دار ويژه 
سرمايه گذاری عام به عنوان يکی از ابزارهای پیش بینی شده تجهیز منابع در اختیار شعب شبکه بانکی بوده است و سپرده گذاران 

و سرمايه گذاران نیز با توجه به نرخ سود جذاب اوراق و قابلیت اطمینان، استقبال مناسبی از اين اوراق به عمل می آورند.

فروشاوراقگواهی۱۸
درصددرموسسهملل،رفاه
کارگرانوتوسعهتعاون

موسسه اعتباری ملل

محمدرضا پورابراهیمی رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس شورای اسلامی در کارگروه تحقق شعار سال جاری با عنوان 
»تولید، پشتیبانی ها و مانع زدايی ها« اظهار کرد: اولويت های استانی و تعیین تکلیف طرح های نیمه تمام و نیمه فعال مورد توجه 
قرار گیرد، در حال بررسی طرح اصلاح اتاق بازرگانی، صنايع، معادن و کشاورزی هستیم تا بتوانیم جايگاه بخش خصوصی در 
اقتصاد کشور را ارتقا دهیم. وی خواستار هم افزايی اتاق بازرگانی کرمان با اتاق بازرگانی تهران شد تا کار های استانی و ملی انطباق 
پیدا کند و اين امر موجب ارتقای برنامه ها شود،کارگروه حمايت از بازرگانی و صادرات استان کرمان تشکیل شود تا بتوان صادرات 
محصولات کشاورزی و ساير اقلام را مديريت کرد و شاهد مشکلات در زمینه تولیدات کشاورزی نباشیم. او با انتقاد از اختصاص 
ارز 4200 تومانی تصريح کرد: ارز 4200 تومانی جفا به تولید و صادرات کشور است و بهای تمام شده هر کیلوگرم مرغ با گزارش 
رسمی وزارت صمت با قیمت آزاد بیش از 22 هزار تومان نیست، اما ارز 4200 تومانی می دهیم و قیمت تمام شده مرغ دو برابر 
ارز آزاد است. تلاش کرديم واگذاری های جديد معادن به افراد اهل صورت گیرد، اما گزارش نگران کننده ای داريم که بعضی ها از 
خلا آيین نامه ای استفاده کرده اند وارد مزايده شده اند و دوباره تکرار موارد قبلی را داريم، مزايده اخیر معادن کرمان را به صلاح 
استان نمی دانیم مگر اينکه تضمین لازم برای عملیات معدنی در استان اخذ کنید تا منجر به عملیات اجرايی شود./ جوان آنلاين

ارز۴۲۰۰تومانی
جفابهتولیدوصادرات
کشوراست

محمدرضا پورابراهیمی

خبر قانون اقدام راهبردی مجلس محور بده بستان مذاکرات جاری است
رئیس مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
حضور آگاهانه و پرشــور مــردم در عرصه 
انتخابات راه حل مشکلات کشور و خواسته 
تمــام دلســوزان نظام مقــدس جمهوری 

اسلامی است.
بــه گــزارش اعتباربه نقل از خانه ملت ، 
دکتر محمد باقر قالیباف در نشســت علنی 
مجلس شــورای اسلامی گفت: مردمِ مومن 
و خداجویِ ايرانِ اسلامی در روزهایِ پايانیِ 
مــاهِ مبارکِ رمضانِ امســال نیــز همانندِ 
ســال هایِ گذشته با پناه گرفتن  در محضرِ 
قرآن و اهل بیت  در شــب هایِ قدر برکتِ 
مــادی و معنوی را  بــرای هموطنانِ خود  
طلــب کردند وعمومِ مؤمنین و دلباختگان 
بــه خاندان عصمت و طهــارت با برگزاریِ 
شايسته مجالس دعا و مراسمِ عزاداریِ ايامِ 
شــهادتِ امیر المومنین علی علیه السلام، 
دِيــنِ خــود را بــه اهــل بیــت ادا کرده و 
شعائرِايشان را زندهِ نگاه داشته اند ، از تمامیِ 
مردمِ شــريف و عزيزِ ايرانِ اسلامی تقاضایِ 
دعایِ ويژه برای همهِ خدمتگزارانِ کشور از 
جمله نمايندگانِ مجلسِ شــورای اسلامی 
را دارم و امیدوارم با دعایِ نافذِ آنها  بتوانیم  
بــه وظايفِ ســنگینی که در قبــالِ مردم 
 وکشــورعزيزمان داريــم   بــه درســتی

 عمل کنیم.  
رئیس مجلس شــورای اســلامی تاکید 
کرد: اين روزها مذاکراتِ بینِ ايران و  4+1 
همراه با فراز و نشیب هایِ زيادی در جريان 
اســت. يک روز اخبارِ پیشرفتِ مذاکرات و 
روزی ديگر خبرهایِ بروز اختلافات منتشر 
می شــود که همه یِ اين ها نشــانه دهنده  
جدّی بودن مذاکرات اســت ، اولاً  خداوند 
بزرگ را شاکريم که  قانون اقدام راهبردی 
مجلس  برای لغو تحريم ها باعث بازشــدن 
قفل های صنعتِ هسته ای شده  و ظرفیتِ 
هــای لازم جهــت مذاکــرات را  برایِ تیمِ 

مذاکره کننده  فراهم آورده است ، در حالِ 
حاضــر همین ظرفیت هایِ تولید شــده و 
قدرتِ عینیت يافته، محورِ بده-بستان ها در 
مذاکــراتِ جــاری قرار گرفته اســت تا به 
پشــتوانۀ اين قدرت آفرينی امکانِ تامین  و 
تضمینِ منافعِ عمومِ مردم  فراهم شود، ثانیاً  
صدایِ واحدِ مســئولینِ جمهوریِ اسلامیِ 
ايران که تحتِ مديريتِ هوشمندانه یِ رهبر 
معظم انقلاب ايجاد شده است  تاکنون  نقشِ 
موثــری در جلوگیری از زياده خواهی هایِ 
دشــمن داشته اســت، حفظ اين اتحاد تا 
رســیدن بــه نتیجه مطلــوبِ نهايی  امری 
ضروری است که انشاا... مورد توجهِ همه ما  

خواهد بود.
دکتر قالیباف گفت: ثالثا همانطور که در 
گذشــته نیز بارها گفته شده است همسو با 
سیاست هایِ تعیین شده توسطِ رهبرِ معظمِ 
انقلاب  ما به دنبالِ رفعِ کامل عملی و فوریِ 

همۀ تحريم ها هستیم.
 اگر همه یِ تحريم ها بطورِ کامل برداشته 
شــود و اثراتِ اقتصــادیِ آن نیز به صورتِ 
عملی راســتی آزمايی گردد نبايد حتی يک 
ساعت در موافقت با انجامِ تعهداتی که ايران 
 مطابــقِ برجــام آن ها  را پذيرفته اســت، 

تاخیر کرد.
اما دشــمنانِ ايــران بدانند که مردمِ ما 

علیرغــمِ تلاش برایِ رفــعِ  تحريم ها هرگز 
منتظــر اقدامِ آنها نخواهند بود. ابتکارِ عمل 
به دستِ ايران است.  لذا به آنان توصیه می 
کنیــم  بجــایِ زيــاده خواهــی و تعلل در 
مذاکــرات  با انجــامِ کامل و عملیِ تعهداتِ 
خود  بیشتر از اين  در رفعِ تحريم ها تاخیر 
نکنند چرا که با گذشــتِ زمان هزينه هایِ 
آنان برایِ بازگشــتِ به برجام ســنگین تر 
خواهد شــد. در همین راستا از تیم مذاکره 
کننده می خواهیم که با قدرت در چارچوبِ 
سیاست هایِ تعیین شده توسطِ رهبر معظم 
ِانقلاب حقوقِ مردمِ ايران را مطالبه کنند و 
مراقبِ فريب هایِ تجربه شــدهِ ی پیشین 
باشــند ، موضوعِ بعدی که لازم اســت  علی 
رغــمِ موضع گیری هایِ قبلــی از تريبونِ 
رسمیِ مجلس نیز به آن اشاره  کنم،  دربارهِ 
برخــی صحبت ها، علیه قهرمانِ ملیِ ايران 
و دوگانه ســازیِ غیرکارشناسی و وهم آلود 
از قدرتِ میدانی  و قدرتِ ديپلماسی است. 
اين دوگانه سازی  به طور حتم  ضد منافعِ 
ملــی اســت. بدونِ قــدرتِ میدانی  قدرتِ 
ديپلماسی  توانی برای موفقیت ندارد و بدونِ  
قدرتِ ديپلماســی، قدرتِ میدانی هرگز به 
تمــام اهدافِ خود بــرای تامینِ منافعِ ملی 
دســت نخواهد يافت. اين همان مجاهدتِ 
هوشمندانه ای است که حاج قاسمِ سلیمانی 

در منطقــه با هم افزا کردنِ قدرتِ میدانی و 
قدرتِ ديپلماسی توطئه دشمنان را  خنثی 
کــرد و از همان طريق قدرتِ عظیمی برای 

ديپلماسی  به وجود آورد.
در اولین روزهایِ پس از شهادتِ سردار 
سلیمانی نیز عرض کرده بودم که  باور دارم  
همانطور که شــهادتِ  شهید بهشتی ريشه 
یِ منافقان را  از کشــور کند و خطرِ جريانِ 
نفــاق را از انقــلاب دور کرد، خونِ شــهید 
ســلیمانی نیز  جريانِ خودباخته یِ غربزده 
را رســوا می کند و به فضلِ الهی ريشــه ی 
آنها را می خشکاند و ما امروز  آثارِ اين اتفاق 
عظیم را به عینه می بینیم  و مطمئن هستیم 
که خونِ شهید سلیمانی تاثیراتی تاريخ ساز 
در مســیرِ پیشــبردِ اهــداف  و آرمان هایِ 

انقلاب اسلامی  خواهد داشت.
در عینِ حال  مجلسِ شورایِ اسلامی نیز  
وظیفه یِ خود می داند نســبت به برخورد  
بــا عوامــل  و موثرينِ اين قبیــل اقداماتِ 
نســنجیده پیگیری هــای لازم را به انجام 
رساند و از ظرفیت هایِ قانونیِ خود  در اين 
مساله استفاده کند، با نزديک شدن به ايامِ 
انتخاباتِ رياستِ جمهوری و شوراهایِ شهر 
و روستا  ضروری است  بر زمینه سازیِ انجامِ 
انتخاباتــی پرشــور بــا هدفِ رســیدن به 
مشارکتِ حداکثری همراه با رعايتِ مصالحِ 
ملــی  تاکیــد کنیم. لازم می دانم  به مردمِ 
ايران يادآور شوم که حضورِ آگاهانه و پرشورِ 
آنها در عرصه ی انتخابات  راهِ حلِ مشکلاتِ 
کشــور و خواســته ی  تمامِ دلسوزانِ نظامِ 
مقدسِ جمهوریِ اسلامی است. امیدواريم 
شــاهدِ رقابتی جدی و سالم بینِ نامزدهایِ 
انتخاباتِ رياستِ جمهوری  و شوراهایِ شهر 
و روستا باشیم که نتیجه آن حرکت به سمتِ 
کارآمدیِ ســاختارِ اجرايی و اداریِ کشــور 

برایِ حلِ مسائلِ مردم  باشد./

تداوم تجربه موفق شــرکت سنگ آهن گهرزمین در بومی ســازی برای اولین بار بخش مهمی از قطعات و 
مجموعه های استراتژيک صنايع معدنی، زمینه ساز جرات، جسارت و همت تیم ترکیبی مهندسان نخبه جوان با 
متخصصان کارآزموده و پیشکسوت اين شرکت به توسعه سطح بومی سازی از قطعات شده و منجربه ساخت داخل 
 Combined( يکی از پیچیده ترين ماشین های کارخانه گندله سازی، با نام ماشین انباشت و برداشت ترکیبی
Stacker-Reclaimer( شــده است. بومی سازی اين تجهیز عظیم که دارای بیش از ۹00 تن وزن و ظرفیت 
طراحی انباشت و برداشت، به ترتیب، هزار و ۸00 و 2هزار تن بر ساعت است، با صحه گذاری توانمندی های طراحی 
و مهندسی ساخت گروه صنعتی منگان، در اين شرکت اجرا و تاکنون حدود ۹0درصد پیشرفت داشته است که انتظار 
می رود اين تجهیز، در اوايل خردادماه سال جاری در مدار تولید و بهره برداری قرار گیرد،  علاوه بر خودکفايی و قطع 
وابستگی و توسعه توان طراحی، منتج به جلوگیری از خروج ارز به میزان حدود 6میلیون يورو و اشتغال زايی مستقیم 
و غیرمستقیم به میزان حدود 150 نفر در زمان احداث و حدود 50 نفر در زمان بهره برداری نیز شده و در سال تولید، 

پشتیبانی ها و مانع زدايی ها، دستاورد ديگری بر اقدامات پیشین بومی سازی شرکت سنگ آهن گهرزمین است.

توسعهبومیسازی
درکارخانههایگندلهسازی
سنگآهنگهرزمین

 شرکت سنگ آهن گهرزمین

شرکت صبا فولاد خلیج فارس، با ثبت هفت رکورد در فروردين  1400 و با انجام موفقیت آمیز آزمون PGT )تضمین 
عملکرد( به ظرفیت اسمی طراحی  شده دست  يافت و راه خود را برای دستیابی به ظرفیت اسمی سالانه تولید هموار کرد. سعید 
بزرگی، مديرعامل شرکت صبا فولاد خلیج فارس با اعلام خبر انجام موفقیت آمیز آزمون PGT و عرض تبريک به خانواده 
بزرگ صندوق بازنشستگی به عنوان سهامداران اصلی اين شرکت اظهار کرد: با انجام موفقیت آمیز آزمون PGT )تضمین 
عملکرد( و تولید موفق در شرکت صبا فولاد خلیج فارس در فروردين ماه اين شرکت به ظرفیت اسمی طراحی دست  يافت و با 
ثبت يک فروردين طلايی، راه خود را برای دستیابی به ظرفیت اسمی سالانه تولید هموار کرد،با همت والای کارکنان خدوم 
شرکت صبا فولاد اين موفقیت بزرگ به ثبت رسید و در کنار اين ثبت رکورد بزرگ، 6 رکورد ديگر نیز تحقق پیدا کرد. ثبت 
چهار رکورد تولید روزانه، ثبت رکورد تولید PGT، ثبت رکورد تولید ماهانه و در نهايت رکورد بارگیری محصول در کشتی 
صادراتی همه هفت رکورد ثبت شده در فروردين  1400 است که يک اتفاق بزرگ در تاريخ صبا فولاد خلیج فارس است. در 
راستای کسب اين موفقیت بزرگ لحظه ای کیفیت فدای کمیت نشده و محصول منحصربه فرد شرکت صبا فولاد که همان 
برکیت گرم است با حفظ کیفیت و با کمیت مدنظر PGT به تولید رسید. وی در پايان از حمايت های مديران وزارت کار و رفاه 
اجتماعی، مديران صندوق بازنشستگی کشوری و مديران هلدينگ صبا انرژی در راستای تحقق اين مهم تقدير و تشکر کرد.

تولیدصبافولادخلیجفارس
بهظرفیت
اسمیرسید

سعید بزرگی

عضو کمیسیون صنايع و معادن مجلس می گويد در هفته های گذشته قیمت خودرو در بازار کاهشی شده بود در واقع تمامی 
سیگنال ها مبنی بر اين بود که قیمت ها بايد کاهشی شود اين در حالی است که نه تنها خودرو ارزان نشد بلکه با تصمیم شورای 
رقابت گران نیز شد. علیرضا سلیمی با انتقاد از تصمیم شورای رقابت مبنی بر افزايش قیمت خودرو در کارخانه، گفت: مبنا و منطق 
افزايش قیمت خودرو در شرايطی که نرخ ارز روزبه روز کاهش می يابد، مشخص نبوده و استدلال آقايان برای اين تصمیم شفاف 
نیست. نماينده مردم محلات و دلیجان در مجلس شورای اسلامی افزود: در حال حاضر اين سوال ايجاد شده که چرا در گذشته 
که قیمت خودرو لحظه ای افزايش می يافت، خودروسازان علت را تاثیرگذاری ارز بر قیمت تمام شده مطرح می کردند اما در 
شرايط کنونی که با افُت نرخ ارز، قیمت مواد اولیه مانند فولاد نیز کاهشی می شود، بهای چهارچرخ ها در کارخانه افزايش می يابد؟ 
عضو کمیسیون صنايع و معادن مجلس اضافه کرد: در هفته های گذشته قیمت خودرو در بازار کاهشی شده بود در واقع تمامی 
سیگنال ها مبنی بر اين بود که قیمت ها بايد کاهشی شود اين در حالی است که نه تنها خودرو ارزان نشد بلکه گران نیز شد. اين 
نماينده مردم در مجلس يازدهم با اشاره به شرايط بازار خودرو در سال های گذشته، يادآور شد: خودروسازان بايد تجربه سال های 
گذشته  را پیش روی خود قرار دهند چراکه در آن روزها مردم تمايل چندانی برای خريد خودرو نداشتند و آنها ناچار شدند که 

برای فروش محصولات خود مشوق هايی برای خريداران در نظر گیرند./خانه ملت  

انتقادنمایندهمجلس
ازمصوبهشورایرقابت

 علیرضا سلیمی

پرونده ۸ منطقه آزاد تجاری- صنعتی در جلسه امروز مجمع تشخیص بررسی شد که به غیر از منطقه 
جاسک در استان هرمزگان، با تأسیس 7 منطقه آزاد جديد موافقت شد و مجمع آن را مصوب کرد. حمید 
رضا مومنی دبیر شورای عالی مناطق آزاد و ويژه اقتصادی تاکید بر اينکه نتیجه و ماحصل تصمیم مجمع 
تشخیص برای کشور و مردم مفید، تاثیر گذار و به مصلحت کشور است، اظهار داشت: با رأی اعضاء، ايجاد 
هفت منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی مهران در استان ايلام؛ سیستان در استان سیستان و بلوچستان؛ بانه 
ـ مريوان در استان کردستان؛ بوشهر در استان بوشهر؛ قصر شیرين در استان کرمانشاه؛ اردبیل در استان 
اردبیل و اينچه برون در استان گلستان به تصويب رسید.  وی ادامه داد: همچنین اعضای مجمع تشخیص 
مصلحت نظام با ايجاد 13 منطقه ويژه اقتصادی شامل مناطق ويژه اقتصادی لار و فسا در استان فارس؛ 
ابرکوه و میبد در استان يزد؛ زنجان در استان زنجان؛ گچساران در استان کهگیلويه و بويراحمد؛ سرو در 
استان آذربايجان غربی؛ خواف و قوچان در استان خراسان رضوی؛ خرم آباد در استان لرستان؛ تاکستان 

در استان قزوين؛ شاهین شهر در استان اصفهان و ساوجبلاغ در استان البرز موافقت کردند

۷منطقهآزاداقتصادیو
۱۳منطقهویژهاقتصادی
جدیدتصویبشد

حمید رضا مومنی

وزير فرهنگ و ارشاد اسلامی از نخستین نمايشگاه مجازی 
قرآن کريم به عنوان نقطه عطفی در استفاده از فضای مجازی ياد 
کرد و گفت: با اين نمايشگاه به عنوان يک بستر تحول می توان با 
قرآن انس پیدا کرد. به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی ، سید عباس صالحی در حاشیه افتتاح 
اين نمايشگاه در جمع خبرنگاران گفت: در همین فرصت کوتاهی 
که نمايشگاه مجازی قرآن افتتاح شد بیش از 135هزار نفر به سايت 
نمايشگاه مراجعه کردند و اين نشان دهنده فرصتی است که مردم 
خودمان، مردم جهان اسلام و بشريت برای ارتباط با قرآن دارند.  
در بخش فروشــگاهی نمايشگاه مجازی، برخی ناشران و فعالان 
نرم افزارهای قرآنی عرضه می کنند که اين شرايط، فضای حضور 

مجموعه های وسیع تری از مولدان را فراهم می کند. 
در سال های قبل فقط تهرانی ها می توانستند از نمايشگاه قرآن 
در ماه مبارک رمضان استفاده کنند ولی نمايشگاه مجازی، برای 
تمامی مردم و کسانی که می توانند از طريق فضای مجازی به اين 
مجموعه اتصال پیدا کنند، قابل بهره برداری است.  صالحی گفت: 
در بخش محتوايی نیز حجم قابل توجهی از مجموعه های مختلف 
در حوزه تلاوت و حفظ، معرفت و آموزش و پژوهش حضور دارند 
و مجموعه های مختلفی که می خواهند از معارف، مشــاوره ها و 
آموزش های قرآنی اســتفاده کنند، می توانند در سطح گسترده 
جامعه ايرانی و حتی جامعه جهانی، از فرصت اين نمايشگاه استفاده 
کنند. در سطح بین المللی امسال نیز متفکران و انديشمندان قرآنی 
جهان اســلام در وبینارها و فضاهای گفتگوهای فرهنگی حضور 
دارند.  اين نخستین گام می تواند نقايص و مشکلاتی را نیز داشته 
باشد ولی امیدواريم نقطه عطفی باشد برای اين که بتوانیم از فضای 
مجازی به عنوان بستر تحول انس به قرآن، محبت به قرآن، معرفت 
به قرآن و عمل به قرآن اســتفاده کنیم. اين نمايشــگاه مجازی دو 
بخش اصلی فروشــگاهی و محتوايی دارد که بخش فروشگاهی 

ويژه فروش کتاب های چاپی در حوزه دين و دفاع مقدس است. 
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علی جباری مديرعامل بیمه رازی با تاکید بر اينکه اين شرکت 
بايد هر چه ســريع تر جزو پنج شــرکت بیمه ای اول کشور قرار 
بگیرد، از افزايش سرمايه به عنوانی يکی از قدم های اصلی و يکی 
از زيرساخت های اصلی برنامه تحول بیمه رازی ياد کرد و نويد 

تحقق آن را در آينده نزديک داد.
معتقدم هويت تخصصی بیمه رازی در شعب و نمايندگی ها 
است، نماينده فقط يک »فروشنده« نیست، بلکه عضوی از خانواده 
بیمه رازی اســت که در خط مقدم فعالیت بیمه گری شــرکت 
به عنوان يک بیمه گر اســت و علاوه بر تســلط به فنون بازاريابی، 
دارای دانش بیمه ای و به ويژه مديريت ريسک است، بنابراين همه 
معاونان و مديران شرکت بايد تلاش کنند تا شعب و نمايندگان 

شرکت هر چه زودتر به جايگاه واقعی و شايسته خود برسند.
وی ضمن اينکه از نمايندگان خواســت در حفظ بازار فعلی 
بکوشند، »شبکه نمايندگی« را درگاه ارتباطی اصلی شرکت با 
مردم و مشتريان دانست و از آنها خواست بازار را رصد و ارزيابی 
و نظرات بازار را بدون واسطه به شرکت منتقل کنند، پنج چرخش 
استراتژيک، 15 هدف کلان و 20 راهبرد به عنوان نقشه راه شرکت 
برای تغییر و تحول اساسی، تدوين و ابلاغ  شده است، »حمايت 
از نمايندگان، شــعار نیســت«، بیمه رازی برای نخستین بار در 
راستای تحقق استراتژی نماينده محوری، تصمیم به پرداخت 
سود مشارکت در منافع گرفت و اين سود را به نمايندگان پرداخت 
کرد و لزوم رفع دغدغه های معیشتی، ثبات شغلی، بازنشستگی 
نمايندگان را يادآور و طرحی در حال تدوين است که بر اساس 
آن بخش عمده ای از دغدغه های اشاره شده نمايندگان شرکت 
بیمه رازی مرتفع خواهد شــد، اين طرح برای نخســتین بار در 
صنعت بیمه توسط بیمه رازی انجام خواهد شد تا آينده شبکه 
فروش بیمه رازی را تضمین کند. اين طرح با مشارکت شرکت 
و خــود نماينــدگان برای تضمین رفــاه و رفع دغدغه های آتی 

نمايندگان بیمه رازی اجرا خواهد شد.

 سردرگمی فعالان اقتصادی 
به دلیل تعدد قوانین

سیدشــمس الدين حسینی رئیس کمیسیون ويژه جهش 
و رونــق تولیــد در مجلــس با تاکید بر لــزوم افزايش قدرت 
ريســک پذيری در بین مديران اقتصادی، گفت: تعدد قوانین 
يکی از موانع اصلی در بخش تولید است، با توجه به شرايطی 
که وجود دارد، اگر چه همچنان مشکلات مربوط به تحريم  ها 
و شــیوع بیماری کرونا ادامه دارد اما چشــم انداز سال 1400 
بهتر خواهد بود. نمی توان از مديری که قدرت ريسک پذيری 
نــدارد، انتظــار کارهای بزرگ داشــت و در کنار اين موضوع، 
مســاله کاهش هم افزايی بیــن بخش های مختلف هم وجود 
دارد که اين موضوع نیز باعث ايجاد مشکلات و موانع متعددی 
در حوزه اقتصادی شــده اســت. موضوع تعدد مجوزها برای 
انجام يک فعالیت اقتصادی بايد به صورت جدی مورد توجه 
قرار گیرد. در حال حاضر يک فعال اقتصادی برای اخذ مجوز 
بین دســتگاه ها و بخش های مختلف، ســردرگم است و برای 
بهبود فضای کســب و کار لازم است اين موضوع مورد بررسی 
قرار گیرد. حسینی به اصلاح ماده 7 قانون اجرای سیاست های 
کلی اصل 44 قانون اساســی  اشــاره کرد و گفت: سال گذشته 
اصلاح اين ماده را داشــتیم و اگر اعتقاد بر اجرای جدی آن 
باشد، نیاز به قانون جديد وجود ندارد بنابراين لازم است اين 
ماده در دســتور کار جلســه ای متشکل از همه دستگاه های 
مرتبط قرار گیرد و از ظرفیت آن اســتفاده شــود. وی با اشاره 
به مشــکلات مربوط به نقدينگی، تامین مالی و بازار ســرمايه 
در بخــش تولیــد و ضمن تاکید بر جلوگیری از ايجاد انحصار، 
گفت: يکی از موضوعاتی که وزير صمت در قانون برنامه بودجه 
به آن اشاره کرد موضوع معادن و استفاده از ظرفیت آنها بود. 
اگر بتوانیم زنجیره تولید 20 درصد از معادن کشور را تکمیل 
کنیم، بسیاری از مشکلات مربوط به بودجه حل خواهد شد 

و بايد در اين زمینه نیز اقدامات مناسب را انجام داد. 

ورودوترخیص
۳.۱میلیوندوز
واکسنکرونا

از۴کشور

بانک دی بسته جامع حمايت از تولید را به زودی اجرايی می کند تا از منابع داخلی بانک، تسهیلات با شرايط بهتر 
و سهل تر در اختیار تولیدکنندگان قرار گیرد. اين تسهیلات برای رفع دغدغه تولیدکنندگان برای سرمايه در گردش 
است و معاون امور بانکی بانک دی نیز تصريح کرده اين بانک در کنار خدماتی که به اقشار مختلف جامعه ارائه می کند، 
يکی از اولويت های مهم خود را، ارائه خدمات مطلوب و انجام مسوولیت های اجتماعی قرار داده است و در اين جريان 
همسو با زنجیره تولید در کشور، ياور و همراه صنعتگران و تولیدکنندگان خواهد بود. معاون امور بانکی بانک دی با اشاره 
به اينکه بانک دی همواره در انجام مسوولیت های اجتماعی پیش قدم بوده است، تصريح کرد: بانک دی در سال های 
اخیر با اجرای مسوولیت های اجتماعی در بحران های مختلف از سیل و زلزله و امروز نیز بحران کرونا، طرح های حمايتی 
و خدماتی خوبی داشته است و امیدواريم مشارکت و همکاری که بانک دی در قالب اعطای تسهیلات به شبکه خدمات 
و تعمیرات خودروهای سنگین آغاز می کند زمینه ساز تعاملات بیشتر با بخش های صنعتی و خودروسازی کشور باشد. 
رحیم طاهری يادآور شد: در جريان امضای تفاهم نامه شرکت رنا و بانک دی مقرر شد با توجه به خدمات بیمه ای بانک 

دی، در آينده نزديک طرح خدمات بیمه ای را به مشتريان شرکت خدمات فنی رنا ارائه کنیم.

اجرایبستهجامعحمایت
ازتولیدبانکدی؛
بهزودی

بانک دی 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر خبر

 طبق اعلام معاون فنی گمرک ایران در جریان واردات واکسن کرونا، تاکنون بیش از ۳.۱ میلیون دوز واکسن وارد ایران و توسط گمرک ترخیص و تحویل نمایندگان معرفی شده از سوی وزارت بهداشت 
شده است، ورود واکسن کرونا به ایران از نیمه بهمن ماه سال گذشته کلید خورد و تا امروز ۱۲ اردیبهشت ماه ادامه داشته است، این در حالی است که تازه ترین مکاتبه ارونقی - معاون فنی گمرک 
ایران - با شانه ساز - رئیس سازمان غذا و دارو - و ارائه گزارشی در رابطه با واردات واکسن نشان می دهد که در این دوره سه میلیون و ۱۹۵ هزار و ۸۰۰ دوز واکسن وارد ایران شده است. براساس 
این گزارش، محموله های واکسن وارده طی ۱۲ مرحله و از کشور روسیه، چین، هند و کره جنوبی وارد و از طریق فرودگاه امام خمینی)ره( پس از انجام تشریفات گمرکی با حداقل اسناد به صورت 
حمل یکسره و شبانه روزی در حداقل زمان ممکن و کمتر از ۱۵ دقیقه تحویل نمایندگان معرفی شده از سوی وزارت بهداشت شده است، جزئیات واکسن های ورودی نشان می دهد که ۷۲۰ هزار 
دوز واکسن از روسیه، یک میلیون و ۶۵۰ هزار دوز از چین، ۱۲۵ هزار دوز از هند و ۷۰۰ هزار و ۸۰۰ دوز کواکس از کره جنوبی وارد ایران شده که در مجموع بالغ بر ۳.۱ میلیون دوز است، واردات ۳.۱ میلیون 
دوزی واکسن کرونا در حالی انجام شده که اعلام اخیر رئیس کل بانک مرکزی از این حکایت داشت که تأمین ارز فوری یک میلیون دوز واکسن از سوی این بانک صورت گرفته است و وی گفته که 
بانک مرکزی حداقل ۱۰۰ میلیون دلار ارز برای واکسن کرونا تخصیص داده است. در جریان واردات واکسن دو محموله تجهیزات خط تولید واکسن نیز در هفته گذشته وارد کشور شده است./ ایسنا

افزایش سرمایه بیمه رازی در آینده نزدیک

سال 13۹۹ برای بیمه آسیا، سالی توام با موفقیت های مستمر بود و انتظار می رود در سال 1400 روی سکوی پرش 
جديد برای رسیدن به افق های بلند قرار گیرد. مهر تايید بیمه مرکزی و صدور مجوز اتکايی داخل برای بزرگ ترين شرکت 
بیمه خصوصی کشور در آخرين روزهای سال 13۹۹ اين فرصت را در اختیار بیمه آسیا قرار داده که دست برتر را در بازار اتکايی 
بیمه داخل کشور داشته باشد. افزون بر آن، قوام و استحکام مالی بیمه آسیا به  ويژه پس از افزايش سرمايه ۹4۹درصدی، 
نويدبخش سودآوری پايدار و استمرار موفقیت در بیمه آسیا به شمار می آيد. بنابراين گزارش، عملکرد دو سال اخیر بیمه آسیا 
را می توان دوره جهش و اصلاحات ساختار و برنامه ريزی در جهت بهبود کیفیت خدمات به بیمه گذاران و مشتريان، معرفی 
محصولات بیمه ای معطوف به نیازهای آينده، اصلاح پرتفوی بیمه گری با الگوی ترکیبی از رشته های با ريسک بالا با رشته های 
کم ريسک تر، رصد دقیق وضعیت فروش و خسارت از حیث جغرافیای توزيع ريسک دانست. اين گزارش با تصريح تلاش بیمه 
آسیا برای حفظ و ارتقای سهم از بازار بیمه، رعايت اخلاق حرفه ای در رقابت با ديگر بیمه گران، اولويت دادن به مديريت ريسک 
به جای فروش بیشتر، کوشش در جهت نهادينه سازی اصول حاکمیت شرکتی و در يک کلام بیمه گری در آيینه صداقت و 

شفافیت را در اولويت خود قرار داده است.

 بیمه آسیا
تداومموفقیتهای
بیمهآسیا
درسال۱۴۰۰

مــا امروز در يک جنگ بزرگ اقتصادی 
هستیم و کارگران در خط مقدم تولید کشور 
و خط مقدم اين جنگ اقتصادی قرار دارند.
پرويز فتاح رئیس بنیاد مســتضعفان در 
ديــدار با نمايندگان تشــکل های کارگری 
بنیاد مســتضعفان که در کارخانه ايران تاير 
برگــزار شــد با بیان مطلــب فوق افزود: در 
شــرايط امروز کشور که شیوع کرونا، جان 
بسیاری از هموطنانمان را به خطر انداخته، 
اطمینــان از ســلامت کارگــران و رعايت 
پروتکل ها، يک موضوع بســیار مهم است و 
مديران کارخانه ها و شرکت های بنیاد بايد 
نســبت به ســلامت اين عزيزان حساسیت 

ويژه ای داشته باشند.
وی با اشــاره به گــزارش عملکرد بنیاد 
مســتضعفان در بخش اقتصادی طی سال 
۹۹، رشــد قابل توجه اقتصادی و همچنین 
بهبود آمارها در اين بخش را در گرو تلاش 
جهادگونه کارگران برشــمرد و افزود: آمار 
عملکرد اقتصادی بنیاد در ســال گذشــته 

فراتــر از برنامه ريزی ها بود و شــاخص های 
اقتصادی ما در ســال ۹۹ با وجود شــرايط 
سخت سال قبل، شیوع کرونا و تحريم های 
چندين باره آمريکا علیه بنیاد و شرکت های 
آن، به طور قابل توجهی، رشــد داشت. وی 
با بیان اينکه کارگران، در خط مقدم تولید 
و ايــن جنگ اقتصادی قــرار دارند، گفت: 
ايستادن در صف مرغ و روغن، در شأن مردم 
بزرگوار ما نیســت؛ مردمــی که تورم های 

ســنگین و فشــارهای اقتصادی را تحمل 
کرده اند و همواره جلوتر از مسوولان حرکت 
کرده اند. بنابراين ما بايد با تلاش بیشتر در 
تولید، از بار فشارها بر مردم بکاهیم و نقش 

کارگران در اين مهم، بی بديل است.
ما گرچه در سال ۹۹، آمارهای خوبی را 
در بخــش اقتصادی ثبت کرديم، ولی نبايد 
به اين وضعیت قانع باشــیم و بايد با تلاش 
بیشتر، قله های جديدی را فتح کنیم؛ چراکه 

هدف همه ما در بنیاد مستضعفان، رسیدگی 
به مردمی اســت که وظیفه ما توجه بیشتر 
به آنها است. فتاح با اشاره به اينکه ما اجازه 
نمی دهیم پرداخت حقوق کارگران در بنیاد 
مســتضعفان به تعويق بیفتد، گفت: زمانی 
کــه مــن بــه بنیــاد مســتضعفان آمدم، 
شرکت هايی را در بنیاد داشتیم که بعضا 6 
ماه حقوق کارگران را پرداخت نکرده بودند، 
ولــی امــروز با وجــود تمامی مشــکلات 
اقتصادی، شیوع کرونا و حتی تحريم ها، ما 
به نقطه ای رســیده ايم که اجازه نمی دهیم 
حقوق کارگران، به تعويق بیفتد. وی تاکید 
کرد: ما همچنین در سال گذشته به صراحت 
اعــلام کرديم که هیچ شــرکتی حق ندارد 
به دلیل شیوع کرونا يا شرايط بد اقتصادی، 
حتــی يک کارگر را اخــراج کند مگر آنکه 
خدای ناکرده تخلفی از سوی کارگر سر زده 
باشــد؛ اين خط قرمز ما اســت و نسبت به 
حقــوق کارگــران حساســیم و از آن دفاع 

می کنیم.

هیچ شرکتی حق ندارد حتی یک کارگر را اخراج کند

 محمد شريعتمداری وزير تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت: مرحله دوم همسان سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با 
اصلاحاتی، بزودی اجرا می شود،در سال گذشته و با تصويب مجلس و تايید هیات وزيران، مقرر شد تا 37 هزار میلیارد تومان از 
سهام دولتی در اختیار سازمان تامین اجتماعی قرار گیرد که اين مصوبه مراحل پايانی اقدام را طی کرده و امیدواريم طی روزهای 
آتی به مالکیت اين سازمان در آيد. همچنین بند )و( تبصره 2 قانون بودجه سال 1400 زمینه تامین حدود ۸۹ هزار میلیارد تومان 

از مطالبات معوق سازمان تامین اجتماعی از دولت را فراهم کرده است که بايد در قالب سهام در اختیار اين سازمان قرار گیرد.
تقريبا لیست سهام مورد واگذاری تعیین شده و در اولین فرصت اين کار انجام می گیرد اما سازمان تامین اجتماعی اجرای قانون 
همسان سازی حقوق بازنشستگان را معطل و موکول به تعیین همه اين سهام و فروش آن نکرد بلکه از محل منابع موجود تلاش 
کرد تا به صورت مرحله بندی شده، همسان سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی را اجرا کند . مرحله اول همسان سازی 
حقوق ها سال گذشته انجام شد و مرحله دوم در فروردين ماه امسال اجرا شد که البته با نواقصی مواجه بود،  به گزارش پايگاه خبری 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی، وی با اشاره به تفاهم سازمان تامین اجتماعی و کانون عالی بازنشستگان اين سازمان اضافه کرد: در 

ارديبهشت ماه مرحله دوم اجرای همسان سازی حقوق بازنشستگان تامین اجتماعی با اصلاحاتی اجرا می شود.

اجرایمرحلهدوم
همسانسازیحقوق
بازنشستگان

 محمد شریعتمداری

حسن ساسانی سرپرست آب منطقه ای اصفهان با اشاره به اينکه 72 درصد سد زاينده رود خالی و ذخیره مخزن سد 3۸7 
میلیون مترمکعب است، گفت: در حال حاضر موضوع و خواسته های کشاورزان در دست بررسی است و ما هنوز چشم 
انتظار بارش های ارديبهشت ماه هستیم.  وی با اشاره به افزايش دمای هوا و وضعیت بارش های حوضه زاينده رود، اظهار 
کرد: از ابتدای سال آبی جاری تاکنون میزان بارش های حوضه آبريز زاينده رود ۸07 میلیمتر بوده که اين میزان در مدت 
مشابه پارسال 10۹0 میلیمتر و در متوسط بلندمدت 1300 میلیمتر بود.  میزان بارش ها در اين حوضه 26 درصد و نسبت 
به متوســط بلندمدت 3۸ درصد کاهش يافته اســت. سرپرست شــرکت آب منطقه ای اصفهان با تأکید بر اينکه روز 
چهارشــنبه-۸ ارديبهشت ماه ذخیره سد زاينده رود 3۸7 میلیون متر مکعب بود، تصريح کرد: در حال حاضر تنها 2۸ 
درصد سد زاينده رود آب دارد و 72درصد آن خالی است. سال گذشته در چنین روزی ذخیره آب سد زاينده رود در حالی 
که آب در رودخانه جريان داشت، 560 میلیون مترمکعب و در متوسط بلندمدت ۹25 مترمکعب بود که میزان ذخیره 
سد زاينده رود در سال آبی جاری نسبت به پارسال 31 درصد و نسبت به متوسط بلندمدت 5۸ درصد کاهش داشته است. 

در حال حاضر ورودی سد زاينده رود 54مترمکعب بر ثانیه و خروجی سد 1۹ مترمکعب بر ثانیه است./ ايسنا

۷۲درصد
سدزایندهرود
خالیاست

حسن ساسانی

در راستای مصوبات دولت برای حمايت از بازار سرمايه بانک مرکزی اعلام آمادگی کرد تا نرخ تسعیر دارايی های ارزی بانک ها 
اصلاح شود. در اين زمینه، عبدالناصر همتی موثر واقع شدن اين امر در قیمت سهام بانک ها را مشروط به اعطای معافیت مالیات 
سود ناشی از تسعیر، تا زمان نقد شدن آنها می داند. حال، بانک مرکزی تغییرات نرخ تسعیر ارز را پس از اصلاحات اعلام کرد که 
طبق آن نرخ تسعیر اقلام پولی دارايی ها و بدهی های ارزی بانک ها و موسسات اعتباری غیر بانکی برای گزارشگری مالی پايان 
سال مالی 13۹۹ به منظور اعمال در دفاتر بانک ها و موسسات اعتباری غیر بانکی و تهیه صورت مالی برای هر يورو 1۹ هزار تومان 
و برای هر دلار آمريکا 15 هزار ۹00 تومان تعیین شد. همچنین اين نرخ برای ساير اسعار نیز بر مبنای نرخ برابری آن به يورو در 
پايان اسفند ۹۹ تعیین می شود. اين درحالی است که پیش از اين نرخ تسعیر دارايی ها و بدهی های ارزی بانک ها و موسسات 
اعتباری غیربانکی به منظور تهیه صورت های مالی پايان سال 13۹۹ برای هر يورو، معادل 12 هزار و ۹00 تومان و برای هر دلار، 
11 هزار تومان اعلام شده بود. بنابراين، در حال حاضر نرخ تسعیر ارز معادل 32 درصد رشد کرده است.  نرخ تسعیر عبارت است 
از نرخ تبديل دو واحد پولی به يکديگر )شامل انواع نرخ های برابری رسمی، قراردادی و...( که در فرآيند تسعیر به کار گرفته می شود، 
به  نحوی  که نتايج آن عموما با آثار تغییرات نرخ ارز بر جريان های وجوه نقد واحد تجاری و ارزش ويژه آن هماهنگی داشته باشد 

و اين اطمینان را ايجاد کند که صورت های مالی، تصويری مطلوب از نتايج عملکرد ارائه می دهد./ ايسنا

نرختسعیرارزبانکها
۱۵هزارو۹۰۰تومانشد

بانک مرکزی ج. ا .ایران

در خصوص موديانی که امکان پرداخت مالیات مقطوع 
خريد سکه از بانک مرکزی در سال 13۹۹ را به صورت کامل 
تا پايان خردادماه سال 1400 ندارند، مالیات مقطوع تعیین 
شده حداکثر تاچهار ماه به صورت مساوی تقسیط می شود.

به گزارش تســنیم، دســتورالعمل شــماره 504 مورخ 
1400/2/۸ ســازمان امور مالیاتــی در خصوص چگونگی 
مالیات خريداران سکه از بانک مرکزی در سال 13۹۹ ابلاغ 
شد.در اين بخشنامه نکات مهمی مطرح شده است. بر اين 
اســاس با توجه به مفاد مواد )1( و )۹3( قانون مالیات های 
مستقیم اصلاحی مصوب 13۹4/4/31 بنا به اختیار حاصل 
از تبصره ماده )100( قانون مذکور و به منظور تکريم موديان 
و تسهیل وصول مالیات عملکرد سال13۹۹ دريافت کنندگان 
سکه از بانک مرکزی، مقرر می دارد:تمامی اشخاص حقیقی 
خريدار سکه از بانک مرکزی جمهوری اسلامی ايران که در 

ســال 13۹۹ نسبت به دريافت حداکثر )105( قطعه سکه 
اقــدام کرده انــد، مشــمول مالیات مقطــوع موضوع اين 
دستورالعمل هستند. اين گروه از خريداران سکه از نگهداری 
اسناد و مدارک موضوع قانون صدرالاشاره و تسلیم اظهارنامه 
مالیاتی معاف هستند. بديهی است بااستناد به قسمت اخیر 
تبصــره ماده )100( قانون مالیات های مســتقیم اصلاحی 
مصوب 13۹4/4/31، مالیات اشــخاص موضوع اين بند که 
اظهارنامه مالیاتی خود را در موعدمقررتسلیم کنند، بر اساس 

رسیدگی به اسناد و مدارک ارائه شده تعیین خواهد شد.
میزان مالیات مقطوع قابل پرداخت اشــخاص حقیقی 
دريافت کننده ســکه بر اســاس تعداد ســکه تحويلی طی 
سال13۹۹ تا پنج قطعه سکه مشمول مالیات نیست. نسبت 
به مازاد پنج سکه تا میزان 15 سکه به ازای هر قطعه سکه 
۹60 هزار تومان مالیات مقطوع؛ نسبت به مازاد 15 سکه تا 

میزان 25 ســکه به ازای هر قطعه ســکه يک میلیون و 2۸0 
هزار تومان مالیات مقطوع و نسبت به مازاد 25 سکه تا میزان 
105 ســکه به ازای هر قطعه ســکه يک میلیون و 600 هزار 

تومان مالیات مقطوع.

مالیات صفر تا ۱/6 میلیون تومانی به ازای تعداد سکه های دریافتی

سعید عمرانی معاون قضايی دادستان کل کشور گفت: کارخانه ارج با چهار محصول خوب و با آخرين تکنولوژی 
روز شروع به کار خواهد کرد، کارخانه ارج با چهار محصول خوب و با آخرين تکنولوژی روز شروع به کار خواهد کرد. 
وی افزود: مقدمات به راه انداختن کارخانه رشــت الکتريک و صنايع پوشش ايران هم در حال فراهم شدن است، در 
ارتباط با کارخانه هپکو با وجود اينکه يک سالی است به دولت مسترد شده، هنوز شاهد کاستی ها هستیم، پیگیر حقوق 
کارگران به لحاظ مادی و معنوی هستیم؛ بعضی کارخانه ها نیاز به اورهال و تامین مالی و سرمايه در گردش دارند که 
تا رســیدن به مقصود و نتیجه کاری پیگیر آنها هستیم. وی ادامه داد: در حوزه تخلفات کارخانه ها چند نفر دستگیر 
شدند و در بحث واگذاری ها با مواردی از فعل و ترک فعل ها برخورد کرده ايم که ممکن است محصول تبانی يا امضای 
طلايی باشد. وی با اشاره به حمايت از تولیدی ها گفت: سازمان بازرسی کل کشور در حوزه مرغ لاين ورود پیدا کرده 
و جلسات خوبی هم در اين زمینه برگزار شده است،: اتفاقاتی که در حوزه مرغ رخ داد، زيبنده کشور نبود و شايد دلیل 
آن برخی سوءنیت ها بود و اکنون اين موضوع به سمتی می رود که وارد کانال قانونی خود شود. اولويت کاری اول ما، 

کارخانه هايی است که می خواهند تعطیل شوند، امیدواريم شاهد تعطیلی هیچ کارخانه ای نباشیم./ مهر

بازگشت
کارخانهارج
بهچرخهتولید

سعید عمرانی

اگر سلامتی تان برايتان ارزشمند است و در اين روزهای کرونايی دلتان نمیخواهد حتی چند دقیقه ای را در صف بانک 
بايستید اما از طرفی بايد وجه نقدی را به حساب خود يا ديگری انتقال دهید، تنها راه سريع، آسان و ايمن استفاده از دستگاه 
های خودگردان است.به گزارش روابط عمومی بانک ملی ايران، دستگاه های خودگردان بانک ملی ايران علاوه بر همه خدمات 
معمول قابل ارائه بر روی دستگاه های خودپرداز، عملیات دريافت وجه نقد و واريز آنی به حساب مشتريان اين بانک را نیز انجام 
می دهند.اين دستگاه ها به صورت 24 ساعته فعال هستند و در هر تراکنش حداکثر 150 برگه اسکناس يا ايران چک را دريافت 
می کنند. دستگاه های خودگردان می توانند معضل همراه داشتن وجه نقد را حل کنند بدون آنکه نیاز باشد تا فرد برای انتقال 
و واريز پول خود به حساب، به شعب بانک مراجعه کند و در صف انتظار بايستد. از طرفی اين دستگاه ها نیازی به پول گذاری 
ندارد. اسکناس دريافتی از مشتری را در خود ذخیره می کنند و به مشتری بعدی که به اسکناس نیاز دارد، تحويل می دهند. 
در دستگاه های خودگردان کاربران می توانند اطلاعات تراکنش خود را از طريق يک QR Code که روی صفحه خودگردان 
به نمايش در می آيد دريافت کرده و يا حتی عکس آن را برای مخاطب خود ارسال کنند. بدين ترتیب علاوه بر کاهش احتمال 
شیوع بیماری کرونا با استفاده از خودگردان ها به جای مراجعه حضوری به شعب، جايگزينی QR Code با رسید کاغذی هم 

می تواند مخاطرات زيست محیطی را کاهش دهد.

پولهاتوسریع
جابهجاکن!

بانک ملی ایران

نتايج نهايی آزمون ارزيابی و جذب نیروی انسانی پیمانکاران مجتمع های مس سرچشمه رفسنجان 
و شــهربابک اعلام  شد.  مهندس محمدحسین زينلی مديرعامل شرکت صنايع مس افق کرمان گفت: 
نتیجه آزمون ارزيابی و جذب نیروی انســانی پیمانکاران اصلی شاغل در مجتمع های مس سرچشمه 
رفسنجان و شهربابک برای اين شرکت از طريق سايت مرکز تخصصی دانشگاه صنعتی شريف به آدرس 
اينترنتی www.karasa.ir قابل مشاهده است. به گزارش مس پرس، زينلی با تشکر از مدير عامل 
شــرکت ملی صنايع مس ايران در فراهم آوردن شرايط اســتخدام نیروهای جديد گفت: نتايج آزمون 
اســتخدامی اين شرکت ماه  از طريق سايت مرکز تخصصی دانشگاه صنعتی شريف به آدرس اينترنتی 
www.karasa.ir  قابل مشاهده است. وی همچنین درخصوص اعتراض احتمالی متقاضیان آزمون 
به نتايج افزود: متقاضیان می توانند به صورت الکترونیکی در سايت کارآسا نسبت به ثبت اعتراض خود 
اقدام کنند و با توجه به شرايط بیماری کرونا ثبت اعتراضات صرفا از طريق سايت امکان پذير خواهد بود. 
زينلی در خصوص زمان تشکیل پرونده پذيرفته شدگان نهايی گفت: به زودی  از طريق سايت شرکت 

صنايع مس افق کرمان اطلاع رسانی لازم صورت خواهد پذيرفت.

اعلامنتایججذبنیروی
انسانیپیمانکاران
مجتمعهایمسسرچشمه

 محمدحسین زینلی 
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هفته نامه اقتصادی ایران

صعود 3 تیم یعنی ظرفیت بالای فوتبال ایران

بیژن ذوالفقارنسب
صعود سه نماينده ايران به مرحله حذفی لیگ قهرمانان 
آســیا ظرفیت بالای فوتبال ايران را نشــان داد. از بین چهار 
تیمــی که در آســیا داشــتیم اســتقلال، پرســپولیس و 
تراکتورسازی با ظرفیت ها و امکانات متفاوت موفق به صعود 
شدند. با توجه به کسب اين موفقیت می توانیم بگويیم فوتبال 
ايران هم به لحاظ نوع بازی و هم نتايج قابل قبول در دوران 
خوبی بسر می برد، به ويژه که هر چهار نماينده کشورمان با 
کادر فنی ايرانی در مسابقات حضور داشتند و تعداد بازيکنان 
خارجی تیم ها هم بســیار کم بود. اين ها نشــان می دهد که 
لیگ برتر ايران معتبر و توانمند اســت. در خصوص عملکرد 
تیم های صعود کننده نیز بايد گفت که پرسپولیس بازی های 
خوبی را به نمايش گذاشت و بی انصافی است که بگويیم در 
گروه آســانی قرار داشت، چراکه همه هم تیمی هايش خوب 
بودند. استقلال هم در دو، سه بازی اول با مشکلات دفاعی 
مواجه شد که خوشبختانه کادر فنی رفته رفته اين مشکلات 
را به حداقل رساند. نتیجه نهايی که آبی ها به دست آوردند 
صعود به عنوان صدرنشــین بود که عملکردی درخشــان 
محســوب می شود. البته اســتقلال در مرحله بعدی بايد با 
آمادگــی و تــدارکات بهتر بــه میدان بــرود. ضمن اينکه 
تراکتورســازی و اســتقلال در دور حذفی بايد با حريفانی از 
عربستان روبه رو شوند که معمولاً دشواری های خاص خود 
را دارد. در اين شــرايط هر تیمی که با آمادگی روانی بهتر، 
تحلیل دقیق تر و کمترين اشتباه به میدان برود موفق خواهد 
شد. از طرفی نمی توان از قبل تیمی را صعود کرده يا حذف 
شــده قلمداد کرد. پرســپولیس بايد به مصاف اســتقلال 
تاجیکستان برود و نبايد اين تیم را دست کم بگیرد. در جريان 
بازی های گروهی ديديم که بازيکنان پرسپولیس با دست کم 
گرفتن حريف يک بازی را واگذار کردند. تیم های ما بايد از 

مجلس درباره نرخ ارز تاکنون هیچگونه 
مصوبه محدود کننده ای نداشته  است

مهدی طغیانی سخنگوی کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفــت: مجلس درباره نــرخ ارز تاکنون هیچگونه مصوبه 
محدود کننده ای نداشــته  اســت، جهانگیری بايد درباره 
ادعــای خود مبنــی بر محدودکنندگی نرخ ارز توســط 
مجلس، مســتندات خود را ارائه کند. حتی يک مصوبه و 
صورتجلسه در مجلس مبتنی بر ادعای معاون اول رئیس 

جمهور وجود ندارد.
 وی در واکنش به ادعای معاون اول رئیس جمهور در 
فضــای مجــازی مبنی بر اينکه مجلس اجازه کاهش نرخ 
ارز را نمی دهد، گفت: ديشــب شــاهد بیان اين اظهارات از 
ســوی جهانگیری بودم و اين ســوال پیش آمد که معاون 
اول رئیس جمهور براساس چه معیار و مستنداتی چنین 
ادعايی می کند. کمیسیون اقتصادی جلسات متعددی را 
برای کاهش و مديريت نرخ ارز با حضور مسئولان دولتی 
طــی همین مدت زمــان فعالیت مجلس يازدهم تا کنون 
برگــزار کرده اســت، البته نــرخ ارز نبايد با دخالت تعیین 
شــود بلکه بايد از طريق سیاست گذاری صحیح مديريت 
شــود.ما دربــاره نــرخ ارز تاکنــون هیچگونــه مصوبه 
محدودکننده ای نداشــته ايم، اتفاقا بانک مرکزی همیشه 
مدعی بوده که نرخ ارز را بازار و سامانه نیما و میزان عرضه 
و تقاضــا تعییــن می کند و در حــال اجرای نظام مديريت 
شــناور ارزی هســتیم. جهانگیری بايد درباره ادعای خود 
مبنی بر محدودکنندگی نرخ ارز توسط مجلس، مستندات 
خود را ارائه کند. حتی يک مصوبه و صورتجلسه در مجلس 
مبتنــی بــر ادعای معاون اول رئیس جمهور وجود ندارد ، 
جهانگیری حداقل با رئیس بانک مرکزی هماهنگی داشته 
باشــد، مجلس همواره از کاهش و تعديل نرخ ارز حمايت 

جدی داشته است. / خانه ملت 

ريیس هیات مديره پرســپولیس بعد 
از حواشی اخیر به توضیح درباره شرايط 

اين باشگاه پرداخت.
به گزارش “ورزش سه”، پرسپولیس 
بعد از موفقیت در لیگ قهرمانان آســیا 
در بازگشــت به ايران با حواشی عجیبی 
مواجه شــد و قرنطینه و سپس ماجرای 
ســاختمات باشــگاه از اتفاقــات اين 
روزهــای ســرخ ها بود که بــا واکنش 
ســیدمجید صدری ريیس هیات مديره 
پرســپولیس همراه شــده اســت: در 
ماه های اخیر تمام تلاش و توجه ارکان 
مديريتــی در باشــگاه، حمايت کامل و 
قاطعانه از يحیی گل محمدی و تک  تک 
بازيکنان و اعضای کادرفنی تیم بود. در 
اين مدت با مديريت بدون حاشیه جعفر 
ســمیعی، کارها را با ســرعت بالا و در 

سکوت پیش برديم.
قبل از آن که پرســپولیس وارد لیگ 
قهرمانان آسیا شود، نتايج خوبی کسب 
کــرد تــا صدر جدول لیگ را از آن خود 
کنــد. در کشــور هنــد نیــز، به قدری 
عملکرد بچه ها خوب بود که توسط تمام 
رســانه های داخلی و بین المللی، حتی 
رسانه رسمی لیگ قهرمانان بارها مورد 
تمجید قرار گرفت. ما به داشــتن چنین 
تیــم و بازيکنانــی افتخار می کنیم زيرا 
آنها با تمام وجود برای به دست آوردن 
امتیــازات می جنگنــد و گل محمدی و 
همکارانش هم در هر بازی، طرح جديد 
تاکتیکی ارائه می کنند تا پرســپولیس 
خلاقیــت و قدرت را به صورت همزمان 

در ديدارهايش داشته باشد.
رئیــس هیــات مديــره باشــگاه 
پرســپولیس درباره حواشــی به وجود 
آمــده اخیر گفت: متاســفانه اتفاقاتی 
نظیــر حراج ســه دانگ از ســاختمان 

باشگاه پرسپولیس توسط شرکت شستا 
و فدراســیون فوتبــال رقــم خورد که 
معاونــت حقوقــی و اجرايی باشــگاه 
توضیحــات کاملی در ايــن مورد ارائه 
کردنــد اما مــا هم بیــکار نبوديم و از 
مســیرهای مختلف برای حل مشکلی 
کــه بی جهت و بدون هیچ دلیل منطقی 
برای باشــگاه بــه وجود آمــده، اقدام 

کرديم.
در اين میان چند ســوال مهم داريم 
که منتظريم تا به جوابش برسیم؛ اينکه 
چرا فدراسیون علیرغم دارايی هايی که 
داشت، ساختمان باشگاه پرسپولیس را 
برای تســويه حســاب با شستا معرفی 
کرده و در ثانی، چرا فقط در مورد دفتر 
باشگاه پرســپولیس بحث می شود؟ از 
سوی ديگر، اطلاعاتی به دست آورده ايم 
که فدراســیون با شستا تسويه حساب 
کرده و ما نبايد درگیر اين مسائل شويم.

صدری در ادامه گفت: پرســپولیس 
روزهای حساسی را مقابل خود می بیند 
و به همین علت، هرگز اجازه نمی دهیم 
باشــگاه را وارد دعواهای ديگر کنند. ما 
در هیــات مديره يک قرار مهم داريم و 

می خواهیم در ســکوت کامل، کارها را 
دنبال کنیم و هر وقت به نتیجه دلخواه 
رســیديم، آن را بــه هــواداران اعلام 
خواهیم کرد. غیر از اين باشد، مشکلات 
قديمــی دوباره در پرســپولیس تکرار 

می شود.
ما اهل جنجال و سروصدای رسانه ای 
نیســتیم و با آرامش، فعالیت مان را جلو 
می بريــم. هماهنگی خوبی بین بنده و 
آقايــان جعفــر ســمیعی، غلامعلــی 
محمدعلیپــور و محمد فیاض در هیات 
مديــره ايجــاد شــده و هــر قدمی که 
برمی داريم با همکاری و مشاوره يکديگر 
اســت. بدون حاشــیه، در  کنار هم کار 
می کنیم تا به پرســپولیس کمک شود. 
جــا دارد از همــه ايــن عزيــزان بابت 
زحماتی که می کشــند، تقدير و تشکر 
کنم. هیات مديره پرســپولیس نه تنها 
در تیم مديريتی، بلکه خارج از باشــگاه 
با همه ارکان ورزش و فوتبال کشورمان 
تعامل سازنده و خوبی دارد و اين مسیر 

را ادامه خواهیم داد.
صــدری درباره دو ديدار حســاس 
پیش رو مقابل سپاهان و استقلال گفت: 

اول اينکــه حريفــان بايد نگران بازی با 
پرســپولیس باشــند زيرا ما معتقديم 
قدرتمندتريــن تیم آســیا را در اختیار 
داريــم و در عمل و داخل زمین هم اين 
موضوع را به اثبات رسانده ايم. در ثانی، 
تلاش می کنیم شرايطی برای تیم ايجاد 
کنیم که پرســپولیس بدون دغدغه و با 
آرامــش و تمرکز کافی وارد دو ديدار با 

تیم های مدعی شود.
 البته اعتراض هايی نســبت به برنامه 
لیگ هم داشــتیم و همچنان می گويیم 
در قبال پرســپولیس کم لطفی شد اما 
ما با تمام توان و انرژی به ديدار سپاهان 
و اســتقلال می رويــم و بــه دنبال دو 

پیروزی شیرين هستیم.
وی در پايــان گفت: در حال حاضر، 
اتحاد و همبســتگی که بین هواداران، 
مديريت باشــگاه، کادرفنی و بازيکنان 
به وجود آمده، يک زنجیره محکم است 
که به عامل موفقیت های ما تبديل شده 
و می توانیــم با همیــن اتحاد، قهرمانی 
پنجم را به دست بیاوريم. تا وقتی متحد 
باشــیم، هیچ تیمی حريف مان نیست. 
خــدا را شــکر که کادرفنــی باهوش، 
بازيکنان غیرتمند و مديريت بی حاشیه 
در باشــگاه داريــم و اينها می تواند رمز 
موفقیت مان باشد. بايد کنار هم بمانیم 
و حمايت ها را ادامه بدهیم تا پرسپولیس 
در جايــگاه واقعــی خود بماند. جا دارد 
تقديــر و تشــکر گرمــی از هــواداران 
پرسپولیس داشته باشم. با اينکه به علت 
شــیوع کرونا، همچنان راه برای حضور 
در اســتاديوم ها مســدود اســت امــا 
طرفــداران  پرســپولیس در فضــای 
مجازی ســنگ تمام گذاشــته اند و بايد 
بداننــد مــا در باشــگاه، قــدردان اين 

حمايت ها هستیم.

خبرپرسپولیس را وارد دعوای شستا نکنید دیدگاه

علیرضا بیگلری رئیس انستیتو پاستور ایران گفت که تا خرداد امسال یک میلیون دز واکسن کرونا داخلی تولیدی این مرکز آماده تزریق می شود و در صورت تایید تولید انبوه، از تیر ماه نیز هر ماه یک 
میلیون دز واکسن تولید و آماده تزریق می شود.وی در آیین آغاز مرحله سوم کارآزمایی بالینی واکسن داخلی کرونا )تولید مشترک انستیتوپاستور و انستیتو فینلای کوبا( در همدان، اظهار داشت: در 
همان روز نخست بحران، این مرکز علمی تشخیص این ویروس را با طراحی شیوه های تشخیص و راه اندازی شبکه آزمایشگاهی بر عهده گرفت. با وجود اینکه هیچ امکاناتی وجود نداشت، اما روزانه 
دو تا سه هزار کیت تولید شد و به علت متوقف شدن بیشتر محموله های خریداری شده در فرودگاه ها، تصمیم سخت محدود شدن تست ها به بیمارستان ها به جای خیابان ها اتخاذ شد، در حالیکه 
سازمان جهانی معتقد به انجام آزمایش در سطح خیابان بود. هر چند سازمان جهانی معتقد به سه نوبت آزمایش کووید ۱۹ از هر نفر بود اما با در پیش گرفتن این شیوه با سه هزار کیت موجود تنها امکان 
پاسخگویی به یک هزار نفر را داشتیم، بنابراین با بهره گیری از دانش فنی به این نتیجه رسیدیم که به جای سه ژن یک ژن موجود در بدن مورد آزمایش قرار بگیرد. نماینده سازمان بهداشت جهانی 
»تست محدود با اولویت بیمارستانی« و »آزمایش یک ژن به جای سه ژن« را به عنوان پروتکل جهانی انتخاب و به همه کشورها ابلاغ کرد. وی درباره تولید دیگر واکسن ایرانی نیز اظهار داشت: واکسن 

بومی دیگری با بهره گیری از تکنولوژی های فوق پیشرفته نیز در انستیتو پاستور ایران در دست تهیه است که مطالعات فاز حیوانی آن تمام شده و به زودی وارد فاز انسانی می شود.  / ایرنا

بعضــی چیزهــا هیچ وقت در دنیا عوض نمی شــوند. يکی از آنها 
انگار پنالتی گرفتن مهدی طارمی اســت. ارتباط دوســتانه ستاره 

بوشــهری با قدرت جاذبه زمین، همه پرتغال را 
کلافه کرده اســت. او توپ را جلو می اندازد، 
پیــش مــی رود و به طرزی ماهرانــه پنالتی 

می گیــرد؛ آنقــدر حرفه ای که تا به حال 
کمــک داور ويدئويــی هم تک تک 

پنالتی های اعلام شده روی او را 
تايید کرده است.

هنرنمايــی  تازه تريــن   
مهــدی در بــازی بامداد 

برابــر  پورتــو  شــنبه 
رقــم  فامالیســائو 

؛  د ر خــو

جايی که پورتو با نتیجه نزديک 3بر2 موفق به کســب پیروزی شــد 
و گل دوم ايــن تیــم را هم طارمی به ثمر رســاند. او خودش پنالتی 
گرفت، اين ضربه را تبديل به گل کرد و تیمش را در کورس قهرمانی 
با اسپورتینگ لیسبون نگه داشت. اين سیزدهمین گل فصل طارمی 
بود و حالا به نظر می رســد او به پنالتی زن اول تیمش هم تبديل 
شده است. در شرايطی که اين اواخر رسانه های پرتغالی انتقاداتی 
از فرصت ســوزی های طارمی داشــتند، اما نمايش موثر او بار ديگر 
تحســین آنها را برانگیخته اســت. ديروز روزنامه اوجوگو نوشــت 
طارمی هنوز نسبت به بازگشت تیمش به صدر جدول اعتقاد دارد. 
همچنین ســايت تريبونا هم گزارشــی با اين تیتر منتشــر کرد: 
»درخصــوص همه حــرف بزنید غیر از طارمی!« و نیز تیتر ديگری 
در گزارش اين سايت به چشم می خورد با اين مضمون: »ستاره 
ايرانی يک چیز ديگر اســت« که آنجا از تفاوت طارمی با ديگر 
بازيکنان پورتو ياد شــده اســت. هر چقدر اين اخبار و بازتاب ها 
را در مورد درخشش لژيونرهای ايرانی بخوانیم، برای مان تکراری 

نمی شــود و ذره ای از حلاوت آن کاسته نخواهد شد.

رئیس اتاق مشــترک بازرگانی ايران و قطر اعلام کرد: بخشــی 
از وســايل ســاختمانی و تجهیزات مورد نیاز اين کشــور برای 
 برگــزاری جام جهانــی فوتبــال 2022 توســط ايــران تامین 
می شــود. عدنان موســی پور در گفت وگو با »ايرنا« با بیان اينکه 
روابط سیاسی مناسبی میان ايران و قطر وجود دارد، اظهار کرد: 
در تجارت با اين کشــور به اهداف موردنظر دســت نیافته ايم در 
 صورتــی کــه می توانیــم روابط تجاری گســترده تری با يکديگر 

داشته باشیم.
وی با اشــاره به برگزاری مســابقات جام جهانی فوتبال 2022 
در قطر، تصريح کرد: در حال حاضر بسیاری از تجهیزات مورد نیاز 
و وســايل ســاختمانی برای آماده سازی اين کشور برای برگزاری 
اين رويداد جهانی توســط بخش خصوصی ايران تامین می شــود.
موســی پور با بیان اينکه برای پذيرش گردشــگر نیز امکانات 
موردنیاز قطر برای جام جهانی تا حد زيادی از سوی ايران تامین 
شده است، خاطرنشان کرد: میزان تجارت دو کشور پیش از اين 
بســیار اندک بود اما با توجه به شــرايط فعلی اين رقم به حدود 
350 میلیــون دلار رســید. وی تاکید کرد: برای افزايش تجارت 

بیــن ايــران و قطر مطابق پیش بینی ها تا يک میلیارد دلار، نیاز به 
تعريف مگاپروژه هايی در ســطح ســران دو کشــور است. به گفته 
رئیــس اتاق مشــترک بازرگانی ايران و قطــر، در صورتی که در 
ســطح کلان، توافقاتی صــورت نگیرد و قطر در اولويت مبادلات 
تجاری قرار نداشــته باشــد، شــاهد تغییر در روابط اقتصادی دو 

کشور نخواهیم بود.

طارمی، دوست نزدیک جاذبه زمین است!

تکراری، اما خیلی شیرین
مشارکت در تامین تجهیزات جام جهانی ۲۰۲۲ قطر

مرحله گروهی رقابت های لیگ قهرمانان آسیا تمام شد. پرسپولیس، 
استقلال و تراکتور سه تیمی بودند که  توانستند از گروه های B، C و 
E صعود کنند. در اين مرحله تیم ها بابت هر برد 50 هزار دلار و بابت 
تســاوی 10 هزار دلار درآمد  داشــتند. پاداش صعود به مرحله بعدی 

رقابت ها هم
100 هزار دلار است. در اين بین کنفدراسیون، مبلغ 45 هزار دلار 
هم به عنوان کمک هزينه سفر تیم ها به کشورهای میزبان در اختیار 
باشــگاه ها قرار داد که البته مشــخص نیست باشــگاه های ايرانی چه 

هزينه ای کردند. ولی درآمد باشگاه ها در مجموع چقدر بود؟
 درآمد لحظه آخری

تراکتور موفق شــد در لحظات آخر مرحله گروهی لیگ قهرمانان 
آسیا به دور يک هشتم نهايی رقابت ها صعود کند. حاصل کار اين تیم 
در مرحله گروهی 4 تساوی و دو برد بود. آنها 100 هزار دلار هم پاداش 
صعود گرفتند. 45 هزار دلار هم بابت کمک هزينه سفر دريافت کردند 
تا مجموع درآمدشان به رقم 2۸5 هزار دلار برسد؛ يعنی با دلار ديروز، 

حدودا
6 میلیارد و 600 میلیون تومان درآمد داشتند. البته که از اين پول 

چیزی به دست شان نرسیده است.
پاختاکور3  3 تراکتور)10 هزار دلار(

 تراکتور 0  0 شارجه امارات )10 هزار دلار(
نیروی هوايی عراق0  0 تراکتور)10 هزار دلار(
 تراکتور1  0نیروی هوايی عراق )50 هزار دلار(

تراکتور 0  0پاختاکور )10 هزار دلار(
شارجه امارات0  2تراکتور)50 هزار دلار(

پاداش صعود: 100 هزار دلار
کمک هزينه سفر AFC: 45 هزار دلار)هزينه سفر نامعلوم(

جمع درآمد: 2۸5 هزار دلار
 درآمد نسبتا خوب استقلال

باشــگاه اســتقلال صاحب ســه برد، دو تساوی و يک شکست شد تا 
در مجموع از مسابقات خود 170 هزار دلار درآمد داشته باشد. با توجه 
به صعود از مرحله گروهی آنها صاحب 100 هزار دلار پاداش هم شدند. 
به اضافه کمک هزينه ســفر درآمد آنها به عدد 315 هزار دلار معادل 

حدودا ۸ میلیارد و 470 میلیون رسید.

استقلال5 - 2الاهلی عربستان)50 هزار دلار(
 الشرطه عراق0 - 3استقلال)50 هزار دلار(

استقلال2 - 2الدحیل)10 هزار دلار(    
 الاهلی عربستان0 - 0استقلال)10 هزار دلار(

 استقلال1  0الشرطه عراق)50 هزار دلار(
پاداش صعود:  100 هزار دلار

کمک هزينه سفر AFC: 45 هزار دلار)هزينه سفر نامعلوم(
درآمد کلی: 315 هزار دلار

 فولاد کم درآمدترين
فولاد تنها تیم ايرانی بود که نتوانســت از مرحله گروهی رقابت ها 
صعود کند. فولاد در اولین گام و در پلی آف العین را برد تا صاحب 30 
هزار دلار پاداش شود. در مرحله گروهی اين تیم يک برد و دو تساوی 
به دست آورد تا درآمدش به عدد 70 هزار دلار برسد. يعنی در مجموع 
پلی آف و گروهی آنها به 102 هزار دلار رســیدند و 45 هزار دلار هم 

هزينه کمک سفر دريافت می کنند.

السد1 - 1فولاد)10 هزار دلار(
فولاد1 - 0 الوحدات اردن )50 هزار دلار(

فولاد1 - 1النصرعربستان
)10 هزار دلار(

درآمد فولاد از پلی آف: 30 هزار دلار
کمک هزينه سفر AFC: 45 هزار دلار)هزينه سفر نامعلوم(

درآمد کلی: 145هزار دلار

 جیب پر پرسپولیسی ها
پرسپولیس اولین تیم ايرانی بود که با اقتدار به دور دوم رقابت های 
لیگ قهرمانان آســیا صعود کرد. حاصل کار قرمزها در مرحله گروهی 
رقابت ها 5 برد و يک شکست بود. يعنی آنها فقط به واسطه بردهايشان 
250 هزار دلار درآمد کسب کردند. پاداش صعود و هزينه کمک سفر 
پرســپولیس هم روی هم 145 هزار دلار شــد. مجموع درآمد اين تیم 
از لیگ قهرمانان به عدد 3۹5 هزار دلار حدودا ۹ میلیارد تومان رسید 
تا بیشترين درآمد را داشته باشد. هیچ تیمی در هیچ گروهی به اندازه 

پرسپولیس برد نداشت.

پرسپولیس1 - 0الوحده امارات)50 هزار دلار(
الريان1-  3پرسپولیس )50 هزار دلار(

پرسپولیس2 - 1 گوا هند)50 هزار دلار(
گوا هند 0 - 4 پرسپولیس)50 هزار دلار(

پرسپولیس4 - 2الريان)50 هزار دلار(
پاداش صعود:100 هزار دلار

کمک هزينه سفر AFC: 45 هزار دلار)هزينه سفر نامعلوم(
درآمد کلی: 3۹5 هزار دلار

جزئیات درآمد تیم های ایرانی در لیگ قهرمانان آسیا 

کی چقدر پول در آورد؟در آمد چهارباشگاه  ایرانی 30 میلیارد تومان
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سیداحســان قاضی زاده هاشــمی، رئیس فراکسیون 
محرومیــت زدايی و گروه های جهادی مجلس شــورای 
اســلامی در گفت وگو با خبرنگار پايگاه خبری وزارت راه 
و شهرســازی،در خصوص رونق گرفتن ســاخت و ســاز 
مســکن در کشــور با اجرای طرح اقدام ملی با اشــاره به 
اينکه اجرای اين طرح می تواند از ويژگی های شــاخصی 
برخوردار باشــد، گفت: اين طرح می تواند يک شــاخص 
مناسب در رونق ساخت و ساز مسکن باشد. در اين زمینه 
انتظار اين اســت که کار با قدرت و ســرعت بیشــتر و به 
شــکل جهادی تر و عملیاتی تــر پیش برود تا با مجموعه 
اين اقدامات شاهد حرکت آن به سمت مسیری باثبات تر 
باشــیم. وی بــا اشــاره بــه اقدامات خــوب وزارت راه و 
شهرســازی در توسعه حمل و نقل ريلی در کشور، گفت: 
در حوزه ريلی و توســعه آن در کشــور اتفاقات خوبی را 
شــاهد بوده ايــم.  پروژه راه آهــن خواف-هرات از جمله 
اقدامات خوب در ناوگان ريلی و شرق کشور است. طرحی 
کــه می تواند با اتصال به دوغارون اثربخشــی زيادی در 
حوزه حمل و نقل بار و مســافر به همراه داشــته باشــد. 
بدون شــک با تمرکز هرچه بیشــتر در توسعه حمل ونقل 

ريلی بهره برداری های موثرتری را شــاهد خواهیم بود.

زندگی طیب حا ج رضایی سریال می شود
نگارش طرح اولیه سريال »زنگی« به نويسندگی مجید 
آســودگان و تهیه کنندگی محمدرضا شــفیعی به پايان 
رسید. به گزارش جام جم، نگارش سیناپس اولیه فیلمنامه 
ســريال »زنگی« به تهیه کنندگی محمدرضا شــفیعی و 
نويسندگی مجید آسودگان با محوريت پرداخت به زندگی 
طیب حاج رضايی به پايان رسید. تحقیقات پیرامون ساخت 
اين سريال به همراه يک تیم پژوهشی از سال 13۹۸ آغاز 
و در دو مقطع به صورت تاريخ شــفاهی و مکتوب صورت 
گرفت و درنهايت پايیز13۹۹ نگارش طرح اين سريال آغاز 
و اسفند سال گذشته، سیناپس نهايی آن تحويل گروه فیلم 
و ســريال شــبکه سه سیما شد. اين ملودرام اجتماعی که 
در اوايل دهه40 در جنوب شهر تهران سپری می شود در 
بستر تاريخ به وقايع آخر زندگی طیب حاج رضايی و افراد 
تاثیرگذار در آن مقطع می پردازد و به زودی کارگردان اين 
اثــر که مجری طرح آن، موسســه فرهنگی-هنری وصف 

صباست نیز مشخص و معرفی خواهد شد. 

 ابلاغ دستورالعمل موضوع ماده 2 آیین نامه اجرایی
 ماده 27 قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان

وارثان
سهامعدالت
فعلاصبرکنند

با حکم وزير راه و شهرسازی، دستورالعمل 
نحــوه برگــزاری آزمون، اعطــای پروانه، 
انتخاب و معرفی کارشناسان موضوع ماده 
27 قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 
به مديران کل راه و شهرسازی استانها ابلاغ 
شد. به گزارش خبرنگار پايگاه خبری وزارت 
راه و شهرسازی، باحکم محمد اسلامی وزير 
راه و شهرســازی، دســتورالعمل نحــوه 
برگــزاری آزمون، اعطای پروانه، انتخاب و 
معرفی کارشناسان موضوع ماده 27 قانون 
نظــام مهندســی و کنترل ســاختمان به 
 مديران کل راه و شهرســازی اســتان ها، 

ابلاغ شد. 
بنــا بر اعــلام مديرکل دفتر توســعه 
مهندسی وزارت راه و شهرسازی، طی اين 

ابلاغیه، شــرايط جديدی برای اخذ پروانه 
کارشناسی توسط مهندسان عضو سازمان 
نظام مهندســی استان ها تعیین شده است 
که از جمله دارا بودن پروانه اشــتغال بکار 

نظام مهندســی پايه يک در يکی از هفت 
رشته اصلی، نداشتن محکومیت انتظامی 
درجــه 3 و بالاتر، موفقیت در آزمون کتبی 
و مصاحبــه تخصصی و گذراندن دوره های 

آموزشــی و کارآمــوزی و ... اســت. در 
دستورالعمل مذکور، برگزاری آزمون صدور 
پروانه کارشناســی، هر ســه سال يک بار 

پیش بینی شده است.
طبق ماده 27 قانون نظام مهندســی و 
کنترل ساختمان،  وزارتخانه ها، مؤسسات 
دولتــی، نهادها، نیروی نظامی و انتظامی، 
شرکت های دولتی و شهرداری ها می توانند 
در ارجاع امور کارشناسی با رعايت آيین نامه 
خاصی که به پیشــنهاد مشــترک وزارت 
مسکن و شهرسازی و وزارت دادگستری به 
تصويــب هیأت وزيران می رســد به جای 
کارشناسان رسمی دادگستری از مهندسان 
دارای پروانه اشــتغال که به وسیله سازمان 

استان معرفی می شوند، استفاده کنند.

طرح اقدام ملی می تواند یک شاخص 
مناسب در رونق ساخت و ساز مسکن باشد 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

مدیرعامل شرکت سپرده گذاری مرکزی با تاکید بر اینکه دارندگان سهام عدالت، فعلا برای فروش سهام خود صبر کنند، گفت: به زودی دارندگان سهام عدالت، سهامدار شرکت سرمایه گذاری 
امید ایرانیان می شوند. حسین فهیمی با بیان اینکه تمام صاحبان سهامداران عدالت چه گروه روش مستقیم و چه گروه روش غیرمستقیم، سهامدار شرکت سرمایه گذاری امید ایرانیان خواهند شد، 
اظهار کرد: تمام جمعیت ۵۰ میلیون نفری دارندگان سهام عدالت سهامدار شرکت سرمایه گذاری امید ایرانیان می شوند. این شرکت شامل ۱۳ شرکت غیربورسی و غیرفرابورسی است. او ادامه 
داد: شرکت سرمایه گذاری امید ایرانیان یک شرکت سرمایه گذار از ترکیب سهام چند شرکت است و هر دارنده سهام عدالت براساس ارزش اسمی سهامی که دارد )برگه های یک میلیون 
تومانی و ۵۰۰ هزار تومانی( از این شرکت سهم خواهد داشت. وی درباره رفع مشکل عدم فروش سهام عدالت در بازار گفت: برای خرید عمده سهام عدالت در بورس، صندوقی درحال تشکیل 
است که مراحل نهایی را پشت سر می گذارد و این صندوق توسط چند موسسه در بازار شروع به کار خواهد کرد و  درباره زمان واگذاری سهام عدالت متوفیان،شرایط به گونه ای است که نمی توانیم 
پذیرای مراجعه فیزیکی وراث سهام عدالت باشیم بنابراین بستری درحال ایجاد است که تمام مراحل واگذاری سهام عدالت آنلاین و برخط باشد، باید توجه داشته باشیم درحال حاضر جمعیت وراث 

سهام عدالت به ۱۰ میلیون نفر رسیده است، در این شرایط سخت شیوع بیماری کرونا، این جمعیت ۱۰ میلیون نفری نمی توانند برای انتقال سهام عدالت اموات خود حضور فیزیکی داشته باشند.

تقدیر رییس کمیسیون صنایع و معادن 
از اقدامات خوب بانک مسکن در اجرای 

پروژه های تولید مسکن

در ديدار مديرعامل بانک مسکن با ريیس کمیسیون صنايع و 
معادن مجلس شورای اسلامی مطرح شد؛ تقدير از اقدامات خوب 
بانک مسکن در اجرای پروژه های تولید مسکن و حمايت در ساخت 
و ساز کشور، به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بانک مسکن  
عزت ا... اکبری ريیس کمیسیون صنايع و معادن مجلس شورای 
اسلامی طی جلسه ای با مدير عامل بانک مسکن از اقدامات خوب 
بانک مسکن در اجرای پروژه های تولید مسکن و حمايت در ساخت 
و ساز کشور که منجر به رونق اقتصادی در بخشهای مختلف می 
شود تقدير نمود و گفت : تلاش مجموعه مديريتی و کارکنان در 
وصول مطالبات و کاهش NPL و رشــد پرداخت تســهیلات در 
بخش خريد و ساخت مسکن ستودنی است و اظهار امیدواری کرد 
اين برنامه ريزی برای ســال جاری نیز ادامه يابد و رشــد اقتصادی 

کشور از اين مسیر فراهم گردد.
بنابراين گزارش،  دکتر محمود شايان  مدير عامل بانک مسکن 
در اين ديدار با اشاره به اينکه بخش مسکن نقش مهمی در اقتصاد 
کشور دارد و به عنوان موتور محرکه اقتصادی می تواند نقش بسزايی 
در رونق اقتصادی کشور داشته باشد اظهار داشت: اقدام مناسب 
مجلس شــورای اســلامی با تصويب بند الف تبصره 1۸ در قانون 
بودجه سال 1400 در کنار شعار   تولید، پشتیبانی ها و مانع زدايی 
ها  جای تقدير و تشکر دارد و قطعا می تواند منجر به رونق بخش 
مسکن شود. وی با تاکید بر اينکه سهمیه بانک مسکن و ساير بانک 
های عامل برای اعطای تسهیلات ساخت در قالب تبصره 1۸ قانون 
بودجه سال 1400 تعیین و از سوی بانک مرکزی به سیستم بانکی 
ابلاغ شد گفت: تمام بانک ها موظف شده اند نسبت به پرداخت 
تسهیلات ساخت مسکن معادل 20 درصد تسهیلات نظام بانکی 
برای ساخت يک میلیون و 200 هزار مسکن شهری و روستايی 

اقدام کنند.
 او با اشاره به مشارکت بانک مسکن در بزرگترين پروژه شهرک 
سازی در کشور ادامه داد: اين پروژه که 10هزار واحد مسکونی بوده 
و در زمینی به مساحت 350 هکتار ساخته می شود بانک مسکن 
برای هر واحد مسکونی مبلغ 300 میلیون تومان تسهیلات پرداخت 
می کند که در مجموع برای اين پروژه 10هزار واحدی، سه هزار 
میلیارد تومان اختصاص خواهد يافت. اين اقدام نشان می دهد که 
بانک مسکن به طور جدی پیگیر حمايت از بخش مسکن، پشتیبانی 
و مانع زدايی ها است، مجلس شورای اسلامی در قالب تبصره 1۸ 
قانون بودجه سال 1400 مصوب کرده است در بند)الف( 10 تبصره 
1۸ قانون بودجه، 360 هزار میلیارد تومان تســهیلات به بخش 
احداث و نوسازی واحد های مسکونی اختصاص پیدا کند. بر اساس 
ابلاغیه بانک مرکزی نیز سهمیه بانک مسکن تعیین و تمام بانک 
ها موظف شــده اند نسبت به پرداخت تسهیلات ساخت مسکن 
معادل 20 درصد تسهیلات نظام بانکی برای ساخت يک میلیون 
و 200 هزار مسکن شهری و روستايی اقدام کنند.در قالب اين طرح 
برای ساخت يک میلیون و 200 هزار واحد مسکونی که سالیانه 
بايد اين تعداد مسکن در کشور ساخته شود، ۸00 هزار واحد در 
شهرها و 400 هزار واحد در روستاها ساخته خواهد شد که سهم 
بانک مسکن در بخش روستايی 60 هزار واحد مسکونی و در بخش 
شهری 150 هزار واحد مسکونی است که اين آمار نشان می دهد 
که ســهم بانک مســکن در بخش شهری در میان ساير بانک ها و 
بانک های عامل رتبه اول را به خود اختصاص داده است. سهمیه 
هر بانک توسط بانک مرکزی تعیین شده است و مجموع دوران 
مشارکت ساخت و فروش اقساطی اين تسهیلات 20 سال است و 
پس از دوره مشــارکت به فروش اقســاطی تبديل و تعهدات آن به 
متقاضی واجد شرايط منتقل می شود. البته بايد تاکید کرد که نرخ 
سود تسهیلات ياد شده مصوب شورای پول و اعتبار خواهد بود و 
به افراد واجد شــرايط معرفی شــده توسط وزارت راه و شهرسازی 

پرداخت خواهد شد.
 وی با بیان اينکه با توجه به نامگذاری سال 1400 به عنوان سال   
تولید، پشتیبانی ها و مانع زدايی ها  توسط مقام معظم رهبری و 
برنامه ريزی ها و مصوبات و تاکیدات مربوط به بخش مسکن و با 
توجه به ارتباط پسین و پیشین که بخش مسکن با ساير بخشها 

دارد امسال شاهد رونق اقتصادی در کشور بیش از پیش باشیم.

خبر

آگهــی تغییــرات شــركت رازیگــران هنــر آتــی شــركت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲9۱۱۱8 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۲۷۵68۱ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی عــادی بطــور فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱۲/۲۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ۱-محمد طاهــری بــا كدملــی ۲۷۵۳6۲۱۰۵۵ 
بســمت رئیــس هیــات مدیــره ) خــارج از شــركا( ۲- آقــای میثــم ولــی زاده بــا كدملــی ۰۰۱۴۱۵8۰۵۱ بســمت مدیــر عامــل و عضــو هیــات مدیــره ) از 
بیــن شــركا( ۳- خانــم منصــوره قربانعلــی ولیانــی بــا كدملــی ۰۰6۳۲۷۷۰9۳ بســمت عضــو هیــات مدیــره )خــارج از شــركا( ۴- خانــم حمیــده رحیمی 
بــا كدملــی ۰۰6۲9۲8۵۲۱ بســمت عضــو هیــات مدیــره ) خــارج از شــركا( ۵- آقــای نیمــا بیــات بــا كدملــی ۰۰۷۱6۷۲۵۰8 بســمت عضــو هیــات مدیره 
)خــارج از شــركا( 6- آقــای محمــد یوســف نیلــی بــا كدملــی ۳8۷۴۳۲۲۱۲۲ بســمت عضــو هیــات مدیــره )خــارج از شــركا ( بــرای مــدت نامحــدود 
انتخــاب گردیدنــد و مقــرر گردیــد اوراق و اســناد بهــادار و تعهــدآور از قبیــل چــک، ســفته، بــروات، قرادادهــا و عقــود اســلامی بــا امضــاء مدیرعامــل 
و یــا رئیــس هیــات مدیــره هركــدام بــه تنهایــی همــراه بــا مهــر شــركت معتبــر اســت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا 

و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲686(

آگهــی تغییــرات شــركت رازیگــران هنــر آتــی شــركت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲9۱۱۱8 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۲۷۵68۱ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱۲/۱9 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ویانــا طاهــری بــا كدملــی ۰۱۵۴۵۱۷9۷6 بــا پرداخــت 
۲.۰۰۰.۰۰۰ ریــال در زمــره شــركاء قــرار گرفــت. ســرمایه شــركت از مبلــغ ۲.99۱.۰۰۰ ریــال بــه مبلــغ ۴.99۱.۰۰۰ ریــال افزایــش یافــت كــه در نتیجــه 
مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. پــس از افزایــش ســرمایه ســهم الشــركه شــركا بشــرح ذیــل مــی باشــد. مهــری مهرآبــادی 
كــد ملــی ۰۵۳۳۳۳98۲۰ دارای ۲99۰۰۰۰ ریــال میثــم ولــی زاده بــا كــد ملــی ۰۰۱۴۱۵8۰۵۱ دارای ۱۰۰۰ ریــال ویانــا طاهــری بــا كدملــی ۰۱۵۴۵۱۷9۷6 

دارای ۲۰۰۰۰۰۰ ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲688(

آگهــی تغییــرات شــركت رازیگــران هنــر آتــی شــركت بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۲9۱۱۱8 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳۲۷۵68۱ بــه اســتناد 
صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱۲/۲۰ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : مهــری مهرآبــادی كــد ملــی ۰۵۳۳۳۳98۲۰ بــا دریافــت 
ــه مبلــغ  ــال ب ــغ ۴.99۱.۰۰۰ ری ــد و ســرمایه شــركت از مبل كلیــه ســهم الشــركه خــود از صنــدوق شــركت از دیــف شــركا شــركت خــارج گردیدن
۲.۰۰۱.۰۰۰ ریــال كاهــش یافــت كــه در نتیجــه مــاده مربوطــه در اساســنامه بشــرح فــوق اصــلاح گردیــد. پــس از كاهــش ســرمایه ســهم الشــركه 
شــركا بشــرح ذیــل مــی باشــد. میثــم ولــی زاده بــا كــد ملــی ۰۰۱۴۱۵8۰۵۱ دارای ۱۰۰۰ ریــال ویانــا طاهــری بــا كدملــی ۰۱۵۴۵۱۷9۷6 دارای ۲۰۰۰۰۰۰ 

ریــال ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲689(

آگهــی تغییــرات شــركت پایــا راز بنــا بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۳۷۳۰8۰ و شناســه ملــی ۱۰۳۲۰۲۲۳۰۴۵ بــه اســتناد صورتجلســه 
مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱۲/۲۵ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : - آقــای طاهــر آجورلــو بــا كدملــی ۰۳۲۳699۱89 بــا دریافــت كلیــه 
ــال  ــغ ۱9.۰۱۱.8۰۰.۰۰۰ ری ــد. - ســرمایه شــركت از مبل ــال از صنــدوق شــركت، از شــركت خــارج گردی ــغ ۵.9۰۰.۰۰۰ ری ــه مبل ســهم الشــركه خــود ب
بــه مبلــغ ۱9.۰۰۵.9۰۰.۰۰۰ریــال كاهــش یافــت. در نتیجــه مــاده مربوطــه در اساســنامه بــه شــرح فــوق اصــلاح گردیــد. - اســامی شــركاء و میــزان 
سهم الشــركه هــا پــس از كاهــش ســرمایه بــه شــرح ذیــل میباشــد: - خانــم ویانــا طاهــری بــا كدملــی ۰۱۵۴۵۱۷9۷6 دارای ۵.9۰۰.۰۰۰ ریــال ســهم 
الشــركه - آقــای علیرضــا طاهــری بــا كدملــی۲۷۵۴۴9۵۲۰۷ دارای ۱9.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال ســهم الشــركه ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبت 

شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲69۰(

آگهــی تغییــرات شــركت توســعه فنــاوری شــمیم شــریف بــا مســئولیت محــدود بــه شــماره ثبــت ۴۲۷۱۴۴ و شناســه ملــی ۱۰۳۲۰۷9۵8۲۰ بــه 
اســتناد صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۱۴۰۰/۰۱/۱۱ تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : محــل شــركت در واحــد ثبتــی تهــران بــه آدرس اســتان تهــران 
- منطقــه ۱8، شهرســتان اسلامشــهر، بخــش احمدآبــاد مســتوفی، دهســتان احمدآبــاد مســتوفی، روســتا حســن آبــاد قلعــه اكبربیــک، محلــه حســن 
آبــاد خالصــه، خیابــان )خاكــی(، خیابــان شــهید احســانی راد، پــلاک ۴۴، مجتمــع عصــر انقــلاب، طبقــه همكــف، كدپســتی ۳۳۱۳۱9۳688 تغییــر 

یافــت. ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲69۱(

آگهــی تغییــرات شــركت شــیمیایی كلــر ســازان پــارس شــركت ســهامی خــاص بــه شــماره ثبــت ۲6۳۵69 و شناســه ملــی ۱۰۱۰۳8۰9696 بــه 
اســتناد صورتجلســه مجمــع عمومــی فــوق العــاده مــورخ ۱۳99/۱۲/۱8 تصمیمــات ذیــل اتخــاذ شــد : ســرمایه شــركت از مبلــغ8.6۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال به 
مبلــغ ۱۱.۰۰۰.۰۰۰.۰۰۰ ریــال منقســم بــه ۱۱۰۰ ســهم ۱۰۰۰۰۰۰۰ریالــی بــی نــام تمامــا پرداخــت شــده از محــل مطالبــات حــال شــده ســهامداران تامیــن 
گردیــده افزایــش یافــت ومــاده مربوطــه دراساســنامه بشــرح مذكــور اصــلاح شــد وذیــل ثبــت ازلحــاظ افزایــش ســرمایه درتاریــخ فــوق الذكــر 

تكمیــل امضاگردیــده اســت ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲69۲(

ــه اســتناد  ــی ۱۰6۳۰۱۴۱۵۳8 ب ــه شــماره ثبــت ۳۵۲86۵ و شناســه مل ــان ب ــاون روســتایی ایرانی ــدوق تع ــی صن ــرات شــركت تعاون آگهــی تغیی
صورتجلســه هیئــت مدیــره مــورخ ۱۳99/۱۰/۱۵ و مجــوز شــماره 9۷9/۴۰۰/۳۴۲ مــورخ ۱۴۰۰/۱/۲۱ ســازمان مركــزی تعــاون روســتایی ایــران تصمیمــات 
ذیــل اتخــاذ شــد : آقــای حمیــد رضــا صفــری فرزنــد محمــد بــا كــد ملــی ۴۵9۱۰۷۱۱89 بجــای آقــای مریخــی بــه عنــوان مدیرعامــل شــركت تعاونی 
صنــدوق تعــاون روســتایی ایرانیــان انتخــاب گردیــد. حــق امضــاء كلیــه چــک هــا ، قراردادهــا، اســناد و اوراق بهــادار و تعهــدآور بــرای صنــدوق بــا 
امضــاء رئیــس هیئــت هیئــت مدیــره و در غیــاب ایشــان بــا امضــاء نائــب رئیــس هیئــت مدیــره و امضــاء مدیرعامــل و بــا مهــر صنــدوق معتبــر مــی 

باشــد. ســازمان ثبــت اســنادواملاک كشــور اداره ثبــت شــركت هــا و موسســات غیرتجــاری تهــران )۱۱۳۲68۷(

 حسین شريفی سرپرست دپارتمان روابط 
عمومی فدراسیون فوتبال درباره جلسه هیات 
رئیســه فدراسیون فوتبال و افزايش دستمزد 
داوران گفت: حق الزحمه داوران سه برابر شد. 
البته اين مساله مربوط به جلسه قبلی هیات 
رئیســه فدراسیون فوتبال می شود اما شنیدم 
که ســه برابر شده است. جلسه هیات رئیسه 
فدراسیون فوتبال بسیار مفصل بود و از حدود 
ساعت هشت صبح تا حدود ساعت 17 به طول 
انجامید. مباحث زيادی مطرح شــد. تکلیف 
بخشــی از کمیته ها مشخص شد. سرمربیان 
تیم های زنان مشــخص شــدند و به تصويب 
رسیدند. روسای بعضی از کمیته ها هم اعضای 
خود را شناختند. وی درباره آخرين وضعیت 
طلب شستا از فدراسیون فوتبال گفت: در مورد 
بحث طلب شستا صحبت کوتاهی شد. اينکه 
رقم باقی مانده چقدر است و چه راه هايی برای 
توافق وجود دارد. در جريان جزيیات کامل اين 
مساله نیستم. ولی اينکه تفاهم و توافقی خواهد 
شد بايد بگويم که اين اتفاق صورت می گیرد. 
اودرباره جلســه رسیدگی به میزبانی بحرين 
خاطرنشــان کرد: 27 ارديبهشــت مشخص 
می شود. در اين جلسه در اين باره صحبتی نشد 
اما چیزی که مشــخص است اين است که در 
ايــن فرآيند تیــم حقوقی ما کار خود را انجام 
می دهد و سعی دارد تا از حق فوتبال ايران به 
بهترين شــکل دفاع کند و  قرار اســت جلسه 
رســیدگی برگزار شود. جلسه رسیدگی هنوز 

برای ما برگزار نشــده است. ما قائل به وظیفه 
هســتیم نه نتیجه. ما بايد تلاش کنیم و دفاع 
خــود را از فوتبــال ملی انجام دهیم. هزينه ها 
توسط فدراســیون پرداخت شده است. شما 
نگران چه چیزی هســتید؟وی درباره شايعه 
انحلال سازمان لیگ اذعان داشت: با توجه به 
يکی از بندهای اساســنامه، بايد توافقی بین 
فدراسیون فوتبال و سازمان لیگ صورت بگیرد. 
يــک کارگروه ســه نفره متشــکل از منصور 
قنبــرزاده، احمدرضا براتی و نادری عضو اين 
کارگروه هستند. اين دوستان مسئول تنظیم 
توافقنامه فدراسیون و سازمان لیگ هستند و 
امکان سنجی می کنند. طبق اساسنامه جديد 
برای اينکه فعالیت های ســازمان لیگ قانونی 
باشــد و بايد فدراســیون و سازمان لیگ باهم 

تفاهمنامه ای را به امضا برسانند.
شريفی درباره چند شغله بودن شهاب الدين 
عزيزی خادم تصريح کرد: در فدراسیون فوتبال 
مقید به پاسخگويی هستیم. عزيزی خادم در 
تاريخ دهم اسفندماه استعفا و انصراف خود را 
از عضويت موظف هیات مديره پتروشــیمی 
اعــلام کرد و بعــد از آن به صورت غیرموظف 
حضور پیدا کرد که آن هم شــغل به حســاب 
نمی آيــد. وی دربــاره هديــه 10 میلیونی 
فدراسیون فوتبال به خبرنگاران در جلسه چند 
روز پیش گفت: رسانه ای که خبر را منتشر کرد 
نمی دانــم چه بايد دربــاره اش بگويم. همه ما 
همکار و دوســت هستیم. من يک خبرنگار و 

يک آدم رســانه ای هستم و همديگر را خوب 
می شناســیم. تا انتهای ماه مبارک جلســات 
ديگری را هم خواهیم داشــت. همه میهمان 
باشگاه سايپا بودند و فدراسیون میزبان نبود. 
هديه 10 میلیونی و زعفران و مســائلی از اين 

دســت، درست نیست. اگر اين قدر پول وجود 
داشت، هزينه های داخل فدراسیون و معوقات 
پرداخت می شــد. اين هــا را نمی دانم از کجا 
آورده اند. آيا ســندی دارند يا خیر. اگر دارند 
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شورای عالی شهرسازی و معماری هر گونه ساخت و ساز 
مســکونی و ويلايی در حوضه آبريز شــش سد استان های 

تهران البرز را مطلقا ممنوع کرد.
بــه گزارش اعتبار به نقل از پايگاه خبری وزارت راه 
و شهر سازی، فرزانه صادق مالواجرد معاون شهرسازی 
و معمــاری وزارت راه و شهرســازی و دبیــر شــورای عالی 
شهرسازی و معماری ايران مصوبه اين شورا پیرامون طرح 
ســامان دهی فضايی-عملکردی حوضه های آبريز سدهای 
تأمین کننده آب شرب شهر تهران و همچنین حوضه آبريز 
ســد طالقان در اســتان البرز را به استانداران البرز و تهران 

ابلاغ کرد.
در بخشی از متن اين نامه خطاب به استاندار و رئیس شورای 
برنامه ريزی و توســعه استان البرز با  اشاره به اهمیت تامین 
آب شــرب پايتخت آمده اســت: احداث هرگونه مجتمع 
مســکونی و ساخت وســاز مسکونی و ويلايی خارج از نقاط 
شــهری و روستايی، به هر شکلی مانند تعاونی های مسکن 
و ويلاســازی به دلیل مغايرت با اســاس طرح ســاماندهی، 

صراحتاً ممنوع است.
بارگذاری مسکونی در داخل نقاط شهری و روستايی نیز 

صرفاً در حد نیاز ناشی از رشد طبیعی و متعارف جمعیتی 
و در چارچوب طرح مصوب اين ســکونتگاه ها مجاز خواهد 

بود.
در نامه شورای عالی شهرسازی به استاندار البرز افزوده 
شده است: لازم است ممنوعیت توسعه گردشگری متمرکز 
و متقابلًا تشــويق توســعه گردشــگری طبیعی و تفرجی 
گسترده در اسناد طرح تصريح و تأکید گردد. در اين ارتباط، 
ضرورت و پیشــنهادهای احداث مناطق نمونه گردشگری 
مصوب هیئت دولت، در چارچوب راهبردها و سیاست های 
شــورای عالی امنیت ملی و »طرح ســاماندهی حوضه های 
آبريــز« و بــا رعايت اصل ممنوعیــت بارگذاری جمعیتی، 
سکونتی و فعالیتی فراتر از توان اکولوژيک منطقه و ممنوعیت 
هرگونه ساخت وساز مسکونی در آنها، توسط سازمان میراث 
فرهنگی، صنايع دســتی و گردشــگری، جهت طی فرآيند 
قانونی بررسی و تصويب، به دبیرخانه شورای عالی شهرسازی 

و معماری اعلام خواهد شد.
در اين نامه آمده است: طرح های جامع و هادی مصوب 
شهرها و روستاهای واقع در محدوده حوضه آبريز سد طالقان 
در صــورت عدم مغايرت با راهبردهای »طرح ســاماندهی 

حوضه هــای آبريز« کماکان ملاک عمــل خواهند بود. در 
صورت مغايرت، اخذ مصوبه شــورای عالی شهرســازی )در 
مورد شهرها( و شورای برنامه ريزی و توسعه استان )در مورد 

روستاها( ضروری است.
 همچنین شورای عالی شهرسازی و معماری با توجه به 
اهمیت ملاحظات پدافند غیرعامل، بر ضرورت انجام اقدامات 
لازم برای افزايش تعداد ايستگاه های سنجش آلودگی آب 
و تعداد شــاخص های مورد سنجش درايستگاه های مذکور 
در منطقه، توســط سازمان حفاظت محیط زيست و وزارت 

نیرو، به عنوان يکی از احکام طرح تأکید می کند.
در نامه شــورای عالی شهرسازی به استاندار البرز تاکید 
شده است: با توجه به مطالب ذکر شده لازم است مهندسان 
مشاور تهیه کننده طرح، اسناد نهايی و ملاک عمل طرح به 
شرح زير را برای حوضه آبريز سد طالقان، جهت طی مرحله 
ابلاغ ظرف مدت يک ماه از اعلام مصوبه به دبیرخانه شورای 
عالی شهرســازی و معماری ارائه کند که شــامل: نقشــه 
سیاســتگذاری توسعه فضايی، نقشه پهنه بندی استفاده از 
اراضی، ضوابط و مقررات اســتفاده از اراضی، نظام )ساختار 

و راه کارهای( اجرايی طرح خواهد بود.

ویلاسازی اطراف سدهای تهران ممنوع است
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هفته نامه اقتصادی ایران
اسفندیار امینی دبیر صنف کشاورزی استان اصفهان گفت: مشکلات کشاورزان این استان بویژه در مسائل معیشتی بدلیل جاری نبودن زاینده رود روز به روز افزایش یافته است، از مهر سال گذشته 
تاکنون اجازه جریان آب در بخش اعظم این رودخانه مرکزی کشور داده نشده و همین امر سبب شده است که کشت پاییزه گذشته و کشت بهاره امسال انجام نشود، از آنجا که امرار معاش 
فعالان بخش کشاورزی منوط به تامین منبع آب و جریان رودخانه است معضلات اقتصادی، معیشتی، اجتماعی و فرهنگی بسیاری را برای این قشر رقم زده است، فروش زمین های کشاورزی و 
تغییرکاربری اجباری، رها کردن مزارع و تبدیل به بیابان و کوچ به حاشیه شهرها تنها قسمتی از تبعات تخصیص ندادن حقابه ها به کشاورزان است که سال به سال بیشتر می شود. تاکنون مشکلات 
معیشتی کشاورزان این استان، جاری سازی دائم زاینده رود و تامین حقابه ها این رودخانه جدی گرفته نشده و همین امر مشکلات مضاعفی را هر ساله به دوش این قشر انداخته است. همچون 
سال های قبل که به دفعات مشاهده شد بخش بزرگی از رودخانه زاینده رود)از محل سد چم آسمان تا تالاب گاوخونی( خشک است و اجازه جریان آب در این منطقه را نمی دهند اما در بالادست 
آن از این حوضه آبریز به اســتان های دیگر آب منتقل کردند و یا قصد انتقال آب به نواحی خارج از حوضه دارند که این با تمامی مصوبات قانونی گذشــته همخوانی ندارد و با این حال همچنان 
برداشت های غیرمجاز ادامه دارد و راهکاری عملی از سوی متولیان و مراجع قانونی اتخاذ نشده است.این رودخانه در دهه های اخیر به  علت برداشت های غیرقانونی، انتقال آب از این حوضه به 
دیگر حوضه ها و استان ها، تراکم جمعیت و تا حدودی کاهش نسبی بارندگی ها، به یک رودخانه با جریان دوره ای تبدیل و در پایین دست در فصول گرم به ویژه تابستان با خشکی مواجه شده است.

عضو هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی:

برجامی که اجرا شد تصمیم نظام بود؟ نیروی زمینی ارتش از مهم ترین 
محورهای ضد کواد در کشور است

فرمانده کل ارتش در بخشــی از نشست هم افزايی 
به میزبانی دانشــگاه افســری امــام علی)ع( نیروی 
زمینی با تشــريح بخشی از دســتاوردهای دفاعی و 
تجهیزاتی ارتش گفت: در حوزه پهپاد در قحط سالی 
و اوج تحريم های 2 سال اخیر، اتفاقات قابل توجهی 
به دســت جوانان ارتش رقم خورده اســت. سرلشکر 
موســوی تاکیــد کرد: امروز نیــروی زمینی ارتش از 
مهم ترين محورهای ضد کواد در کشــور است و انواع 
و اقســام پهپادها در درون ارتش ســاخته و به کار 
گرفته می شود که به نظرم برای آشنايی دانشجويان 
و دانش آموزان ارتش خوب است به نحوی برنامه ريزی 
شــود تا از نزديک گوشــه ای از اين اقتدار و توان برای 
آنها به نمايش گذاشــته شــود. وی ادامه داد: در ساير 
حوزه های تجهیزاتی از جمله ساخت انواع شناورهای 
ســطحی و زيرســطحی، پروازی، پدافندی و زمینی 
هم اقدامات بسیار مبارک و تأثیرگذاری در مجموعه 
ارتــش جمهــوری اســلامی ايران با تکیــه بر توان، 
تخصــص، تعهد و خلاقیت جوانان ارتشــی رخ داده 
اســت که جای شــکر به درگاه خداوند متعال دارد. 
فرمانــده کل ارتش افزود: اگر مشــکلات و چالش ها 
نبــود، تفکر مديريت جهادی شــکل نمی گرفت. اين 
تفکر ايجاد شــده اســت که بگويد کسانی که صاحب 
ايــده و آرمان هســتند، می توانند تغییر ايجاد کنند. 
تلاش و کوشــش همراه با دســت و پنجه نرم کردن با 
مشــکلات، مفهومش می شــود جهاد، اگر نه در حد 
همان تلاش و کوشــش که البته آن هم ارزشــمند 

است، باقی می ماند. 

روند کاهشی نرخ ارز و تقویت ارزش 
پول ملی مطالبه مهم  مردم است

بــه گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، عبدالناصر 
همتی رئیس کل بانک مرکزی در مورد روند کاهشــی 
نــرخ ارزگفت: اين روزهــا در برخی از اظهارات تلاش 
می شود اقدامات بانک مرکزی برای تعديل نرخ ارز که 
در راستای تلاش برای تقويت ارزش پول ملی و پاسخ 
به مطالبه مهم مردم اســت را اقدامی سیاســی جلوه 
کنند، پیشتر هم گفته ام بانک مرکزی بدور از هیجانات 
غیــر منطقی و به صورت تدريجی متناســب با عوامل 
موثــر بــر عرضه و تقاضــای ارز دربازار ثانويه و افزايش 
قدرت بازارسازی خود، بازار را به سمت تعادل راهبری 

و مديريت خواهد کرد.
وی در خصــوص برخــی گزارش ها در مورد اخلال 
بانک ها در امر تولید افزود: بانک ها به هیچ وجه، جدا از 
خطا و اشکال نیستند. نمونه اش اقدامات بانک مرکزی 
در ساماندهی برخی از آنها و برخورد با مفاسد و تخلفات 
و حتی اعمال مديريت و سرپرســتی بر برخی ديگر از 
آنهاست. ولی تمرکز رسانه ای يکطرفه بر معرفی کردن 
بانک ها به عنوان مخل تولید، دور از انصاف و غیر واقعی 
اســت. در مورد عملکــرد بانک ها در خدمت به تولید، 
حتما درفرصت مناســب گزارش لازم به مردم خواهم 
داد. از همکارانم در نظام بانکی به جد می خواهم ضمن 
تلاش برای پاسخگويی به مطالبی که در مورد عملکرد 
آنها مطرح می شــود، باقــدرت، در اجرای فرمان رهبر 
انقلاب، درمســیر جهش تولید تلاش کرده و همچون 
گذشــته، پشــتیبانی لازم را از رشد تولیدات کشور، در 

هر دو بخش کالا و خدمات بعمل آورند.

خبر خبر

ســخنرانی اخیر رهبر معظم انقلاب 
اسلامی از ابعاد مختلف حائز اهمیت بود. 
در بخشی از اين بیانات، حضرت آيت الل 
خامنه ای به حواشــی ايجادشده درباره 
فايل صوتی منتشرشده وزير امورخارجه 
کشــورمان اشاره و دوگانه سازی میان دو 
عرصه میدان و ديپلماســی را به شــدت 

محکوم کردند.
ايشــان بــا تأکید بر اينکه سیاســت 
خارجــی در همه جــای دنیا در مجامع 
بالادســتی تعیین می شــود، فرمودند: 
»وزارت امور خارجه در تعیین سیاست ها 
مشارکت دارد، اما تصمیم گیر نیست بلکه 
مجری اســت«. اظهــارات رهبر معظّم 
انقلاب درباره کارکردهای وزارت خارجه 
و نقش آن در سیاســت خارجی نظام که 
به پايان رسید، برخی فضا را فراهم ديدند 
تا با تکــرار عبارت »برجام تصمیم نظام 
بود«، اين طور القا کنند که همان طور که 
رهبر انقلاب، وزارت خارجه را يک مجری 
دانســته اند، بنابراين برجام نیز محصول 
تصمیم مجموعه های بالادســتی نظام 
اســت نــه وزارت خارجــه و دولت. در 
گفت وگو با حســینعلی حاجی دلیگانی 
عضــو هیئت رئیســه مجلس شــورای 
اســلامی اين فضاسازی اخیر را به بحث 

گذاشته ايم.
 رســانه های غربی با تفســیر به رأی 
ســخنان رهبر انقــلاب اين گونــه القا 
می کننــد که برجــام تصمیم نظام بود و 
وزارت خارجــه تنهــا مجری بــود. آيا 

اين گونه است؟
ابتــدا بايد توجه داشــت که اين نوع 
تفســیر به رأی کردن سخنان رهبری از 
ســوی رســانه های بیگانه چیز عجیبی 

نیست، اما نبايد اين واقعیت را از ياد برد 
که در شــکل دهی به سیاست های کلی 
يک سیســتم حکومتی و به ويژه مسائلی 
که با منافع ملی سروکار دارد و از اهمیت 
راهبــردی برخوردار اســت، بخش های 
مختلفی دخیل اند. در سیاســت خارجی 
هم اين گونه است. در اين معنی تصمیمات 
حیاتی نظام در حوزه ديپلماســی پس از 
اخذ و چکش کاری نظرات کارشناســی و 
اتاق های فکر مختلف، مجتمع می شــود 
و از طريق نهاد بالادستی ) در ايران شورای 
عالی امنیت ملی( اعلام و توســط وزارت 
امــور خارجه به عنوان نهــاد اجرايی به 
مرحله اجرا گذاشته می شود. اين رويه ای 

معمول در نظام های سیاسی است.
با وجود اين، آنچه در برجام اتفاق افتاد 
را بايد در جايگاه خودش بررســی کرد. 
توافق نامه هســته ای هنگامی اتفاق افتاد 
که دولت آقای روحانی که تازه ســر کار 
آمده بود، اعتقاد داشــت در صورت انجام 
مذاکره با 1+5 می توان بخشی از مشکلات 
جامعه را رفع کرد. در آن زمان برای اينکه 

اين گونه القا نشود که کلیت نظام با اصل 
مذاکــره مخالف اســت، باوجــود همه 
ترديدها و احساس خطرها با اين خواست 
موافقت شد. پس از آن هم وزارت خارجه 
به عنوان خط مقدم و مجری وارد شــد و 
مذاکرات را انجام داد. منتها مذاکرات در 
ســطح نابرابــری بود و از ســوی ديگر 
شروطی که از سوی رهبر انقلاب در اين 
زمینه مطرح شــد، به کلی ناديده گرفته 
شد. يعنی وزارت خارجه هر چند وظیفه 
اجــرای مأموريت هــای محوله در حوزه 
سیاســت خارجی را بر عهده دارد، اما در 
اجــرای بســیاری از تصمیمات از جمله 
برجام دچار تقصیر و کوتاهی شده است؟

بلــه دقیقــاً اين گونه اســت. دولت 
چارچوب های مد نظر نهادهای بالادستی 
را در مرحلــه اجــرا ناديده گرفت و آنچه 
مورد خواست و نیت خودش بود را عملی 
کــرد. حتــی مجلس هم ۹ شــرط برای 
مذاکرات قــرار داد، اما حداقل 6مورد از 
آن ها زير پا گذاشــته شــد. بنابراين اگر 
دولت کارش را به درستی انجام داده بود، 

ما اکنون درگیر چنین مشکلاتی نبوديم. 
ما در وزارت خارجه طیفی داريم که آمال 
و قبله آن ها در رابطه با غرب تعريف شده 
اســت و آن هــا در مذاکــرات برجامی 
چارچوب ها و مجموعه خطوط اصلی که 
برای حرکت آن ها در نهادهای بالادستی 
تعیین و ابلاغ شــده بــود را با میل خود 
تفســیر و تأويل کردند و نتیجه اين شــد 
که می بینیم. متأســفانه در برجام شاهد 
بوديم شروط رهبر معظم انقلاب هم اجرا 
نشد. آنان يا عجله داشتند، يا توان کافی 
نداشتند و يا آنکه سرشان کلاه رفت و به 
هــر صــورت، نتوانســتند به خوبــی 
سیاست های نظام را در برجام اجرا کنند 
و موجب ايجاد يک خسارت محض شدند.

تحلیــل شــما از اظهــارات ظريــف 
چیست؟ اين مسائل چقدر در دامن زدن 
بــه دو قطبی منفی در جامعه تأثیرگذار 

است؟
هر کشــوری در چارچوب سرزمینی 
خود منافعــی تعريف کرده و ملاحظات 
خاصی دارد که جزو اسرار و مسائل داخلی 
نظام اســت. حال اگر مسئولی اين تابو را 
شکســت و به هر دلیلی بر خلاف مصالح 
ملی اقدام کرد و مسائل محرمانه داخلی 
را به نوعی بازگو کرد که دشمنان ملت از 
آن ســوء اســتفاده کنند، اين چیزی جز 
خیانت نیســت. مگر جاســوس چه می 
کند؟ جاسوس در کشور مد نظر اسنادی 
را جمــع آوری و خــارج می کند که مورد 
بهره برداری دشمنان قرار می گیرد. حال 
اگر مسئولی با گفتار و رفتار خود چنین 
گامی برداشــت، بايد در قبال اين خیانت 
درامانت و مســئولیت پاســخگو باشد./ 

مهدی خالدی - قدس آنلاين

ادامه از شماره ۲۷۷ و قسمت پایانی
دكتر علــی حیدری، عضو و نایب 
رئیس هیات مدیره ســازمان تامین 
اجتماعی: ولی در کشور ايران طبق قانون 
از ديرباز بويژه از سال۸0 مقرر بود حداکثر 
ظرف 2 سال کلیه بنگاههای دارای محیط 
زيان آور يا نســبت به ســالم ســازی و 
استانداردســازی محیــط کار اقدام و يا 
تعطیل شــوند ولیکن اين امر از ســوی 
وزارتخانــه های متولــی ذيربط )صمت، 
بهداشت و کار( هیچگاه با جديت پیگیری 
نشــد و عملًا طی دو دهه گذشــته اجازه 
داده شد که صاحبان بنگاههای اقتصادی 
به قیمت ابتلاء کارگران به امراض شغلی 
ناشی از قرار گرفتن در معرض عوامل زيان 
آور، ســود خود را به حداکثر برســانند و 
بدون انجام هزينه برای ســالم ســازی و 
استانداردســازی محیط کار هزينه های 
خود را به حداقل برسانند و کارگران خود 
را با اســتفاده از قانون بازنشســتگی در 
مشــاغل ســخت و زيان آور، بازنشسته 
نماينــد و خــرج اينکار از جیب ســاير 
کارگران عضو سازمان بیمه گر اجتماعی 

پرداخت شود.
نتیجه آنکه بايســتی برای پشتیبانی و 
حمايت از تولید به اين موضوع دقت کرد 
کــه کمک ها، حمايت هــا و يارانه های 
اعطايــی اولاً از منابــع و اعتبارات دولتی 
باشد، ثانیاً به جامعه هدف واقعی و ذيحق 
اصابت کند، ثالثاً مراقبت شــود که از اين 
طرحهای حمايتی، سو استفاده و مصادره 
بــه مطلوب به نفــع کارفرمايان صورت 
نپذيــرد و رابعــاً طرحهــا، معطــوف به 
فعالیتهای تولیدی باشد و اجازه استفاده 
من غیر حق بخش های سوداگری و دلالی 
از اين طرحها داده نشــود. اگر بخواهیم 
سیاهه ای از موانع تولید در کشور را احصاء 
کنیم، فهرســت بلندبالايی خواهد شد و 
برای حمايت و پشتیبانی از تولید و مانع 
زدايی آن بايستی به کلیه موانع آن توجه 
نمود وگرنه تلاشها به نتیجه مطلوب منجر 
نخواهد شــد. چه بسا بعلت آدرس دهی 
غلــط و عدم توجــه به رفع موانع اصلی و 

اساسی، مشــکلات تولید تشديد گردد. 
بديهی است فهرست موانع تولید که ذيلًا 
اشاره می شود تنها شمه ای از موانع تولید 
هستند و پرداختن به تمامی علل و عوامل 
و تجزيــه و تحلیــل تاثیر و تأثرات آنها بر 
تولید و تقويم و اثربخشی هر يک در اين 
مجال و مقال نمی گنجد و هدف از طرح 
عناويــن آنها، عطف به توجه به اين نکته 
است که نبايستی اجازه داد که عده ای با 
مصادره به مطلوب شــعار ســال و آدرس 
دهی غلط، مطامع شــخصی و يا صنفی 
خود را بجای “تولید” جا بزنند. بهر تقدير 
در يک نگاه اجمالی و گذرا برخی از موانع 

تولید در کشور بقرار زير است:
1- عدم رعايت اصول آمايش سرزمین 
در مــکان يابــی کارخانجــات و تصمیم 
گیريهای سلیقه ای براساس رويکردهای 

قومیتی، سیاسی و ...
2- قاچاق افســار گسیخته در سطح و 
ابعاد وسیع که مضمحل کننده تولید ملی 

و اشتغال ملی می باشد.
3- واردات بــی رويــه و نظــام وضع 
عوارض و تعرفه گذاری ناصحیح بر واردات 
بويــژه واردات کالاهای غیرضرور، لوکس 

و دارای مشابه داخلی
4- عــدم ثبات قیمت های مواد اولیه 
در اثــر تکانــه هــای ارزی و تصمیمات 

اقتصادی پر بسامد
5- عــدم ثبات قیمت ارزهای خارجی 
و کاهش مستمر ارزش پول ملی و قدرت 

خريد آن
6- قدمــت قوانین و مقــررات )غالباً 
متعلق به 50 سال قبل( و عدم سازگاری 

با شرايط و اقتضائات روز
7- عدم ثبات قوانین و مقررات مربوط 
به فعالیتها و تغییر مســتمر آنها براساس 

سلايق فردی و دستگاهی
۸- هزينــه بالای تامیــن مالی )نظام 

پولی و بانکی(
۹- بوروکراسی در زمینه اخذ مجوزات 
و پروانــه هــای فعالیت و عدم هماهنگی 

بین دستگاههای اجرايی ذيربط
10- عــدم هماهنگی بین تصمیمات 

قوای ســه گانه در قبال تولید و ســرمايه 
گذاری

11- حجم بالای نیروی کار غیر مجاز 
خارجی

12- ناکارآمدی نظام آموزش عالی در 
زمینه ارتباط صنعت با دانشــگاه و عدم 
انطبــاق خروجی نظام آمــوزش عالی با 

نیازهای بازار کار
13- ناکارآمدی نظام آموزش ابتدايی 
تا متوســطه و تمرکز بر حفظیات و عدم 

ارتقاء مهارت های زندگی
14- ناکارآمــدی نظام آموزش فنی و 
حرفه ای و عدم ارتقاء مهارتهای شــغلی 

متناسب با نیازهای بازار کار
15- پديــده چند شــغله ها علیرغم 

صراحت قانون اساسی
16- عــدم خــروج بازنشســتگان از 
رديفهای شــغلی تمام وقت و نشستن بر 

روی فرصتهای شغلی جوانان
17- فساد مالی و اداری و عدم شفافیت 

و فقدان نظارت بر امضاهای طلايی
1۸- نظام گمرکی
1۹- نظام مالیاتی
20- نظام بانکی

21- نظام تامین اجتماعی مشتمل بر 
حوزه های امدادی، حمايتی و بیمه های 
اجتماعــی بطــور اعم و ســازمان تامین 

اجتماعی بطور اخص
22- مناســبات و معادلات منطقه ای 

و جهانی
23- تحريم ها و حصر اقتصادی

24- کم آبی و خشکســالی و بلايای 
طبیعی نظیر سیل، زلزله، طوفان و ...

25- کرونا
26- تقســیمات کشــوری مبتنی بر 
فشارهای سیاسی و محلی برای ايجاد شهر 
)بمنظــور وصول عــوارض و پولی کردن 

خدماتی که به روستاها ارائه می شود(
27- احداث شــهرک هــای صنعتی 
بصورت بی رويه و براســاس فشــارهای 

محلی و سیاسی
2۸- محدوديت های مربوط به محیط 
زيست که از سوی سازمان محیط زيست 

اعمال می شود، در کنار عدم رعايت اصول 
آمايش سرزمین

2۹- عدم رعايت اصول علمی و هزينه- 
فايــده و انجام مطالعات فنی و اقتصادی 

در طراحی واحدهای تولیدی
30- عدم نظارت دقیق در زمینه مکان 
يابی صحیح واحدهای تولیدی و صنعتی 
و اعطای پروانه صنعتی براساس فشارهای 
محلی، سیاســی و بخاطر فســاد مالی و 

اداری
31- عــدم رعايت زنجیره های علمی 
و منطقــی فعالیتهای تولیدی مبتنی بر 
سلســله مراتــب مــاده خــام و اولیه تا 

محصولات نهايی
32- عــدم رعايت شــبکه های کامل 
مربــوط بــه طراحی، تولیــد، بازاريابی، 
 توزيــع، فــروش و خدمــات پــس از 

فروش و ...
33- قدمت تکنولوژی های تولیدی و 
فقدان روزآمدسازی دستگاهها و ماشین 

آلات کارخانجات
34- عدم اعمال رويکردهای صنفی و 
ســنديکايی در تشکل های کارفرمايی و 
کارگــری و تفــوق مســائل سیاســی و 

ايدئولوژيک بر آنها
35- عــدم رعايــت اســتانداردهای 
حســابداری، حسابرسی و مديريت مالی 
در فراينــد تهیه و تنظیم صورتهای مالی 
و مجامع عمومی شــرکتها و موسســات 
بويــژه در زمینه عدم محاســبه دقیق و 
صحیــح ذخیره اندوخته هــای قانونی، 
احتیاطــی و بويژه فنی و تکنولوژيکی در 
زمان رونق و ســودآوری برای بکارگیری 
اندوختــه ها در زمان نیاز به بازســازی، 

نوسازی و روزآمدسازی تکنولوژی
36- فقــدان نظــام تشــويق و ارتقاء 
فرهنگ کار و تلاش و میل بسیار بالا برای 
استفاده از بازنشستگی های زودرس )که 
بخاطر عدم رعايت قانون منع بکارگیری 

بازنشستگان، اثر ضد اشتغال دارد(
37- فقدان نظام کارآمد و موثر مشاوره 
و کاريابی و عدم وجود شناســنامه کار و 
يــا کدينگ و بانک اطلاعــات يکپارچه 

اشتغال
3۸- شرايط اقتصادی نامناسب و رکود 

تورمی
3۹- نرخ رشــد بی رويه تورم بصورت 

مزمن و سنواتی
40- کسری بودجه مزمن و سنواتی

بهــادار  اوراق  بــورس  بــازار   -41
غیرشفاف، کم عمق و ناکارآمد

42- فقدان پوشش کامل نظام خزانه 
داريکل و ذيحسابی به تمامی فعالیتهای 
دولتــی و حاکمیتــی و حجــم بــالای 
درآمدهــای اختصاصی و خارج از قاعده 
خزانه و ذيحسابی در دستگاههای دولتی 

و حاکمیتی
43- عدم تعريف دقیق و جامع و مانع 
نهادهــای عمومی غیردولتی در نظامات 
مالــی، محاســبات عمومــی، نظارتی و 
استخدامی و... دولت و حاکمیت علیرغم 
ســهم بالای آنها در اقتصاد و فعالیتهای 

اداری، مالی و اقتصادی حاکمیت
44- ســهم بالای بخشهای نظامی و 
نهادهــا و بنیادهــای انقلابی در اقتصاد و 

حتی تولیدات پائین دستی
45- حجم بسیار بالای سهم شرکتها 
و موسســات انتفاعی و غیرانتفاعی دولت 

در بودجه کل کشور
46- حجم بســیار بالای گردش منابع 
و مصارف در مجموعه های هیات امنايی 
)دانشــگاهها و ...( کــه از منابع دولتی و 
حاکمیتــی ارتزاق می کنند ولی خارج از 
قواعــد محاســبات عمومــی، قوانین و 
مقررات استخدامی و مالی دولت فعالیت 

می نمايند.
47- اعمــال نقــش تصديگــری و 
بنگاهــداری در وزارتخانــه های متولی 
سیاســتگذاری، برنامه ريزی و نظارت بر 
فعالیــت بنگاههای تولیدی )وزارت امور 
اقتصادی و دارايی و بويژه وزارت صنعت، 
معــدن و تجــارت کــه بايســتی نقش 
رگولاتــوری در زمینه تولید ايفاء نمايند، 
خودشــان مستقیماً و يا از طريق سازمان 
بیمه مرکزی، بانکها و ... تابعه خود حجم 
بالايی از تصديگری و بنگاهداری را انجام 

می دهند(.
4۸- ســهم پائین نیمــی از جمعیت 
کشــور که غالباً تحصیــل کرده و دارای 
مهارت و قابلیت کار می باشند ولی با بی 
عدالتی جنسیتی از حضور در عرصه کار 

و تولید باز می مانند.
4۹- نظــام يارانــه پــردازی پنهان و 
غیرهدفمند، که منابع زيادی را به فرايند 
تولیــد اعطاء می نمايــد با اين هدف که 
مصرف کننده نهايی يعنی مردم با قیمت 
کمتری، نیازهای خود را خريداری نمايند 
ولیکــن عملًا ايــن يارانه هــا در جیب 
تولیدکننــدگان و يا دلالان می ماند و به 

مردم نمی رسد.
50- نظــام حمايــت و مســاعدت 
اجتماعی و يارانــه های اجتماعی بدون 
ابتنــاء بر آزمون وســع و فاقــد رويکرد 

توانمندسازی
51- فقدان نظام باز اجتماعی شــدن 
آســیب ديــدگان اجتماعی و عدم ايجاد 
امکان بازگشــت آنان به محیط خانواده، 
کار و جامعه و نســلی و چرخه ای شــدن 

فقر و آسیب اجتماعی
52- ســهم بــالای اقتصــاد پنهــان، 
غیررسمی و سیاه و نظام اقتصادی رانت افزا

53- سهم بری بیشتر نظامات دلالی، 
سوداگری، سفته بازی و ... از رانتها و يارانه 
هــای پنهان نســبت به بخش ســرمايه 

گذاری و تولید
54- عــدم اعمــال و رعايت قوانین و 

مقررات پولشويی
55- عدم رعايت عدالت و توازن منطقه 

ای در تعیین حداقل دستمزد مصوب
56- مهاجرت و فرار مغزها

57- عدم توزيع متوزان، متناســب و 
عادلانه منابــع، امکانات و اعتبارات بین 
مناطق مختلف کشور، بین شهر و روستا، 
بین مناطق مرزی و درونی کشــور، بین 

پايتخت و کلان شهرها و ...
5۸- اصرار غیرمنطقی برای تولیداتی 
که در سرجمع و درنهايت، به ضرر کشور 
و مردم اســت و يا تکنولوژی آن منســوخ 
شــده اســت و يا هزينه تولید آن بســیار 

بالاست و يا بازار مصرف ندارد.
5۹- عــدم روزآمدســازی قانون کار 
متناسب با شرايط و اقتضائات روز و عدم 
رعايت قانــون کار در زمینه قراردادهای 
موقت و ايجاد امنیت شــغلی کارگران و 

رعايت اصول کار شايسته
60- عــدم شــکل گیــری دولــت 

الکترونیک و تجارت الکترونیک
61- عدم متناســب ســازی قوانین و 
مقررات با شــرايط و اقتضائات روز دنیا و 
فناوريهــای نوين بويــژه فضای مجازی، 
اينترنــت، وب و مبتنــی بــر ابزارهای 
هوشــمند، اقتصــاد اشــتراکی، اقتصاد 

ديجیتال
62- و قس علیهذا

همانطور که ملاحظه می شــود، موانع 
و مشــکلات پیش روی تولید در کشــور 
بســیار زياد است ولیکن مشخص نیست 
چرا تا ســخن از تولید و حمايت از تولید 
می شــود، عده ای سريعاً انگشت خود را 
به ســمت سازمان تامین اجتماعی نشانه 
می روند. و حال آنکه مکانیسم بیمه های 
اجتماعی در تمامی کشورهای پیشرفته 
و موفق دنیا “مقوم اشتغال و تولید” بوده 
اســت و عملکرد و کارکرد سازمان تامین 
اجتماعــی طی 5 دهه اخیر نیز حاکی از 
آنست که بســیاری از ضعفهای نظامات 
ديگــر و متولیان امر “تولید” را پوشــش 
داده است، آن هم با مشارکت مالی کارگر 
و کارفرمــا و علیرغم عدم پرداخت بموقع 
حق بیمه  های ســهم دولت و روند رو به 
تزايد تولید و انباشت بدهی های بیمه ای 

دولت به سازمان تامین اجتماعی.

تولید،پشتیبانی ها و مانع زدایی ها
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خشکسالی، تهدیدی برای تامین آب شرب

عضو کمیسیون کشاورزی مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اينکه خشکسالی تهديدی برای تامین آب شرب شده است، 
اظهار کرد: برای تامین آب شرب برخی مناطق جنوبی کشور، 
استفاده از خط لوله برای انتقال آب خلیج فارس در دستور کار 

قرار گرفته است.
ذبیح اله اعظمی ساردوئی يکی از بزرگ ترين مشکلات سال 
جاری را خشکسالی عنوان کرد و گفت: اين تهديد آنقدر جدی 
است که برخی مناطق کشور را با کمبود آب شرب در تابستان 
مواجه کرده اســت. وی يادآور شــد: میزان بارندگی در برخی 
مناطق به يک دهم سال گذشته کاهش يافته است که به معنی 
کمبود شديد آب برای شرب و کشاورزی است. نماينده مردم  
جیرفت از نمونه اين مناطق را شهر کرمان و رفسنجان نام برد 
که به طور قطع با نبود آب شــرب در تابســتان مواجه خواهند 
شد. به گفته اعظمی ساردوئی، برای تامین آب شرب و کشاورزی 
برخی مناطق استان کرمان، در مجمع نمايندگان تصمیم به 
استفاده از آب خط لوله خلیج فارس گرفته شده است و اعتباری 
معادل هزار میلیارد تومان نیز برای آن تخصیص يافته است. 
وی از ديگر خطراتی که خشکسالی سال جاری بر آن دامن زده 
را افزايش فرونشست زمین در سراسر کشور برشمرد. اعظمی 
ساردوئی اضافه کرد: يکی از عوامل تشديد کننده فرونشست 
زمین برداشــت های بیش از حد از منابع آب زيرزمینی است. 
عضو کمیســیون کشــاورزی مجلس چاه های غیر مجاز را از 
مهم ترين عوامل تاثیرگذار در فرونشت ها دانست و افزود: آمار 
نشان می دهد تعداد چاه های غیر مجاز چندين برابر چاه های 
مجاز است که نشان از کم کاری مسوولان در اين بخش دارد.

وی با تاکید بر لزوم تجهیر سريع تر چاه ها به کنتور هوشمند 
گفت: کنتور هوشمند امکان کشت محصولات در زمان مناسب 
با صرفه جويی حداکثری آب را فراهم می کند که قدمی بزرگ 
برای مقابله با خشکســالی است. اعظمی ساردوئی با اشاره به 
تغییرات اقلیمی رخ داده در سراسر جهان اظهار کرد: ايران نیز 
از اين تغییرات مســتثنی نبوده و شــاهد سیل يا تگرگ های 
بی موقع هستیم که محصولات کشاورزی را نابود می کنند و 
خســارت بســیاری بر جای می گذارند. اعظمی ســاردوئی از 
مســوولان خواســت که به مطالعه اين تحقیقات که در مجله 
معتبر نیچر منتشر شده است بپردازند و بر اساس واقعیت های 

مطرح شده در آن خود را برای آينده آماده کنند./ ايلنا

گرانی لوازم خانگی اجتناب ناپذیر است
 سخنگوی انجمن تولیدکنندگان لوازم خانگی گفت: رشد 
دستمزد و نرخ مواد اولیه خود به خود منجر به افزايش قیمت 
لوازم خانگی می شود و شرکت ها برای تغییر قیمت مدارک خود 

را به سازمان حمايت ارسال می کنند.
حمیدرضا غزنوی در مورد افزايش قیمت لوازم خانگی اظهار 
داشــت: با توجه به افزايش 3۹ درصدی دســتمزد کارگران و 
افزايــش نرخ مواد اولیــه به خصوص مس، فولاد و آلومینیوم، 
تولیدکننده لوازم خانگی چاره ای جز افزايش قیمت ندارد چراکه 

قیمت هر کالايی متاثر از نرخ مواد اولیه و هزينه هاست.
وی در مــورد افزايــش 25 درصدی نرخ کالاهای شــرکت 
پارس خزر گفت: بسیاری از شرکت ها افزايش قیمت نداده اند و 
بعضی نیز همچون همین شرکت افزايش قیمت داشته است. 
نکته ای که بايد به آن توجه کرد اين است که افزايش قیمت در 
شــرايط فعلی اجتناب ناپذير اســت. وی ادامه داد: فولادسازان 
معادن، گاز، برق و نیروی کار ارزان قیمت دارند ولی زمانی که 
قرار اســت محصول خود را به تولیدکننده داخلی بفروشــند، 
قیمت ها را با قیمت جهانی محاسبه می کنند. از آن طرف هم 
قیمت جهانی افزايش داشته است و به همان تناسب فولادساز 
کالا را با قیمت بالاتری به داخلی ها می فروشد، لوازم خانگی نه 
ارز 4200 تومانی می گیرد و نه مشمول چیز ديگری می شود 
از اين رو شرايط بازار قیمت ها را مشخص می کند؛ تولیدکننده 
مدارک را به سازمان حمايت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان 
می فرستد و سپس اقدام به تغییر قیمت می کند.وی يادآور شد: 
اواخر سال ۹6 قیمت دلار سه هزار و 700 تومان بود اما به مرور 
تا ۹ برابر افزايش يافت با اين حال قیمت لوازم خانگی سه برابر 
افزايش يافته است؛ اگر وابستگی صنعت لوازم خانگی به خارج 
زياد بود نرخ اين محصول نیز به تناســب دلار بالا می رفت، به 
شکلی که بايد قیمت يک سايد از 20 میلیون به 1۸0 میلیون 
تومان می رسید ولی در حال حاضر کمتر از 50 میلیون تومان 

است./ مهر

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

قائم مقام ستاد تسهیل و رفع موانع تولید گفت: تعداد ۱۷۶۱ واحد تولیدی همچنان تحت تملک ۱۶ بانک و موسسه اعتباری غیربانکی قراردارند. بابک دین پرست در تشریح اقدامات انجام شده از 
طرف وزارت کشور و ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، پیرامون شناسایی و احیای واحد های تولیدی تملک شده توسط شبکه بانکی افزود: پس از چند سال پیگیری، اقدامات لازم برای دستیابی به آمار 
واحد های تولیدی تحت تملک ۳۲ بانک و موسسه اعتباری غیربانکی، با حمایت و همکاری وزارت امور اقتصادی و دارایی و بانک مرکزی انجام و بر اساس آن مشخص شد تعداد ۱۶ بانک و موسسه 
اعتباری مدعی هستند که فاقد هرگونه واحد تولیدی تحت تملک هستند ضمن اینکه تا آذر ۱۳۹۹ تعداد ۲۷۸۹ واحد تولیدی توسط ۱۶ بانک عامل تملک شده اند،تعداد ۲۳۷ واحد تولیدی تاکنون 
اقاله و ۶۹۹ واحد نیز در فهرست واحد های واگذارشده به غیر قرار گرفته است. سه بانک بزرگ کشور، به ترتیب با ۹۷۰، ۶۷۴ و ۳۳۸ واحد، در صدر جدول تملک واحد های تولیدی قرار دارند. وی 
با تاکید برضرورت اجرایی شدن هرچه سریعتر دستورالعمل نحوه واگذاری اموال مازاد موسسات اعتباری با پشتیبانی و پیگیری بانک مرکزی افزود: ستاد تسهیل و رفع موانع تولید در انتظار تصویب 
وابلاغ فوری دستورالعمل جلوگیری از تعطیلی واحد های تولیدی تملیکی موسسات اعتباری، از سوی شورای پول و اعتبار است. جلسه ویژه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید، با حضور مدیران عامل بانک های 

دارای بیشترین واحد تولیدی تحت تملک درآینده ای نزدیک برگزار و در آن برای بازگشت فوری بنگاه های اقتصادی تحت تملک شبکه بانکی به چرخه تولید تصمیم گیری می شود./ صدا و سیما 

طی حکمی از سوی حمید    رضا عظیمیان، مد    يرعامل 
فولاد     مبارکه، عطاالل معروفخانی به ســمت مد    يرعامل 
شــرکت فولاد     هرمزگان منصوب شــد    . د    ر اين مراسم 
مد    يرعامــل جد    يد     فولاد     هرمزگان بر ســه اصل نیروی 
انســانی، افزايش ظرفیت تولید     و طرح های توســعه ای 
تاکید     کرد   . عطاالل معروفخانی ضمن تشکر از تلاش های 
صورت گرفته د    ر اين شرکت و تبريک روز کارگر با تاکید     
بــر نقش کارگران د    ر صنعــت و تولید     گفت: کارگران، 
شــريف ترين و زحمت کش ترين طبقه اجتماع هستند     
و د    ســت و بازوی پرتوان و تلاشــگر و همت والای آنها، 
باعــث گــرد    ش چرخه های صنعــت و تولید     د    ر جامعه 
می شــود    . مد    يرعامــل جد    يد     فولاد     هرمــزگان، فولاد     
هرمزگان را د    ارای کارآمد    ترين و غنی ترين منابع انسانی 
د    ر تمامــی ســطوح تولیــد    ی بهره بــرد    اری و اد    اری و 
مد    يريتی د    انست و افزود    : امید    وارم بتوانم با عزمی جزم 
و اراد    ه ای راســخ تــوام با اخــلاص و همتی مضاعف به 

تقويت و تعمیق اهد    اف شرکت نائل آيم.
وی رکورد    شــکنی های فولاد     هرمزگان را د    ر تولید    ، 
نتیجه تلاش منابع انسانی متخصص اين شرکت د    انست 
و تصريح کرد    : قرار گرفتن چنین کاد    ر انســانی د    ر کنار 
ســاير ظرفیت های منحصربه فرد     اين شــرکت ازجمله 
فناوری به روز، زيرســاخت های مناسب برای توسعه و 
د    سترسی به آب های آزاد    ، اين شرکت را جزو موفق ترين 
و شــکوفاترين شرکت های تولید     فولاد     کشور قرار د    اد    ه 
است. مد    يرعامل جد    يد     فولاد     هرمزگان د    ر اد    امه اظهار 
امید    واری کرد    : با هم افزايی کاد    ر انسانی ماهر د    ر فولاد     
هرمزگان و با ســرلوحه قرار د    اد    ن فرمايش ها و منويات 
مقــام معظــم رهبری و اعتقاد     به )اصل ما می توانیم( ما 
نیز د    ر فولاد     هرمزگان بتوانیم د    ر امر تولید    ات و صاد    رات 
محصولات شرکت موفقیت هايی بیش ازپیش به د    ست 
آورد    ه و قد    م هــای بزرگی د    ر راســتای افزايش ظرفیت 
تولید     و طرح های توسعه ای برد    اريم و بتوانیم د    ر سالی 
کــه به عنوان )تولیــد    ، پشــتیبانی ها و مانع زد    ايی ها( 
نام گذاری شــد    ه است به سهم خود     نقش آفرينی کنیم. 
ياد    آور می شــود     اين مراســم با حضور رئیس و اعضای 
هیات مد    يره، حید    ری معاون امور اقتصاد    ی اســتاند    اری 
هرمزگان، قاســمی مد    يــرکل صنعت، معد    ن و تجارت 
اســتان هرمزگان، خلج تهرانی مد    يرعامل منطقه ويژه 
اقتصــاد    ی خلیج فــارس و معاونــان و مد    يــران حوزه 
مد    يرعامــل 11 ارد    يبهشــت با رعايــت پروتکل های 

بهد    اشتی برگزار شد    .

صید ماهی در دریاچه سد زاینده رود 
ممنوع شد

رئیس  نمايندگی حفاظت محیط زيســت شهرستان 
چادگان از ممنوع شــدن صید انواع ماهی در سد زاينده رود 
از هجدهم ماه جاری خبر داد. مجتبی حاجتی از شهروندان 
خواست به منظور حفظ ذخاير آبزيان و جلوگیری از تخريب 
محیــط زيســت و منابع طبیعی از هرگونــه فعالیت صید و 
صیادی در اين دريا خودداری کنند. اين تصمیم با توجه به 
فرارســیدن فصل تکثیر و تخم ريزی ماهیان در درياچه سد 
زاينــده رود و بــا هــدف حفظ اصولی ذخاير ارزشــمند اين 
زيستگاه آبی اتخاذ شد. به گفته وی اين ممنوعیت تا اطلاع 
ثانوی ادامه دارد و در صورت مشــاهده هرگونه تخلف، همه 
ادوات صیــد جمــع آوری و متخلفین به منظور اعمال قانون 
و صــدور رأی بــه مراجع قضايی معرفی می شــوند.  درياچه 
ســد زاينده رود زيستگاه آبزيان مختلف از جمله ماهی های 
کپور، فیتوفاگ، قزل آلای رنگین کمان و آمور است که صید 
غیرقانونی ســبب کاهش جمعیت اين نوع ماهیان می شود. 
منطقه حفاظت شــده دالانکوه و درياچه ســد زاينده رود، 
زيســتگاه بســیاری از گونه های آبزی و گونه های پرندگان 
مهاجر اســت. يکی از ســه محل اصلی جوجه آوری پرندگان 
مهاجــر از جمله »کاکايی ارمنی«، درياچه ســد زاينده رود 
اســت که همه ســاله از اواســط خرداد تا اواخر تیر در جزاير 

درياچه ســد زاينده رود تخم گذاری می کنند.

معرفی مد    یرعامل جد    ید     فولاد     هرمزگان

خبر مدیرعامل شركت فولاد مباركه در مراسم افتتاح هلدینگ سرمایه گذاری توسعه توكا:

هلدینگ توسعه توکا می تواند کارآمدترین هلدینگ فولاد مبارکه باشد
مديرعامل شــرکت فــولاد مبارکه در 
مراســم افتتاح هلدينگ مالی فولاد مبارکه 
اظهار کرد: تشکیل هلدينگ سرمايه گذاری 
توسعه توکا يکی از اقداماتی که بود که بايد 

هرچه زودتر انجام می شد.
به گزارش خبرنگار ايراسین، حمیدرضا 
عظیمیان با بیان اين مطلب، افزود: در واقع 
هلدينگ ســرمايه گذاری توسعه توکا يک 
اقدام تشريفاتی و صرفا تأمین مالی نیست، 
زيرا دنیا به سمتی پیش می رود که اگر همراه 
بــا تحــولات آن به پیش نرويــم، از دنیا جا 
خواهیــم ماند. برای مثال، در دوران جنگ 
زمانی که قرار بر چاپ پول بود، بدون ضمانت 
و پشــتوانه اجازه آن را نداشــتند و بعد از 
گرفتن اجازه مشــکلات بسیاری برای اين 
کار وجــود داشــت؛ امــا اکنــون با کمک 
فناوری های جديد می تــوان فعالیت های 
بانکی را با چابکی و اطمینان بالا انجام داد.
وی بــا اشــاره به اينکه بايــد خود را به 
ابزارهــای روز مجهز کنیم، در ادامه افزود: 
معاونــت اقتصادی و مالی شــرکت فولاد 
مبارکــه بايد ايــن هلدينگ را با روش های 
مختلف توســعه دهد و زمینه را برای ايجاد 
کارآمدترين هلدينگ در بخش تأمین پول 
و سرمايه، تأمین مالی پروژه ها و شبکه های 
مالی فراهم آورد. البته ســاير هلدينگ های 
گروه مبارکه مثل توکافولاد، فولادمتیل و... 
نیز در حوزه های تولید، بازرگانی و خدمات 

غیرمالــی بــا جديت به فعالیت خود در اين 
حوزه ها ادامه خواهند داد. به گفته وی، هیچ 
شــکی نیست که بايد اين هلدينگ توسعه 
پیدا کند و همه نیازمندی ها به اين منظور 
فراهــم گــردد. مديرعامل شــرکت فولاد 
مبارکــه ادامــه داد: برای اينکــه بتوانید از 
حمايــت شــرکت فولاد مبارکــه به خوبی 
استفاده کنید، بايد برخی موارد بیشتر مورد 
توجــه قرار گیرد. نخســت دانش اندوزی و 
استفاده از دانش روز، همچنین بهره گیری 
از تجارب اســاتید و صاحب نظران داخلی و 
خارجی است. امروزه استفاده و بهره مندی 
از اين منابع ارزشــمند داخلی و بین المللی 
از طريق وبینارها، دوره های آنلاين و مجازی 
با سهولت و کیفیت بهتری نسبت به گذشته 

در دسترس است. وی در ادامه افزود: برای 
حضــور قدرتمنــد در بازار ســرمايه و ارائه 
خدمــات به صنايع فــولادی و غیرفولادی 
توسعه توکا بايد سرمايه گذاری عظیمی در 
بخش سخت افزار، آی تی و حتی دارايی های 
ثابت از قبیل ســاختمان و تجهیزات انجام 
گیرد تا امکان انجام فعالیت ها با ســرعت، 

دقت و امنیت بالا تضمین گردد.
عظیمیــان ادامه داد: بــا توجه به اينکه 
مذاکرات برای برجام در حال انجام اســت. 
در صورت نتیجه بخش بودن اين مذاکرات، 
از هم اکنون بايد به گونه ای برنامه ريزی کنید 
که اين هلدينگ اولین مجموعه ای باشد که 
امکان مبادلات با بازارهای مالی بین المللی 
را داشــته باشد. بنابراين بايد با برنامه ريزی 

و مطالعه و کمک گرفتن از مشــاوران برای 
اين موضوع استراتژی مشخصی داشت.

مديرعامــل فولاد مبارکه ادامه داد: يکی 
از مواردی که بســیار مورد تأکید بنده بوده 
و مهــم اســت، پاکدســتی اســت؛ زيرا از 
قديم الايام، پاکدســتی معیار اعتبار انسان 
بوده اســت. اعتبار نیز در سايه شفافیت در 
انجــام فعالیت ها و کارها و همچنین رعايت 

انصاف به دست می آيد.
وی افزود: بايد فعالیت هلدينگ توســعه 
توکا به گونه ای باشــد که حجم عظیمی از 
نقدينگــی و درآمد را به همراه بیاورد. البته 
اين امر زمان بر است و در يک دوره بلندمدت 
با داشــتن پاکدســتی، انصاف و... حاصل 
خواهد شد. وی افزود: درصورتی که بتوانید 
امــکان تعاملات بــا بازارهای بین المللی را 
فراهــم آوريد، فولاد مبارکه همواره در کنار 
شــما خواهد بــود. البته اين امــر نیازمند 
برنامه ريــزی و اقدام در يک بازه زمانی 5 تا 
7 ساله است که در صورت تحقق، کل کشور 

از اين موضوع منتفع خواهد شد.
مديرعامــل فــولاد مبارکــه ادامه داد: 
معاونــت مالی و اقتصادی بايد با همکاری و 
توافق با اين مجموعه، شرايط تقويت و رشد 
درآمد هلدينگ را فراهم ســازد، به گونه ای 
که پس از 2 ســال، توســعه توکا به درآمد 
ناشــی از ارائه خدمات به شرکت های گروه 

فولاد مبارکه وابستگی نداشته باشد.

مديرعامــل آبفای اصفهان از کمبود 4300 لیتر آب در 
ثانیه برای تأمین آب شــرب مشــترکین اين شــرکت در 

تابستان امسال خبر داد.
هاشــم امینی افزود: کاهــش 40 درصدی بارندگی در 
سال آبی جاری و ادامه خشکی زاينده رود موجب شده تا 
امســال بســیاری از چاه های محلی و فلمن از مدار بهره 

برداری خارج شوند.
وی گفت: با ادامه خشکسالی ها میزان آبدهی اين چاه 
ها بین 1۸00 تا 2000 لیتر در ثانیه کاهش يافته اســت. 
امینی با بیان اين که 14 سال از زمانی که قرار بود سامانه 
دوم آبرسانی اصفهان بزرگ در مدار بهره برداری قرار گیرد 
گذشــته اســت، بر اجرا و بهره برداری سريع تر از اين طرح 

توسط شرکت آب منطقه ای تاکید کرد.
وی گفت: اين سامانه علاوه بر رويکرد پدافندی، نقش 

مهمی در تأمین کمبود آب شرب مردم ساکن در 56 شهر 
و 3۸0 روستای تحت پوشش طرح آبرسانی اصفهان بزرگ 
دارد و در صورتی که امســال به بهره برداری نرســد چالش 

بزرگی در تأمین آب مشترکین خواهیم داشت.
مديرعامل آبفای اســتان اصفهان در بخش ديگری از 
ســخنانش بــه افزايش 12 تــا 1۸ درصدی مصرف آب در 
شهرهای تحت پوشش بر اثر شیوع ويروس کرونا در سال 
گذشته اشاره کرد و گفت: مديريت مصرف همچنان يکی 
از راهکارهــای غلبــه بر تبعات بحران کم آبی اســت و اين 
شرکت سعی کرده با شناسايی مشترکین پرمصرف خانگی 
و غیرخانگی، آن ها را با روش های مصرف بهینه آب آشنا 
کند. وی در عین حال افزود: فعالان صنعت آبفا در استان 
اصفهان، امســال نیز با اجرای تدابیری همانند زون بندی 
شبکه، نصب شــیرهای فشارشکن، بررسی والوها، اعمال 

مديريت فشار، شناسايی و رفع نشت آب در شبکه، اصلاح 
خطوط فرسوده انتقال و قطع انشعابات غیرمجاز، به دنبال 
تامین پايدار آب شــرب و گذر از فصل گرم تابســتان بدون 

کمترين چالش هستند.

سامانه دوم راه اندازی نشود؛ ۴300 لیتر در ثانیه کمبود آب شرب خواهیم داشت

محمدامین يوسف زاده، مدير مهندسی 
نورد شــرکت در تشــريح اقدامــات اين 
مديريت در سال ۹۹ به اهم اقدامات انجام 
گرفتــه در کارگاه میانــی پرداخت و گفت: 
راه اندازی دســتگاه cnc ۷ /۱۳ در قسمت 
توسعه تراش غلتک، راه اندازی دستگاه اره 
تیزکــن ولمر، نصب 3 دســتگاه تراش در 
کارگاه مکانیکی و احداث ايســتگاه راه پله 
جرثقیــل 20 از عمده اقدامات اين کارگاه 

می باشد.
وی از توســعه کارگاه شــابلون سازی، 
ريمــوت کردن و بهینه کــردن تابلوهای 
جرثقیل 1۹ و جايگزينی درايوهای جديد 
ديجیتال به جای درايوهای روسی در سال 
1400 خبر داد و گفت: طراحی ، ساخت و 
نصب دو عدد بیرون انداز سرقیچی ريل بعد 
از اره و دريــل بــه منظور افزايش ســرعت 
برشــکاری و فراهم نمودن شــرايط ايمنی 
کار، نصــب و راه انــدازی دو عدد اســتوپر 
متحــرک و نصب دوربیــن برای بالا بردن 
دقت طول برشکاری ريل، تولید ريل معدن 

تیپ R1۸ برای اولین بار و تولید انبوه آن، 
تولید ريل زبانه )ريل ســوزن( برای اولین 
بار و تحويل آن به راه آهن جمهوری اسلامی 
ايران، طراحی و ســاخت دستگاه مارکزن 
دستی جهت استفاده در مواقع اضطراری، 
اجــرای پــروژه R 300 به صــورت کامل، 
طراحی و ســاخت صفحه لیبــل پرينتر، 
تعمیر اســتپر موتورهای آلتراســونیک، 
طراحی و ســاخت تابلــوی رفرنس جهت 
درايوهای 204، تغییر طرح و اجرای مسیر 
جايگزين فرمان پنوماتیکی اســتمپینگ، 
تهیه و ترسیم نقشه پروفیباس پروژه ريل، 
تعمیر ريموت کنترل های بسته های ريل، 
ســرويس و احیــاء درايوهای MC ســرو 
موتورهای ريل، برنامه نويســی برای ريل 
R4۹ دســتگاه هات پروفايــل، راه اندازی 
 PLC برای ENGINERING سیستم
ونــگارد، راه اندازی درايوهای رولگان های 
برگشــتی R300 و... اقداماتی بود که سال 
 گذشــته توســط همــکاران نــورد650 

انجام شد.
مدير نورد شرکت نصب و راه اندازی اره 
و دريل جديد برای سرعت برشکاری ريل، 
 R۱۸ و ريل صادراتی  UIC۵۴ تولید ريل
را از جمله برنامه های نورد 650 در 1400 
عنــوان نمــود و گفت: در نــورد 300 نیز 
طراحی و تهیه نقشه های ساخت ترمکس 
طــرح جديد بــرای محصول دوقلو در خط 
راســت، تغییر موفقیــت آمیز آرايش خط 

نــوردی به محصول دو قلو و تولید500 تن 
محصول سايز 14 به روش دوقلو و همزمان 
تولید محصول 25 انجام شــد و برای سال 
1400 اقداماتــی ماننــد ســاخت و نصب 
سیســتم جعبه ای ترمکس طرح جديد و 
راه انــدازی آن، تولید محصول 12 و 14 به 
روش دوقلو در خط چپ و انجام پروژه بسته 
بنــدی و گــره زدن محصول به روش نیمه 
اتومات و حذف تســمه از بســته ها را در 

دستور کار داريم.
يوســف زاده، انجــام تعمیرات درجه 2 
کــوره نــورد 350 ، تغییر طــرح جرثقیل 
ستونی تعمیرگاه مکانیکی، ساخت رولیک 
بادامک مکانیزم کلاپان بستر خنک کننده 
، حذف گريس پمپ قیچی 630تنی و نصب 
و راه انــدازی سیســتم گريــس مرکزی 
لینکولن جهت گريس رسانی به قیچی 630 
تنی، تغییر طرح و رفع اشــکال فلوديوايدر 
مربــوط به ســیلندرهای کاور منوبلوک و 
هیدرولیکی کردن جا به جا کننده ترمکس 
مربوط به سه قلو و... را از اهم اقدامات نورد 
350  عنــوان کــرد و برنامه افزايش تولید 
کلاف و توسعه صادرات کلاف، ساخت لوله 
مارپیچ مکانیزم حلقه ساز خط سیم، تغییر 
طــرح کوپلینگ فیوزی گیربکس واســط 
قفســه های ژوکر، ساخت پوسته گیربکس 
هــای اصلی قفســه هــای 1 و 3 دانیالی و 
هیدرولیکی کردن راهگاه بعد از قفسه 17 
را از عمده برنامه های نورد 350 در ســال 

1400 برشمرد.
مدير نورد شــرکت با بیان اين که ســال 
۹۹ در نورد 500  بیش از 50 پروژه بزرگ 
نوسازی و بهســازی توسط همکاران اجرا 
شد به برنامه های نورد 500 در سال 1400 
پرداخت و افزود: انجام تعمیرات اساســی 
کارگاه، تعويض شاســی های رولگان های 
ورودی بستر خنک کننده، تعويض تلشکی 
و مکانیــزم گــردش جرثقیل 12، تعويض 
دوعــدد بالــک مربوط بــه جرثقیل های 
پرداخــت، تعويض کلمپ هــای اره های 
کارگاه، جايگزينــی سیســتم مجــزای 
هیدورلیــک برای خط تولیــد و پرداخت 
نهايــی، تعويض کامل فک های مربوط به 
قیچی های 130 و 63 تنی، تعويض کوپل 
های مربوط به سرقفســه هــا، جايگزينی 
پروژکتورهای SMD مدل هرکولد به جای 
لامــپ هــای گازی پرمصــرف قديمی در 
جرثقیل های خط تولید،  اصلاح و بازسازی 
باقیمانده شین های جرثقیل های پرداخت، 
اصلاح سیستم ترمز جرثقیل های پرداخت 
از نوع مگنتی به موتور پمپ ترمزهای ســه 
فاز، تعويض کامل لیور و قطعات مدار فرمان 
داخــل کابیــن جرثقیل هــای پرداخت، 
تعويض فتوسل های قیچی 130 تنی و 63 
تنــی با فتوســل های هــات متال جديد و 
تعمیر سرقفسه های کارگاه  از برنامه هايی 
 اســت ســال 1400 نــورد 500  اجــرا 

خواهد شد.

اقدامات سال ۹۹ و برنامه های ۱۴۰۰ مدیریت نورد ذوب آهن اصفهان
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افزایش سرمایه بانک، توسعه فعالیت ها را 

هموارتر خواهد کرد

 مدير عامل بانک رفاه کارگران گفت: افزايش ســرمايه در مجمع عمومی 
فوق العاده صاحبان ســهام، رويداد بزرگ و بی نظیری بود که مســیر تحول و 

توسعه فعالیت های اين بانک را هموارتر خواهد کرد.  
به گزارش اعتبار به نقل از  روابط عمومی بانک رفاه کارگران، اســماعیل 
لل گانی در جلســه شــورای اطلاع رسانی بانک با بیان اين مطلب افزود: يکی 
از مهم ترين مسائل مربوط به فعالیت های بانک رفاه کارگران، افزايش سرمايه 
است که با مساعدت و همکاری هیأت امناء، مدير عامل و هیأت مديره سازمان 
تأمین اجتماعی اين فرايند به پايان رسیده است که جای تقدير و تشکر دارد.

وی ادامــه داد: بــا تأيید مجمع عمومی، میزان ســرمايه بانک از 23 هزار 
میلیــارد ريــال به بیــش از 1۹2 هزار میلیارد ريــال افزايش يافت که با اين 
افزايــش، تحــولات بزرگی در خدمات دهی به مشــتريان و ذی نفعان اتفاق 

خواهد افتاد.
لل گانی با اشــاره به اهمیت حیاتی اين افزايش ســرمايه در فعالیت های 
بانک رفاه کارگران تصريح کرد: بر اساس دستورالعمل بانک مرکزی چنانچه 
نسبت کفايت سرمايه کمتر از 3 درصد شود، هیأت مديره موسسه اعتباری 
موظف است حداکثر ظرف مدت ۹0 روز کاری اقدام به افزايش سرمايه کند 
و در غیر اين صورت، تشــريفات قانونی انحلال موسســه را فراهم کند و اين 
موضوع شامل حال بانک رفاه کارگران نیز می شد اما با افزايش سرمايه، بانک 

از اين مرحله دشوار و سخت عبور کرد.  
مديرعامل بانک رفاه کارگران خاطر نشان ساخت: با اين افزايش سرمايه 
که کاری بی نظیر در تاريخ فعالیت اين بانک اســت، کفايت ســرمايه بانک به 
۸.6۹ می رسد که منجر به تغییرات گسترده ای در جذب منابع، تسهیلات 
اعطايی، تسهیلات اشخاص مرتبط )سازمان تأمین اجتماعی و شستا(، سود 

مشاع و صدور ضمانتنامه ها خواهد شد.
وی تأکید کرد: ســرمايه پايه بانک از اهمیت ويژه ای برخوردار اســت و در 
بســیاری از بخشنامه ها و دستورالعمل های بانک مرکزی محدوديت هايی بر 
اســاس میزان ســرمايه پايه در نظر گرفته می شــود. يکی از مهم ترين اين 
محدوديت ها، حدود تسهیلات و تعهدات کلان است که بانک رفاه کارگران 
با ســرمايه قبلی، می توانســت به يک شرکت تولیدی و صنعتی 476 میلیارد 
ريال تســهیلات دهد اما با اين افزايش ســرمايه اين مبلغ به حدود 10 برابر 
افزايش می يابد. لل گانی ادامه داد: ســقف خريد دارايی های ثابت، ســقف 
سرمايه گذاری در سهام شرکت های سرمايه پذير و اوراق مشارکت و کفايت 
سرمايه از ديگر محدوديت های بانک مرکزی است که با اين افزايش سرمايه 
برطرف می شــود و بانک رفاه کارگران با اســتفاده از ظرفیت های جديد به 
وجود آمده در مسیر رشد و توسعه کشور و تحقق شعار  تولید، پشتیبانی ها 

و مانع زدايی ها  گام برخواهد داشت.

روز قدس روز حیات اسلام است امام خمینی )ره(

مديرعامل گروه بهمن گفت: امسال با تفکر متمايز 
بودن، برنامه افزايش تولید و عرضه محصولات متنوع 
و جديد در زمینه خودروهای سواری و تجاری داريم.
نشســت خبری مجازی در خصوص اعلام برنامه 
گــروه بهمن برای عرضه خودرو ديگنیتی با حضور 
بیــوک علی مرادلو مديــر عامل گروه بهمن، محمد 
ضرابیــان مدير عامل شــرکت بهمــن موتور و امیر 
میرمنصف معاونت سازمان فروش و خدمات پس از 
فروش بهمن و جمعی از اصحاب رسانه برگزار شد.

در آغاز اين نشست بیوک علی مرادلو مدير عامل 
گروه بهمن به اهداف کلان و افزايش تولید و توسعه 
اين مجموعه در سال جديد اشاره کرد و گفت: برنامه 
داريــم تــا در ســال جديد افزايــش تولید و عرضه 
محصــولات متنوع و جديــد در زمینه خودروهای 

سواری و تجاری داشته باشیم.
علی مرادلو در خصوص استراتژی بهمن برای قرار 
گرفتن در جايگاه سوم خودرو ساز کشور و همکاری 
با شرکای تجاری در راستای تحقق اين برنامه اظهار 
کرد: در گروه بهمن به بحث تمايز توجه ويژه داريم 
و اســتراتژی توســعه ما بر اين اساس است. در سال 
۹۹ مدرن ترين مرکز خدمات خودرويی کشــور در 

بهمن داير شــد که يک مرکز بســیار متمايز از ساير 
خودروســازان اســت. همچنین در زمینه انتخاب 
خودروهــا هم همواره اين موضوع را رعايت کرديم. 
امســال محصولات جديدی را با تفکر متمايز بودن 

در همه سگمنت ها ارائه خواهیم کرد.
مدير عامل گروه بهمن درخصوص اشتراک گذاری 
پلتفرم فیدلیتی با ســاير خودروســازان گفت: فعلا 
برنامه ای نداريم و اختصاصی برای گروه بهمن است 
امــا در خصوص اجزای پلتفرم اگر اشــتراکاتی در 
راســتای کاهش هزينه ها صورت گیرد، اســتقبال 

می کنیم.
وی همچنیــن از به کار گیری موتور تیوان برای 
محصول فیدلیتی خبر داد و تمرکز اصلی ســاخت 
داخل محصولات را برای خودروی فیدلیتی دانست 
و گفت: از پلتفرم اين محصول استفاده و محصولات 

بعدی هم روی اين پلتفرم تولید خواهد شد.
علیمرادلو با اشاره به شعار بهمن با عنوان »همواره 
مراقبتان هستیم، اظهار کرد: مشتريان بهمن برای 
ما مانند اعضای خانواده هســتند و اطمینان داريم 
همواره خودروهای بهمن را استفاده می کنند. همه 
اقدامات ما در راستای تحقق اين امر است و همچنین 

در انتخــاب محصول ســعی می کنیم آن را در نظر 
بگیريم.

وی در پاســخ بــه ســوال اينکه شــعار تولید، 
پشتیبانی ها و موانع تولید چه تاثیری در برنامه های 
بهمن دارد، گفت: در بهمن هیچ تفاوتی با ساير مراکز 
وجود ندارد و امیدواريم امســال تا حد امکان موانع 
پیش روی تولیدکنندگان از جمله تامین مواد اولیه، 
گمــرک، ارز مبــدا و... که مخل امر تولید هســتند 

برداشته شود.
گفتنی اســت گروه بهمن امسال با اهداف معین 
سعی در عرضه خودروهای جديد در سگمنت های 
متفــاوت دارد. امســال بهمن موتور در ســگمنت 
خودروهــای تجــاری يک کارگــو ون جديد و در 
محصولات پیکاپ هم محصول تجاری و هم محصول 
دو ديفرانســیل مناســب آفرود خواهد داشت. اين 
شــرکت در حــوزه خودروهای ســواری محصول 
جديدی را در شش ماهه دوم سال و دو محصول هم 
در سگمنت SUV عرضه خواهد کرد. رويکرد گروه 
بهمن و شرکت بهمن موتور عرضه محصولاتی با تیراژ 
بــالا ماننــد فیدلیتــی و عرضــه محصولاتــی در 
سگمنت های متفاوت با همکاری شرکای قديمی و 
جديد اســت. بهمن ديزل نیز با داخلی ســازی برند 
شیلر و تولید کامیونت 6 و ۸ تن و مینی بوس پگاسوس 
قصد توسعه محصولات خود و قرار گیری در بازارهای 
جهانــی را دارد. در کنــار اين دســتاوردها تیوان از 
شــرکت های زير مجموعه گروه بهمن که به تازگی 
افتتاح شــد، با ظرفیت تولید 500 هزار دســتگاه در 
سال، موتورهای پرقدرت و کم مصرف يورو 6 تولید 
می کند. تیوان به عنوان مدرن ترين و پیشرفته ترين 
کارخانه تولید موتور، قابلیت ماشین کاری و مونتاژ 
10 نوع از موتورهای سه و چهار سیلندر را داراست 
و امسال در فاز نخست قصد تولید 20 هزار دستگاه 

موتور برای محصولات بهمن را دارد.
نحوه فروش و قیمت ديگنیتی

همچنین در اين نشست معاون فروش و خدمات 

پــس از فــروش گروه بهمن از قیمت و نحوه فروش 
ديگنیتــی خبــر داد. وی گفت: ديگنیتی از روز 24 
فروردين به صورت اينترنتی با قیمت 74۹ میلیون 
و 500 هزار تومان عرضه خواهد شد. امیر میرمنصف 
با اشــاره به سیاســت گروه بهمن در خصوص ورود 
خودروهای جديد به چرخه تولید گفت: همزمان با 
ســفارش گذاری قطعات برای خطوط تولید، نسبت 
به ســفارگذاری قطعات مــورد نیاز خدمات پس از 
فروش نیز سفارش گذاری کرده ايم و بیش از سه ماه 
است که کلیه قطعات يدکی ديگنیتی در انبارهای 
خدمات پس از فروش وارد شــده و آماده عرضه به 

شبکه نمايندگان مجاز در سراسر کشور است.
میرمنصــف در خصوص زمان ثبت نام خودروی 
ديگنیتی اظهار کرد: عرضه عمومی ديگنیتی از روز 
24 فروردين به صورت اينترنتی از طريق وبســايت 
iranecar.com انجام خواهد شد. اين خودرو به 
صورت نقد با قیمت 74۹ میلیون و 500 هزار تومان 
در اين مرحله عرضه می شــود. همچنین برای برای 
حذف واسطه ها و دريافت خودرو توسط مصرف کننده 
برای هر کد ملی يک دستگاه خودرو در نظر گرفتیم.
وی در خصــوص زمــان تحويل نیــز افزود: اين 
خودروها به صورت تحويل فوری به مشتريان عرضه 
خواهد شد و دارای سه سال گارانتی و يا 100 هزار 
کیلومتر و همچنین يک ســال يا 20 هزار کیلومتر 
ســرويس ادواری رايگان )هرکدام زودتر فرابرسد( 

است.
همچنین برای اين خودرو، خدمات ويژه ای برای 
استمرار و تمديد گارانتی از شرايط ذکر شده به پنج 
ســال يا 150 هزار کیلومتر در نظر گرفته شــده که 
پس از خريد به مشتريان معرفی و پیشنهاد می شود.

وی همچنیــن تصريــح کرد: برای ديگنیتی 25 
نمايندگــی فــروش و خدمات پس از فروش در نظر 
گرفته شده است که تا پايان سال به 40 نمايندگی 
افزايــش می يابــد. اين نمايندگی ها از نظر ســطح 
استاندارد نسبت به ساير نمايندگان ارتقا پیدا کرده اند 

و مشــتريان می توانند در زمان ثبت نام با توجه به 
محــل زندگی، نمايندگی مورد نظر خود را انتخاب 
کنند. میرمنصف با اشاره به اينکه ديگنیتی قبل از 
عرضه جهت مشــاهده مشــتريان و قیاس با ساير 
خودروهای بازار در نمايندگی ها به نمايش گذاشته 
شد، گفت: طبق روال بسیاری از خودروسازان، قبل 
از عرضه به مشــتريان به منظور قابلیت دسترســی 
مشتريان به خودرو و  مشاهده امکانات و قابلیت های 
آن و همچنین سنجش سلیقه بازار و انجام تست های 
میدانی توســط کاربران با ســلايق مختلف، تعداد 

محدودی از اين محصول، برای کســب بازخورد و 
توســعه و بهبود محصول ارائه شــد، لیکن عرضه 

عمومی از دو روز آينده آغاز می شود.
 SUV گفتنی اســت ديگنیتی اولین خودروی
کوپه عرضه شــده در داخل کشــور اســت و در فاز 
نخست تولید، 20 درصد آن داخلی سازی شده است. 
همچنین ســود انصراف اين طرح فروش 15 درصد 
تعیین شــده و متقاضیان می توانند میان رنگ های 
سفید، مشکی، سربی، آبی اطلسی، قرمز روناسی و 

خاکستری کهکشانی انتخاب داشته باشند.

امسال محصولات جدید و متمایزی ارائه می شود
در نشست خبری مدیران گروه بهمن مطرح شد


